

**របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល
និង**

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្មរួច

ធនាគារ ស្ថាប័ន ភីអិលស៊ី

ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២

មាតិកា

	ទំព័រ
របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	១ - ៥
របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្មរួច៖	
របាយការណ៍សវនករឯករាជ្យ	៦ - ៩
របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ	១០
របាយការណ៍ចំណូលលម្អិត	១១
របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន	១២
របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់	១៣
កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ	១៤ - ៩៣



របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរបស់ធនាគារ ស្ថាបនា ភីអិលស៊ី (ហៅកាត់ថា “ធនាគារ”) សូមបង្ហាញនូវរបាយការណ៍របស់ខ្លួន និងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ និងសម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់។

អំពីធនាគារ

ស្ថាបនា លីមីតធីត ជាគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ (“MFI”) ត្រូវបានបង្កើតឡើង និងចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ជាមួយក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម (“MoC”) នៅថ្ងៃទី១៩ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០០៣ តាមអនុស្សរណៈ និងលក្ខន្តិកៈរបស់ក្រុមហ៊ុនចុះថ្ងៃទី២៧ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០០២ រវាងស្ថាបនាសហគមន៍កម្ពុជា (CCB) ដែលជាអង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាលក្នុងស្រុកមួយដែលបានបង្កើតឡើងនៅក្នុងឆ្នាំ១៩៩៦ និងបុគ្គលិករបស់គ្រឹះស្ថាន។ គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុទទួលបានអាជ្ញាបណ្ណដើម្បីធ្វើប្រតិបត្តិការជាមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុពីធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជានៅថ្ងៃទី២៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០០៣ ហើយចាប់ពីថ្ងៃទី១៩ ខែមេសា ឆ្នាំ២០០៦ ក្រោមឈ្មោះជាគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុអចិន្ត្រៃយ៍។ ក្រោមអាជ្ញាបណ្ណជាគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ គ្រឹះស្ថានត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យផ្តល់ឥណទាន និងសេវាផ្តល់ប្រាក់សន្សំដល់ក្រុមគ្រួសារក្រីក្រ និងមានចំណូលទាប និងអង្គការធុនតូច ដែលធ្វើប្រតិបត្តិការនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

នៅថ្ងៃទី២២ ខែមករា ឆ្នាំ២០០៩ គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុបានទទួលអាជ្ញាបណ្ណពីធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា ដើម្បីផ្តល់សេវាកម្មទទួលប្រាក់បញ្ញើ។ នាថ្ងៃទី១១ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៤ ហើយគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុបានទទួលអាជ្ញាបណ្ណរយៈពេល ៣ ឆ្នាំ បន្តទៀតដើម្បីផ្តល់សេវាកម្មប្តូរប្រាក់។

នៅថ្ងៃទី១៩ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១២ ធនាគារ ម៉ារ៉ូហាន់ ជប៉ុន ភីអិលស៊ី (“MJB”) បានចុះកិច្ចសន្យាទិញលក់ជាមួយ Stichting Triodos-Doen Nederlandse Financierings-Maatschappij Voor Ontwikkelingslanden N.V. DWM Funds S.C.A – SICAV SIF (CCB) និង Sathapana Employee Investment Limited ដើម្បីទិញភាគហ៊ុនចំនួន ៩៥,១% ពីស្ថាបនា លីមីតធីត។ ការទិញហ៊ុននេះ ត្រូវបានអនុម័តដោយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា នាថ្ងៃទី៥ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១២ ហើយក្រសួងពាណិជ្ជកម្មបានអនុម័តទៅលើការប្តូរកម្មសិទ្ធិនៃដើមទុននៅថ្ងៃទី១៧ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១២។

នៅថ្ងៃទី៨ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៦ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរបស់ធនាគារបានសម្រេចតាមការអនុលោមនៃកិច្ចព្រមព្រៀងជាមួយ CCB ថា ភាគហ៊ុនមិនមានអភិបាលភាពរបស់គ្រឹះស្ថាន ត្រូវបានលក់ទៅឱ្យ MJB ហើយភាគហ៊ុនដែលនៅសល់ចំនួន ៤,៩% ជាប់របស់គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ហើយភាគហ៊ុនមិនមានអភិបាលភាពនេះតំណាងឱ្យភាគហ៊ុនរបស់គ្រឹះស្ថានមានសមតុល្យសរុប ៦,០២ លានដុល្លារអាមេរិក។ ប្រតិបត្តិការនេះត្រូវបានបញ្ចប់នៅថ្ងៃទី១៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៦។

នៅដើមឆ្នាំ២០១៥ ធនាគារ ម៉ារ៉ូហាន់ ជប៉ុន ភីអិលស៊ី និងស្ថាបនា លីមីតធីត បានយល់ព្រមរួមបញ្ចូលធនាគារទាំងពីរជាធនាគារតែមួយដោយមានឈ្មោះថ្មីជាធនាគារ ស្ថាបនា ភីអិលស៊ី ហើយទទួលបានការអនុម័តជាផ្លូវការពីធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា នៅថ្ងៃទី២៨ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៦។ នៅថ្ងៃទី២៩ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៦ ធនាគារជាតិ នៃកម្ពុជា បានផ្តល់អាជ្ញាបណ្ណជាធនាគារអចិន្ត្រៃយ៍ដល់ធនាគារ ស្ថាបនា ភីអិលស៊ី។ រាល់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលទាំងអស់របស់ MJB បានផ្ទេរទៅឱ្យធនាគារនាថ្ងៃទី១ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៦។

សកម្មភាពអាជីវកម្មមួយចំនួន

ធនាគារ មានសកម្មភាពអាជីវកម្មមួយចំនួនក្នុងទិដ្ឋភាពជាធនាគារ និងការផ្តល់សេវាកម្មដែលពាក់ព័ន្ធនឹងសេវាកម្មហិរញ្ញវត្ថុក្នុង ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

ទីតាំង

ការិយាល័យចុះបញ្ជីរបស់ធនាគារមានទីតាំងស្ថិតនៅអគារស្ថាបនាលេខ ៦៣ មហាវិថីព្រះនរោត្តម កែងផ្លូវលេខ១៧២ និង ផ្លូវលេខ១៧៤ ភូមិ១៤ សង្កាត់ផ្សារថ្មី ខណ្ឌដូនពេញ រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។ ធនាគារធ្វើប្រតិបត្តិការរបស់ខ្លួនតាមបណ្តាខេត្តទាំង ២៥ ដែលមានបណ្តាញសាខាចំនួន១៧២ សាខា។

និយោជិត

គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ធនាគារមានបុគ្គលិកចំនួន ៤.៣៧៨ នាក់ (ឆ្នាំ២០២១៖ ៤.៣៦៩ នាក់)។

លទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ

លទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារសម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ ចំណូលលម្អិត។

ដើមទុនដែលបានបង់

ដើមទុនដែលបានបង់របស់ធនាគារគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ មានចំនួន ២៥០.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក (ឆ្នាំ២០២១៖ ១៩៣.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក)។

ទុនបម្រុង និងសំវិធានធន

ពុំមានការផ្លាស់ប្តូរលើទុនបម្រុង និងសំវិធានធនជាសារវន្តក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទក្រៅពីការលាតត្រដាងនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ នេះទេ។

ការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុកលើឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ ដែលបាន យោងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់

មុនពេលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានរៀបចំឡើង អភិបាល បានចាត់វិធានការសមស្របដើម្បីបញ្ជាក់ថា វិធានការដែលទាក់ទង ទៅនឹងការលុបចេញពីបញ្ជី ឬការទទួលស្គាល់ពីការធ្វើសំវិធានធនសម្រាប់ឥណទានខាតបង់ដែលបានរំពឹងទុកនោះ ហើយអភិបាល ជឿជាក់ថាវាជាឥណទានអាចក្រក់ និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ ដែលបានយោងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ត្រូវបានលុបចេញពីបញ្ជី ហើយសំវិធានធនសមស្របត្រូវបានធ្វើឡើង សម្រាប់ឥណទានខាតបង់ដែលបានរំពឹងទុក។

នាការលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ អភិបាលពុំបានដឹងពីកាលៈទេសៈណាមួយ ដែលអាចនឹងបណ្តាលឱ្យសមតុល្យនៃការលុបចេញ ពីបញ្ជី ឬសមតុល្យនៃការធ្វើសំវិធានធនលើការខាតបង់ឥណទានរំពឹងទុកនៃឥណទានទៅអតិថិជន និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ ដែលបានយោងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារ មានសមតុល្យមិនគ្រប់គ្រាន់ជាសារវន្តនោះឡើយ។

ទ្រព្យសកម្ម

មុនពេលដែលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារ ត្រូវបានរៀបចំឡើង អភិបាលបានចាត់វិធានការតាមមូលដ្ឋានសមរម្យ ដើម្បីធានាថា បណ្តាទ្រព្យសកម្មទាំងឡាយណា ដែលទំនងជាមិនអាចសម្រេចបានក្នុងដំណើរការអាជីវកម្មតាមតម្លៃរបស់ទ្រព្យសកម្មទាំងនោះ ដូចដែលបានកត់ត្រានៅក្នុងបញ្ជីគណនេយ្យរបស់ធនាគារ ត្រូវបានកាត់បន្ថយឱ្យស្មើនឹងតម្លៃដែលគិតថានឹងអាចប្រមូលបានជាក់ស្តែង។

នាការលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ អភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយដែលនឹងមានផលប៉ះពាល់ដល់ការកំណត់ពីការបែងចែកតម្លៃ ទ្រព្យសកម្មនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារមានភាពពុំត្រឹមត្រូវជាសារវន្តនោះទេ។

វិធីសាស្ត្រនៃការវាយតម្លៃ

នាការបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ អភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយ ដែលបានកើតឡើងហើយប៉ះពាល់ដល់ការអនុវត្តនៃ វិធីសាស្ត្រដែលមានកន្លងមក ក្នុងការវាយតម្លៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារថាមានភាពមិនត្រឹមត្រូវ ឬមិនសមស្របជាសារវន្តនោះទេ។

បំណុលយថាភាព និងបំណុលផ្សេងៗ

នាការបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ៖

- (ក) ពុំមានបន្ទុកណាមួយលើទ្រព្យសកម្មរបស់ធនាគារ ដែលបានកើតឡើងចាប់តាំងពីចុងការិយបរិច្ឆេទមក ដោយសារការដាក់ បញ្ចាំ សម្រាប់ការធានាចំពោះបំណុលរបស់បុគ្គលណាម្នាក់ឡើយ និង
- (ខ) ពុំមានបំណុលយថាភាពណាមួយដែលកើតមាន ឬអាចនឹងកើតមានឡើងចំពោះធនាគារចាប់តាំងពីចុងការិយបរិច្ឆេទមក ក្រៅពីប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មធម្មតារបស់ធនាគារឡើយ។

តាមមតិយោបល់របស់អភិបាល ពុំមានបំណុលយថាភាព ឬបំណុលផ្សេងៗទៀតរបស់ធនាគារ ដែលត្រូវបំពេញ ឬអាចនឹងត្រូវបំពេញ ក្នុងអំឡុងពេល ១២ខែ បន្ទាប់ពីចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទដែលនឹងមាន ឬអាចនឹងមានប៉ះពាល់ជាសារវន្តដល់លទ្ធភាពរបស់ធនាគារ ក្នុងការបំពេញកាតព្វកិច្ចរបស់ខ្លួនដូចដែលបានកំណត់ និងដល់កាលកំណត់សងនោះទេ។

ព្រឹត្តិការណ៍បន្តបន្ទាប់

ពុំមានព្រឹត្តិការណ៍សំខាន់ៗណាបានកើតឡើងបន្ទាប់ពីថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ដែលតម្រូវឱ្យមានការលាតត្រដាង ឬការធ្វើនិយ័តកម្ម ក្រៅពីព្រឹត្តិការណ៍ដូចមានបង្ហាញក្នុងកំណត់សម្គាល់នៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានអមមកជាមួយនេះទេ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនៅក្នុងឆ្នាំ និងនាការបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ មាននាមដូចខាងក្រោម៖

បណ្ឌិត Han Chang-Woo	ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (មិនប្រតិបត្តិ)
លោក Han Ken	អភិបាលមិនប្រតិបត្តិ
ឯកឧត្តម Shinohara Katsuhiko	អភិបាលឯករាជ្យ និងមិនប្រតិបត្តិ
ឯកឧត្តម គឹម វ៉ាដា	អភិបាលឯករាជ្យ និងមិនប្រតិបត្តិ
លោក Nakagome Akihiro	អភិបាលឯករាជ្យ និងមិនប្រតិបត្តិ
លោក Iwasa Tomoyuki	អភិបាលមិនប្រតិបត្តិ (តែងតាំងនៅថ្ងៃទី៤ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២២)
លោក Anthony Chin Min Khong	អភិបាលមិនប្រតិបត្តិ (បានលាលែងពីតំណែងថ្ងៃទី១៩ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២២)
លោក Han Yu	អភិបាលមិនប្រតិបត្តិ (បានលាលែងពីតំណែងថ្ងៃទី២៩ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២២)

សវនករ

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ ២០២២ និងសម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ត្រូវបានធ្វើ សវនកម្ម ដោយក្រុមហ៊ុន ហ្គេន សន ជូន (ខេមបូឌា) លីមីតធីត។

ភាគកម្មរបស់អភិបាល

ពុំមានសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលណាម្នាក់ មានភាគកម្មទាក់ទងនឹងភាគហ៊ុនរបស់ធនាគារនោះទេ។

អត្ថប្រយោជន៍របស់អភិបាល

ក្នុងអំឡុង និងចុងការិយបរិច្ឆេទនេះ ពុំមានការរៀបចំណាមួយដែលមានធនាគារជាភាគី ក្នុងគោលបំណងជួយដល់សមាជិកអភិបាលធនាគារ ដើម្បីទទួលបាននូវអត្ថប្រយោជន៍ តាមមធ្យោបាយទិញយកភាគហ៊ុន ឬទិញសញ្ញាបណ្ណបំណុលរបស់ក្រុមហ៊ុន ឬក៏សកម្មភាពសាជីវកម្ម ផ្សេងៗទៀតនោះទេ។

ពុំមានអភិបាលណាម្នាក់បានទទួល ឬមានសិទ្ធិទទួលបាននូវអត្ថប្រយោជន៍ណាមួយតាមរយៈការចុះកិច្ចសន្យាដែលធ្វើឡើងដោយធនាគារ ឬដោយសាជីវកម្មពាក់ព័ន្ធជាមួយនឹងធនាគារដែលមានសមាជិកអភិបាល នោះជាសមាជិក ឬក៏ជាមួយធនាគារដែលសមាជិកអភិបាល មានផលប្រយោជន៍ផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុច្រើននោះទេ លើកលែងតែមានការបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលចំពោះរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ជាអ្នកទទួលខុសត្រូវក្នុងការបញ្ជាក់ថារបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានរៀបចំឡើងដើម្បីបង្ហាញនូវទិដ្ឋភាពពិត និង ត្រឹមត្រូវពីស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ និងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ ហើយស្ថានភាពលំហូរសាច់ប្រាក់ សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់។ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលត្រូវពិនិត្យលើការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់គណៈគ្រប់គ្រង ដែលត្រូវបានតម្រូវឱ្យ៖

- ១. អនុវត្តនូវគោលនយោបាយគណនេយ្យសមស្រប ដែលផ្អែកលើការវិនិច្ឆ័យ និងការប៉ាន់ប្រមាណយ៉ាងសមហេតុផល និង ប្រកបដោយការប្រុងប្រយ័ត្នហើយត្រូវអនុវត្តគោលនយោបាយទាំងនេះឱ្យមានសង្គតិភាព
- ២. អនុលោមតាមតម្រូវការនៃការលាតត្រដាង និងការណែនាំផ្សេងៗ ដែលចេញផ្សាយដោយស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹង ហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា និងសេចក្តីណែនាំរបស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ឬប្រសិនបើមានគម្លាតនៃការអនុវត្តស្តង់ដារ និង ដើម្បីជាប្រយោជន៍ដល់ការបង្ហាញនូវភាពពិត និងត្រឹមត្រូវរបស់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនោះ គម្លាតទាំងនោះត្រូវលាតត្រដាង ពន្យល់ និងកំណត់បរិមាណក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុឱ្យបានសមរម្យ
- ៣. រក្សាទុកនូវបញ្ជីគណនេយ្យឱ្យបានគ្រប់គ្រាន់ និងប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងឱ្យមានប្រសិទ្ធភាព
- ៤. រៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាពនៃដំណើរការអាជីវកម្ម លើកលែងតែក្នុងករណីមិនសមរម្យ ក្នុង ការសន្មតថាធនាគារ នឹងបន្តធ្វើប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មរបស់ខ្លួននាពេលអនាគត។
- ៥. ត្រួតពិនិត្យ និងដឹកនាំធនាគារឱ្យមានប្រសិទ្ធភាព និងចូលរួមរាល់សេចក្តីសម្រេចជាសាវ័ន្តទាំងអស់ ដែលប៉ះពាល់ដល់ សកម្មភាពប្រតិបត្តិការ និងដំណើរការ ហើយត្រូវប្រាកដថាកិច្ចការនេះត្រូវបានឆ្លុះបញ្ចាំងយ៉ាងត្រឹមត្រូវនៅក្នុងរបាយការណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុ។

គណៈគ្រប់គ្រងជាអ្នកទទួលខុសត្រូវ ដើម្បីធានាថាបញ្ជីគណនេយ្យត្រឹមត្រូវហើយត្រូវបានរក្សាទុក និងធ្វើការលាតត្រដាងឱ្យបានត្រឹមត្រូវ និងសមហេតុផលគ្រប់ពេល ហើយស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារ និងធានាថាបញ្ជីគណនេយ្យបានកត់ត្រាស្របតាមប្រព័ន្ធគណនេយ្យ ដែលបានចុះបញ្ជី។ នេះគឺជាការទទួលខុសត្រូវ ក្នុងការថែរក្សាទ្រព្យសកម្មរបស់ធនាគារហើយម្យ៉ាងទៀតក៏ត្រូវចាត់វិធានការសមស្រប ដើម្បីទប់ស្កាត់ និងស្វែងរកកំហុសចេតនា ហើយនិងភាពមិនប្រក្រតីផ្សេងៗ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល បានបញ្ជាក់ថាធនាគារបានអនុលោមតាមតម្រូវការខាងលើក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

ការអនុម័តលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

យើងខ្ញុំជាក្រុមប្រឹក្សាភិបាល បានអនុម័តលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដូចដែលមានភ្ជាប់ជាមួយនេះថា បានបង្ហាញនូវទិដ្ឋភាពពិតប្រាកដ និងត្រឹមត្រូវលើស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ និងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ និងស្ថានភាពលំហូរសាច់ប្រាក់ សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា និងសេចក្តីណែនាំរបស់ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា។

ជំនួសឱ្យក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

 

លោក Fung Kai Jin
នាយកប្រតិបត្តិ



លោក ស៊ុយ ប៉ុណ្ណារតន៍
នាយកប្រតិបត្តិហិរញ្ញវត្ថុ

រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ថ្ងៃទី២៤ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២៣



Grant Thornton

របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ

ប្រៀបធៀប សន្ទនា (ខេមបូឌា) លីមីតធីត

ជាន់ទី២០ អគារកាណាឌីយ៉ា
៣១៥ ផ្លូវព្រះអង្គខ្នង
(កែងមហាវិថីព្រះមុនីវង្ស)
សង្កាត់វត្តភ្នំ ខណ្ឌដូនពេញ
រាជធានីភ្នំពេញ
ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
លេខទូរស័ព្ទ +៨៥៥ ២៣ ៩៦៦ ៥២០
www.grantthornton.com.kh

ទូលំទូលាយ៖ ភាគហ៊ុនិករបស់ ធនាគារ ស្ថាបនា ភីអិលស៊ី

មតិយោបល់

យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារ ស្ថាបនា ភីអិលស៊ី (ហៅកាត់ថា "ធនាគារ") ដែលមានរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ និងរបាយការណ៍ចំណូលលម្អិត របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន និងរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ និងកំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ព្រមទាំងសេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ និងសេចក្តីពន្យល់ព័ត៌មានផ្សេងៗ។

តាមមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលអមមកជាមួយបានបង្ហាញនូវទិដ្ឋភាពពិតប្រាកដ និងត្រឹមត្រូវលើស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ព្រមទាំងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ និងលំហូរសាច់ប្រាក់សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (CIFRSs) និងសេចក្តីណែនាំរបស់ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា ("NBC")។

មូលដ្ឋាននៃការបញ្ជាក់មតិយោបល់

យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្ម ដោយអនុលោមតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("CISAs") និងសេចក្តីណែនាំរបស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា។ ការទទួលខុសត្រូវរបស់យើងខ្ញុំស្ថិតក្រោមស្តង់ដារទាំងនោះ គឺត្រូវបានរៀបរាប់បន្ថែមនៅក្នុងផ្នែកការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករសម្រាប់ការធ្វើសវនកម្មលើ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ យើងខ្ញុំ គឺឯករាជ្យពីធនាគារ អនុលោមតាមក្រុមប្រឹក្សាស្តង់ដារវិជ្ជាជីវៈគណនេយ្យអន្តរជាតិ ក្រមសីលធម៌របស់គណនេយ្យករជំនាញ ("IESBA Code") រួមជាមួយនឹងតម្រូវការក្រមសីលធម៌ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ហើយយើងខ្ញុំបានបំពេញការទទួលខុសត្រូវទៅតាមតម្រូវការក្រមសីលធម៌ទាំងនោះ និង IESBA Code។ យើងខ្ញុំជឿជាក់ថាភស្តុតាងសវនកម្ម ដែលយើងខ្ញុំទទួលបានគឺគ្រប់គ្រាន់ និងសមស្របដើម្បីផ្តល់មូលដ្ឋានសម្រាប់មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។

ព័ត៌មានផ្សេងៗ

គណៈគ្រប់គ្រងមានទំនួលខុសត្រូវទាំងស្រុងទៅលើការរៀបចំព័ត៌មានផ្សេងៗ។ ព័ត៌មានផ្សេងៗរួមមានរបាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ប៉ុន្តែមិនរាប់បញ្ចូលនូវរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលភ្ជាប់ជាមួយនឹងរបាយការណ៍សវនកររបស់យើងខ្ញុំ ដែលទទួលបានមុនកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍សវនកររបស់យើងខ្ញុំនេះ និងរបាយការណ៍ប្រចាំឆ្នាំដែលរំពឹងទុកថាបានរៀបចំរួចរាល់សម្រាប់យើងខ្ញុំបន្ទាប់ពីកាលបរិច្ឆេទនោះ។

គណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករប្រតិស្រុត
សមាជិកភាពប្រៀបធៀប សន្ទនា អន្តរជាតិ។ ប្រៀបធៀប សន្ទនា អន្តរជាតិ និងសមាជិក គឺមិនមែនជាដៃគូពាណិជ្ជកម្មទាំងសកលលោកទេ។ រាល់សេវាកម្មនានាត្រូវបានផ្តល់យ៉ាងឯករាជ្យដោយសមាជិកនីមួយៗ។



មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ មិនបានគ្របដណ្តប់ទាំងស្រុងទៅលើព័ត៌មានផ្សេងៗ ហើយយើងខ្ញុំមិនបង្ហាញសេចក្តីសន្និដ្ឋានពីការធានាក្នុងទម្រង់ណាមួយឡើយ។

ពាក់ព័ន្ធនឹងការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ គឺត្រូវបានព័ត៌មានផ្សេងៗ ហើយពិចារណាថា តើព័ត៌មានផ្សេងៗទាំងនោះមានភាពមិនស្របគ្នាជាសារវន្តជាមួយរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬការយល់ដឹងរបស់យើងខ្ញុំដែលទទួលបាននៅក្នុងការធ្វើសវនកម្ម ឬមានបង្ហាញនូវកំហុសឆ្គងជាសារវន្តឬទេ។

ប្រសិនបើយោងតាមការងារដែលយើងបានអនុវត្ត យើងខ្ញុំសន្និដ្ឋានថា បើមានកំហុសឆ្គងជាសារវន្តកើតឡើងលើព័ត៌មានផ្សេងៗនេះ យើងខ្ញុំត្រូវរាយការណ៍ទៅតាមស្ថានភាពជាក់ស្តែង។ យើងខ្ញុំពុំមានអ្វីដែលត្រូវរាយការណ៍ពាក់ព័ន្ធនឹងព័ត៌មានផ្សេងៗនេះទេ។

នៅពេលដែលយើងខ្ញុំអានរបាយការណ៍ប្រចាំឆ្នាំ ប្រសិនបើយើងខ្ញុំសន្និដ្ឋានថាមានកំហុសឆ្គងជាសារវន្តណាមួយកើតមានឡើង យើងខ្ញុំត្រូវធ្វើការទាក់ទងជាមួយក្រុមប្រឹក្សាភិបាល និងឆ្លើយតបទៅលើបញ្ហាទាំងនេះដោយអនុលោមតាមការតម្រូវរបស់ CISA ៧២០ (បានធ្វើការកែតម្រូវ)។

ការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល និងគណៈគ្រប់គ្រងលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

គណៈគ្រប់គ្រងរបស់ធនាគារទទួលខុសត្រូវក្នុងការរៀបចំ និងការបង្ហាញរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះឱ្យបានត្រឹមត្រូវដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា និងសេចក្តីណែនាំរបស់ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា និងការទទួលខុសត្រូវលើការត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងដែលគណៈគ្រប់គ្រងកំណត់ថា វាមានភាពចាំបាច់ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ មិនឱ្យមានការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្ត ដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គងផ្សេងៗ។

ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ គណៈគ្រប់គ្រងមានទំនួលខុសត្រូវចំពោះការវាយតម្លៃទៅលើនិរន្តរភាពអាជីវកម្មរបស់ធនាគារ និងធ្វើការលាតត្រដាងនូវបញ្ហាទាក់ទងនឹងនិរន្តរភាពអាជីវកម្ម និងការប្រើប្រាស់មូលដ្ឋាននិរន្តរភាពអាជីវកម្មនៅក្នុងការកត់ត្រាគណនេយ្យ លុះត្រាតែគណៈគ្រប់គ្រងមានគោលបំណងវិសាយ ឬវិសាយធនាគារ ឬបញ្ឈប់ប្រតិបត្តិការឬក៏គ្មានជម្រើសផ្សេង ប៉ុន្តែចាំបាច់ត្រូវធ្វើ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានទំនួលខុសត្រូវក្នុងការត្រួតពិនិត្យទៅលើដំណើរការនៃការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារ។

ការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករលើការធ្វើសវនកម្មរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

គោលបំណងរបស់យើងខ្ញុំ គឺដើម្បីទទួលបាននូវការធានាអះអាងដ៏សមហេតុផលលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយពុំមានលក្ខណៈខុសឆ្គងជាសារវន្ត ដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គង និងការធ្វើរបាយការណ៍សវនកម្មដែលមានមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំផងដែរ។ ការធានាអះអាងដែលសមហេតុផល គឺជាការធានាមួយដ៏ខ្ពស់ ប៉ុន្តែវាមិនបានធានាថាការធ្វើសវនកម្មដោយផ្អែកទៅលើស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("CISAs") នឹងតែងតែរកឃើញនូវការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្តដែលកើតមានឡើង។ ការរាយការណ៍ខុសអាចកើតមានឡើងពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គងដែលអាចចាត់ទុកថាជាសារវន្តនៅពេលដែលកំហុសមួយ ឬកំហុសមួយច្រើនបានធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់សេចក្តីសម្រេចចិត្តផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចរបស់អ្នកប្រើប្រាស់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

គណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករប្រតិបត្តិ

សមាជិកភាពប្រៀន សន្ទនា អន្តរជាតិ។ ប្រៀន សន្ទនា អន្តរជាតិ និងសមាជិក គឺមិនមែនជាដៃគូពាណិជ្ជកម្មទូទាំងសកលលោកទេ។ រាល់សេវាកម្មនានាត្រូវបានផ្តល់យ៉ាងឯករាជ្យដោយសមាជិកនីមួយៗ។



ផ្នែកមួយនៃការធ្វើសវនកម្មដោយយោងទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("CISAs") យើងខ្ញុំអនុវត្តនូវវិធានវិនិច្ឆ័យ និងរក្សាមជ្ឈជាតុនិយមប្រកបដោយវិជ្ជាជីវៈទៅលើការធ្វើសវនកម្ម។ យើងខ្ញុំក៏៖

- កំណត់អត្តសញ្ញាណ និងវាយតម្លៃនូវហានិភ័យនៃការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្តនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ថាតើវាកើតឡើងដោយការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គង រៀបចំ និងអនុវត្តនីតិវិធីសវនកម្មដែលឆ្លើយតបទៅនឹងហានិភ័យទាំងនោះ រួមទាំងការប្រមូលយកភស្តុតាងសវនកម្មឱ្យបានគ្រប់គ្រាន់ និងសមស្របដើម្បីមូលដ្ឋានសម្រាប់បញ្ជាក់យោបល់របស់យើងខ្ញុំ។ ហានិភ័យ ដែលមិនអាចរកឃើញដោយការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្តដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំគឺជាជំហានកំហុសឆ្គងដោយអចេតនា ដោយសារតែការក្លែងបន្លំរួមបញ្ចូលទាំងការរួមគំនិត ការក្លែងបន្លំដោយចេតនា ការលុបចោលដោយចេតនា ការបង្ហាញខុស ឬការល្មើសទៅលើការត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុង។
- ធ្វើការស្វែងយល់អំពីការគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងដែលទាក់ទងទៅនឹងការធ្វើសវនកម្មដើម្បីបង្កើតនូវនីតិវិធីសវនកម្មដែលសមស្របទៅនឹងកាលៈទេសៈប៉ុន្តែមិនមែនជាគោលបំណងក្នុងការបង្ហាញនូវមតិយោបល់លើប្រសិទ្ធភាពនៃការត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងរបស់ធនាគារនោះទេ។
- ធ្វើការវាយតម្លៃភាពសមស្របលើគោលនយោបាយគណនេយ្យដែលបានប្រើប្រាស់ និងភាពសមហេតុផលនៃគណនេយ្យប៉ាន់ស្មាន ក៏ដូចជាការបង្ហាញនានាដែលធ្វើឡើងដោយគណៈគ្រប់គ្រង។
- សន្និដ្ឋានដ៏សមស្របមួយទៅលើការប្រើប្រាស់របស់គណៈគ្រប់គ្រងលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាពគណនេយ្យផ្អែកទៅលើភស្តុតាងសវនកម្មដែលទទួលបាន ថាតើភាពមិនប្រាកដប្រជា ជាសារវន្តបានកើតឡើងទាក់ទងនឹងព្រឹត្តិការណ៍ ឬលក្ខខណ្ឌ ដែលធ្វើឱ្យមានមន្ទិលសង្ស័យខ្លាំងទៅលើលទ្ធភាពការបន្តនិរន្តរភាពរបស់ធនាគារ។ ប្រសិនបើយើងខ្ញុំសន្និដ្ឋានថាភាពមិនច្បាស់លាស់ជាសារវន្តនឹងកើតមានឡើង យើងខ្ញុំតម្រូវឱ្យធ្វើការលាតត្រដាងព័ត៌មានចាំបាច់ដើម្បីទាញការយកចិត្តទុកដាក់នៅ ក្នុងរបាយការណ៍សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំទៅនឹងការលាតត្រដាងនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬក៏ប្រសិនបើការលាតត្រដាង នោះមិនគ្រប់គ្រាន់ នោះមតិយោបល់មិនត្រឹមត្រូវ នឹងត្រូវបានផ្តល់។ ការសន្និដ្ឋានរបស់យើងខ្ញុំ គឺផ្អែកទៅលើភស្តុតាងសវនកម្ម ដែលទទួលបានគិតត្រឹមថ្ងៃនៃការចេញរបាយការណ៍សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។ ទោះបីយ៉ាងណាក៏ដោយស្ថានភាព ឬក៏ព្រឹត្តិការណ៍ នាពេលអនាគតអាចបណ្តាលឱ្យធនាគារមិនអាចបន្តប្រតិបត្តិការជានិរន្តរភាពបាន។
- វាយតម្លៃការបង្ហាញទៅ រចនាសម្ព័ន្ធ និងមាតិការបស់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ រួមបញ្ចូលទាំងការលាតត្រដាងនានាថាតើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបង្ហាញនូវប្រតិបត្តិការ និងព្រឹត្តិការណ៍នានាដើម្បីបង្ហាញនូវភាពត្រឹមត្រូវសមស្របរបស់វា។

គណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករប្រតិបត្តិ

សមាជិកភាពប្រៀន សនចុន អន្តរជាតិ។ ប្រៀន សនចុន អន្តរជាតិ និងសមាជិក គឺមិនមែនជាដៃគូពាណិជ្ជកម្មទូទាំងសកលលោកទេ។ រាល់សេវាកម្មនានាត្រូវបានផ្តល់យ៉ាងឯករាជ្យដោយសមាជិកនីមួយៗ។



យើងខ្ញុំប្រាស្រ័យទាក់ទងជាមួយនឹងក្រុមប្រឹក្សាភិបាលទៅលើបញ្ហាផ្សេងៗ ការរៀបចំដែនកំណត់ និងពេលវេលាក្នុងការធ្វើសវនកម្ម និង បញ្ហាសវនកម្មសំខាន់ៗ រួមបញ្ចូលទាំងកង្វះខាតធំៗមួយចំនួនទៅលើការគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងដែលយើងខ្ញុំរកឃើញអំឡុងពេលធ្វើសវនកម្ម។



Grant Thornton
ប្រធាន សន្ទុន (ខេមបូឌា) ធីមីធីត
គណនេយ្យករជំនាញ
សវនករប្រតិស្រុតចុះបញ្ជី

Ng Yee Zent
នាយកសវនករជំនាញ

រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ថ្ងៃទី២៤ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២៣

គណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករប្រតិស្រុត
សមាជិកភាពប្រធាន សន្ទុន អន្តរជាតិ។ ប្រធាន សន្ទុន អន្តរជាតិ និងសមាជិក គឺមិនមែនជាដៃគូពាណិជ្ជកម្មទាំងសកលលោកទេ។
រាល់សេវាកម្មនានាត្រូវបានផ្តល់យ៉ាងឯករាជ្យដោយសមាជិកនីមួយៗ។

របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ

		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	កំណត់សម្គាល់	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ទ្រព្យសកម្ម					
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣	១៩៣.៤៨៩.៧៨៦	៧៩៦.៥៩៧.៤៤៩	១៣៩.០៤៥.៤៦៣	៥៦៦.៤៧១.២១៦
សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា	៤	៣១៥.៩១៦.៨៥៦	១.៣០០.៦២៩.៦៩៦	២៥៧.០៦៥.៥៩២	១.០៤៧.២៨៥.២២២
សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗ – សុទ្ធ	៥	៥៣.៣៦៨.៩៨៩	២១៩.៧២០.១២៨	៣១.០៥៦.៨២៧	១២៦.៥២៥.៥១៣
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន – សុទ្ធ	៦	២.០៧៩.៣៣៤.៨៣៦	៨.៥៦០.៦២១.៥២០	១.៩០៤.៣៨០.៩៩៤	៧.៧៥៨.៤៤៨.១៧០
ការវិនិយោគផ្សេងៗ		៣.០០៨.៤៩៤	១២.៣៨៥.៩៧០	៩៣.៧៥០	៣៨១.៩៣៨
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	៧	១៧.៩៩៧.២៩៩	៧៤.០៩៤.៨៨០	១៧.៧១២.២៩២	៧២.១៥៩.៨៧៨
ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ – សុទ្ធ	៨	២៤.៥២៨.៧៧២	១០០.៩៨៤.៩៥៤	២២.១៨១.៨១៤	៩០.៣៦៨.៧១០
សិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម – សុទ្ធ	៩	៤៣.០៥១.៥៣២	១៧៧.២៤៣.១៥៧	៤២.៨៦៥.៥៣៦	១៧៤.៦៣៤.១៩៤
ថ្លៃដើមកម្មវិធីកុំព្យូទ័រ – សុទ្ធ	១០	៨.១៦៨.៣៤៣	៣៣.៦២៩.០៦៨	៤.១១២.១៨៣	១៦.៧៥៣.០៣៤
មូលនិធិពាណិជ្ជកម្ម	១២	១៧.៣៨០.០៣០	៧១.៥៥៣.៥៨៤	១៧.៣៨០.០៣០	៧០.៨០៦.២៤២
ទ្រព្យសកម្មពន្ធនាគារ - សុទ្ធ	១៨ (គ)	៤.៥៦០.៧៦៣	១៨.៧៧៦.៦៦១	៥.២៤៦.៧៧៣	២១.៣៧៥.៣៥៣
ទ្រព្យសកម្មសរុប		២.៧៦០.៨០៥.៧០០	១១.៣៦៦.២៣៧.០៦៧	២.៤៤១.១៤១.២៥៤	៩.៩៤៥.២០៩.៤៧០
បំណុល និងមូលធន					
បំណុល					
ប្រាក់បញ្ញើពីអតិថិជន និងគ្រឹះស្ថាន					
ហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀត	១៣	១.៧៥៣.៦៥២.៧៤៧	៧.២១៩.៧៨៨.៣៥៩	១.៤៧៧.៨២៣.៤៩៣	៦.០២០.៦៥២.៩១០
ប្រាក់កម្ចី	១៤	៣៤៩.៨១០.២១៩	១.៤៤០.១៦៨.៦៧២	៣៧១.៥២៥.៧១១	១.៥១៣.៥៩៩.៧៤៧
បំណុលបន្ទាប់បន្សំ	១៥	១៣៨.៩៥០.០០០	៥៧២.០៥៧.១៥០	១១២.៩៥០.០០០	៤៦០.១៥៨.៣០០
បំណុលផ្សេងៗ	១៦	៥៦.២០៩.៤៩០	២៣១.៤១៤.៤៧០	៤៥.៧៧៦.៦៨១	១៨៦.៤៤៩.១៩៨
អត្ថប្រយោជន៍បុគ្គលិក	១៧	២៨.៧៤៨.៥៣២	១១៨.៣៥៧.៧០៦	២៦.១៥៨.៥៦២	១០៦.៥៦៩.៩៨២
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលត្រូវបង់	១៨(ឃ)	៣.៤៨៦.១៨៥	១៤.៣៥២.៦២៤	១១.០៨២.៤៦៦	៤៥.១៤៩.៩៦៦
បំណុលភតិសន្យា	១៩	៤៣.៧២៨.៥៦២	១៨០.០៣០.៤៩០	៤១.៧២៣.៤១២	១៦៩.៩៨១.១៨០
បំណុលសរុប		២.៣៧៤.៥៨៥.៧៣៥	៩.៧៧៦.១៦៩.៤៧១	២.០៨៧.០៤០.៣២៥	៨.៥០២.៦០២.២៨៣
មូលធន					
ដើមទុន	២០(ក)	២៥០.០០០.០០០	១.០០០.០០០.០០០	១៩៣.០០០.០០០	៧៧២.០០០.០០០
ប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក		១០២.១៧១.៦៤១	៤១៩.៩៧២.៦៧៣	១៣៧.២៩២.៥៦៣	៥៥៩.៤២២.៨៨១
ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ	២០(ខ)	៣៤.០៤៨.៣២៤	១៣៨.៤១០.៤១០	២៣.៨០៨.៣៦៦	៩៦.៥៥៩.៧០២
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណបម្រុងទុក		-	៣១.៦៨៤.៥១៣	-	១៤.៦២៤.៦០៤
មូលធនសរុប		៣៨៦.២១៩.៩៦៥	១.៥៨០.០៦៧.៥៩៦	៣៥៤.១០០.៩២៩	១.៤៤២.៦០៧.១៧៧
បំណុល និងមូលធនសរុប		២.៧៦០.៨០៥.៧០០	១១.៣៦៦.២៣៧.០៦៧	២.៤៤១.១៤១.២៥៤	៩.៩៤៥.២០៩.៤៧០

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់ជាមួយនេះ ជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

របាយការណ៍ចំណូលលម្អិត

	កំណត់ សម្គាល់	សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ចំណូលប្រតិបត្តិការ					
ចំណូលការប្រាក់	២១	២៥០.៣៩៨.៩៥១	១.០២៣.៣៨០.៥១៣	២៣៣.២៦៥.៥៣៩	៩៤៨.៩២៤.២១៣
ចំណាយការប្រាក់	២២	(១១៣.៣៣៤.៨៨២)	(៤៦៣.១៩៩.៦៦៣)	(៩៨.១០៣.៨១៦)	(៣៩៩.០៨៦.៣២៣)
ចំណូលការប្រាក់សុទ្ធ		១៣៧.០៦៤.០៦៩	៥៦០.១៨០.៨៥០	១៣៥.១៦១.៧២៣	៥៤៩.៨៣៧.៨៩០
ចំណូលផ្សេងៗ		១២.០៩៩.៤០៦	៤៩.៤៣៣.៩២៤	៨.៧៩៧.៤៩៦	៣៥.៧៨៨.២១៤
កម្រៃសេវា និងកម្រៃជើងសារសុទ្ធ	២៣	៨.២៧៦.៣៩១	៣៣.៨២៥.៦១០	៦.៥៥២.១៥៣	២៦.៦៥៤.១៥៨
ចំណូលប្រតិបត្តិការ		១៥៧.៤៣៩.៨៦៦	៦៤៣.៤៤០.៣៨៤	១៥០.៥១១.៣៧២	៦១២.២៨០.២៦២
ចំណាយទូទៅ និងចំណាយរដ្ឋបាល	២៤	(៨៥.៩៩៥.០៧៣)	(៣៥១.៤៦១.៨៦៧)	(៧២.៨៦៩.៨៣៣)	(២៩៦.៤៣៤.៤៨១)
សំវិធានធនលើឥណទានខាតបង់ដែល បានរំពឹងទុក	៥,៦ & ១៦	(៤៣.៦២៦.៩៣៧)	(១៧៨.៣០៣.២៨៨)	(៨.៧១៥.៣៦៥)	(៣៥.៤៥៤.១០៥)
ចំណេញមុនបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល		២៧.៨១៧.៨៥៦	១១៣.៦៧៥.២២៩	៦៨.៩២៦.១៧៤	២៨០.៣៩១.៦៧៦
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល	១៨ (ក)	(៦.៤៣៣.៥៦៦)	(២៦.២៩៣.៩៨៤)	(១៤.៣៧៣.៨១៣)	(៥៨.៤៧២.៦៧១)
ចំណេញសុទ្ធក្នុងការិយបរិច្ឆេទ		២១.៣៨៤.២៩០	៨៧.៣៨១.២៤៥	៥៤.៥៥២.៣៦១	២២១.៩១៩.០០៥
ចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ៖					
ការវាស់វែងឡើងវិញពីអត្ថប្រយោជន៍					
និយោជិត-មិនរួមបញ្ចូលពន្ធ	១៧	៧៣៨.៧៤៦	៣.០១៩.២៥៥	-	-
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	១៧.០៥៩.៩០៩	-	៩.០១៤.២២៤
ចំណូលលម្អិតសរុប		២២.១២៣.០៣៦	១០៧.៤៦០.៤០៩	៥៤.៥៥២.៣៦១	២៣០.៩៣៣.២២៩

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់ជាមួយនេះ ជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន

	ដើមទុន		ចំណេញរក្សាទុក		ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ		ការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	បម្រុងទុក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤ និង២០)		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤ និង២០)		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	១៩៣.០០០.០០០	៧៧២.០០០.០០០	១៣៧.២៩២.៥៦៣	៥៥៩.៤២២.៨៨១	២៣.៨០៨.៣៦៦	៩៦.៥៥៩.៧០២	១៤.៦២៤.៦០៤	៣៥៤.១០០.៩២៩	១.៤៤២.៦០៧.១៨៧
ចំណូលសុទ្ធក្នុងការិយបរិច្ឆេទ	-	-	២១.៣៨០.២៩០	៨៧.៣៨១.២៤៥	-	-	-	២១.៣៨០.២៩០	៨៧.៣៨១.២៤៥
ការបន្ថែមដើមទុន	១០.០០០.០០០	៤០.០០០.០០០	-	-	-	-	-	១០.០០០.០០០	៤០.០០០.០០០
ផ្ទេរទៅទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ	-	-	(១០.២៣៩.៩៥៨)	(៤១.៨៥០.៧០៨)	១០.២៣៩.៩៥៨	៤១.៨៥០.៧០៨	-	-	-
មូលធនកម្មពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក	៤៧.០០០.០០០	១៨៨.០០០.០០០	(៤៧.០០០.០០០)	(១៨៨.០០០.០០០)	-	-	-	-	-
ការវាស់វែងឡើងវិញពីអត្ថប្រយោជន៍និយោជិត -									
មិនរួមបញ្ចូលនូវ	-	-	៧៣៨.៧៤៦	៣.០១៩.២៥៥	-	-	-	៧៣៨.៧៤៦	៣.០១៩.២៥៥
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	១៧.០៥៩.៩០៩	-	១៧.០៥៩.៩០៩
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	២៥០.០០០.០០០	១.០០០.០០០.០០០	១០២.១៧១.៦៤១	៤១៩.៩៧២.៦៧៣	៣៤.០៤៨.៣២៤	១៣៨.៤១០.៤១០	៣១.៦៨៤.៥១៣	៣៨៦.២១៩.៩៦៥	១.៥៩០.០៦៧.៥៩៦
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	១៩៣.០០០.០០០	៧៧២.០០០.០០០	៩៤.៦១២.៤២៧	៣៨៥.៨០០.០៨៦	១១.៩៣៦.១៤១	៤៨.២៦៣.៤៩២	៥.៦១០.៣៨០	២៩៩.៥៤៨.៥៦៨	១.២១១.៦៧៣.៩៥៨
ចំណូលសុទ្ធក្នុងការិយបរិច្ឆេទ	-	-	៥៤.៥៥២.៣៦១	២២១.៩១៩.០០៥	-	-	-	៥៤.៥៥២.៣៦១	២២១.៩១៩.០០៥
ផ្ទេរទៅទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ	-	-	(១១.៨៧២.២២៥)	(៤៨.២៩៦.២១០)	១១.៨៧២.២២៥	៤៨.២៩៦.២១០	-	-	-
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	៩.០១៤.២២៤	-	៩.០១៤.២២៤
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	១៩៣.០០០.០០០	៧៧២.០០០.០០០	១៣៧.២៩២.៥៦៣	៥៥៩.៤២២.៨៨១	២៣.៨០៨.៣៦៦	៩៦.៥៥៩.៧០២	១៤.៦២៤.៦០៤	៣៥៤.១០០.៩២៩	១.៤៤២.៦០៧.១៨៧

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់ជាមួយនេះ ជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់

កំណត់ សម្គាល់	សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
សាច់ប្រាក់សុទ្ធបានមកពី/(បានប្រើក្នុង)សកម្មភាពប្រតិបត្តិការ	២៥	១៦៤.៣៩០.៩៣១	៦៧១.៩២២.៤២៦	(១១៤.០៤៤.៥២១)	(៤៦៣.៩៣៣.១១៥)
សកម្មភាពវិនិយោគ					
ការទិញចូលនៃ៖					
ការវិនិយោគផ្សេងៗ	៧	(២.៩១៤.៧៤៤)	(១១.៩១២.៥៥៩)	(៤៣.៧៥០)	(១៧៧.៩៧៥)
ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	៩	(៤.២៦០.៥១១)	(៣៣.៧៦០.៧០០)	(៩.៨២៣.៩០៧)	(៣៩.៩៦៣.៦៥៤)
ថ្លៃដើមកម្មវិធីកុំព្យូទ័រ	១១	(៤.៥១០.៤០៦)	(១៨.៤៣៤.០២៩)	(១.៥៤៦.១១៣)	(៦.២៨៩.៥៨៨)
សាច់ប្រាក់បានមកពីការលក់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ		១.៦១៦.៤៤៧	៦.៦០៦.៤១៩	៣៣.០២៥	១៣៤.៣៤៦
សាច់ប្រាក់សុទ្ធបានប្រើក្នុងសកម្មភាពវិនិយោគ		(១៤.០៦៩.២១៤)	(៥៧.៥០០.៨៦៩)	(១១.៣៨០.៧៤៥)	(៤៦.២៩៦.៨៧១)
សកម្មភាពហិរញ្ញវត្ថុ					
សាច់ប្រាក់បានពី៖					
ប្រាក់កម្ចី	១៤	៥៥.៧៨៦.២៣៧	២២៧.៩៩៨.៣៥១	៩៤.៦៧៤.៩៣៣	៣៨៥.១៣៧.៦២៧
បំណុលបន្ទាប់បន្សំ	១៥	៣៥.០០០.០០០	១៤៣.០៤៥.០០០	៥៣.០០០.០០០	២១៥.៦០៤.០០០
ការបន្ថែមដើមទុន	២០	១០.០០០.០០០	៤០.៨៧០.០០០	-	-
ការទូទាត់សងលើ៖					
ប្រាក់កម្ចី	១៤	(៧៧.៥៣០.១៩៩)	(៣១៦.៨៦៥.៩២៣)	(៩៨.៣៥០.៩១៨)	(៤០០.០៩១.៥៣៤)
បំណុលបន្ទាប់បន្សំ	១៥	(៩.០០០.០០០)	(៣៦.៧៨៣.០០០)	(៣.៨០០.០០០)	(១៥.៤៥៨.៤០០)
បំណុលភតិសន្យា	១៩	(១០.៩៨៣.៥៣២)	(៤៤.៨៨៩.៦៩៥)	(៩.៤៨១.៧៤៥)	(៣៨.៥៧១.៧៣៩)
សាច់ប្រាក់សុទ្ធបានមកពីសកម្មភាពហិរញ្ញវត្ថុ		៣.២៧២.៥០៦	១៣.៣៧៤.៧៣៣	៣៦.០៤២.២៧០	១៤៦.៦១៩.៩៥៤
បម្រែបម្រួលសាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលសុទ្ធ		១៥៣.៥៩៤.២២៣	៦២៧.៧៩៦.២៩០	(៨៩.៣៨២.៩៥៦)	(៣៦៣.៦១០.០៣២)
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលដើមការិយបរិច្ឆេទ លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	៣	២៣៣.៣៨១.៨០៨ (៨៩.០៨៥)	៩៥០.៧៩៧.៤៨៥ ១៤.២១៩.៧៨២	៣២២.៩៧៨.៧១២ (២១៣.៩០៨)	១.៣០៦.៤៤៨.៨៨៩ ៧.៩៥៨.៦២៨
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលចុងការិយបរិច្ឆេទ	៣	៣៨៦.៨៨៦.៩៤៦	១.៥៩២.៨១៣.៥៥៧	២៣៣.៣៨១.៨០៤	៩៥០.៧៩៧.៤៨៥

កំណត់សម្គាល់ដែលភ្ជាប់ជាមួយនេះ ជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

១. ព័ត៌មានទូទៅ

ធនាគារស្ថាបនាភីអិលស៊ី ហៅកាត់ថា (“ធនាគារ”) ត្រូវបានបង្កើតឡើង និងបានចុះបញ្ជីនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

ការបង្កើត និងប្រតិបត្តិការ

ស្ថាបនា លីមីតធីត ជាគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ (“MFI”) ត្រូវបានបង្កើតឡើង និងចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ជាមួយ ក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម (“MoC”) នៅថ្ងៃទី១៩ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០០៣ តាមអនុស្សរណៈ និងលក្ខន្តិកៈរបស់ក្រុមហ៊ុនចុះថ្ងៃទី២៧ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០០២ រវាងស្ថាបនាសហគមន៍កម្ពុជា (CCB) ដែលជាអង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាលក្នុងស្រុកមួយដែលបានបង្កើតឡើងនៅក្នុងឆ្នាំ១៩៩៦ និងបុគ្គលិក របស់គ្រឹះស្ថាន។ គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុទទួលបានអាជ្ញាបណ្ណដើម្បីធ្វើប្រតិបត្តិការជាមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុពីធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជានៅថ្ងៃទី២៣ ខែមេសា ឆ្នាំ២០០៣ ហើយចាប់ពីថ្ងៃទី១៩ ខែមេសា ឆ្នាំ២០០៦ ក្រោមឈ្មោះជាគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុអចិន្ត្រៃយ៍។ ក្រោមអាជ្ញាបណ្ណ ជាគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ គ្រឹះស្ថានត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យផ្តល់ឥណទាន និងសេវាផ្តល់ប្រាក់សន្សំដល់ក្រុមគ្រួសារក្រីក្រ និងមានចំណូលទាប និងអង្គការធុនតូច ដែលធ្វើប្រតិបត្តិការនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

នៅថ្ងៃទី២២ ខែមករា ឆ្នាំ២០០៩ គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុបានទទួលអាជ្ញាបណ្ណពីធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា ដើម្បីផ្តល់សេវាកម្មទទួលប្រាក់បញ្ញើ។ នាថ្ងៃទី១១ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៤ គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុបានទទួលអាជ្ញាបណ្ណរយៈពេល ៣ ឆ្នាំ បន្តទៀតដើម្បីផ្តល់សេវាកម្មប្តូរប្រាក់។

នៅថ្ងៃទី១៩ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១២ ធនាគារ ម៉ារ៉ូហាន់ ជប៉ុន ភីអិលស៊ី (“MJB”) បានចុះកិច្ចសន្យាទិញលក់ជាមួយ Stichting Triodos-Doen Nederlandse Financierings-Maatschappij Voor Ontwikkelingslanden N.V. DWM Funds S.C.A – SICAV SIF (CCB) និង Sathapana Employee Investment Limited ដើម្បីទិញភាគហ៊ុនចំនួន ៩៥,១% ពីស្ថាបនា លីមីតធីត។ ការទិញហ៊ុននេះ ត្រូវបានអនុម័ត ដោយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា នាថ្ងៃទី៥ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១២ ហើយក្រសួងពាណិជ្ជកម្មបានអនុម័តទៅលើការប្តូរកម្មសិទ្ធិនៃដើមទុននៅថ្ងៃទី១៧ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១២។

នៅថ្ងៃទី៨ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៦ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរបស់ធនាគារបានសម្រេចតាមការអនុលោមទៅតាមកិច្ចព្រមព្រៀងជាមួយ CCB ថា ភាគហ៊ុន មិនមានអភិបាលភាពរបស់គ្រឹះស្ថាន ត្រូវបានលក់ទៅឱ្យ MJB ហើយភាគហ៊ុនដែលនៅសល់ចំនួន ៤,៩% ជារបស់គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ហើយភាគហ៊ុនមិនមានអភិបាលភាពនេះតំណាងឱ្យភាគហ៊ុនរបស់គ្រឹះស្ថានមានសមតុល្យសរុប ៦,០២ លានដុល្លារអាមេរិក។ ប្រតិបត្តិការនេះ ត្រូវបានបញ្ចប់នៅថ្ងៃទី១៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៦។

នៅដើមឆ្នាំ២០១៥ ធនាគារ ម៉ារ៉ូហាន់ ជប៉ុន ភីអិលស៊ី និងស្ថាបនា លីមីតធីត បានយល់ព្រមរួមបញ្ចូលធនាគារទាំងពីរជាធនាគារតែមួយ ដោយមានឈ្មោះថាធនាគារ ស្ថាបនា ភីអិលស៊ី ហើយទទួលបានការអនុម័តជាផ្លូវការពីធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា នៅថ្ងៃទី២៨ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៦។ នៅថ្ងៃទី២៩ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៦ ធនាគារជាតិ នៃកម្ពុជា បានផ្តល់អាជ្ញាបណ្ណជាធនាគារអចិន្ត្រៃយ៍ដល់ធនាគារ ស្ថាបនា ភីអិលស៊ី។ រាល់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលទាំងអស់របស់ MJB បានផ្ទេរទៅឱ្យធនាគារនាថ្ងៃទី១ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៦។

ការិយាល័យចុះបញ្ជីរបស់ធនាគារមានទីតាំងស្ថិតនៅអគារស្ថាបនាលេខ ៦៣ មហាវិថីព្រះនរោត្តម កែងផ្លូវលេខ១៧២ និង ផ្លូវលេខ១៧៤ ភូមិ១៤ សង្កាត់ផ្សារថ្មី ខណ្ឌដូនពេញ រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។ ធនាគារធ្វើប្រតិបត្តិការរបស់ខ្លួនតាមបណ្តាខេត្តទាំង២៥ ដែលមានបណ្តាញសាខាចំនួន ១៧២ សាខា។

គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ធនាគារមានបុគ្គលិកចំនួន ៤.៣៧៨ នាក់ (ឆ្នាំ២០២១៖ ៤.៣៦៩ នាក់)។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានអនុម័តឱ្យចេញផ្សាយដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនៅថ្ងៃទី២៤ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២៣។

សកម្មភាពចម្បង

ធនាគារ មានសកម្មភាពអាជីវកម្មចម្បងក្នុងទិដ្ឋភាពជាធនាគារ និងការផ្តល់សេវាកម្មដែលពាក់ព័ន្ធនឹងសេវាកម្មហិរញ្ញវត្ថុក្នុង ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

ដើមទុនដែលបានបង់

ដើមទុនដែលបានបង់របស់ធនាគារគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ មានចំនួន ២៥០.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក (ឆ្នាំ២០២១៖ ១៩៣.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក)។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនៅក្នុងឆ្នាំ និងនាកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ មាននាមដូចខាងក្រោម៖

បណ្ឌិត Han Chang-Woo	ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (មិនប្រតិបត្តិ)
លោក Han Ken	អភិបាលមិនប្រតិបត្តិ
ឯកឧត្តម Shinohara Katsuhiko	អភិបាលឯករាជ្យ និងមិនប្រតិបត្តិ
ឯកឧត្តម គឹម វ៉ាដា	អភិបាលឯករាជ្យ និងមិនប្រតិបត្តិ
លោក Nakagome Akihiro	អភិបាលឯករាជ្យ និងមិនប្រតិបត្តិ
លោក Iwasa Tomoyuki	អភិបាលមិនប្រតិបត្តិ (តែងតាំងនៅថ្ងៃទី៤ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២២)
លោក Anthony Chin Min Khong	អភិបាលមិនប្រតិបត្តិ (បានលាលែងពីតំណែងថ្ងៃទី១៩ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២២)
លោក Han Yu	អភិបាលមិនប្រតិបត្តិ (បានលាលែងពីតំណែងថ្ងៃទី២៩ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២២)

២. គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ

គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗដែលប្រើក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ បានកំណត់ដូចខាងក្រោម។ គោលនយោបាយ ទាំងនេះ ត្រូវបានអនុវត្តយ៉ាងជាប់លាប់ នៅគ្រប់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបង្ហាញ លុះត្រាតែមានការបញ្ជាក់ផ្សេងពីនេះ។

២.១ មូលដ្ឋាននៃការរៀបចំ

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានរៀបចំឡើង តាមមូលដ្ឋានថ្លៃដើមប្រវត្តិសាស្ត្រ លើកលែងតែសមាសធាតុទាំងឡាយណាដែលមិនត្រូវបាន រៀបចំឡើងក្រោមមូលដ្ឋានថ្លៃដើមប្រវត្តិសាស្ត្រ ដូចបានបង្ហាញខាងក្រោមនេះ៖

- ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុតាមថ្លៃដើមបានរំលស់
- ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបានកំណត់តម្លៃតាមតម្លៃសមស្រប
- ត្រូវបានកំណត់ជាទ្រព្យសកម្មដែលមានអត្ថប្រយោជន៍ ឬតាមកាតព្វកិច្ច និង
- សំវិធានធនដែលបានវាស់វែង តាមការចំណាយដែលបានប៉ាន់ស្មានយ៉ាងត្រឹមត្រូវបំផុតដែលតម្រូវឱ្យទូទាត់កាតព្វកិច្ចបច្ចុប្បន្ន ជាមួយការធ្វើអប្បបរមាប្រសិនបើមានផលប៉ះពាល់ទៅលើតម្លៃសាច់ប្រាក់ជាសារវន្ត។

២.២ អនុលោមភាពនៃរបាយការណ៍

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារ ត្រូវបានរៀបចំឡើង ដោយអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (“CIFRSs”)។

និយ័តករគណនេយ្យ និងសវនកម្មនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា បានកំណត់នៅក្នុងប្រកាស (សារាចរ) លេខ ០៦៨-សហវ-ប្រ.ក ចុះថ្ងៃទី៨ ខែមករា ឆ្នាំ២០០៩ ដែលបានចេញផ្សាយដោយក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាបានអនុម័តពេញលេញ ទៅលើស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិ (“IFRSs”) ដែលបានចេញផ្សាយដោយក្រុមប្រឹក្សាស្តង់ដារគណនេយ្យអន្តរជាតិ (“IASB”) ដោយគ្មានការកែប្រែលើស្តង់ដារនេះទេ។ ស្តង់ដារទាំងនេះ ដូចគ្នាទៅនឹង CIFRSs ដែរ។

២.៣ ការបង្ហាញរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ធនាគារបង្ហាញពីរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ខ្លួន តាមលំដាប់ដំបូងនៃសន្ទនីយភាព ដោយផ្អែកលើគោលបំណងរបស់ធនាគារ និងសមត្ថភាព ក្នុងការប្រមូលមកវិញ/ការទូទាត់បំណុល ទ្រព្យសកម្ម/បំណុលភាគច្រើននៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវគ្នា។ ការវិភាគទៅលើលទ្ធភាពក្នុងការប្រមូលមកវិញ ឬការទូទាត់ក្នុងរយៈពេល ១២ខែបន្ទាប់ពីកាលបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍ (“រយៈពេលខ្លី”) និងច្រើនជាង ១២ ខែបន្ទាប់ពីកាលបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍ (“រយៈពេលវែង”) ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ២៩។

២.៤ រូបិយប័ណ្ណមុខងារ និងរូបិយប័ណ្ណសម្រាប់បង្ហាញ

រូបិយប័ណ្ណមុខងាររបស់ធនាគារ គឺដុល្លារអាមេរិក (“USD”)។ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានបង្ហាញជាដុល្លារអាមេរិក ហើយគ្រប់តម្លៃទាំងអស់ត្រូវបានបង្កត់មកត្រឹមតម្លៃដុល្លារអាមេរិកដែលនៅកៀកបំផុត លើកលែងតែមានការបញ្ជាក់ផ្សេងពីនេះ។ ការប្តូររូបិយប័ណ្ណពីដុល្លារអាមេរិក ទៅជាខ្មែររៀល (“KHR”) ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយអនុលោមតាមច្បាប់ស្តីពីគណនេយ្យ និងសវនកម្មចុះថ្ងៃទី១១ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៦ និងត្រូវបានប្តូរដោយប្រើប្រាស់អត្រាប្តូរប្រាក់ជាផ្លូវការ ដោយផ្អែកលើអត្រាប្តូរប្រាក់ដែលដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់ក្នុង ១ដុល្លារអាមេរិក ដែលបានចេញផ្សាយដោយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា ដូចខាងក្រោម៖

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានបង្ហាញជាប្រាក់រៀល ដោយផ្អែកលើអត្រាប្តូរប្រាក់ដែលដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់ក្នុង ១ដុល្លារអាមេរិកដូចខាងក្រោម៖		
	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១
អត្រាប្តូរប្រាក់ចុងគ្រា	៤.១១៧	៤.០៧៤
អត្រាប្តូរប្រាក់ជាមធ្យម*	៤.០៨៧	៤.០៦៨

*អត្រាប្តូរប្រាក់ជាមធ្យមត្រូវបានកំណត់ដោយប្រើប្រាស់អត្រាប្តូរប្រាក់ជាមធ្យមប្រចាំថ្ងៃរបស់ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា

២.៥ សេចក្តីសង្ខេបលើគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ

គោលនយោបាយគណនេយ្យដែលមានចែងនៅខាងក្រោមនេះ ត្រូវបានអនុវត្តយ៉ាងខ្ជាប់ខ្ជួនគ្រប់ពេលវេលា ដែលត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ លើកលែងតែមានការចង្អុលបង្ហាញផ្សេងពីនេះ។

២.៥.១ ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ

(ក). ការទទួលស្គាល់ និងការវាស់វែងដំបូង

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលដែលធនាគារក្លាយជាសមភាគីនៃកិច្ចសន្យាសំវិធានធននៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានវាស់វែងដំបូងតាមតម្លៃសមស្របបូកនឹងតម្លៃប្រតិបត្តិការ ដែលកើតឡើងដោយផ្ទាល់ទៅលើការទិញ ឬលក់។

(ខ). ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

នៅពេលទទួលស្គាល់ដំបូង ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានចាត់ថ្នាក់តាមការវាស់វែងនៃថ្លៃដើមបានរំលស់៖ ថ្លៃដើមបានរំលស់ តម្លៃសមស្រប តាមរយៈចំណូលលម្អិត ("FVOCI") ឬ FVTPL។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានវាស់តាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ប្រសិនបើវាត្រូវបានលក្ខខណ្ឌដូចខាងក្រោម ហើយមិនត្រូវបានកំណត់តាម FVTPL៖

- ទ្រព្យសកម្មត្រូវបានអនុវត្តតាមគំរូអាជីវកម្មដែលមានគោលបំណងកាន់កាប់ទ្រព្យសកម្មដើម្បីប្រមូលលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា និង
- លក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យានៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ផ្តល់ឱ្យមានការកើនឡើងតាមកាលបរិច្ឆេទជាក់លាក់ នៃលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលជាការទូទាត់តែប្រាក់ដើម និងការប្រាក់ ("SPPI")។

ឧបករណ៍បំណុលត្រូវបានវាស់វែងនៅ FVOCI លុះត្រាតែវាបំពេញលក្ខខណ្ឌទាំងពីរដូចខាងក្រោម ហើយមិនត្រូវបានកំណត់ជា FVTPL៖

- ទ្រព្យសកម្មដែលមាននៅក្នុងគំរូអាជីវកម្ម ក្នុងគោលបំណងទទួលបានការប្រមូលសាច់ប្រាក់តាមលំហូរសាច់ប្រាក់នៃកិច្ចសន្យា និងការលក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និង
- លក្ខខណ្ឌនៃកិច្ចសន្យារបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ផ្តល់នូវកាលបរិច្ឆេទជាក់លាក់ចំពោះលំហូរសាច់ប្រាក់ ដែលជា SPPI។

ការទទួលស្គាល់នៃវិនិយោគមូលធនដំបូង ដែលមិនកាន់កាប់សម្រាប់ការជួញដូរ ធនាគារមិនអាចធ្វើការជ្រើសរើស ដើម្បីបង្ហាញពីការផ្លាស់ប្តូរជាបន្តបន្ទាប់នៃតម្លៃសមស្របនៅក្នុងគណនីចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ ("OCI")។ ការជ្រើសរើសនេះត្រូវបានធ្វើឡើងដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋាននៃការវិនិយោគ។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗទាំងអស់ ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ដោយធ្វើការវាស់វែងតាម FVTPL។

លើសពីនេះទៀត ការទទួលស្គាល់ដំបូង ធនាគារអាចកំណត់ជាស្ថាពរនូវទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុវាស់វែងតាម FVTPL ប្រសិនបើបំពេញតាមលក្ខខណ្ឌក្នុងការវាស់វែងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ឬតាម FVOCI ប្រសិនបើអនុវត្តដូច្នោះ ត្រូវលុបបំបាត់ ឬកាត់បន្ថយជាសារវន្ត នូវភាពមិនស៊ីគ្នានៃគណនេយ្យដែលនឹងកើតមានឡើង។

ការវាយតម្លៃគំរូអាជីវកម្ម

ធនាគារធ្វើការវាយតម្លៃពីគោលបំណងនៃគំរូអាជីវកម្មដែលទ្រព្យសកម្មត្រូវបានកាន់កាប់នៅកម្រិតផលប៉ុត្រ ព្រោះវាឆ្លុះបញ្ចាំងយ៉ាងល្អបំផុតពីមធ្យោបាយដែលអាជីវកម្មត្រូវបានគ្រប់គ្រង និងព័ត៌មាន ដែលបានផ្តល់ជូនគណៈគ្រប់គ្រង។ ព័ត៌មានទាំងនោះរួមមាន៖

- គោលនយោបាយ និងគោលបំណងដែលបានបញ្ជាក់សម្រាប់កម្រិតផលប៉ុត្រ និងការអនុវត្តជាក់ស្តែងនូវគោលនយោបាយទាំងនោះ។ ជាពិសេសថាតើយុទ្ធសាស្ត្ររបស់គណៈគ្រប់គ្រង ផ្តោតលើការស្វែងរកចំណូលការប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាការរក្សានូវទម្រង់អត្រាការប្រាក់ជាក់លាក់មួយ ភាពស៊ីសង្វាក់គ្នារវាងរយៈពេលនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទៅនឹងរយៈពេលបំណុល ដែលជាមូលនិធិរបស់ទ្រព្យសកម្មទាំងនោះ ឬការធ្វើឱ្យមានលំហូរសាច់ប្រាក់តាមរយៈការលក់ទ្រព្យសកម្ម
- របៀបនៃការអនុវត្តរបស់កម្រិតផលប៉ុត្រ និងវិធានការណ៍ទៅគណៈគ្រប់គ្រងរបស់ធនាគារ
- ហានិភ័យដែលជះឥទ្ធិពលដល់ការអនុវត្តគំរូអាជីវកម្ម (និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមាននៅក្នុងគំរូអាជីវកម្មនោះ) និងយុទ្ធសាស្ត្រក្នុងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យទាំងនោះ
- របៀបដែលប្រធានគ្រប់គ្រងអាជីវកម្មទទួលបានសំណង (ឧទាហរណ៍ថាតើសំណងគឺផ្អែកលើតម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្មដែលបានគ្រប់គ្រង ឬលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដែលបានប្រមូល) និង

- ភាពញឹកញាប់ បរិមាណ និងពេលវេលានៃការលក់ក្នុងរយៈពេលមុន មូលហេតុនៃការលក់ទាំងនេះ និងការរំពឹងទុកពីសកម្មភាពលក់នាពេលអនាគត។ ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយ ព័ត៌មានអំពីសកម្មភាពលក់មិនត្រូវបានពិចារណាតែមួយផ្នែកទេ ប៉ុន្តែជាផ្នែកមួយនៃការវាយតម្លៃរួម ដែលធនាគារបានបញ្ជាក់អំពីគោលបំណងក្នុងការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ទាំងនោះអាចសម្រេចបាន និងរបៀបដែលគេទទួលបានមកវិញនូវលំហូរសាច់ប្រាក់។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលត្រូវបានកាន់កាប់សម្រាប់ការធ្វើពាណិជ្ជកម្ម ឬគ្រប់គ្រង និងការអនុវត្តដែលត្រូវបានវាយតម្លៃ ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានតម្លៃសមស្រប ដែលត្រូវបានវាស់វែងនៅ FVTPL ព្រោះទ្រព្យសកម្មទាំងនោះមិនមែនទុកសម្រាប់ប្រមូលសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា ឬមិនមែនទុកសម្រាប់ការប្រមូលសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា និងសម្រាប់លក់ឡើយ។

ការវាយតម្លៃថាតើលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា គឺជាការទូទាត់ប្រាក់ដើម និងការប្រាក់

សម្រាប់គោលបំណងនៃការវាយតម្លៃនេះ 'ប្រាក់ដើម' ត្រូវបានកំណត់ជាតម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនៅពេលទទួលបានដំបូង។ 'ការប្រាក់' ត្រូវបានកំណត់ជាតម្លៃតបស្នងមួយសម្រាប់ពេលវេលានៃការប្រើប្រាស់ទឹកប្រាក់ ក្នុងរយៈពេលណាមួយ និងសម្រាប់ហានិភ័យដែលពាក់ព័ន្ធនឹងសមតុល្យប្រាក់ដើម ដែលនៅជាប់ជំពាក់ក្នុងអំឡុងពេលជាក់លាក់មួយ និងសម្រាប់ចំណាយរួមទាំងហានិភ័យក្នុងការផ្តល់កម្ចីជាមូលដ្ឋានផ្សេងៗទៀត (ដូចជាហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល និងចំណាយរដ្ឋបាល) រួមទាំងកម្រិតប្រាក់ចំណេញ។

ក្នុងការវាយតម្លៃថាតើលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាគឺជា SPPI ធនាគារពិចារណាលើលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យានៃឧបករណ៍នោះ។ វារួមបញ្ចូលទាំងការវាយតម្លៃថាតើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមានរយៈពេលកិច្ចសន្យាដែលអាចផ្លាស់ប្តូរពេលវេលា ឬសមតុល្យលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដែលមិនអាចបំពេញតាមលក្ខខណ្ឌនេះទេ។

ក្នុងការវាយតម្លៃ ធនាគារពិចារណាលើ៖

- ព្រឹត្តិការណ៍យថាហេតុ ដែលអាចផ្លាស់ប្តូរសមតុល្យ និងពេលវេលានៃលំហូរសាច់ប្រាក់
- លក្ខណៈពិសេសអានុភាព
- លក្ខខណ្ឌចំណាយបង់មុន និងការពន្យារពេល
- លក្ខខណ្ឌ ដែលកំណត់ការទាមទាររបស់ធនាគារចំពោះលំហូរសាច់ប្រាក់ពីទ្រព្យសកម្មដែលបានបញ្ជាក់ (ឧទាហរណ៍ ឥណទានមិនមែនជាសំណង) និង
- លក្ខណៈពិសេស ដែលកែប្រែអំពីតម្លៃពេលវេលានៃប្រាក់ (ឧទាហរណ៍ការកំណត់អត្រាការប្រាក់តាមកាលកំណត់)

ឥណទានដែលមានទ្រព្យដាក់បញ្ចាំជាក់លាក់

ក្នុងករណីខ្លះឥណទានត្រូវបានធ្វើឡើងដោយធនាគារ ដែលធានាដោយទ្រព្យបញ្ចាំរបស់អ្នកខ្ចី ទៅលើការទាមទាររបស់ធនាគារចំពោះលំហូរសាច់ប្រាក់នៃវត្ថុបញ្ចាំមូលដ្ឋាន (ឥណទានដែលមានទ្រព្យដាក់បញ្ចាំជាក់លាក់)។ ធនាគារអនុវត្តការវិនិច្ឆ័យក្នុងការវាយតម្លៃថាតើឥណទានទាំងនោះ បានបំពេញតាមលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យរបស់ SPPI ដែរឬទេ។ ជាធម្មតា ធនាគារពិចារណាលើព័ត៌មានមួយចំនួននៅពេលធ្វើការវិនិច្ឆ័យ ដូចខាងក្រោមនេះ៖

- ក្នុងលក្ខខណ្ឌការរៀបចំកិច្ចសន្យាមានកំណត់ចំនួន និងកាលបរិច្ឆេទជាក់លាក់នៃការទូទាត់ជាសាច់ប្រាក់ឥណទាន
- តម្លៃសមស្របនៃវត្ថុបញ្ចាំទាក់ទងនឹងសមតុល្យទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធានា
- សមត្ថភាព និងឆន្ទៈរបស់អ្នកខ្ចីក្នុងការទូទាត់តាមកិច្ចសន្យាទោះបីមានឱនភាពតម្លៃបញ្ចាំ
- ក្នុងលក្ខខណ្ឌអ្នកខ្ចី គឺជាបុគ្គល ឬជាអង្គការប្រតិបត្តិការសំខាន់ ឬជាអង្គការដែលមានគោលបំណងពិសេស
- ហានិភ័យរបស់ធនាគារ ក្នុងការខាតបង់លើទ្រព្យសកម្ម ទាក់ទងនឹងឥណទានមានសំណងពេញលេញ
- ទំហំដែលវត្ថុបញ្ចាំតំណាងឱ្យទាំងអស់ ឬ ផ្នែកសំខាន់នៃទ្រព្យរបស់អ្នកខ្ចី និង
- ធនាគារនឹងទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍ពីការគិតគូរលើមូលដ្ឋានទ្រព្យសកម្ម។

ចំណាត់ថ្នាក់ឡើងវិញ

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមិនត្រូវបានធ្វើចាត់ថ្នាក់ឡើងវិញឡើយ បន្ទាប់ពីមានការទទួលស្គាល់ដំបូងលើកលែងតែក្នុងរយៈពេលបន្ទាប់ពីធនាគារ ផ្លាស់ប្តូរគំរូអាជីវកម្មរបស់ខ្លួន ក្នុងការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ។

(គ). ការឈប់ទទួលស្គាល់

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

ធនាគារឈប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនៅពេលដែលសិទ្ធិទទួលសាច់ប្រាក់ពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមកិច្ចសន្យាត្រូវបានផុត សុពលភាព ឬ ផ្ទេរសិទ្ធិក្នុងការទទួលបានលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាក្នុងប្រតិបត្តិការ ដែលហានិភ័យនិងផលចំណេញទាំងអស់នៃ ភាពជាម្ចាស់កម្មសិទ្ធិលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានផ្ទេរ ឬធនាគារមិនរក្សាទុកនូវរាល់ហានិភ័យ និងផលចំណេញ ហើយក៏មិនរក្សា បានការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនេះឡើយ។

ការឈប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ភាពខុសគ្នារវាងសមតុល្យយោងរបស់ទ្រព្យសកម្ម (ឬ សមតុល្យយោងដែលត្រូវបានបែងចែក ទៅចំណែកនៃទ្រព្យដែលបានឈប់ទទួលស្គាល់) និងផលបូកនៃ (i) តម្លៃតបស្នងដែលទទួលបាន (រាប់បញ្ចូលទាំងទ្រព្យសកម្មថ្មី ដែល ទទួលបានមិនគិតពីបំណុលថ្មីដែលត្រូវបានរាប់បញ្ចូល) និង (ii) ចំណេញ ឬខាតបង្គរនៅក្នុង OCI ដែលបានទទួលស្គាល់ នៅក្នុង ប្រាក់ចំណេញ និងខាត។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ

ធនាគារឈប់ទទួលស្គាល់នូវបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលដែលកាតព្វកិច្ចក្នុងកិច្ចសន្យាត្រូវបានរំសាយ ឬលុបចោល ឬផុតកំណត់។

(ឃ). ការកែប្រែទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

ប្រសិនបើលំហូរសាច់ប្រាក់នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានកែប្រែ ធនាគារវាយតម្លៃថាតើលំហូរសាច់ប្រាក់នៃទ្រព្យសកម្ម ដែលបានកែប្រែមាន ភាពខុសគ្នាច្រើនឬទេ។

ប្រសិនបើលំហូរសាច់ប្រាក់មានភាពខុសគ្នាខ្លាំង នោះសិទ្ធិតាមកិច្ចសន្យាចំពោះលំហូរសាច់ប្រាក់ពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដើមត្រូវបានចាត់ទុក ថាផុតកំណត់។ ក្នុងករណីនេះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដើមត្រូវបានគេឈប់ទទួលស្គាល់ ហើយទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុថ្មីត្រូវបានទទួលស្គាល់ តាមតម្លៃសមស្របបច្ចុប្បន្ននៃថ្លៃដើមប្រតិបត្តិការដែលមានលក្ខណៈគ្រប់គ្រាន់។ កម្រៃសេវានានា ដែលទទួលបានជាផ្នែកនៃការកែប្រែ ត្រូវបានកត់ត្រាដូចខាងក្រោម៖

- កម្រៃសេវាដែលត្រូវបានពិចារណាក្នុងការកំណត់តម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្មថ្មី និងកម្រៃសេវាដែលតំណាងឱ្យការទូទាត់តាម ថ្លៃដើមប្រតិបត្តិការដែលមានសិទ្ធិ ត្រូវបានរាប់បញ្ចូលក្នុងការវាស់វែងដំបូងនៃទ្រព្យសកម្ម និង
- កម្រៃសេវាផ្សេងទៀតត្រូវបានរាប់បញ្ចូលទាំងប្រាក់ចំណេញ និងខាត ដែលជាផ្នែកមួយនៃចំណេញ ឬខាតពីការឈប់ទទួលស្គាល់។

ប្រសិនបើលំហូរសាច់ប្រាក់ត្រូវបានកែប្រែ នៅពេលដែលអ្នកខ្ចីជួបការលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ ដូច្នោះគោលបំណងនៃការកែប្រែជាទូទៅ គឺដើម្បី ទទួលបានមកវិញនូវលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យាដើមជាអតិបរមា ជាជាងបង្កើតទ្រព្យសកម្មថ្មីដែលមានលក្ខខណ្ឌខុសគ្នាច្រើន។ ប្រសិនបើ ធនាគារ មានផែនការកែប្រែទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមរបៀបមួយ ដែលអាចនាំឱ្យមានការលើកលែងចំពោះលំហូរសាច់ប្រាក់ បន្ទាប់មកវា ត្រូវពិចារណា ជាមុនថា តើផ្នែកណាមួយនៃទ្រព្យសកម្ម គួរតែត្រូវបានលុបចោលមុនពេលមានការផ្លាស់ប្តូរនឹងកើតមានឡើង (សូមមើលគោលនយោបាយ នៃការលុបចោលទ្រព្យសកម្មខាងក្រោម)។ វិធីសាស្ត្រនេះ បានប៉ះពាល់ដល់លទ្ធផលនៃការវាយតម្លៃបរិមាណ និងមានន័យថា លក្ខណៈ វិនិច្ឆ័យនៃការឈប់ទទួលស្គាល់ មិនបានបំពេញតាមករណីបែបនេះទេ។

ប្រសិនបើការកែប្រែទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ឬFVOCI មិនបណ្តាលឱ្យមានការឈប់ទទួលស្គាល់ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនោះទេ នោះធនាគារនឹងគណនាឡើងវិញនូវសមតុល្យយោងសរុបនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រ អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពដំបូងនៃទ្រព្យសកម្ម ហើយទទួលស្គាល់លទ្ធផលកែតម្រូវចំណេញ ឬខាត។ ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមាន អត្រាការប្រាក់អណ្តែត អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពដំបូងដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីគណនាការកើនឡើង ឬការខាតបង់ ត្រូវបានកែតម្រូវ ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីលក្ខខណ្ឌទីផ្សារបច្ចុប្បន្ននៅពេលធ្វើការកែប្រែ។ ថ្លៃដើម ឬកម្រៃសេវាចំណាយ នឹងកម្រៃសេវា ដែលទទួលបានជាផ្នែក នៃការកែតម្រូវសមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានកែប្រែ ហើយត្រូវបានគេធ្វើរំលស់លើរយៈពេលនៅសល់នៃទ្រព្យសកម្ម ដែលបានកែប្រែទាំងនោះ។

ប្រសិនបើមានការកែប្រែបែបនេះ ត្រូវបានអនុវត្តដោយសារតែការលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុរបស់អ្នកខ្លី បន្ទាប់មកភាពចំណេញ ឬខាត ត្រូវបាន បង្ហាញរួមគ្នាជាមួយនឹងឱនភាពតម្លៃ។ ក្នុងករណីផ្សេងទៀត វាត្រូវបានបង្ហាញជាចំណូលការប្រាក់ដែលបានគណនា ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រ អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ

ធនាគារ ឈប់ទទួលស្គាល់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុនៅពេលដែលលក្ខខណ្ឌរបស់វាត្រូវបានកែប្រែហើយលំហូរសាច់ប្រាក់នៃបំណុលដែលបាន កែប្រែមានភាពខុសគ្នាខ្លាំង។ ក្នុងករណីនេះ បំណុលហិរញ្ញវត្ថុថ្មីមួយ ដែលផ្អែកលើលក្ខខណ្ឌដែលបានកែប្រែត្រូវបានទទួលស្គាល់ តាមតម្លៃសមស្រប។ ភាពខុសគ្នារវាងសមតុល្យយោងនៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលឈប់ទទួលស្គាល់ និងតម្លៃតបស្នងដែលបានបង់ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងចំណេញ និងខាត។ តម្លៃតបស្នងដែលបានបង់ រួមបញ្ចូលទាំងទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ ដែលត្រូវបានផ្ទេរ ប្រសិនបើមាន និងការទទួលយកបំណុលថ្មី រួមទាំងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលបានកែប្រែថ្មី។

ប្រសិនបើការកែប្រែបំណុលហិរញ្ញវត្ថុនេះមិនធ្វើឱ្យមានការឈប់ទទួលស្គាល់ទេ នោះថ្លៃដើមបានរំលស់នៃបំណុល ត្រូវបានគណនាឡើងវិញ ដោយធ្វើអប្បបរមាលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលបានកែប្រែ តាមអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពដំបូង ហើយលទ្ធផលនៃចំណេញ ឬខាត ត្រូវបាន ទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។ សម្រាប់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលមានអត្រាបណ្តែត អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពដំបូង ដែលធ្លាប់បានប្រើដើម្បីគណនាចំណេញ ឬខាតពីការកែប្រែ ត្រូវបានកែតម្រូវដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីលក្ខខណ្ឌទីផ្សារបច្ចុប្បន្ននៅពេល ដែលធ្វើការកែប្រែ។ រាល់ចំណាយ និងកម្រៃសេវាដែលកើតឡើង ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាការកែតម្រូវទៅលើសមតុល្យយោងនៃបំណុល និងត្រូវបានរំលស់ផ្នែកលើរយៈពេលដែលនៅសល់នៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលបានកែប្រែនោះ ដោយធ្វើការគណនាអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព ឡើងវិញលើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

(ង). ការកាត់កង

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានកាត់កង និងសមតុល្យសុទ្ធត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលដែលធនាគារមានសិទ្ធិស្របច្បាប់ក្នុងការកំណត់នូវសមតុល្យ ហើយមានបំណងទូទាត់ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានសុទ្ធ ឬដើម្បី ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្ម និងទូទាត់បំណុលក្នុងពេលដំណាលគ្នា។

(ច). ការវាស់វែងតម្លៃសមស្រប

'តម្លៃសមស្រប' គឺជាតម្លៃដែលត្រូវទទួលបានដើម្បីលក់ទ្រព្យសកម្ម ឬទូទាត់ដើម្បីផ្ទេរបំណុលក្នុងប្រតិបត្តិការដែលមានអ្នកចូលរួមទីផ្សារ នៅកាលបរិច្ឆេទនៃការវាស់វែង ឬក្នុងករណីដែលមិនមានទីផ្សារដែលមានអត្ថប្រយោជន៍បំផុតដែលធនាគារមានសិទ្ធិប្រើប្រាស់នាកាលបរិច្ឆេទ នោះ។ តម្លៃសមស្របនៃបំណុលត្រូវឆ្លុះបញ្ចាំងពីលក្ខខណ្ឌដែលមិនមានដំណើរការហានិភ័យ។

នៅពេលមានឧបករណ៍នេះ ធនាគារវាស់តម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ដោយប្រើតម្លៃដែលបានដកស្រង់នៅក្នុងទីផ្សារសកម្មសម្រាប់ឧបករណ៍ នោះ។ ទីផ្សារត្រូវបានចាត់ទុកថា 'សកម្ម' ប្រសិនបើប្រតិបត្តិការសម្រាប់ ទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលកើតឡើងជាមួយនឹងប្រេកង់ និងបរិមាណ គ្រប់គ្រាន់ដើម្បីផ្តល់ព័ត៌មានអំពីតម្លៃតាមមូលដ្ឋានជាប្រចាំ។

ប្រសិនបើមិនមានការដកស្រង់តម្លៃនៅក្នុងទីផ្សារសកម្មទេនោះ ធនាគារប្រើបច្ចេកទេសវាយតម្លៃដែលបង្កើនការប្រើប្រាស់ធនធាន ដែលអាចសង្កេតបាននិងបង្រួមអប្បបរមានៃការប្រើប្រាស់ធាតុចូលដែលមិនអាចសង្កេតបាន។ បច្ចេកទេសវាយតម្លៃដែលត្រូវបានជ្រើសរើសរួមបញ្ចូលកត្តាទាំងអស់ដែលអ្នកចូលរួមក្នុងទីផ្សារពិចារណាលើការកំណត់តម្លៃប្រតិបត្តិការ។

ភស្តុតាងល្អបំផុតនៃតម្លៃសមស្របរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនៅលើការទទួលស្គាល់ដំបូង គឺតម្លៃប្រតិបត្តិការជាធម្មតា តម្លៃសមស្របរបស់តម្លៃតបស្នង ដែលបានផ្តល់ឱ្យ ឬទទួលបាន។ ប្រសិនបើធនាគារកំណត់ថាតម្លៃសមស្របលើការទទួលស្គាល់ដំបូងខុសគ្នាពីតម្លៃប្រតិបត្តិការ ហើយតម្លៃសមស្រប មិនត្រូវបានបង្ហាញដោយតម្លៃដែលបានដកស្រង់នៅក្នុងទីផ្សារសកម្ម សម្រាប់កំណត់អត្តសញ្ញាណទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលដែលដូចគ្នា និងមិនផ្អែកលើបច្ចេកទេសវាយតម្លៃដែលមិនអាចគ្រប់គ្រងបាននោះទេ។ ធាតុចូលត្រូវបានវិនិច្ឆ័យថា មិនទាក់ទងសំខាន់ៗនិងការវាស់វែង បន្ទាប់មកឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានវាស់វែងដំបូងដោយតម្លៃសមស្របកែតម្រូវដើម្បីពន្យារភាពខុសគ្នារវាងតម្លៃសមស្របលើការទទួលស្គាល់ដំបូង និងតម្លៃប្រតិបត្តិការ។ បន្ទាប់មកទៀត ភាពខុសគ្នានោះត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ប្រាក់ចំណេញ ឬខាតដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានសមស្របនៃអាយុកាលរបស់ឧបករណ៍ ប៉ុន្តែមិនលើសពីពេលដែលការវាយតម្លៃត្រូវបានគាំទ្រទាំងស្រុងដោយទិន្នន័យទីផ្សារដែលអាចសង្កេតបាន ឬប្រតិបត្តិការត្រូវបានបិទ។

ប្រសិនបើទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុល ដែលត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃសមស្របមានតម្លៃស្មើទិញ និងតម្លៃដាក់លក់ បន្ទាប់មកធនាគារវាស់វែងទ្រព្យសកម្មក្នុងតម្លៃស្មើទិញ និងបំណុលតាមតម្លៃដាក់លក់។

ផលប៉ះពាល់នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ដែលត្រូវបានប្រឈមនឹងហានិភ័យទីផ្សារ និងហានិភ័យឥណទានដែលត្រូវបានគ្រប់គ្រងដោយធនាគារដោយផ្អែកលើផលប៉ះពាល់សុទ្ធចំពោះហានិភ័យទីផ្សារ ឬហានិភ័យឥណទានត្រូវបានវាស់វែងដោយផ្អែកលើតម្លៃដែលនឹងត្រូវបានទទួលដើម្បីលក់ (ឬបង់ប្រាក់ដើម្បីផ្ទេរ ឬរយៈពេលខ្លីសុទ្ធ) សម្រាប់ហានិភ័យជាក់លាក់។ ការកែតម្រូវកម្រិតផលប៉ះពាល់ខុសគ្នា ការដេញថ្លៃ - ស្នើសុំការកែតម្រូវ ឬការកែតម្រូវហានិភ័យឥណទានដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីការវាស់វែងដោយឈរលើមូលដ្ឋានពីការប៉ះពាល់សុទ្ធ - ត្រូវបានបែងចែកជាទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលដាច់ដោយឡែក ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋាននៃការកែតម្រូវហានិភ័យដែលទាក់ទងនឹងឧបករណ៍ នីមួយៗនៅក្នុងផលប៉ះពាល់។

តម្លៃសមស្របនៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលមានលក្ខណៈទាមទារ (ឧទាហរណ៍ គណនីតាមតម្រូវការ) មិនតិចជាងសមតុល្យដែលត្រូវបង់តាមតម្រូវការដែលត្រូវបានធ្វើអប្បបរមាចាប់ពីថ្ងៃដំបូងដែលសមតុល្យអាចតម្រូវឱ្យបង់។

ធនាគារ ទទួលស្គាល់ការផ្ទេរប្រាក់រវាងកម្រិតនៃឋានានុក្រមតម្លៃសមស្របនៅចុងបញ្ចប់នៃរយៈពេលនៃរបាយការណ៍ក្នុងអំឡុងពេលដែលការផ្លាស់ប្តូរបានកើតឡើង។

(ឆ). ឱនភាពតម្លៃ

ធនាគារទទួលស្គាល់នូវសំវិធានពីការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក ("ECL") លើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដូចខាងក្រោមដែលមិនត្រូវបានវាស់វែងតាម FVTPL។

- ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលជាឧបករណ៍បំណុល និង
- កិច្ចសន្យាឥណទានដែលបានផ្សព្វផ្សាយ។

ពុំមានការខាតបង់លើឱនភាពនៃតម្លៃ ត្រូវបានទទួលស្គាល់លើការវិនិយោគមូលធននោះទេ។

ធនាគារវាស់វែងសិវិធានធនខាតបង់តាមសមតុល្យស្មើនឹង ECL មួយអាយុកាលលើកំលែងតែចំណុចដូចខាងក្រោម ដែលត្រូវបានវាស់វែង ជា ECL រយៈពេល ១២ ខែ ៖

- មូលបត្រវិនិយោគបំណុលដែលត្រូវបានកំណត់ថាមានហានិភ័យឥណទានទាបនៅកាលបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍ និង
- ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀត ដែលហានិភ័យឥណទានមិនបានកើនឡើងគួរឱ្យកត់សម្គាល់ ចាប់តាំងពីមានការ ទទួលស្គាល់ដំបូង។

ECL ១២ ខែ គឺជាផ្នែកមួយនៃ ECL ដែលបណ្តាលមកពីព្រឹត្តិការណ៍មិនប្រក្រតីលើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលអាចធ្វើទៅបានក្នុងរយៈពេល ១២ ខែបន្ទាប់ពីកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុសម្រាប់ ECLមានរយៈពេល ១២ ខែត្រូវបានគេទទួលស្គាល់ថាជា ‘ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុកម្រិតទី ១’។

ECL មួយអាយុកាល គឺជា ECL ដែលបណ្តាលមកពីព្រឹត្តិការណ៍ដែលអាចកើតមានទាំងអស់លើអាយុកាលរំពឹងទុករបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែល ECL មួយអាយុកាល ត្រូវបានគេទទួលស្គាល់ប៉ុន្តែមិនមានឱនភាពឥណទាន ត្រូវបានគេហៅថា ‘ឧបករណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុកម្រិតទី ២’។

នៅកាលបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍នីមួយៗ ធនាគារវាយតម្លៃថាតើហានិភ័យឥណទាននៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ បានកើនឡើងគួរឱ្យកត់សម្គាល់ ចាប់តាំងពីមានការទទួលស្គាល់ដំបូង។ នៅពេលហានិភ័យឥណទានបានកើនឡើងគួរឱ្យកត់សម្គាល់ចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់ដំបូង សិវិធានធនលើការខាតបង់ត្រូវបានវាស់វែងតាមសមតុល្យស្មើនឹង ECL មួយអាយុកាល។

នៅពេលកំណត់ថាតើហានិភ័យឥណទាននៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុបានកើនឡើងគួរឱ្យកត់សម្គាល់ចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់ដំបូង និងនៅពេលប៉ាន់ស្មាន ECL ធនាគារពិចារណាលើព័ត៌មានសមហេតុផល និងអាចទុកចិត្តបានដែលពាក់ព័ន្ធ និងអាចរកបានដោយ មិនចាំបាច់ចំណាយប្រកបដោយហានិភ័យដែលមិនសមហេតុផល។ ទាំងនេះរួមមានទាំងបរិមាណ និងព័ត៌មានប្រកបដោយគុណភាព និងការវិភាគ ផ្នែកលើបទពិសោធន៍ និងប្រវត្តិសាស្ត្ររបស់ធនាគារ និងការវាយតម្លៃឥណទានដែលមានស្រាប់ និងរួមបញ្ចូលទាំងព័ត៌មានព្យាករណ៍ទៅ អនាគត។

ប្រសិនបើហានិភ័យឥណទានមិនបានកើនឡើងគួរឱ្យកត់សម្គាល់ចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់ដំបូង ប្រសិនបើគុណភាពឥណទាននៃ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមានភាពប្រសើរឡើងនោះ ឬលែងមានការកើនឡើងគួរឱ្យកត់សម្គាល់លើហានិភ័យឥណទានចាប់តាំងពីមានការទទួលស្គាល់ ដំបូង ហើយសិវិធានធនខាតបង់ត្រូវបានវាស់វែងក្នុងសមតុល្យស្មើនឹង ECL រយៈពេល ១២ ខែ។

រយៈពេលអតិបរមាដែលត្រូវបានពិចារណានៅពេលប៉ាន់ស្មាន ECL គឺជារយៈពេលកិច្ចសន្យាអតិបរមាដែលធនាគារត្រូវប្រឈមនឹង ហានិភ័យឥណទាន។

កំណត់ថាតើហានិភ័យឥណទានបានកើនឡើងជាសារវន្ត

ធនាគារវាយតម្លៃថាតើហានិភ័យឥណទានបានកើនឡើងជាសារវន្តចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់ដំបូងនៅកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍នីមួយៗ។ ការកំណត់ថាតើការកើនឡើងហានិភ័យឥណទានមានសារៈសំខាន់ឬអត់ អាស្រ័យលើលក្ខណៈនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងអ្នកខ្ចី និងតំបន់ ភូមិសាស្ត្រ។

ធនាគារចាត់ទុកថាការកើនឡើងនូវហានិភ័យឥណទានកើតឡើងមិនលើសពីពេលដែលទ្រព្យសកម្មហួសកាលកំណត់ ៣០ ថ្ងៃ។ ថ្ងៃដែល ហួសកំណត់ត្រូវបានកំណត់ដោយរាប់ចំនួនថ្ងៃចាប់តាំងពីថ្ងៃផុតកំណត់ដំបូងបំផុតដែលទាក់ទងនឹងការទូទាត់ប្រាក់ពេញលេញមិនត្រូវបាន ទទួល។ កាលបរិច្ឆេទកំណត់ត្រូវបានកំណត់ដោយមិនគិតពីរយៈពេលអនុគ្រោះណាមួយដែលអាចមានសម្រាប់អ្នកខ្ចីឡើយ។

ប្រសិនបើមានភស្តុតាងបង្ហាញថាមានការកើនឡើងគួរឱ្យកត់សម្គាល់លើហានិភ័យឥណទានទាក់ទងនឹងការទទួលស្គាល់ដំបូងទេនោះ សិវិធានធនខាតបង់លើឧបករណ៍មួយនឹងវិលត្រឡប់ជាការវាស់វែង ECL រយៈពេល ១២ ខែ។

និយមន័យនៃឥណទានខូច

ធនាគារពិចារណាលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតែនៅដដែលនៅពេលដែល៖

- អ្នកខ្ចីទំនងជាមិនបង់កាតព្វកិច្ចឥណទានរបស់ខ្លួនដល់ធនាគារ ដោយគ្មានការប្រមូលមកវិញពីធនាគារ ដោយការរឹបអូសទ្រព្យបញ្ចាំ (ប្រសិនបើមាន) ឬ
- ធនាគារពិចារណាថា ការកើនឡើងនូវហានិភ័យឥណទានកើតឡើងមិនលើសពីពេលដែលទ្រព្យសកម្មលើស ឬស្មើ ៩០ ថ្ងៃហួសកាលកំណត់ឡើយ
- នៅពេលគណនីនេះត្រូវឆ្លងកាត់ការរៀបចំរចនាឡើងវិញ ឬ មានការផ្លាស់ប្តូរ
- នៅពេលគណនីបង្ហាញពីការចុះថយនៃលក្ខណៈឥណទានរបស់ខ្លួនប៉ុន្តែភាពមិនត្រឹមត្រូវរបស់វាមិនលើសពី ៩០ថ្ងៃដែលកន្លងផុតទៅ (“DPD”) (គណនីចាំបាច់) ឬ
- នៅពេលគណនីត្រូវបានកាត់ផ្តាច់ដោយអ្នកជាប់ពន្ធនៃប្រភេទអ្នកខ្ចីដូចគ្នា នៅក្នុងប្រភពបញ្ជីឥណទានដូចគ្នា។

ការវាស់វែងនៃ ECL

ECL គឺជាការប៉ាន់ស្មានដោយផ្អែកលើការឆ្លើងឆ្លងប្រូបាប៊ីលីតេនៃការបាត់បង់ឥណទាន ហើយត្រូវបានវាស់វែងដូចខាងក្រោម៖

- ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនមានឱនភាពឥណទាននៅកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍៖ ជាតម្លៃបច្ចុប្បន្នដែលមានកង្វះខាតសាច់ប្រាក់ (មានន័យថាភាពខុសគ្នារវាងលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា និងលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលធនាគាររំពឹងថានឹងទទួលបាន)
- ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាពឥណទាននៅកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍៖ ដូចជាភាពខុសគ្នារវាងសមតុល្យយោងដុល និងតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃលំហូរសាច់ប្រាក់អនាគត និង
- កិច្ចសន្យាឥណទានដែលមិនបានដក៖ ជាតម្លៃបច្ចុប្បន្នដែលមានភាពខុសគ្នារវាងលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដែលត្រូវសងទៅធនាគារ ប្រសិនបើកិច្ចសន្យានេះ មិនបានប្រើប្រាស់ និងលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលធនាគាររំពឹងថានឹងទទួលបាន។

ការបញ្ចូលការសន្មត និងបច្ចេកទេសដែលត្រូវបានប្រើសម្រាប់ការប៉ាន់ស្មានឱនភាពតម្លៃ

ធាតុចូលសំខាន់ៗ ក្នុងការវាស់វែងរបស់ ECL គឺជាវិធានសម្ព័ន្ធអថេរដូចខាងក្រោម៖

- ប្រូបាប៊ីលីតេនៃឥណទានខូច (“PD”)
- ការខាតបង់ដែលបានកើតមាន (“LGD”) និង
- ចំនួនដែលត្រូវខាតបង់នៅពេលឥណទានខូច (“EAD”)
- ការកែតម្រូវកត្តាសេដ្ឋកិច្ច (“EFA”)
- កត្តាអប្បបរមា (“DF”)។

ECL សម្រាប់ការបង្ហាញនៅកម្រិតទី ១ ត្រូវបានគណនាដោយគុណ PD ១២ ខែដោយ EAD ១២ ខែនិង EFA ១២ ខែដោយ LGD និងដោយកត្តាអប្បបរមា ។ ECL មួយអាយុកាល ត្រូវបានគណនាដោយគុណ PD មួយអាយុកាល និង EAD មួយអាយុកាល និង EFA មួយអាយុកាល និង LGD និងកត្តាអប្បបរមា។

ធនាគារ ទទួលយកនូវតារាងបម្រែបម្រួលដែលមានមូលដ្ឋានលើភាពមិនត្រឹមត្រូវគំរូអត្រាការខាតបង់ជាប្រវត្តិសាស្ត្រ និងគំរូប្រកស៊ីដើម្បីប៉ាន់ស្មាន PD របស់ខ្លួន។

LGD គឺជាទំហំនៃការបាត់បង់ដែលអាចកើតមានប្រសិនបើមានលំនាំដើម ធនាគារប៉ាន់ស្មានប៉ារ៉ាម៉ែត្ររបស់ LGD ផ្អែកលើប្រវត្តិនៃអត្រាពីការសើរើឡើងវិញដែលមានការទាមទារទូទាត់ពីសមភាគី។ គំរូ LGD ពិចារណាលើរចនាសម្ព័ន្ធ វត្ថុបញ្ចាំ អតីតភាពនៃការទូទាត់ខុស្យាហកម្មសមភាគី និងថ្លៃដើមនៃការស្តារឡើងវិញនៃទ្រព្យបញ្ចាំណាមួយដែលជាផ្នែករបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ។ LGD ត្រូវបានគណនាផ្អែកលើវិធីសាស្ត្រសាកល្បង។ វិធីសាស្ត្រសាកល្បង គឺផ្អែកទៅលើសំណុំលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលបានប៉ាន់ស្មាន (ឧទាហរណ៍ ការប្រមូលឬលក់វត្ថុបញ្ចាំ) ក្នុងអំឡុងពេលនៃការសាកល្បង និងអប្បបរមាលើអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពរហូតដល់កាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង។

EAD តំណាងឱ្យការប៉ះពាល់ដែលរំពឹងទុកក្នុងករណីមានបញ្ហា។ ធនាគារទាញយក EAD ពីការប៉ះពាល់នាពេលបច្ចុប្បន្នទៅនឹងសមភាគី និងការផ្លាស់ប្តូរសក្តានុពលនៃសមតុល្យបច្ចុប្បន្នដែលបានអនុញ្ញាតក្រោមកិច្ចសន្យានិងកើតឡើងពីការរំលស់។ EAD នៃទ្រព្យសកម្ម ហិរញ្ញវត្ថុគឺជាសមតុល្យយោងដុលតាមលំនាំដើមដែលដល់កាលកំណត់សង។ ចំពោះការសន្យាផ្តល់ឥណទាន EADs គឺជាចំនួនសក្តានុពល នាពេលអនាគត ដែលអាចត្រូវបានបង្ហាញក្រោមកិច្ចសន្យាដែលត្រូវបានប៉ាន់ស្មានផ្អែកលើការសង្កេតប្រវត្តិសាស្ត្រ និងការព្យាករណ៍ នាពេលខាងមុខ។ ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ EAD ត្រូវបានកំណត់ដោយយកគំរូតាមលទ្ធផលដែលអាចមាននៅចំណុចផ្សេងៗ ក្នុងពេលវេលាដោយប្រើសេណារីយ៉ូ និងបច្ចេកទេសស្ថិតិ។

ដូចដែលបានរៀបរាប់ខាងលើ ការប្រើប្រាស់អតិបរមាចំនួន ១២ ខែ PD សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មកម្រិតទី ១ ធនាគារវាស់វែង ECL ពិចារណាលើហានិភ័យនៃការខកខានក្នុងរយៈពេលកិច្ចសន្យាអតិបរមា (រាប់បញ្ចូលទាំងជម្រើសពន្យាររបស់អ្នកខ្ចី) ប្រយោជន៍ហានិភ័យ ឥណទានទោះបីក្នុងគោលបំណងគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទាន ធនាគារពិចារណារយៈពេលយូរជាងនេះ។ រយៈពេលកិច្ចសន្យាអតិបរមា មានរហូតដល់កាលបរិច្ឆេទដែលធនាគារមានសិទ្ធិទាមទារសងប្រាក់ជាមុន ឬបញ្ចប់កិច្ចសន្យា ឬការធានាឥណទាន។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានរៀបចំឡើងវិញ

ប្រសិនបើលក្ខខណ្ឌនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានពិភាក្សាឡើងវិញ ឬកែប្រែ ឬទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានស្រាប់ត្រូវបានជំនួសដោយ ទ្រព្យថ្មី ដោយសារតែការលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុរបស់អ្នកខ្ចី បន្ទាប់មកការវាយតម្លៃត្រូវបានធ្វើឡើងថាតើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ គួរត្រូវបាន គេទទួលស្គាល់ហើយ ECL ត្រូវបានវាស់ដូចខាងក្រោម៖

- ប្រសិនបើការរៀបចំឡើងវិញ ដែលរំពឹងទុកនឹងមិនបណ្តាលឱ្យមានការទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មដែលមានស្រាប់ នោះលំហូរ សាច់ប្រាក់ដែលរំពឹងទុកដែលបានមកពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានកែប្រែត្រូវបានរាប់បញ្ចូលក្នុងការគណនាកង្វះសាច់ប្រាក់ ពីទ្រព្យសកម្មដែលមានស្រាប់។
- ប្រសិនបើការរៀបចំឡើងវិញ ដែលរំពឹងទុកនឹងមានលទ្ធផលនៃការមិនទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្ម ដែលមានស្រាប់នោះ តម្លៃ ដែលរំពឹងទុកនៃទ្រព្យសកម្មថ្មី ត្រូវបានចាត់ទុកជាលំហូរសាច់ប្រាក់ចុងក្រោយពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានស្រាប់នៅ ពេលយប់ទទួលស្គាល់។ សមតុល្យនេះត្រូវបានរាប់បញ្ចូលក្នុងការគណនាកង្វះខាតសាច់ប្រាក់ពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមានស្រាប់ ដែលត្រូវបានធ្វើអប្បបរមាតម្លៃតាមកាលបរិច្ឆេទដែលបានរំពឹងទុកនៃការយប់ទទួលស្គាល់រហូតដល់ កាលបរិច្ឆេទនៃការវាយការណ៍ ដោយប្រើអត្រាការប្រាក់ដើមដែលមានប្រសិទ្ធភាពនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានស្រាប់។

នៅថ្ងៃទី២៨ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា បានចេញផ្សាយសារាចរលេខ ៨៧-០២១-២៣១៤ ស្តីពីតម្រូវការលើការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ និងការធ្វើសំវិធានធនទៅលើឥណទានដែលបានរៀបចំឡើងវិញ ក្នុងគោលបំណងកាត់បន្ថយកាលបរិច្ឆេទលើកលែងការទូទាត់ឥណទាន និងបង្កើនការរៀបចំការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ និងការធ្វើសំវិធានធនឱ្យស្របតាមបទប្បញ្ញត្តិបច្ចុប្បន្នក្នុងប្រកាសលេខ ៨៧-០១៧-៣៤៤ ចុះ ថ្ងៃទី០១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៧ ស្តីពីការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទាន និងឱនភាពតម្លៃ។ ទាក់ទងនឹងបញ្ហានេះ ធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ (“BFIs”) ត្រូវចាប់ផ្តើមធ្វើសំវិធានធនភ្លាមៗទៅលើឥណទានដែលបានធ្វើចំណាត់ថ្នាក់រួច។

ដោយគិតគូរអំពីបញ្ហារបស់ធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា អនុញ្ញាតឱ្យ BFIs អាចពន្យារពេលក្នុងការអនុវត្តលើ សារាចរថ្មីនេះរហូតដល់ឆ្នាំ២០២២ ក្នុងករណីដូចខាងក្រោម៖

- របាយការណ៍ដំបូងត្រូវធ្វើជូនធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ដោយផ្អែកលើប្រកាសដែលបានចែងថា “របាយការណ៍ស្តីពីការធ្វើ ចំណាត់ថ្នាក់ឥណទានប្រចាំខែ” សម្រាប់ខែមករា ឆ្នាំ២០២២ ដែលបានមកពីទិន្នន័យចាប់ពីថ្ងៃទី១ ដល់ថ្ងៃទី៣១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២។ កាលបរិច្ឆេទ ផុតកំណត់នៃរបាយការណ៍នេះគឺនៅថ្ងៃទី១០ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២២ និង
- ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ និងការទទួលស្គាល់សំវិធានធនលើចំណាយនៃឥណទានដែលបានរៀបចំឡើងវិញអាចចាប់ផ្តើមពីថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១ តទៅ ការអនុវត្តជាមុនត្រូវបានលើកទឹកចិត្ត។

ធនាគារបានធ្វើការអនុវត្ត និងប្រើប្រាស់ទៅលើសំវិធានធននៃឥណទានដែលបានរៀបចំឡើងវិញរួចហើយគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាពឥណទាន

នៅកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍នីមួយៗ ធនាគារវាយតម្លៃថាតើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានចំណាយតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ និងបំណុល ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមាននៅ FVOCI មានឱនភាពឥណទាន (សំដៅដល់ កម្រិតទី ៣)។ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាព ឥណទាន នៅពេលព្រឹត្តិការណ៍មួយឬច្រើន មានផលប៉ះពាល់យ៉ាងខ្លាំងលើលំហូរសាច់ប្រាក់ហិរញ្ញវត្ថុនាពេលអនាគតរបស់ទ្រព្យសកម្ម ហិរញ្ញវត្ថុបានកើតឡើង។

ភស្តុតាងដែលទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ មានឱនភាពឥណទាន រួមមានទិន្នន័យដែលអាចសង្កេតបានដូចខាងក្រោម៖

- បញ្ហាផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុសំខាន់ៗ របស់អ្នកខ្ចី ឬអ្នកបោះផ្សាយ
- ការរំលោភកិច្ចសន្យាដូចជាករណីហួសកាលកំណត់ ឬហួសកាលបរិច្ឆេទកំណត់
- ការរៀបចំឡើងវិញនូវឥណទានដោយធនាគារ តាមលក្ខខណ្ឌដែលធនាគារមិនដែលបានពិចារណាពីមុនមក
- វាអាចនឹងកើតឡើងដែលថាអ្នកខ្ចីនឹងចូលក្រុយធន ឬការរៀបចំហិរញ្ញវត្ថុឡើងវិញ ឬ
- អវត្តមាននៃទីផ្សារសកម្មមួយសម្រាប់ការធានាដោយសារតែការលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ។

ឥណទានដែលត្រូវបានគេពិចារណាឡើងវិញ ដោយសារតែការបាត់បង់គុណភាពនៅក្នុងស្ថានភាពរបស់អ្នកខ្ចីត្រូវបានគេចាត់ទុកថាជា ឱនភាពតម្លៃឥណទាន លុះត្រាតែមានភស្តុតាងដែលបង្ហាញថាហានិភ័យនៃការមិនទទួលបានលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាបានថយចុះ គួរឱ្យកត់សម្គាល់ ហើយមិនមានសូចនាករផ្សេងទៀតនៃឱនភាពនោះទេ។ លើសពីនេះទៅទៀតឥណទានដែលហួសកាលកំណត់រយៈពេល ៩០ ថ្ងៃ ឬលើសនេះត្រូវបានគេចាត់ទុកថាមានឥណទានមានឱនភាព។

ការបង្ហាញនូវសំវិធានធន ECL នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ

សំវិធានធនសម្រាប់ ECL ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់៖ ជាគណនី បញ្ជ្រាសពីសមតុល្យដុលរបស់ទ្រព្យសកម្ម។

ការលុបចេញ

ឥណទាន និងបុរេប្រទានត្រូវបានលុបចោល (ទាំងផ្នែកខ្លះឬពេញលេញ) នៅពេលគ្មានការរំពឹងទុកសមហេតុផលក្នុងការប្រមូលមកវិញនូវ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងមូល ឬផ្នែកណាមួយឡើយ។ ជាទូទៅករណីនេះនៅពេលដែលធនាគារកំណត់ថា អ្នកខ្ចីមិនមានទ្រព្យសម្បត្តិ ឬប្រកប ចំណូលដែលអាចបង្កើតលំហូរសាច់ប្រាក់គ្រប់គ្រាន់ ដើម្បីសងសមតុល្យដែលត្រូវបានលុបចោល។ ការវាយតម្លៃនេះត្រូវបានអនុវត្តតាម កម្រិតទ្រព្យសកម្មដាច់ដោយឡែក។

លទ្ធភាពក្នុងការប្រមូលមកវិញនូវសមតុល្យដែលបានលុបចោលពីមុន ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងគណនីចំណេញ និងខាតនៅក្នុងរបាយការណ៍ ចំណូលលម្អិត។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានលុបចោលអាចជាកម្មវត្ថុនៃការអនុវត្តសកម្មភាព ដើម្បីឱ្យអនុលោមតាមនីតិវិធីរបស់ធនាគារក្នុងការប្រមូល ត្រឡប់មកវិញនូវសមតុល្យនៅកាលកំណត់សង។

២.៥.២ សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល

សម្រាប់គោលបំណងក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលរួមមាន សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ សមតុល្យ ជាមួយធនាគារផ្សេងៗ និងការវិនិយោគរយៈពេលខ្លី ដែលមានកាលកំណត់ដើមតិចជាងកៅសិបថ្ងៃ ដែលងាយស្រួលក្នុងការបំប្លែងជា សាច់ប្រាក់ជាក់លាក់ ហើយប្រឈមនឹងហានិភ័យបម្រែបម្រួលតម្លៃតិចតួច។

សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលត្រូវបានយោងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

២.៥.៣ មូលធន

ភាគហ៊ុនធម្មតាត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាមូលធន។ ការកើនឡើងនៃចំណាយ ដែលទាក់ទងដោយផ្ទាល់ក្នុងការចេញផ្សាយភាគហ៊ុនធម្មតាត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាការកាត់ចេញពីមូលធន ផលប៉ះពាល់ពន្ធសុទ្ធ។ ភាគហ៊ុនផ្សេងទៀតត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាមូលធន និង/ឬ បំណុលដោយផ្អែកទៅលើស្ថានភាពសេដ្ឋកិច្ចនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុជាក់លាក់ណាមួយ។ ការចែកចាយដល់អ្នកកាន់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែល ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាឧបករណ៍មូលធនត្រូវបានកត់ត្រាដោយផ្ទាល់ក្នុងគណនីមូលធន។

២.៥.៤ ទុនបម្រុងទូទៅ និងទុនបម្រុងបទប្បញ្ញត្តិ

ទុនបម្រុងទូទៅត្រូវបានបង្កើតឡើងសម្រាប់ហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុទូទៅ។ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលអនុវត្តការសម្រេចចិត្តសម្រាប់ការប្រើប្រាស់ និងថែរក្សាទុនបម្រុងទូទៅ។ ការផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុកទៅប្រាក់បម្រុងទូទៅ គឺត្រូវមានការយល់ព្រមពីក្រុមប្រឹក្សាភិបាល។

ទុនបម្រុងបទប្បញ្ញត្តិត្រូវបានបង្កើតឡើង សម្រាប់ភាពខុសគ្នានៃការផ្តល់រវាងការកំណត់ ECL អនុលោមតាម CIFRS ៩ និង បទប្បញ្ញត្តិដែលបានចែង ដោយអនុលោមតាមប្រកាសរបស់ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា ប្រកាសលេខ ៨៧-០១៧-៣៤៤ ចុះថ្ងៃទី១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៧ និងសភាពលេខ៨៧-០១៨-០០១ ស រ ណ ចុះថ្ងៃទី១៦ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៨ ស្តីពីការបែងចែកហានិភ័យឥណទាន និងសំវិធានធនលើឱនភាពតម្លៃ សម្រាប់ធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ។

សំវិធានធនតាមបទប្បញ្ញត្តិកម្រិតខ្សែធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុចាត់ជាចំណាត់ថ្នាក់ផលបត្រកម្ចីជាប្រាំថ្នាក់ និងសំវិធានធនទូទៅ និងជាក់លាក់ដោយផ្អែកលើចំណាត់ថ្នាក់ឥណទានដូចខាងក្រោម៖

<i>ចំណាត់ថ្នាក់</i>	<i>ចំនួនថ្ងៃលើសកាលកំណត់</i>	<i>អត្រាទាយជូន</i>
ស្តង់ដារ	០ ថ្ងៃដល់ ១៤ ថ្ងៃ (រយៈពេលខ្លី)	
	០ ថ្ងៃដល់ ២៩ ថ្ងៃ (រយៈពេលវែង)	១%
ឃ្លាំមើល	១៥ ថ្ងៃដល់ ៣០ ថ្ងៃ (រយៈពេលខ្លី)	
	៣០ ថ្ងៃដល់ ៨៩ ថ្ងៃ (រយៈពេលវែង)	៣%
ក្រោមស្តង់ដារ	៣១ ថ្ងៃដល់ ៦០ ថ្ងៃ (រយៈពេលខ្លី)	
	៩០ ថ្ងៃដល់ ១៧៩ ថ្ងៃ (រយៈពេលវែង)	២០%
សង្ស័យ	៦១ ថ្ងៃដល់ ៩០ ថ្ងៃ (រយៈពេលខ្លី)	
	១៨០ ថ្ងៃដល់ ៣៥៩ ថ្ងៃ (រយៈពេលវែង)	៥០%
បាត់បង់	ចាប់ពី ៩១ ថ្ងៃ (រយៈពេលខ្លី)	
	៣៦០ ថ្ងៃ ច្រើនជាង ថ្ងៃ ឬ (រយៈពេលវែង)	១០០%

ធនាគារត្រូវប្រៀបធៀបសំវិធានធន ដែលគណនាតាម CIFRS ៩ និងសំវិធានធនតាមបទប្បញ្ញត្តិ និង៖

- ក្នុងករណីសំវិធានធនដែលគណនាតាមបទប្បញ្ញត្តិ ទាបជាងសំវិធានធនដែលបានគណនាស្របតាម CIFRS ៩ ធនាគារត្រូវកត់ត្រាសំវិធានធនតាម CIFRS ៩ និង
- ក្នុងករណីសំវិធានធនគណនាតាមបទប្បញ្ញត្តិ ខ្ពស់ជាងសំវិធានធនដែលបានគណនាស្របតាម CIFRS ៩ ធនាគារត្រូវកត់ត្រាសំវិធានធនតាម CIFRS ៩ និងផ្ទេរភាពខុសគ្នាពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក ឬគណនីខាតបង់ទៅក្នុងគណនីទុនបម្រុងបទប្បញ្ញត្តិ។

២.៥.៥ ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារ

ប្រាក់បញ្ញើ និងប្រាក់តម្កល់នៅធនាគារ ត្រូវបានកំណត់តាមថ្លៃដើមដក ECL។

២.៥.៦ ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន

ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន ត្រូវបានវាស់វែងដំបូងតាមតម្លៃសមស្របបូកការរំកិលប្រើទៅលើថ្លៃដើមផ្ទាល់ក្នុងប្រតិបត្តិការ និងត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់តាមថ្លៃដើមបានរំលស់ដោយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។

២.៥.៧ ការវិនិយោគផ្សេងៗ

ការវិនិយោគផ្សេងៗ លើមូលធន រួមមានការវិនិយោគលើមូលធន និងការវិនិយោគលើប័ណ្ណបំណុល។

ការវិនិយោគលើមូលធន តំណាងឱ្យការវិនិយោគរបស់ធនាគារលើមូលបត្រដែលមិនបានចុះបញ្ជីដែលត្រូវបានកំណត់ថាជា FVOCI ហើយត្រូវបានវាយតម្លៃតាមថ្លៃដើមដកឱនភាពណាមួយ។

ការវិនិយោគប័ណ្ណបំណុលតំណាងឱ្យការវិនិយោគរបស់ធនាគារលើប័ណ្ណរតនាគារដែលធានាដោយរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា។ ការវិនិយោគ ប័ណ្ណបំណុលទាំងនេះត្រូវបានគេវាយតម្លៃតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ហើយត្រូវបានរក្សាទុកក្នុងគោលបំណងដើម្បីទទួលបានការប្រាក់ ហើយមានលំហូរសាច់ប្រាក់ ដែលត្រូវបានគេរំពឹងថានឹងប្រមូលបាននៅអំឡុងពេលអនាគតជាក់លាក់ណាមួយ។

២.៥.៨ ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ

ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ ត្រូវបានកត់ត្រាតាមថ្លៃដើមដកឱនភាពតម្លៃប្រសិនបើមាន។

២.៥.៩ ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ

(ក). ការទទួលស្គាល់ និងការវាស់វែង

សមាសធាតុរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមកំរល់របស់បង្គរ និងឱនភាពតម្លៃបង្គរ។

ថ្លៃដើម គឺរួមបញ្ចូលទាំងការចំណាយដែលទាក់ទងដោយផ្ទាល់ក្នុងការទិញទ្រព្យសកម្ម ព្រមទាំងថ្លៃដើមទាំងឡាយណាដែលទាក់ទង ដោយផ្ទាល់ក្នុងការរៀបចំទ្រព្យសកម្មឱ្យបានតាមលក្ខខណ្ឌដែលបានកំណត់សម្រាប់ប្រើប្រាស់ក្នុងសកម្មភាពអាជីវកម្ម និងចំណាយក្នុង ការរុះរើ និងចំណាយក្នុងការប្តូរទីតាំង និងការរៀបចំទីតាំងរបស់ទ្រព្យសកម្មឡើងវិញ។ ចំណាយក្នុងសាងសង់ទ្រព្យសកម្មត្រូវបាន បញ្ចូលទៅក្នុងថ្លៃដើមវត្ថុធាតុដើម និងកម្លាំងពលកម្មផ្ទាល់ផងដែរ។ ចំពោះទ្រព្យសកម្មដែលមានលក្ខណៈពេលវេលានោះថ្លៃដើមនៃ ប្រាក់កម្ចី ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាមូលធនកម្ម ដោយអនុលោមតាមគោលនយោបាយគណនីស្តីពីថ្លៃដើមប្រាក់កម្ចី។

កម្មវិធីកុំព្យូទ័រដែលបានទិញ ដែលមានសារៈសំខាន់ទៅនឹងមុខងាររបស់បរិក្ខារដែលពាក់ព័ន្ធត្រូវបានធ្វើមូលធនកម្មជាផ្នែកមួយនៃបរិក្ខារនោះ។

នៅពេលដែលផ្នែកសំខាន់ៗរបស់សមាសធាតុនៃទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារដែលមានអាយុកាលប្រើប្រាស់ខុសៗគ្នា នោះទ្រព្យសកម្មទាំងនោះ ត្រូវបានកំណត់ជាសមាសធាតុដាក់ដោយឡែក (សមាសធាតុចម្រុះ) របស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ។

ចំណេញ ឬខាតពីការលក់សមាសធាតុរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារត្រូវបានកំណត់តាមរយៈការប្រៀបធៀបសាច់ប្រាក់ដែលបានទទួលពី ការលក់ជាមួយនឹងសមតុល្យយោងរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារនោះ ហើយត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាសមតុល្យសុទ្ធនៃគណនី “ចំណូលផ្សេងៗ” និង “ចំណាយផ្សេងៗ” ក្នុងគណនីចំណេញ ឬខាត។

(ខ). ចំណាយបន្តបន្ទាប់

ថ្លៃដើមនៃសមាសធាតុជំនួសរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងសមតុល្យយោងរបស់សមាសធាតុ ប្រសិនបើវាអាចកើតមាន នូវអត្ថប្រយោជន៍ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចនឹងហូរចូលមកក្នុងធនាគារ ហើយថ្លៃដើមរបស់វាត្រូវបានវាស់វែងដោយភាពទុកចិត្តបាន។ សមតុល្យយោង នៃសមាសធាតុជំនួស ត្រូវបានឈប់ទទួលស្គាល់ទៅក្នុងគណនីចំណេញ ឬខាត។ ចំណាយសេវាកម្មប្រចាំថ្ងៃរបស់ទ្រព្យសកម្ម និងបរិក្ខារ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងគណនីចំណេញ ឬខាតនៅពេលដែលចំណាយទាំងនោះបានកើតឡើង។

(គ). រំលស់

រំលស់ គឺផ្អែកលើថ្លៃដើមរបស់ទ្រព្យសកម្មដកតម្លៃសំណល់របស់ទ្រព្យសកម្មនោះ។ សមាសធាតុសំខាន់ៗ នៃទ្រព្យសកម្មត្រូវបានវាយតម្លៃ ហើយប្រសិនបើសមាសធាតុនោះមានអាយុកាលប្រើប្រាស់ដែលខុសពីអាយុកាលនៅសល់របស់ទ្រព្យសកម្មនោះ បន្ទាប់មកសមាសធាតុនោះ ត្រូវបានធ្វើរំលស់ដាច់ដោយឡែក។

រំលស់ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណាយក្នុងចំណេញ ឬខាត តាមវិធីសាស្ត្ររំលស់ថេរលើអាយុកាលប្រើប្រាស់ដែលបានប៉ាន់ស្មានទុករបស់សមាសធាតុនីមួយៗរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ។

ទ្រព្យសកម្មភតិសន្យា ត្រូវបានធ្វើរំលស់លើរយៈពេលភតិសន្យាដែលខ្លីជាង និងអាយុកាលប្រើប្រាស់របស់ទ្រព្យសកម្មនោះ លើកលែងតែមានហេតុផលច្បាស់លាស់ដែលបានធានានឹងទទួលបានកម្មសិទ្ធិជាម្ចាស់ទ្រព្យនៅចុងបញ្ចប់នៃកាលបរិច្ឆេទនៃរយៈពេលរបស់ភតិសន្យា។ ដីជាកម្មសិទ្ធិផ្តាច់មុខ មិនត្រូវបានធ្វើរំលស់ទេ។

រំលស់ត្រូវបានទទួលស្គាល់ចាប់ពីកាលបរិច្ឆេទដែលទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារត្រូវបានតម្លើង និងត្រៀមរួចរាល់សម្រាប់ប្រើប្រាស់ ឬទ្រព្យសកម្មដែលធនាគារបានសាងសង់ដោយខ្លួនឯង គិតចាប់ពីកាលបរិច្ឆេទដែលទ្រព្យសកម្មនោះបានសាងសង់រួចរាល់ និងត្រៀមរួចរាល់សម្រាប់ការប្រើប្រាស់។ ទ្រព្យសកម្មដែលមិនទាន់បញ្ចប់ការសាងសង់មិនត្រូវបានធ្វើរំលស់ឡើយ។

អាយុកាលប្រើប្រាស់ដែលបានប៉ាន់ស្មានទុករបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារមានដូចខាងក្រោម៖

	ចំនួនឆ្នាំ
គ្រឿងសង្ហារឹម និងបរិក្ខារការិយាល័យ	៤ឆ្នាំ ទៅ ៧ឆ្នាំ
កុំព្យូទ័រ	៣ឆ្នាំ ទៅ ៧ឆ្នាំ
ទោចក្រយានយន្ត	៤ឆ្នាំ ទៅ ៥ឆ្នាំ
ការកែលម្អទ្រព្យរដ្ឋ	ខ្លីជាងរយៈពេលភតិសន្យា និងអាយុកាលសេដ្ឋកិច្ច ៥ឆ្នាំ

វិធីសាស្ត្ររំលស់ អាយុកាលប្រើប្រាស់ និងតម្លៃសំណល់ ត្រូវបានវាយតម្លៃឡើងវិញនាចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ និងត្រូវបានធ្វើការកែតម្រូវប្រសិនបើវាចាំបាច់។

២.៥.១០ ថ្លៃដើមកម្មវិធីកុំព្យូទ័រ

ថ្លៃដើមកម្មវិធីកុំព្យូទ័រ រួមមានការទិញនូវអាជ្ញាបណ្ណប្រើប្រាស់របស់កម្មវិធីកុំព្យូទ័រ និងថ្លៃដើមដែលទាក់ទង ត្រូវបានកត់ត្រាតាមតម្លៃដើមដករំលស់ និងឱនភាពតម្លៃ។ អាជ្ញាបណ្ណប្រើប្រាស់កម្មវិធីកុំព្យូទ័រដែលទទួលបាន ត្រូវបានធ្វើមូលធនកម្មផ្អែកលើមូលដ្ឋានថ្លៃដើម ដែលបានកើតឡើងក្នុងការទាញយកកម្មវិធីកុំព្យូទ័រជាក់លាក់សម្រាប់នាំយកទៅប្រើប្រាស់។

ថ្លៃដើមកម្មវិធីកុំព្យូទ័រ ត្រូវបានធ្វើរំលស់តាមមូលដ្ឋានរំលស់ថេរលើអាយុកាលប្រើប្រាស់ដែលបានប៉ាន់ស្មានទុករយៈពេល ១០ ឆ្នាំ។

ថ្លៃដើមដែលទាក់ទងជាមួយការអភិវឌ្ឍ ឬថែទាំកម្មវិធីកុំព្យូទ័រ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណាយនៅពេលដែលថ្លៃដើមទាំងនោះកើតឡើង។

២.៥.១១ ភតិសន្យា

នៅពេលចាប់ផ្តើមកិច្ចសន្យា ធនាគារវាយតម្លៃថាតើកិច្ចសន្យាមាន ឬមិនមានភតិសន្យា ប្រសិនបើកិច្ចសន្យាមានសិទ្ធិគ្រប់គ្រងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យកម្មដែលបានកំណត់ក្នុងរយៈពេលកំណត់ជាច្រើននឹងតម្លៃតបស្នង។

ដើម្បីវាយតម្លៃថាតើកិច្ចសន្យាមានសិទ្ធិគ្រប់គ្រងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មដែលបានកំណត់ ធនាគារវាយតម្លៃថាតើ៖

- កិច្ចសន្យាពាក់ព័ន្ធនឹងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មដែលបានកំណត់ - នេះអាចត្រូវបានបញ្ជាក់ច្បាស់ ឬមិនច្បាស់លាស់ហើយ គួរតែមាន ភាពខុសគ្នាលើរូបរាង ឬតំណាងឱ្យសមាសភាពរបស់ទ្រព្យសកម្មទាំងអស់ដែលមានលក្ខណៈរូបរាងខុសគ្នា។ ប្រសិនបើអ្នកផ្គត់ផ្គង់ មានសិទ្ធិយកទ្រព្យសកម្មផ្សេងមកជំនួសក្នុងរយៈពេលនៃការប្រើប្រាស់ នោះទ្រព្យសកម្មនេះ មិនត្រូវបាន កំណត់ជាក់លាក់ទេ
- ធនាគារមានសិទ្ធិទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចយ៉ាងច្រើនពីការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មក្នុងអំឡុងពេលប្រើប្រាស់ និង
- ធនាគារមានសិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មដោយផ្ទាល់។ ធនាគារមានសិទ្ធិនេះនៅពេលដែលខ្លួនមានសិទ្ធិធ្វើការសម្រេចចិត្តដែល ពាក់ព័ន្ធបំផុតក្នុងការផ្លាស់ប្តូររបៀបនិងគោលបំណងសម្រាប់ទ្រព្យសកម្មដែលត្រូវបានប្រើប្រាស់។ ក្នុងករណីដែលការសម្រេចចិត្ត ទាំងអស់អំពីរបៀបនិងសម្រាប់គោលបំណងអ្វីដែលទ្រព្យត្រូវបានប្រើប្រាស់ត្រូវបានកំណត់ទុកជាមុន ធនាគារមានសិទ្ធិដឹកនាំ ការប្រើប្រាស់ទ្រព្យប្រសិនបើ៖
 - i. ធនាគារមានសិទ្ធិធ្វើប្រតិបត្តិការទ្រព្យសកម្ម ឬ
 - ii. ធនាគារបានរចនាទ្រព្យសកម្មតាមរបៀបដែលកំណត់ទុកជាមុននូវរបៀបនិងគោលបំណងអ្វីដែលនឹងត្រូវប្រើប្រាស់។

នៅពេលចាប់ផ្តើម ឬវាយតម្លៃឡើងវិញនូវកិច្ចសន្យាដែលមានសមាសធាតុភតិសន្យា និងសមាសធាតុមិនមែនភតិសន្យា ធនាគារបែងចែក តាមតម្លៃតបស្នងនៅក្នុងកិច្ចសន្យាចំពោះសមាសធាតុនៃភតិសន្យានីមួយៗនិងសមាសធាតុផ្សំដែលមិនមែនជាភតិសន្យា ដោយផ្អែកលើ ថ្លៃល្អល្មមជាដំបូងដោយឡែក។ ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយ ភតិសន្យាដី និងអគារដែលធនាគារក្នុងនាមជាភតិបតី ធនាគារបានជ្រើសរើស ការគណនាមិនបំបែកសមាសធាតុមិនមែនភតិសន្យា ហើយត្រូវរាប់បញ្ចូលសមាសធាតុភតិសន្យា និងមិនមែនភតិសន្យាទៅជាសមាសធាតុ នៃភតិសន្យាតែមួយ។

ភតិសន្យាដែលធនាគារជាភតិកៈ

ការរៀបចំមួយបានបង្ហាញពីសិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម ប្រសិនបើលក្ខខណ្ឌមួយក្នុងចំណោមលក្ខខណ្ឌខាងក្រោមត្រូវបានបំពេញ៖

- អ្នកទិញមានសមត្ថភាព ឬសិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម ខណៈពេលដែលទទួលបាន ឬគ្រប់គ្រងលើសពីសមតុល្យតិចតួច នៃលទ្ធផលទាំងនោះ ឬ
- អ្នកទិញមានសមត្ថភាព ឬសិទ្ធិក្នុងការគ្រប់គ្រងសិទ្ធិប្រើប្រាស់រូបវន្តក្នុងអំឡុងពេលទទួលបានឬគ្រប់គ្រងលើសពីសមតុល្យតិចតួច នៃលទ្ធផលទាំងនោះ។

កត្តា និងកាលៈទេសៈបានបង្ហាញថាមានដាច់ឆ្ងាយដែលថាភតិផ្សេងទៀតនឹងទទួលបានច្រើនជាងសមតុល្យតិចតួច ហើយតម្លៃក្នុងមួយឯកតា មិនត្រូវបានកំណត់ក្នុងមួយឯកតានៃទិដ្ឋភាពទេហើយស្មើនឹងតម្លៃទីផ្សារបច្ចុប្បន្នក្នុងមួយឯកតានៃលទ្ធផលទាំងនេះ។

ធនាគារទទួលស្គាល់នូវសិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម (“ROU”) និងបំណុលភតិសន្យានៅកាលបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើមភតិសន្យា។ សិទ្ធិប្រើប្រាស់ លើទ្រព្យសកម្មវាស់វែងដំបូងដោយថ្លៃដើម ដែលរួមមានសមតុល្យដំបូងនៃបំណុលភតិសន្យា ដែលបានកែតម្រូវសម្រាប់ការទូទាត់ភតិសន្យា ដែលបានធ្វើឡើង នៅ ឬមុនកាលបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើមបូករួមនឹងថ្លៃដើមដំបូងដែលបានកើតឡើងដោយផ្ទាល់ និងការប៉ាន់ស្មាននៃចំណាយដើម្បី រុះរើ និងដកចេញទ្រព្យសកម្មមូលដ្ឋាន ឬទ្រព្យសម្បត្តិមូលដ្ឋានដែលបានស្តារឡើងវិញ ឬទីតាំងដែលទ្រព្យទាំងនោះស្ថិតនៅតិចជាងភតិសន្យា ដែលទទួលបាន។

សិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម ដែលត្រូវត្រូវបានរំលស់ជាបន្តបន្ទាប់ដោយប្រើវិធីសាស្ត្ររំលស់ថេរ ចាប់ពីកាលបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើមរហូតដល់ ចុងបញ្ចប់នៃរយៈពេលភតិសន្យា។ សិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មដែលបានប៉ាន់ស្មាន ត្រូវបានកំណត់ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានដូចគ្នាទៅនឹង ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ។ លើសពីនេះទៀតសិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានកាត់បន្ថយជាទៀងទាត់ ដោយឱនភាពតម្លៃ ប្រសិនបើមាន ហើយត្រូវបានកែតម្រូវសម្រាប់ការវាស់វែងឡើងវិញយ៉ាងជាក់លាក់នៃបំណុលភតិសន្យា។

អាយុកាលប្រើប្រាស់ដែលបានប៉ាន់ស្មាននៃសិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម រួមមានការជួលការិយាល័យកណ្តាល ការិយាល័យសាខា និងទីតាំង អេធីអឹមមានចន្លោះពី ១៤ ខែ ដល់ ១៥ ឆ្នាំ។

បំណុលភតិសន្យាត្រូវបានវាស់ដំបូងតាមតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការទូទាត់ភតិសន្យាដែលមិនត្រូវបានបង់នៅកាលបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើមនៃអប្បបរមា ដោយប្រើអត្រាការប្រាក់ជាក់ស្តែងនៅក្នុងភតិសន្យា ឬប្រសិនបើអត្រានេះមិនអាចត្រូវបានកំណត់យ៉ាងងាយទៅនឹងប្រាក់កម្ចីបន្ថែមរបស់ធនាគារ។ ជាទូទៅធនាគារប្រើអត្រាកម្ចីបន្ថែមរបស់ខ្លួនជាអត្រាអប្បបរមា។

ការទូទាត់ភតិសន្យាដែលមាននៅក្នុងការវាស់វែងនៃបំណុលភតិសន្យារួមមាន៖

- ការទូទាត់ថេររួមទាំងការទូទាត់ជាប្រភេទនៃការទូទាត់ថេរ
- ការទូទាត់ភតិសន្យាអថេរដែលពឹងផ្អែកលើសន្ទស្សន៍ ឬអត្រាមួយដែលវាស់វែងដំបូងដោយប្រើសន្ទស្សន៍ឬអត្រានៅ កាលបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើម
- សមតុល្យដែលពឹងផ្អែកនឹងត្រូវបង់ក្រោមការធានាតម្លៃនៅសល់ និង
- តម្លៃដែលស្ថិតនៅក្រោមជម្រើសនៃការទិញដែលធនាគារមានភាពប្រាកដប្រជា ដើម្បីអនុវត្តភតិសន្យានេះ ក្នុងរយៈពេលជម្រើស បន្ត និងប្រសិនបើធនាគារមានភាពប្រាកដប្រជាក្នុងការប្រើប្រាស់ជម្រើសបន្ថែម និងការដាក់ពិន័យសម្រាប់ការបញ្ចប់ភតិសន្យា មុនកាលកំណត់ លុះត្រាតែធនាគារមានភាពជាក់លាក់ដោយសមហេតុផល ប៉ុន្តែមិនត្រូវបញ្ចប់មុនកំណត់ឡើយ។

បំណុលភតិសន្យាត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃដើមបានរំលស់ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។ វាត្រូវបានវាស់វែងឡើងវិញនៅពេល មានការផ្លាស់ប្តូររយៈពេលភតិសន្យា ការផ្លាស់ប្តូរពីការវាយតម្លៃនៃជម្រើសក្នុងការទិញទ្រព្យសកម្មមូលដ្ឋាន ការផ្លាស់ប្តូរការទូទាត់ភតិសន្យា នៅពេលអនាគតដែលកើតឡើងពីការផ្លាស់ប្តូរសន្ទស្សន៍ ឬអត្រា ឬប្រសិនបើមានការផ្លាស់ប្តូរការប៉ាន់ស្មានរបស់ធនាគារលើសមតុល្យ ដែលពឹងផ្អែកនឹងត្រូវបង់ក្រោមការធានាតម្លៃសំណល់។

នៅពេលដែលបំណុលភតិសន្យាត្រូវបានអនុវត្តតាមវិធីសាស្ត្រវាស់វែងឡើងវិញ ការកែតម្រូវដែលត្រូវបានធ្វើឡើងលើសមតុល្យយោង នៃសិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម ឬត្រូវបានកាត់ក្នុងប្រាក់ចំណេញនិងខាត ប្រសិនបើសមតុល្យយោងនៃសិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មត្រូវបាន កាត់បន្ថយឱ្យស្មើសូន្យ។

ធនាគារបង្ហាញសិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលភតិសន្យាដាច់ដោយឡែកនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

ភតិសន្យារយៈពេលខ្លី និងភតិសន្យាទ្រព្យសកម្មដែលមានតម្លៃទាប

ធនាគារបានជ្រើសរើសមិនទទួលស្គាល់សិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលភតិសន្យាសម្រាប់ការជួលគ្រឿងម៉ាស៊ីនរយៈពេលខ្លី ទីតាំងម៉ាស៊ីន ATM ដែលមានរយៈពេលភតិសន្យា ១២ ខែឬតិចជាងនេះ ហើយការជួលទ្រព្យសកម្មដែលមានតម្លៃទាបរួមទាំងបរិក្ខារ ព័ត៌មានវិទ្យា។ ធនាគារទទួលស្គាល់ការទូទាត់ភតិសន្យាដែលទាក់ទងនឹងភតិសន្យាទាំងនេះ ជាការចំណាយផ្អែកលើមូលដ្ឋានរំលស់ថេរ លើរយៈពេលភតិសន្យា។

២.៥.១២ អត្ថប្រយោជន៍របស់និយោជិត

ក. អត្ថប្រយោជន៍របស់និយោជិតរយៈពេលខ្លី

ធនាគារទទួលស្គាល់បំណុល និងសំវិធានធនអត្ថប្រយោជន៍របស់និយោជិតរយៈពេលខ្លី ដែលវាមានកាតព្វកិច្ចតាមកិច្ចសន្យា ឬតាមការអនុវត្តកន្លងមក ដែលបានបង្កើតតាមកាតព្វកិច្ចតាមបទប្បញ្ញត្តិ។

ប្រាក់ឈ្នួល ប្រាក់បៀវត្ស បុព្វលាភ និងអត្ថប្រយោជន៍រយៈពេលខ្លីផ្សេងទៀត ត្រូវបានទទួលស្គាល់ថាជាការចំណាយក្នុងឆ្នាំដែលសេវាកម្ម ពាក់ព័ន្ធត្រូវបានផ្តល់ដោយនិយោជិតរបស់ធនាគារ។

ខ. អត្ថប្រយោជន៍ក្រោយពីបំពេញការងារ

អត្ថប្រយោជន៍ក្រោយពីបំពេញការងាររួមមានបំណុលរបស់ធនាគារទៅនិយោជិតសម្រាប់មូលនិធិសោធននិវត្តន៍។ ការទូទាត់ប្រាក់ចំណាច់ អតីតភាពការងារ និងការឈប់សម្រាកប្រចាំឆ្នាំដែលមិនបានបង់ទូទាត់ត្រូវបានចាត់ទុកថាជាកាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍ដែលបានកំណត់។

មូលនិធិសោធននិវត្តន៍

ធនាគារ បានផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍ដល់បុគ្គលិក តាមគោលការណ៍មូលនិធិសោធននិវត្តន៍។ និយោជិត ដែលបានបញ្ចប់ការសាកល្បង មានជម្រើសក្នុងការចូលរួមក្នុងគម្រោងមូលនិធិសោធននិវត្តន៍។ មូលនិធិសោធននិវត្តន៍ ត្រូវបានផ្តល់មូលនិធិដូចខាងក្រោម៖

- បុគ្គលិកចូលរួមចំណែករហូតដល់ ៥,០% នៃប្រាក់បៀវត្សប្រចាំខែរបស់និយោជិត ហើយធនាគារចូលរួមចំណែកពីរដង នៃសមតុល្យទាំងនោះ។
- ធនាគារចូលរួមចំណែក ផ្តល់ការប្រាក់លើសមតុល្យមូលនិធិសោធននិវត្តន៍បង្ក ដោយគណនាតាមអត្រា ៦,៥% ក្នុងមួយឆ្នាំ។

ការចូលរួមចំណែករបស់ធនាគារ ត្រូវកាត់ត្រាក្នុងគណនីចំណេញ ឬខាតក្នុងអំឡុងឆ្នាំដែលនិយោជិតផ្តល់សេវាកម្ម។ មូលនិធិសោធននិវត្តន៍ នឹងត្រូវទូទាត់ជូននិយោជិត (ជានិយោជិតដែលបានចូលរួមក្នុងមូលនិធិ) នៅពេលដែលនិយោជិតចូលនិវត្តន៍ លាលប់ ឬបានបញ្ចប់កិច្ចសន្យា។

នៅពេលចូលនិវត្តន៍ឬលាលប់ ការចូលរួមចំណែករបស់បុគ្គលិកនិងការប្រាក់ត្រូវបើកឱ្យទាំងអស់ លើកលែងការចូលរួមចំណែករបស់ ធនាគារនិងការប្រាក់ពាក់ព័ន្ធ ត្រូវបើកអនុលោមតាមលក្ខខណ្ឌដូចខាងក្រោម៖

<i>ចំនួនឆ្នាំដែលបានបំពេញសេវាកម្ម</i>	<i>ភាគរយនៃការចូលរួមពីធនាគារ</i>
ស្មើនឹង ឬ តិចជាង ១ឆ្នាំ	-
បានធ្វើការយ៉ាងតិច ១ឆ្នាំ	២០%
បានធ្វើការយ៉ាងតិច ២ឆ្នាំ	៤០%
បានធ្វើការយ៉ាងតិច ៣ឆ្នាំ	៦០%
បានធ្វើការយ៉ាងតិច ៤ឆ្នាំ	៨០%
បានធ្វើការយ៉ាងតិច ៥ឆ្នាំ	១០០%

បុគ្គលិកដែលបានបញ្ចប់ ដោយកំហុសវិជ្ជាជីវៈ ធ្ងន់ធ្ងរ អាចទទួលបានតែការចូលរួមចំណែករបស់ពួកគេបូកនឹងការប្រាក់តែប៉ុណ្ណោះ ទោះបីជា បានបំពេញការងារជាមួយធនាគាររយៈពេលយូរប៉ុនណាក៏ដោយ។

ការទូទាត់សំណងប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារ

នៅឆ្នាំ២០១៨ ក្រសួងការងារនិងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈបានចេញប្រកាសលេខ ៤៤៣ ចុះថ្ងៃទី២១ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៨ ស្តីពីការអនុវត្តការ ទូទាត់ប្រាក់អតីតភាពការងារសម្រាប់និយោជិតដែលបានចុះកិច្ចសន្យាក្នុងចំណោមនិយោជិត ដែលបានអនុវត្តតាមការអនុម័តប្រកាស ចុះនៅថ្ងៃទី២២ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៩។ ប្រកាសនេះតម្រូវឱ្យមានការផ្តល់ប្រាក់អតីតភាពការងារម្តងទៀតស្មើនឹងដប់ប្រាំថ្ងៃក្នុងមួយឆ្នាំរបស់ និយោជិត ដែលនឹងត្រូវផ្តល់ឱ្យពួកគេក្នុងអតិបរមាមិនលើសពីចំនួន ៦ខែ ដែលគណនាទៅតាមប្រាក់បៀវត្សរមូលដ្ឋានសម្រាប់ឆ្នាំនីមួយៗ។

ការទូទាត់ត្រូវបានធ្វើឡើងក្នុងអំឡុងពេលចាប់ផ្តើមនៃខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ និងរៀងរាល់ខែមិថុនា និងខែធ្នូ ដូចខាងក្រោម៖

- ស្មើនឹង ៣ ថ្ងៃ នឹងធ្វើឡើងជារៀងរាល់ខែមិថុនា
- ស្មើនឹង ៣ ថ្ងៃ នឹងធ្វើឡើងជារៀងរាល់ខែធ្នូ។

ការលប់សម្រាកប្រចាំឆ្នាំដែលមិនមានប្រាក់ឈ្នួល

ធនាគារផ្តល់ជូននិយោជិតរបស់ខ្លួននូវអត្ថប្រយោជន៍ក្រោមគម្រោងអត្ថប្រយោជន៍នៃការលប់សម្រាកប្រចាំឆ្នាំដែលមិនមានប្រាក់ឈ្នួល។ ការលប់សម្រាកប្រចាំឆ្នាំដែលមិនបានប្រើអាចត្រូវបានផ្តល់ជូនដោយចំនួនជាក់លាក់អាស្រ័យលើឆ្នាំដែលបានប្រើការងារ។ ការលប់សម្រាក ប្រចាំឆ្នាំដែលមិនបានប្រើប្រាស់សរុបនឹងត្រូវទូទាត់ដោយផ្អែកលើប្រាក់បៀវត្សនៅពេលលាលប់ពីធនាគារ។

<i>ចំនួនឆ្នាំដែលបានបំពេញសេវាកម្ម</i>	<i>ថ្ងៃលប់សម្រាកប្រចាំឆ្នាំ</i>
ចាប់ពី ១ ទៅ ៣ ឆ្នាំ	១៨ ថ្ងៃក្នុងមួយឆ្នាំ (អតិបរមាទៅមុខក្នុងមួយឆ្នាំ = ៦ ថ្ងៃ)
ចាប់ពី ៤ ទៅ ៦ ឆ្នាំ (ចាប់ពី ៣ ឆ្នាំ និង ១ ថ្ងៃឡើង)	១៩ ថ្ងៃក្នុងមួយឆ្នាំ (អតិបរមាទៅមុខក្នុងមួយឆ្នាំ = ៧ ថ្ងៃ)
ចាប់ពី ៧ ទៅ ៩ ឆ្នាំ (ចាប់ពី ៦ ឆ្នាំ និង ១ ថ្ងៃឡើង)	២០ ថ្ងៃក្នុងមួយឆ្នាំ
ចាប់ពី ១០ ឡើងទៅ (ចាប់ពី ៩ ឆ្នាំ និង ១ ថ្ងៃឡើង)	២១ ថ្ងៃក្នុងមួយឆ្នាំ (អតិបរមាទៅមុខក្នុងមួយឆ្នាំ = ៩ ថ្ងៃ)

នៅចុងបញ្ចប់នៃរយៈពេលរបាយការណ៍នីមួយៗ មូលនិធិសោធននិវត្តន៍ និងប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារត្រូវបានវាយតម្លៃឡើងវិញបន្ទាប់ពីការវាយតម្លៃជាក់ស្តែងដែលអនុវត្តដោយអ្នកឯកទេសខាងក្រៅរបស់ធនាគារដោយប្រើវិធីសាស្ត្រតំណាងឯកតាគម្រោង។ ការទទួលខុសត្រូវទាក់ទងទៅនឹងមូលនិធិសោធននិវត្តន៍បច្ចុប្បន្ន និងប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារត្រូវបានគេចាត់ទុកថាត្រូវបានបង្កពេញលេញដូច្នេះហើយមិនត្រូវបានបែងចែករវាងអតីតកាល (ឬបានបង្ក) និងធាតុនៅក្នុងសេវាកម្មនាពេលអនាគត។ បំណុលអត្ថប្រយោជន៍ដែលបានកំណត់សុទ្ធត្រូវបានទទួលស្គាល់តាមតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃកាតព្វកិច្ច។

២.៥.១៣ ប្រាក់បញ្ញើជាបំណុល

ប្រាក់បញ្ញើជាបំណុល ត្រូវបានកំណត់តាមសមតុល្យដែលគេត្រូវបានទូទាត់។ ការប្រាក់បានបង្កជារៀងរាល់កាលបរិច្ឆេទ និងត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាគណនីបំណុលដាច់ដោយឡែក មុននឹងទទួលស្គាល់ជាផ្នែកមួយរបស់គណនីបញ្ញើបំណុល។

២.៥.១៤ សំវិធានធន

សំវិធានធនត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនៅពេលដែលធនាគារមានកាតព្វកិច្ចផ្លូវច្បាប់ ឬកាតព្វកិច្ចដែលជាលទ្ធផលនៃព្រឹត្តិការណ៍កន្លងមក ហើយវាអាចទៅរួចដែលចាំបាច់បញ្ជូនអត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចនឹងត្រូវបានទាមទារដើម្បីដោះស្រាយកាតព្វកិច្ច។ ប្រសិនបើផលប៉ះពាល់មានភាពជាសារវន្ត សំវិធានធនត្រូវបានកំណត់ដោយតម្លៃអប្បបរមា ការចម្ងុះនៃលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតដែលរំពឹងទុក ក្នុងអត្រាពន្ធមុនដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីការវាយតម្លៃផ្សារបច្ចុប្បន្ននៃតម្លៃពេលវេលា និងនៅពេលដែលមានភាពសមស្របហានិភ័យជាក់លាក់របស់បំណុល។ មិនមានតម្លៃអប្បបរមា ត្រូវបានទទួលស្គាល់ថាជាចំណាយហិរញ្ញវត្ថុ។

២.៥.១៥ ការប្រាក់

អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព

ចំណូល និងចំណាយការប្រាក់ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងប្រាក់ចំណេញ និងខាតដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។ "អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព" គឺជាអត្រាអប្បបរមាតម្លៃយ៉ាងជាក់លាក់ដែលប៉ាន់ស្មានការទូទាត់សាច់ប្រាក់នាពេលអនាគត ឬវិក្កយបត្រតាមរយៈអាយុកាលរំពឹងទុករបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទៅ៖

- សមតុល្យយោងដុលនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និង
- ថ្លៃដើមបានរំលស់លើបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ។

នៅពេលគណនាអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ក្រៅពីឱនភាពឥណទានរបស់ទ្រព្យសកម្មដែលបានទិញ ឬទទួលបានធនាគារប៉ាន់ស្មាន លំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគត ដោយពិចារណាលើលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យាទាំងអស់នៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ប៉ុន្តែមិនមែន ECL នោះទេ។ ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាពនៅពេលទិញ ឬ នៅពេលបង្កើត អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពកែតម្រូវឥណទានត្រូវបានគណនាដោយប្រើលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតដែលបានប៉ាន់ស្មានរួមទាំង ECL ផងដែរ។

ការគណនាអត្រាការប្រាក់ដែលមានប្រសិទ្ធភាពរួមមានថ្លៃប្រតិបត្តិការ និងកម្រៃសេវា ដែលជាផ្នែកសំខាន់នៃអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។ ថ្លៃដើមប្រតិបត្តិការរួមមានប្រាក់កម្ចីបន្ថែមដែលត្រូវបានបែងចែកដោយផ្ទាល់ទៅនឹងការទទួលបាន ឬបោះផ្សាយ ទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ។

ថ្លៃដើមបានរំលស់ និងសមតុល្យយោងដុល

ថ្លៃដើមបានរំលស់របស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ គឺជាសមតុល្យដែលទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានវាស់វែងនៅពេលទទួលស្គាល់ដំបូងដកការទូទាត់ប្រាក់ដើម ការបូកបូកដករំលស់បង្ក ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព មានភាពខុសគ្នានៃសមតុល្យដំបូង និងសមតុល្យតាមកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង ហើយសម្រាប់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ បានធ្វើការកែតម្រូវលើសំវិធានធនខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក។

សមតុល្យយោងដុលរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ជាថ្លៃដើមបានរំលស់របស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមុនពេលធ្វើការកែតម្រូវលើសំវិធានធនខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក។

ការគណនាចំណូលការប្រាក់ និងចំណាយការប្រាក់

អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពនៃទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានគណនាលើការទទួលស្គាល់ដំបូងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ។ ក្នុងការគណនាចំណូលនិងចំណាយ អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពត្រូវបានអនុវត្តទៅលើសមតុល្យយោងដុលរបស់ទ្រព្យសកម្ម (នៅពេលដែលទ្រព្យនោះមិនមានឱនភាពឥណទាន) ឬថ្លៃដើមបានរំលស់លើបំណុល។ អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពត្រូវបានកែប្រែ ដែលជាលទ្ធផលនៃការប៉ាន់ស្មានឡើងវិញ តាមកាលកំណត់នៃលំហូរសាច់ប្រាក់នៃអត្រាការប្រាក់អណ្តែត ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីការប្រែប្រួលទីផ្សារអត្រាការប្រាក់។ អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពក៏ត្រូវបានកែប្រែផងដែរ ទៅសម្រាប់ការកែតម្រូវការការពារហានិភ័យលើតម្លៃសមស្រប នាកាលបរិច្ឆេទនៃការធ្វើរំលស់លើការចាប់ផ្តើមការការពារហានិភ័យដែលកែតម្រូវនេះ។

ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមានឱនភាពឥណទានជាបន្តបន្ទាប់ទៅនឹងការទទួលស្គាល់ដំបូង ចំណូលការប្រាក់ត្រូវបានគណនាដោយអនុវត្តអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពតាមថ្លៃដើមបានរំលស់របស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ។ ប្រសិនបើទ្រព្យសកម្មទាំងនោះលែងមានឱនភាពឥណទាន បន្ទាប់មកការគណនាចំណូលការប្រាក់និងត្រលប់ទៅមូលដ្ឋានសរុបវិញ។

ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនមានការទទួលស្គាល់ឱនភាពដំបូង ប្រាក់ចំណូលការប្រាក់ត្រូវបានគណនាដោយអនុវត្តតាមអត្រាការប្រាក់មានប្រសិទ្ធភាពនៃការកែតម្រូវឥណទានទៅលើថ្លៃដើមបានរំលស់របស់ទ្រព្យសកម្ម។ ការគណនាប្រាក់ចំណូលការប្រាក់មិនត្រូវឡប់ទៅមូលដ្ឋានសរុបទេ ទោះបីជាហានិភ័យឥណទានរបស់ទ្រព្យសកម្មមានភាពប្រសើរឡើងក៏ដោយ។

ការបង្ហាញ

ចំណូលការប្រាក់ និងចំណាយការប្រាក់ដែលបានកំណត់ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់មានប្រសិទ្ធភាព ត្រូវបានធ្វើការបង្ហាញក្រោមគណនីប្រាក់ចំណេញ ឬខាតនៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណូលលម្អិត។

២.៥.១៦ កម្រៃសេវា និងកម្រៃជើងសារ

ចំណូល និងចំណាយលើកម្រៃសេវា និងកម្រៃជើងសារដែលជាផ្នែកមួយនៃអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពលើទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានរាប់បញ្ចូលក្នុងអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។

ប្រាក់ចំណូលកម្រៃសេវា និងកម្រៃជើងសារផ្សេងទៀត - រួមទាំងកម្រៃសេវាគណនីត្រូវបានទទួលស្គាល់ថាសេវាកម្មពាក់ព័ន្ធត្រូវបានបំពេញ។

កិច្ចសន្យាជាមួយអតិថិជនដែលទទួលបានលទ្ធផលជាឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារ អាចជាផ្នែកខ្លះនៃវិសាលភាពរបស់ CIFRS ៩ និងផ្នែកខ្លះនៃវិសាលភាពរបស់ CIFRS ១៥ ប្រាក់ចំណូលកិច្ចសន្យាជាមួយអតិថិជន។ ប្រសិនបើក្នុងករណីនេះ ធនាគារអនុវត្ត CIFRS ៩ ដំបូងដើម្បីបំបែកនិងវាស់ផ្នែកនៃកិច្ចសន្យាដែលស្ថិតក្នុងវិសាលភាពរបស់ CIFRS ៩ និងបន្ទាប់មកបានអនុវត្តតាម CIFRS ១៥ លើចំនួនដែលនៅសេសសល់។

២.៥.១៧ ចំណូលភាគលាភ

ចំណូលភាគលាភត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលសិទ្ធិរបស់ធនាគារត្រូវបានទទួលបានការទូទាត់។

២.៥.១៨ ឱនភាពនៃទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ

សមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្មរបស់ធនាគារ និងទ្រព្យសកម្មផ្សេងទៀតដែលជាទ្រព្យសកម្មក្នុងកិច្ចសន្យា និងទ្រព្យសកម្មពន្ធនាគារត្រូវបានត្រួតពិនិត្យ នាកាលបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍នីមួយៗ ដើម្បីកំណត់ថាតើមានការបង្ហាញឱនភាពតម្លៃ។ ប្រសិនបើមានការចង្អុលបង្ហាញថាសមតុល្យដែលអាចប្រមូលបានមកវិញរបស់ទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានប៉ាន់ស្មាន។ ចំពោះទ្រព្យអរូបីដែលមានអាយុកាលប្រើប្រាស់ គ្មានកំណត់ ឬដែលមិនទាន់មានសម្រាប់ប្រើប្រាស់ សមតុល្យដែលអាចប្រមូលបាន ត្រូវបានប៉ាន់ស្មានជារៀងរាល់ឆ្នាំក្នុងពេលតែមួយ។

ឱនភាពតម្លៃត្រូវបានទទួលស្គាល់ ប្រសិនបើសមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្ម ឬឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់ ("CGU") លើសពីសមតុល្យដែលអាចប្រមូលបានមកវិញ។

សមតុល្យដែលអាចប្រមូលបានមកវិញនៃទ្រព្យសកម្ម CGU គឺជាតម្លៃធំជាងក្នុងការប្រើប្រាស់ហើយតម្លៃសមស្របរបស់វាត្រូវចំណាយ តិចក្នុងការលក់។ ក្នុងការវាយតម្លៃនៃតម្លៃក្នុងការប្រើប្រាស់ លំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតដែលបានប៉ាន់ស្មាន ត្រូវបានធ្វើអប្បបរមាតម្លៃ ទៅជាតម្លៃបច្ចុប្បន្នដោយប្រើអត្រាអប្បបរមាពន្ធ ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីការវាយតម្លៃទីផ្សារបច្ចុប្បន្នអំពីតម្លៃពេលវេលា និងហានិភ័យជាក់លាក់លើ ទ្រព្យសកម្ម CGU។

សម្រាប់គោលបំណងនៃការធ្វើតេស្តលើឱនភាពតម្លៃដែលមិនអាចធ្វើតេស្តដាច់ដោយឡែក ត្រូវបានដាក់ជាក្រុមរួមគ្នាទៅជាក្រុមតូចបំផុតនៃ ទ្រព្យសកម្ម ដែលបង្កើតលំហូរសាច់ប្រាក់ពីការប្រើប្រាស់បន្តហើយភាគច្រើនស្ថិតនៅក្រៅលំហូរសាច់ប្រាក់នៃទ្រព្យសកម្មផ្សេងទៀត ឬCGUs។

ឱនភាពតម្លៃត្រូវបានទទួលស្គាល់លើចំណេញ និងខាត។ ឱនភាពតម្លៃ បានទទួលស្គាល់លើ CGUs ត្រូវបានបែងចែកដំបូងដើម្បីកាត់បន្ថយ សមតុល្យយោងដុលដែលបានបែងចែកទៅ CGU និងបន្ទាប់មកកាត់បន្ថយសមតុល្យយោង របស់ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗទៀត នៅក្នុង CGUs លើមូលដ្ឋានសមាមាត្រ Pro Rata។

ឱនភាពតម្លៃដែលបានទទួលស្គាល់ក្នុងអំឡុងពេលមុនៗ ត្រូវបានវាយតម្លៃនៅកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍នីមួយៗ សូចនាករណាមួយ ដែលបង្ហាញថាការខាតបង់ត្រូវបានថយចុះ ឬលែងមានទៀតហើយ។ ឱនភាពតម្លៃត្រូវបានកត់ត្រាបញ្ជ្រាស ប្រសិនបើមានការផ្លាស់ប្តូរ ការប៉ាន់ស្មានដើម្បីកំណត់សមតុល្យដែលអាចប្រមូលបានមកវិញ។ ឱនភាពតម្លៃ ត្រូវបានកត់ត្រាបញ្ជ្រាសទៅនឹងទំហំដែលសមតុល្យយោង របស់ទ្រព្យសកម្ម មិនលើសពីសមតុល្យយោងដែលបានកំណត់ការដករំលស់សុទ្ធ ឬរំលស់ទ្រព្យសកម្មអរូបី ប្រសិនបើមិនមានឱនភាពតម្លៃ ណាមួយ ត្រូវបានទទួលស្គាល់។

២.៥.១៩ ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល

ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលរួមមានពន្ធបច្ចុប្បន្ន និងពន្ធពន្យារ។ វាត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ និងខាត លើកលែងតែសមាសធាតុ ដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ដោយផ្ទាល់នៅក្នុងមូលធន ឬនៅក្នុងចំណូលលម្អិត។

ធនាគារបានកំណត់ថាការប្រាក់ និងការពិន័យទាក់ទងនឹងពន្ធលើប្រាក់ចំណូល រួមទាំងការកំណត់ពន្ធមិនប្រាកដប្រជា ភាពខុសពីនិយមន័យ នៃពន្ធលើប្រាក់ចំណូល ហើយដូច្នោះបានរាប់បញ្ចូលគណនីទាំងនេះក្រោម CIAS ៣៧ សំវិធានធន ចំណូលយថាហេតុ និងទ្រព្យសកម្ម យថាហេតុ និងបានទទួលស្គាល់ការចំណាយដែលពាក់ព័ន្ធទាំងនេះនៅក្នុង 'ការចំណាយផ្សេងទៀត'។

បន្ទាប់ពីការអនុម័ត CIFRSs អគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ ("GDT") មិនបានបង្ហាញពីការផ្លាស់ប្តូរមូលដ្ឋានពន្ធក្នុងការគណនាពន្ធពីផលប៉ះពាល់ ពន្ធនៃការផ្លាស់ប្តូរទៅ CIFRS ទេ។ ធនាគារបានធ្វើការសន្មតថាគណៈគ្រប់គ្រងវាយតម្លៃភាពសមហេតុផលនិង ប្រុងប្រយ័ត្នក្នុងការ វាយតម្លៃពន្ធដែលត្រូវបង់ និងពន្ធពន្យារ។ ការប្រើប្រាស់ការសន្មតខុសៗគ្នាអាចនាំឱ្យមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តទៅលើរបាយការណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុ។ ចំណូលពន្ធចុងក្រោយ និងពន្ធពន្យាររបស់ធនាគារ ត្រូវស្ថិតក្រោមការកំណត់ និងកិច្ចព្រមព្រៀងជាមួយអគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ។

(i) ពន្ធបច្ចុប្បន្ន

ពន្ធបច្ចុប្បន្នរួមមានពន្ធដែលត្រូវបង់ ឬទទួលបានលើប្រាក់ចំណូលជាប់ពន្ធសម្រាប់រយៈពេលដែលប្រើប្រាស់អត្រាពន្ធដែលត្រូវ បានអនុម័ត ឬត្រូវបានអនុម័តជាធរមាននៅកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ និងការកែតម្រូវពន្ធដែលត្រូវបង់គិតក្នុង កាលបរិច្ឆេទមុន។

(វ) ពន្ធពន្យារ

ពន្ធពន្យារត្រូវបានទទួលស្គាល់ចំពោះភាពខុសគ្នារវាងអាកសន្ន រវាងសមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល សម្រាប់គោលបំណង
របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងសមតុល្យយោងដែលត្រូវប្រើសម្រាប់គោលបំណងពន្ធ។

ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារត្រូវបានទទួលស្គាល់ចំពោះការខាតបង់ពន្ធដែលមិនបានប្រើ និងភាពខុសគ្នារវាងអាកសន្នដែលអាចកាត់ចេញ
បានដែលអាចប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធនាពេលអនាគតអាចប្រើបានបើប្រៀបធៀបនឹងប្រាក់ចំណេញដែលអាចប្រើប្រាស់បាន។

ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ ត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញក្នុងកាលបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍ និងបានកាត់បន្ថយក្នុងកម្រិតដែលវាអាចនឹង
មិនអាចទទួលបាននូវអត្ថប្រយោជន៍ពន្ធដែលពាក់ព័ន្ធ។ ការកាត់បន្ថយបែបនេះ ត្រូវបានកត់ត្រាបញ្ជាស នៅពេលដែលប្រូបាប៊ីលីតេនៃ
ប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធ នាពេលអនាគតមានភាពប្រសើរឡើង។ ពន្ធពន្យារ ត្រូវបានកំណត់តាមអត្រាពន្ធដែលរំពឹងថានឹងត្រូវបានអនុវត្ត
ចំពោះភាពខុសគ្នារវាងអាកសន្ន នៅពេលដែលពួកគេផ្លាស់ប្តូរ ដោយប្រើអត្រាពន្ធដែលបានអនុម័ត ឬត្រូវបានអនុម័តជាបន្តបន្ទាប់
នាកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។

ការវាស់វែងពន្ធពន្យារឆ្លុះបញ្ចាំងពីផលវិបាកពន្ធដែលនឹងអនុវត្តតាមលក្ខណៈដែលធនាគាររំពឹងថានាកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍
ដើម្បីប្រមូលមកវិញ ឬទូទាត់លើសមតុល្យយោងរបស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល។

ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលពន្ធពន្យារ ត្រូវបានទូទាត់សងក្នុងករណីតម្រូវការជាក់លាក់មួយ។

២.៥.២០ មូលនិធិពាណិជ្ជកម្ម

មូលនិធិពាណិជ្ជកម្ម ត្រូវបានវាស់វែងដំបូងតាមតម្លៃដើម (ជាសមតុល្យលើសនៃតម្លៃតបស្នងដែលបានផ្ទេរ និងសមតុល្យដែលបាន
ទទួលស្គាល់របស់ភាគហ៊ុនមិនមានអភិបាលភាព និងអត្ថប្រយោជន៍ដែលមានពីមុន ដែលកាន់កាប់លើទ្រព្យសកម្មដែលអាចកំណត់
អត្តសញ្ញាណសុទ្ធ ដែលនឹងទទួលបាន និងបំណុលដែលបានសន្មត)។ ប្រសិនបើតម្លៃសមស្របរបស់តម្លៃសុទ្ធនៃទ្រព្យសកម្មមាន
សមតុល្យច្រើនជាសមតុល្យទទួលបានពីការទិញលក់ ធនាគារត្រូវធ្វើការវាស់វែងសារឡើងវិញថាតើទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលទាំងអស់
ត្រូវបានគណនាដោយភាពត្រឹមត្រូវ និងការទទួលស្គាល់នាកាលបរិច្ឆេទនៃការទិញ។ ប្រសិនបើការវាស់វែងឡើងវិញ នៅតែផ្តល់លទ្ធផល
ថាតម្លៃសមស្របនៃតម្លៃសុទ្ធរបស់ទ្រព្យសកម្មធំជាងសមតុល្យទទួលបានពីការផ្ទេរ ផលចំណេញត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍
ចំណេញ ឬខាត។

បន្ទាប់ពីការទទួលស្គាល់ដំបូង មូលនិធិពាណិជ្ជកម្មត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃដើមដកខិនភាពបង្ក។ មូលនិធិពាណិជ្ជកម្មត្រូវធ្វើតេស្តខិនភាព
យ៉ាងតិចណាស់មួយឆ្នាំម្តង។ សម្រាប់គោលបំណងក្នុងការធ្វើតេស្ត ខិនភាពមូលធនពាណិជ្ជកម្មដែលកើតឡើងនៅពេលរួមបញ្ចូលគ្នា
ឬចាប់ពីកាលបរិច្ឆេទនៃការទិញ ត្រូវបានចែកតាមឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់ នីមួយៗរបស់ធនាគារ ដែលនឹងរំពឹងថា មានអត្ថប្រយោជន៍
កើតឡើងពីការរួមបញ្ចូលគ្នា ដោយមិនគិតពីទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលរបស់ភាគី ដែលត្រូវបានទិញ។

នៅពេលមូលនិធិពាណិជ្ជកម្មត្រូវបានចែកទៅឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់ហើយផ្នែកមួយនៃអង្គភាពនេះត្រូវបានលក់ចេញ មូលធនពាណិជ្ជកម្ម
ដែលទាក់ទងនឹងប្រតិបត្តិការដែលបានលក់ចេញ ត្រូវបានដាក់បញ្ចូលទៅក្នុងសមតុល្យយោងនៃប្រតិបត្តិការ នៅពេលគណនាផលចំណេញ
ឬខាតក្នុងពេលលក់។ មូលធនពាណិជ្ជកម្មដែលបានលក់ចេញ ក្នុងករណីនេះ ត្រូវបានគណនាតាមតម្លៃប្រតិបត្តិការដែលបាន លក់ចេញ
និងបានដកចេញនូវចំណែកនៃឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់ដែលបានរក្សាទុកទាំងនោះ។

២.៥.២១ បំណុលយថាហេតុ

ក្នុងករណីដែលមិនមានលទ្ធភាពដែលចាំបាច់នៃអត្ថប្រយោជន៍ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចនឹងត្រូវបានទាមទារ ឬសមតុល្យដែលមិនអាចប៉ាន់ស្មានបាន
នោះកាតព្វកិច្ចមិនត្រូវបានទទួលស្គាល់ នៅក្នុងរបាយការណ៍នៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ និងត្រូវបានបង្ហាញថាជាបំណុលយថាហេតុ លើកលែងតែ
ប្រូបាប៊ីលីតេនៃលំហូរអត្ថប្រយោជន៍ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចនៅឆ្ងាយ។ កាតព្វកិច្ចដែលអាចមានដែលអត្ថិភាពនឹងត្រូវបានបញ្ជាក់ដោយការកើតឡើង
ឬការមិនកើតឡើងនៃព្រឹត្តិការណ៍នាពេលអនាគតមួយ ឬច្រើន ក៏ត្រូវបានបង្ហាញថាជាបំណុលយថាហេតុផងដែរដរាបណាប្រូបាប៊ីលីតេ
នៃលំហូរចេញនៃអត្ថប្រយោជន៍ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចនៅឆ្ងាយ។

២.៥.២២ ទ្រព្យសកម្មយថាហេតុ

ក្នុងករណីដែលមិនមានលទ្ធភាពលំហូរចូលនៃអត្ថប្រយោជន៍ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច ឬសមតុល្យមិនអាចត្រូវបានប៉ាន់ស្មានបានទេ ហើយ ទ្រព្យសកម្មមិនត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ និងត្រូវបានបង្ហាញជាទ្រព្យសកម្មបន្តលើកលែងតែ ប្រូបាប៊ីលីតេនៃលំហូរចូលអត្ថប្រយោជន៍ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចនៅឡើយ។ កាតព្វកិច្ចដែលអាចកើតមាន អាចត្រូវបានបញ្ជាក់ពីការកើតឡើង ឬមិនកើតឡើងនូវព្រឹត្តិការណ៍មួយ ឬច្រើន ត្រូវបានបង្ហាញផងដែរក្នុងនាមជាទ្រព្យសកម្មយថាហេតុលើកលែងតែលំហូរចូលពី អត្ថប្រយោជន៍ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចដែលអាចកើតមាន។

២.៥.២៣ ភាគីពាក់ព័ន្ធ

ភាគីពាក់ព័ន្ធ គឺជាបុគ្គល ឬអង្គការដែលមានទំនាក់ទំនងជាមួយធនាគារ។ ប្រតិបត្តិការភាគីពាក់ព័ន្ធ គឺជាការធ្វើធនធាន សេវាកម្ម ឬកាតព្វកិច្ចរវាងធនាគារ និងភាគីពាក់ព័ន្ធរបស់ខ្លួនទោះបីជាបានគិតថ្លៃ ឬមិនបានគិតថ្លៃ។

- (១). បុគ្គល ឬមនុស្សដែលជិតស្និទ្ធ ជាមួយបុគ្គលនៃគ្រួសារនោះ គឺមានការពាក់ព័ន្ធជាមួយធនាគារ ប្រសិនបើបុគ្គលនោះ
 - ក មានសិទ្ធិគ្រប់គ្រង ឬចូលរួមក្នុងការគ្រប់គ្រងលើធនាគារ
 - ខ មានឥទ្ធិពលខ្លាំងលើធនាគារ ឬ
 - គ គឺជាសមាជិកនៃគណៈគ្រប់គ្រងជាន់ខ្ពស់របស់ធនាគារ។

- (២). អង្គការដែលចាត់ចូលជាភាគីពាក់ព័ន្ធរបស់ធនាគារ ប្រសិនបើស្ថិតក្នុងលក្ខខណ្ឌដូចខាងក្រោម៖
 - ក អង្គការ និងធនាគារ គឺជាសមាជិកនៃសម្ព័ន្ធតែមួយ
 - ខ អង្គការមួយដែលជាការចូលរួម ឬការបណ្តាក់ទុនរួមគ្នានៃអង្គការផ្សេងទៀត
 - គ អង្គការទាំងពីរធ្វើការបណ្តាក់ទុនរួមលើភាគីទីបីដូចគ្នា
 - ឃ អង្គការមួយ គឺជាភាគហ៊ុនរួមនៃអង្គការភាគីទីបី និងអង្គការផ្សេងទៀតគឺជាអង្គការរួមបញ្ចូលគ្នានៃភាគីទីបី
 - ង អង្គការ គឺជាគម្រោងអត្ថប្រយោជន៍ក្រោយការងារសម្រាប់អត្ថប្រយោជន៍របស់និយោជិតទាំងធនាគារ ឬអង្គការដែលទាក់ទងនឹងធនាគារ
 - ច អង្គការត្រូវបានគ្រប់គ្រង ឬគ្រប់គ្រងរួមគ្នាដោយបុគ្គលដែលបានបញ្ជាក់នៅក្នុង (ក) ខាងលើ
 - ឆ បុគ្គលដែលបានកំណត់អត្តសញ្ញាណនៅក្នុង (ក.១) ខាងលើមានឥទ្ធិពលគួរឱ្យកត់សម្គាល់លើអង្គការ ឬជាសមាជិកនៃគណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ ដែលកំពុងកាន់កាប់ជាក្រុមហ៊ុនមេចុងក្រោយ ឬអង្គការ និង
 - ជ អង្គការ ឬសមាជិកនៃសម្ព័ន្ធ ដែលជាផ្នែកមួយផ្តល់នូវសេវាកម្មគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗដល់ធនាគារ ឬជូនចំពោះ ធនាគារមេ។

២.៥.២៤ ការបង្កត់តួលេខ

តួលេខនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានបង្កត់ឱ្យក្លាយជាតួលេខគត់ ដែលមានតម្លៃប្រហាក់ប្រហែលបំផុតទៅនឹងតួលេខទឹកប្រាក់ ដុល្លារអាមេរិក និងពាន់រៀល សម្រាប់ទឹកប្រាក់ជាខ្មែររៀល។

២.៥.២៥ ព្រឹត្តិការណ៍បន្ទាប់ពីការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍

ធនាគារកំណត់យកព្រឹត្តិការណ៍បន្ទាប់ពីកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នីមួយៗ ទាំងអំណោយផល និងមិនអំណោយផល ដែលបានកើតឡើងរវាងកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ និងកាលបរិច្ឆេទដែលរបាយការណ៍ត្រូវបានអនុម័តឱ្យចេញផ្សាយ។ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារ ត្រូវបានកែតម្រូវដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីព្រឹត្តិការណ៍ទាំងនោះដែលផ្តល់នូវភស្តុតាងក្នុងការបញ្ជាក់ថា បានកើតឡើងនាចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។ ព្រឹត្តិការណ៍មិនមានការកែតម្រូវ បន្ទាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ ដែលត្រូវ បានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនៅពេលដែលវាមានភាពជាសារវន្ត។

២.៦ ការវិនិច្ឆ័យ និងការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យសំខាន់ៗ

ការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយអនុលោមតាម CIFRSs តម្រូវឱ្យធនាគារធ្វើការប៉ាន់ស្មាន និងការសន្មតដែលប៉ះពាល់ដល់សមតុល្យនៃធនធាន បំណុល ចំណូល និងចំណាយដែលបានរាយការណ៍ និងការលាតត្រដាងធនធានយថាហេតុ និងបំណុលយថាហេតុ។ ព្រឹត្តិការណ៍នាពេលអនាគតអាចនឹងកើតឡើងដែលអាចបណ្តាលឱ្យការសន្មត ត្រូវបានប្រើក្នុងការប៉ាន់ស្មានដែលមានការផ្លាស់ប្តូរ។ ផលប៉ះពាល់នៃការផ្លាស់ប្តូរណាមួយនៅក្នុងការប៉ាន់ស្មានត្រូវបានឆ្លុះបញ្ចាំងនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុតែនៅពេលដែលពួកគេអាចកំណត់បានសមរម្យ។

២.៦.១ ការវិនិច្ឆ័យ

ខាងក្រោមនេះគឺជាការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗ និងការសន្មតសំខាន់ៗដែលមានហានិភ័យយ៉ាងសំខាន់នៃការធ្វើនិយ័តកម្មជាសារវន្តទៅនឹងសមតុល្យរបស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលក្នុងឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុបន្ទាប់៖

(ក). ចំណាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

ធនាគារចាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុរបស់ខ្លួនអាស្រ័យលើគំរូអាជីវកម្មសម្រាប់គ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងនោះ និងថាតើលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យានៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុគឺ SPPI លើសមតុល្យដើមដែលនៅសល់។ ធនាគារធ្វើការវាយតម្លៃគំរូអាជីវកម្មដោយផ្អែកលើកត្តាដែលអាចសង្កេតបានដូចជា៖

- ការអនុវត្តគំរូអាជីវកម្ម និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមាននៅក្នុងគំរូអាជីវកម្មនោះត្រូវបានវាយតម្លៃ និងរាយការណ៍ទៅគណៈគ្រប់គ្រងរបស់ធនាគារ
- ហានិភ័យដែលជះឥទ្ធិពលដល់ដំណើរការអាជីវកម្ម (និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមាននៅក្នុងគំរូអាជីវកម្មនោះ) និងជាពិសេសវិធីដែលហានិភ័យត្រូវបានគ្រប់គ្រង
- សំណងដល់អង្គការអាជីវកម្មមិនថាផ្អែកលើតម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យដែលបានគ្រប់គ្រង ឬលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដែលបានប្រមូល និង
- ភាពញឹកញាប់រំពឹងទុក តម្លៃនិងពេលវេលានៃការលក់។

ក្នុងការអនុវត្តតេស្ត SPPI ធនាគារអនុវត្តការវិនិច្ឆ័យ និងពិចារណាលើកត្តាពាក់ព័ន្ធដូចជាប្រិយភាពដែលទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានកំណត់រយៈពេល ដែលអត្រាការប្រាក់ត្រូវបានកំណត់ព្រឹត្តិការណ៍បន្តដែលអាចផ្លាស់ប្តូរចំនួន និងពេលវេលានៃលំហូរសាច់ប្រាក់អាស្រ័យលក្ខណៈពិសេសលក្ខខណ្ឌនៃចំណាយបង់មុន និងការពន្យារពេល និងលក្ខណៈពិសេសផ្សេងទៀតដែលអាចកែប្រែការពិចារណាទៅលើតម្លៃនៃពេលវេលា។

(ខ). តម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

នៅពេលដែលតម្លៃសមស្របរបស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានកត់ត្រានៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ ឬបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់ត្រាទៅរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមិនអាចទទួលបានពីទីផ្សារសកម្មទេ ហើយត្រូវបានកំណត់ដោយប្រើបច្ចេកទេសវាយតម្លៃផ្ទៃក្នុងដោយប្រើគំរូវាយតម្លៃទីផ្សារដែលត្រូវបានទទួលយកជាទូទៅ។ ធាតុចូលនៃគំរូទាំងនេះ ត្រូវបានយកចេញពីទីផ្សារ ដែលអាចអង្កេតបាននៅពេលដែលអាចធ្វើទៅបានប៉ុន្តែនៅពេលដែលមិនអាចធ្វើទៅបានកម្រិតនៃការវិនិច្ឆ័យត្រូវបានទាមទារក្នុងការបង្កើតតម្លៃសមស្រប។

(គ). ភតិសន្យា

ការវាយតម្លៃថាតើកិច្ចព្រមព្រៀងរួមមានភតិសន្យាគឺផ្អែកលើសមាសធាតុរបស់វា។ កិច្ចព្រមព្រៀងរួមមានភតិសន្យានៅពេលបំពេញតាមកិច្ចព្រមព្រៀងផ្អែកលើទ្រព្យសកម្មជាក់លាក់ ឬទ្រព្យសកម្ម និងកិច្ចព្រមព្រៀងដែលបង្ហាញពីសិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម។

ក្នុងវាយតម្លៃថាតើភតិសន្យាមានតម្លៃទាប គណៈគ្រប់គ្រងកំណត់សមាសធាតុសេដ្ឋកិច្ចរបស់ទ្រព្យសកម្មរួម។

(ឃ). ជម្រើសបន្ថែម និងការបញ្ចប់

ធនាគារកំណត់រយៈពេលកតិសន្យា ជាកិច្ចសន្យាមិនអាចលុបចោលវិញបាន រួមជាមួយនឹងរយៈពេលដែលគ្របដណ្តប់ដោយជម្រើស ក្នុងការបន្តការជួល ប្រសិនបើមានហេតុផលជាក់លាក់ដែលត្រូវអនុវត្ត ឬរយៈពេលណាមួយដែលប្រកបដោយជម្រើសដើម្បីបញ្ចប់ការជួល ប្រសិនបើមានហេតុផលជាក់លាក់បញ្ជាក់ថាមិនអាចអនុវត្តបាន។

ធនាគារមានកិច្ចសន្យាជួលជាច្រើនដែលរួមបញ្ចូលជម្រើសបន្ថែម និងការបញ្ចប់។ ធនាគារអនុវត្តការវិនិច្ឆ័យក្នុងការវាយតម្លៃថាតើមានភាព ជាក់លាក់ប្រកបដោយសមហេតុផលថាតើត្រូវប្រើជម្រើសក្នុងការបន្ត ឬបញ្ចប់ការជួល។ ការអនុវត្តនោះ ត្រូវពិចារណាលើកត្តាពាក់ព័ន្ធ ទាំងអស់ដូចជាការកែលម្អអគារ និងទីតាំងដែលបង្កើត ការលើកទឹកចិត្តសេដ្ឋកិច្ចដើម្បីអនុវត្តការបន្ត ឬការបញ្ចប់។ បន្ទាប់ពីកាលបរិច្ឆេទ ចាប់ផ្តើម ធនាគារបានវាយតម្លៃឡើងវិញនូវរយៈពេលជួល ប្រសិនបើមានព្រឹត្តិការណ៍សំខាន់ ឬការផ្លាស់ប្តូរនៅក្នុងកាលៈទេសៈ ដែលស្ថិត ក្នុងការគ្រប់គ្រងរបស់ខ្លួន និងប៉ះពាល់ដល់សមត្ថភាពរបស់ខ្លួនក្នុងការអនុវត្ត ឬមិនអនុវត្តជម្រើសក្នុងការបន្ត ឬបញ្ចប់។

២.៦.២ ការប៉ាន់ស្មាន

ក. ការខាតបង់គណនាលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

ការគណនា ECL របស់ធនាគារ គឺជាលទ្ធផលនៃគំរូស្ថិតស្ថេរជាមួយនឹងការសន្មតមូលដ្ឋានទាក់ទងនឹងជម្រើសនៃធាតុចូលអថេរ និងទំនាក់ទំនងរបស់ទ្រព្យសកម្មទាំងនោះ។ ធាតុផ្សំនៃគំរូ ECL ដែលត្រូវបានគេពិចារណាការវិនិច្ឆ័យគណនេយ្យ និងការប៉ាន់ស្មានរួមមាន៖

- ការបែងចែកផលប៉ះពាល់ដែលគំរូ ឬវិធីសាស្ត្រ ECL ត្រូវបានប្រើ
- លក្ខណៈវិនិច្ឆ័យសម្រាប់ការវាយតម្លៃប្រសិនបើមាន SICR ហើយសំវិធានធនសម្រាប់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុបំណុល គួរតែត្រូវបាន វាស់វែងលើមូលដ្ឋាន ECL មួយអាយុកាល និងការវាយតម្លៃគុណភាព
- ការបែងចែកទ្រព្យសកម្មបំណុល នៅពេល ECL ត្រូវបានវាយតម្លៃជាសមូហភាព និងមូលដ្ឋានបុគ្គលសម្រាប់អតិថិជនសំខាន់ៗ ដូច បានកំណត់ដោយគណៈគ្រប់គ្រងរបស់ធនាគារ
- ការអភិវឌ្ឍគំរូ ECL រួមទាំងរូបមន្តផ្សេងៗគ្នានិងជម្រើសនៃធាតុចូល
- ការកំណត់ទំនាក់ទំនងរវាងសេណារីយ៉ូម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ច និងធាតុចូលសេដ្ឋកិច្ចនិងផលប៉ះពាល់លើ PD EADs និង LGDs និង
- ការជ្រើសរើសសេណារីយ៉ូម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ចដែលព្យាករណ៍នាពេលខាងមុខ និងការប៉ាន់ស្មានអំពីប្រជាប្រិយលើតេរបសសំដើម្បីទាញយក ធាតុចូលសេដ្ឋកិច្ច ទៅក្នុងគំរូ ECL។

វិសក្សណ៍ និងផលប៉ះពាល់លើ ECL

ECL ត្រូវបានបង្កើតឡើងដោយផ្អែកលើកម្រិតប៉ាន់ស្មានលើលក្ខខណ្ឌសេដ្ឋកិច្ចនាការលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។ ការវិភាគដាលនៃវិសក្សណ៍ (“កូរីដ-១៩”) មានវិភាគដាលពាសពេញប្រទេសចិន ប្រទេសកម្ពុជា និងប្រទេសជំនុំទៀត ដែលបង្កឱ្យមានការរំខានដល់ សកម្មភាពអាជីវកម្ម និងសេដ្ឋកិច្ច។

ផលប៉ះពាល់លើផលិតផលក្នុងស្រុកសរុប និងសូចនាករសំខាន់ៗផ្សេងៗនឹងត្រូវបានពិចារណានៅពេលធ្វើការកំណត់ពីសភាពធ្ងន់ធ្ងរ និងភាព ស្រដៀងគ្នាពីស្ថានភាពធ្លាក់ចុះដែលបានប្រើប្រាស់ក្នុងការប៉ាន់ស្មាន ECL។ ការគណនា ECL ក្នុងបរិយាកាសបច្ចុប្បន្នដែលជាកម្មវត្ថុនៃ ការប៉ាន់ស្មានមិនច្បាស់លាស់។ គណៈគ្រប់គ្រង ធ្វើការប៉ាន់ស្មានដែលត្រូវបំផុតលើលទ្ធផលដែលអាចកើតមានពីជំងឺកូរីដ-១៩ ទោះបីយ៉ាងណាក៏ដោយ ការប៉ាន់ស្មាននេះអាចនឹងផ្លាស់ប្តូរជាសារវន្តនៅពេលដែលព្រឹត្តិការណ៍មិនត្រូវបានលាតត្រដាង។ ក្នុងព្រឹត្តិការណ៍ នេះ ផលប៉ះពាល់មានសភាពធ្ងន់ធ្ងរជាង ឬអូសបន្លាយជាងការរំពឹងទុក វានឹងប៉ះពាល់ទៅលើ ECL នៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ និងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ របស់ធនាគារ។

ខ. ការទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ

ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ចំពោះរាល់ការខាតបង់ពន្ធដែលមិនបានប្រើប្រាស់ និងភាពខុសគ្នាបណ្តោះអាសន្នក្នុងទំហំដែលអាចនឹងទទួលបានប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធនាពេលអនាគតបើធៀបនឹងការខាតបង់ដែលអាចបែងចែកបាន។ ការវិនិច្ឆ័យសារៈសំខាន់ត្រូវបានកំណត់ ដើម្បីកំណត់ចំនួននៃទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ ដែលអាចត្រូវបានទទួលស្គាល់ដោយផ្អែកលើពេលវេលា និងកម្រិតនៃប្រាក់ចំណូលជាប់ពន្ធនាពេលអនាគតត្រូវបានយុទ្ធសាស្ត្រផែនការពន្ធនាពេលអនាគត។

គ. ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល

ប្រព័ន្ធពន្ធដារនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា មានសភាពថ្មីហើយត្រូវបានបែងចែកជាច្រើនប្រភេទ និងបទប្បញ្ញត្តិមានការផ្លាស់ប្តូរញឹកញាប់ដែលជាធម្មតាពឹងផ្អែកនៃការបកស្រាយ។ ពន្ធដារ គឺជាកម្មវត្ថុនៃការពិនិត្យឡើងវិញ និងការសង្កេតដោយភ្នាក់ងារ ពន្ធដារផ្សេងៗជាច្រើនដែលមានសមត្ថកិច្ចក្នុងការដាក់ពិន័យច្រានចោល និងពិន័យជាការប្រាក់។

កត្តាទាំងនេះហើយដែលអាចធ្វើឱ្យមានហានិភ័យពន្ធដារនៅក្នុង ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាខ្លាំងជាងប្រទេសដទៃទៀត។ គណៈគ្រប់គ្រងមានការជឿជាក់ថា ខ្លួនបានបង់បំណុលពន្ធគ្រប់គ្រាន់ដោយផ្អែកលើការបកស្រាយបទប្បញ្ញត្តិពន្ធរបស់ខ្លួន។ ទោះបីយ៉ាងនេះក្តី លទ្ធផលពន្ធចុងក្រោយនៃបញ្ហាទាំងនេះ មានខុសគ្នាពីសមតុល្យដែលបានកត់ត្រាដំបូង ភាពខុសគ្នាទាំងនេះនឹងប៉ះពាល់ដល់សមតុល្យពន្ធ ដែលបានកត់ត្រាក្នុងកាលបរិច្ឆេទដែលការកំណត់ត្រូវបានធ្វើឡើង។

ឃ. ឱនភាពតម្លៃទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ និងមូលនិធិពាណិជ្ជកម្ម

ឱនភាពតម្លៃ កើតមាននៅពេលដែលតម្លៃយោងរបស់ទ្រព្យសកម្មមួយ ឬឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់ដែលមានសមតុល្យលើសពីតម្លៃដែលទទួលបានដែលវាជាតម្លៃខ្ពស់ជាងតម្លៃទីផ្សារ ដកចេញចំណាយដើម្បីលក់ និងតម្លៃដែលត្រូវប្រើប្រាស់។ ការគណនា តម្លៃទីផ្សារដកចំណាយដើម្បីលក់ គឺផ្អែកតាមទិន្នន័យ ដែលមានពីការដេញថ្លៃលក់ក្នុងប្រតិបត្តិការបើកចំហនៃប្រភេទទ្រព្យសកម្មស្រដៀងគ្នា ឬតាមតម្លៃទីផ្សារ ដែលអាចអង្កេតបាន ដោយដកចេញចំណាយកើនឡើងនៃការលក់ទ្រព្យសកម្មនោះ។ ការគណនាតម្លៃប្រើប្រាស់គឺផ្អែកតាមគំរូអប្បបរមាលំហូរសាច់ប្រាក់។ ធនាគារធ្វើការវាយតម្លៃលើឱនភាពតម្លៃទ្រព្យសកម្ម រាល់ពេលដែលមានព្រឹត្តិការណ៍ ឬបម្រែបម្រួលស្ថានភាពគូសបញ្ជាក់ថា សមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្មមួយមិនអាចប្រមូលមកវិញបាននោះទេ។

កត្តាដែលធនាគារត្រូវពិចារណាយ៉ាងល្អិតល្អន់ លើអ្វីដែល អាចជាគន្លឹះក្នុងការពិនិត្យលើឱនភាពនៃតម្លៃរួមមានដូចខាងក្រោម៖

- ការបំពេញមុខងារមិនបានល្អជាសារវន្ត ដែលទាក់ទិននឹងលទ្ធផលប្រតិបត្តិការដែលរំពឹងទុកជាប្រវត្តិសាស្ត្រ ឬលទ្ធផលប្រតិបត្តិការជាគម្រោងនាពេលអនាគត
- បម្រែបម្រួលជាសារវន្ត ក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មដែលបានទិញ ឬ ក្នុងយុទ្ធសាស្ត្រសម្រាប់មុខជំនួញទាំងមូល និង
- ខុស្សហាកម្មអវិជ្ជមានជាសារវន្ត ឬនិន្នាការសេដ្ឋកិច្ច។

ង. ការប៉ាន់ស្មានអាយុកាលប្រើប្រាស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ និងថ្លៃដើមកម្មវិធីកុំព្យូទ័រ

ធនាគារធ្វើការប៉ាន់ស្មានអាយុកាលប្រើប្រាស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ និងចំណាយកម្មវិធីកុំព្យូទ័ររបស់ខ្លួន។ ការប៉ាន់ស្មាននេះ ត្រូវបានត្រួតពិនិត្យ ជារៀងៗ ដើម្បីបញ្ជាក់ថារយៈពេលនៃការធ្វើរំលស់ទ្រព្យសកម្មរួច និងរំលស់ទ្រព្យសកម្មអរូបីបានសមស្របទៅនឹងលំអាននៃការរំពឹងទុក នៃអត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចពីទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ និងថ្លៃដើមកម្មវិធីកុំព្យូទ័រ។

៥. កាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍

តម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃកាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍ផ្អែកលើតួលេខលើវិស័យដែលបានកំណត់ដោយគណៈគ្រប់គ្រង ដោយប្រើប្រាស់ការសន្មត។ ការសន្មតដែលបានប្រើប្រាស់ក្នុងការកំណត់តម្លៃដើមសុទ្ធនៃអត្ថប្រយោជន៍រួមបញ្ចូលទាំងអត្រាអប្បបរមា។ ការប្រែប្រួលក្នុងការសន្មតទាំងនេះ នឹងធ្វើឱ្យប៉ះពាល់លើតម្លៃកាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍។

៥. ការប៉ាន់ស្មានតម្លៃសិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម

ការកំណត់តម្លៃដើមសិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មមាន សមតុល្យរបស់បំណុលភតិសន្យាដែលបានទទួលស្គាល់ និងការចំណាយប៉ាន់ស្មាន ដែលត្រូវកើតឡើងក្នុងការរុះរើ និងដកចេញនូវទ្រព្យសកម្មមូលដ្ឋានរបស់ខ្លួន ឬការស្តារឡើងវិញតាមលក្ខខណ្ឌតម្រូវដោយកិច្ចសន្យា។ បំណុលភតិសន្យា ត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការទូទាត់ភតិសន្យាដែលត្រូវធ្វើក្នុងរយៈពេលភតិសន្យា។ ក្នុងការគណនាបំណុល ភតិសន្យា ធនាគារប្រើអត្រាប្រាក់កម្ចីរបស់ខ្លួននៅពេលចាប់ផ្តើមរយៈពេលភតិសន្យា។

២.៧ ការអនុវត្តលើស្តង់ដារគណនេយ្យដែលបានធ្វើវិសោធនកម្ម

២.៧.១ វិសោធនកម្មស្តង់ដារគណនេយ្យមានប្រសិទ្ធភាពក្នុងការិយបរិច្ឆេទ

ធនាគារបានអនុវត្តស្តង់ដារគណនេយ្យ និងការបកស្រាយទាំងអស់គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២។ ស្តង់ដារគណនេយ្យដែលបានធ្វើ វិសោធនកម្ម ត្រូវបានវាយតម្លៃថាអាចអនុវត្តបាន និងមិនមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារឡើយ។

- ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ— សាច់ប្រាក់បានទទួលមុនពេលប្រើប្រាស់តាមការគ្រោងទុក (វិសោធនកម្មលើ CIFRS ១៦ ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ)
- កិច្ចសន្យាសុគតស្នាញ — ចំណាយក្នុងការបំពេញកិច្ចសន្យា (វិសោធនកម្មលើ CIAS ៣៧)
- ការកែតម្រូវប្រចាំឆ្នាំលើស្តង់ដារ CIFRS (វគ្គនៃឆ្នាំ២០១៨-ឆ្នាំ២០២០)

២.៧.២ វិសោធនកម្មស្តង់ដារគណនេយ្យដែលមិនទាន់មានប្រសិទ្ធភាពនៅឡើយ

នាការលបរិច្ឆេទនៃការអនុវត្តរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ វិសោធនកម្មស្តង់ដារគណនេយ្យដែលបានបោះផ្សាយ ប៉ុន្តែមិនទាន់មាន ប្រសិទ្ធភាពនៅឡើយ ហើយត្រូវបានគេវាយតម្លៃថាធនាគារអាចអនុវត្តបាន៖

- ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ឡើងវិញលើបំណុលដែលជាបំណុលរយៈពេលខ្លី ឬបំណុលរយៈពេលវែង — (វិសោធនកម្មលើ CIAS ១ ការបកស្រាយរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ)
- ការលាតត្រដាងពីគោលនយោបាយគណនេយ្យ (វិសោធនកម្មលើ CIAS ១ និង របាយការណ៍អនុវត្តលើ CIFRS ២)
- និយមន័យរបស់គណនេយ្យប៉ាន់ស្មាន (វិសោធនកម្មលើ CIAS ៨ គោលនយោបាយគណនេយ្យ បម្រែបម្រួលការប៉ាន់ស្មាន គណនេយ្យ និងកំហុសឆ្គង)
- ពន្ធពន្យារទាក់ទងនឹងទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលដែលកើតឡើងពីប្រតិបត្តិការតែមួយ (វិសោធនកម្មលើ CIAS ១២ ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល)
- បំណុលរយៈពេលវែងជាមួយកិច្ចព្រមព្រៀង (វិសោធនកម្មលើ CIAS ១)

គណៈគ្រប់គ្រងមិនបានរំពឹងទុកថាការអនុវត្តលើស្តង់ដារគណនេយ្យ និងការធ្វើវិសោធនកម្មខាងលើមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្ត ទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារក្នុងកាលបរិច្ឆេទនាពេលអនាគតនោះទេ។

៣. សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ

សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃរួមមានប្រភេទរូបិយប័ណ្ណដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ដុល្លារអាមេរិក	១២៣.៤០៦.៦៩៤	៥០៨.០៦៥.៣៥៩	៨៦.០៧៨.៥៧៣	៣៥០.៦៨៤.១០៦
ខ្មែររៀល	៦៨.៣២១.៥២៣	២៨១.២៧៩.៧១០	៥០.៧៤១.៧៤១	២០៦.៧២១.៨៥៣
ថៃបាត	១.៦២៧.៣៨២	៦.៦៩៩.៩៣២	២.០៧៩.០០៤	៨.៤៦៩.៨៦២
យ៉េន ជប៉ុន	៦៤.១៧៦	២៦៤.២១៣	៧៤.៧៥៤	៣០៤.៥៤៨
អឺរ៉ូ	២៦.៧៨៩	១១០.២៩០	២៣.៩៩៥	៩៧.៧៥៦
ដុល្លារអូស្ត្រាលី	១៧.០០១	៦៩.៩៩៣	១៨.២៥៨	៧៤.៣៨៣
ដោន អង់គ្លេស	១៥.៤២១	៦៣.៤៨៨	១៦.៤៥៤	៦៧.០៣៤
យ៉េន ចិន	៩.៩៩៥	៤១.១៤៩	១១.៩៥៦	៤៨.៧០៩
ដុល្លារសិង្ហបុរី	៨០៥	៣.៣១៥	៧២៨	២.៩៦៥
	១៩៣.៤៨៩.៧៨៦	៧៩៦.៥៩៧.៤៤៩	១៣៩.០៤៥.៤៦៣	៥៦៦.៤៧១.២១៦

សម្រាប់គោលបំណងក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលរួមមាន៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	១៩៣.៤៨៩.៧៨៦	៧៩៦.៥៩៧.៤៤៩	១៣៩.០៤៥.៤៦៣	៥៦៦.៤៧១.២១៦
គណនីចរន្តជាមួយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា(កំណត់សម្គាល់ ៤)	១៤៥.៩៨៦.៣៧៧	៦០១.០២៥.៩១៤	៨៣.៧៩០.៩១២	៣៤១.៣៦៤.១៧៥
ធនាគារផ្សេងៗ (កំណត់សម្គាល់ ៥)	៣២.៩០៦.៧៦៩	១៣៥.៤៧៧.១៦៨	១០.៥៤៥.៤៣៣	៤២.៩៦២.០៩៤
ប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លីជាមួយធនាគារ ជាតិ នៃ កម្ពុជា (កំណត់សម្គាល់ ៤)	១៤.៥០៤.០១៤	៥៩.៧១៣.០២៦	-	-
	៣៨៦.៨៨៦.៩៤៦	១.៥៩២.៨១៣.៥៥៧	២៣៣.៣៨១.៨០៨	៩៥០.៧៩៧.៤៨៥

៤. សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា

សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជារួមមាន៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
គណនីចរន្ត	១៤៥.៩៨៦.៣៧៧	៦០១.០២៥.៩១៤	៨៣.៧៩០.៩១២	៣៤១.៣៦៤.១៧៥
ប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លី (i)	១៤.៥០៤.០១៤	៥៩.៧១៣.០២៦	៣៧.២៥៧.១១៦	១៥១.៧៨៥.៤៩១
ប្រាក់តម្កល់ធានាដើមទុន (ii)	២៥.០៨១.៩១៨	១០៣.២៦២.២៥៦	១៩.៣០៣.៨៩២	៧៨.៦៤៤.០៥៦
ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ (iii)	១៣០.៣៤៤.៥៤៧	៥៣៦.៦២៨.៥០០	១១៦.៧១៣.៦៧២	៤៧៥.៤៩១.៥០០
	៣១៥.៩១៦.៨៥៦	១.៣០០.៦២៩.៦៩៦	២៥៧.០៦៥.៥៩២	១.០៤៧.២៨៥.២២២

(i) ប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លី

នៅក្នុងឆ្នាំ២០២២ ប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លីគិតជាដុល្លារអាមេរិក ដែលមានកាលកំណត់រយៈពេល៣ ខែ ដែលទទួលបានការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំក្នុងអត្រាចាប់ពី២,៩៨% និង ៣,២៨% និងប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លីគិតជាប្រាក់រៀលដែលមានកាលកំណត់រយៈពេល ៣ ខែ ដែលទទួលបានការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំចំនួន ១,៥៥% ។ នៅក្នុងឆ្នាំ២០២១ ប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លីជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ដែលរយៈពេល កំណត់ ៦ខែ ទៅ ១២ខែទទួលបានអត្រាការប្រាក់ចន្លោះពី ០,០៨% និង ០,១៣% ហើយប្រាក់បញ្ញើរយៈពេលខ្លី ជាប្រាក់រៀលដែលមានរយៈពេលកំណត់ ១ខែទទួលបានការប្រាក់០,៩៦% ៣ខែទទួលបានការប្រាក់១,៥៥% និង ៦ខែ ទទួលបានការប្រាក់ ១,៧៥%។

(ii) ប្រាក់តម្កល់ធនាគារលើដើមទុន

យោងតាមប្រកាសរបស់ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា លេខ ៨៧-០១-១៣៦ ចុះថ្ងៃទី១៥ ខែតុលា ឆ្នាំ២០០១ គ្រប់ធនាគារត្រូវបានតម្រូវឱ្យ តម្កល់ប្រាក់ ចំនួន១០% នៃដើមទុនចុះបញ្ជីនៅធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា។ ប្រាក់តម្កល់នេះ គឺមិនអាចប្រើប្រាស់ក្នុងប្រតិបត្តិការប្រចាំថ្ងៃ របស់ធនាគារ បានឡើយ ប៉ុន្តែធនាគារអាចដកយកវិញបាន នៅពេលដែលធនាគារសម្រេចចិត្តឈប់ធ្វើអាជីវកម្មនៅក្នុង ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

(iii) ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ

តាមប្រកាសរបស់ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា លេខ ៨៧-០២០-២៣០ ចុះ ថ្ងៃទី១៨ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ ធនាគារ តម្រូវឱ្យរក្សាចំនួន ទឹកប្រាក់ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិនៅធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា ក្នុងទម្រង់ជាប្រាក់បញ្ញើកាតព្វកិច្ច គណនាតាមអត្រា ៧% នៃប្រាក់បញ្ញើ អតិថិជន និង ប្រាក់កម្ចីជារូបិយប័ណ្ណរៀល និងរូបិយប័ណ្ណផ្សេងៗ។

ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ចំណូលការប្រាក់ពីប្រាក់បញ្ញើជាមួយធនាគារមានសមតុល្យ ៦៦៩.៧៧៦ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ២.៧៣៧.៣៧៥.០០០ រៀល (ឆ្នាំ២០២១៖ ១១៣.៤៦៨ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ៤៦១.៥៨៨.០០០ រៀល) (កំណត់សម្គាល់ ២១)។

៥. សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗ-សុទ្ធ

សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
ប្រាក់បញ្ញើ	២០.៥៤៦.៨២១	៨៤.៥៩១.២៦២	២០.៦៦២.០៦០	៨៤.១៧៧.២៣២
គណនីចរន្ត	៣២.៨២៥.៦៨៩	១៣៥.១៤៣.៣៦២	១០.៤៦៣.៣៣៣	៤២.៦២៧.៦១៩
គណនីសន្សំ	៨១.០៨០	៣៣៣.៨០៦	៨២.១០០	៣៣៤.៤៧៥
សមតុល្យដុលជាមួយធនាគារផ្សេងៗ	៥៣.៤៥៣.៥៩០	២២០.០៦៨.៤៣០	៣១.២០៧.៤៩៣	១២៧.១៣៩.៣២៦
សំវិធានធន សម្រាប់ ECL	(៨៤.៦០១)	(៣៤៨.៣០២)	(១៥០.៦៦៦)	(៦១៣.៨១៣)
សមតុល្យសុទ្ធជាមួយធនាគារផ្សេងៗ	៥៣.៣៦៨.៩៨៩	២១៩.៧២០.១២៨	៣១.០៥៦.៨២៧	១២៦.៥២៥.៥១៣

(ក). អត្រាការប្រាក់

ក្នុងឆ្នាំ២០២២ ប្រាក់បញ្ញើទទួលបានអត្រាការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំចន្លោះពី ៣,២០% ដល់ ៤,០០% (ឆ្នាំ២០២១៖ ចាប់ពី ១,២៥% ដល់ ៤,០០%) គណនីសន្សំទទួលបានអត្រាការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំក្នុងអត្រាចាប់ពី ០,៥០% ដល់ ២,០០% (ឆ្នាំ២០២១៖ ០,៥០% ដល់ ១,២៥%) ចំណែកឯគណនីចរន្តទទួលបានការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំ ក្នុងអត្រា ០,២៥% (ឆ្នាំ២០២១៖ ០,៧៥%)។

ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ចំណូលការប្រាក់ពីគណនីបញ្ញើជាមួយធនាគារផ្សេងៗមានសមតុល្យ ៤២៩.៩១០ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ១.៧៥៧.០៤២.០០០ រៀល (ឆ្នាំ២០២១៖ ១១៦.១០៤ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ៤៧២.៣១១.០០០ រៀល) (កំណត់សម្គាល់ ២១)។

(ខ) បម្រែបម្រួលសំវិធានធនលើ ECL

	ឆ្នាំ២០២២		ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	១៥០.៦៦៦	៦១៣.៨១៣	៧.៥៩៨	៣០.៧៣៤
(កត់ត្រាបញ្ជ្រាស)/សំវិធានធនលើ ECL	(៦៦.០៦៥)	(២៧០.០០៨)	១៤៣.០៦៨	៥៨២.០០១
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	៤.៤៩៧	-	១.០៧៨
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៨៤.៦០១	៣៤៨.៣០២	១៥០.៦៦៦	៦១៣.៨១៣

៦. ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន-សុទ្ធ

ព័ត៌មានលម្អិតពីឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជនមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
អាជីវកម្មលក់រាយ	៩៦៣.០៧៨.៣៧០	៣.៩៦៤.៩៩៣.៦៥០	៩៥៤.៥៨១.៧៧៥	៣.៨៨៨.៩៦៦.១៥១
ឥណទានបុគ្គល	៤៥៥.៨៧៨.៧៥៦	១.៨៧៦.៨៥២.៨៣៨	៤៨៣.៤៦៣.១៧៩	១.៩៦៩.៦២៨.៩៩១
កសិកម្ម	២៦៦.០៧៦.២៥៧	១.០៩៥.៤៣៥.៩៥០	២៨២.៣១៣.៧០០	១.១៥០.១៤៦.០១៤
ពាណិជ្ជកម្ម	២៣២.៤០៣.៥០៧	៩៥៦.៨០៥.២៣៨	១១៨.១៧៣.៣៦៤	៤៨១.៤៣៨.២៨៥
ឥណទានគេហដ្ឋាន	១៥២.០៤៣.៨០៥	៦២៥.៩៦៤.៣៤៥	៥៧.០៦០.៧០៣	២៣២.៤៦៥.៣០៤
ឥណទានវិបារូបន៍	២២.១៦៦.៥៨០	៩១.២៥៩.៨១០	៨.៩១១.៦៦៩	៣៦.៣០៦.១៤០
ឥណទានបុគ្គលិក	១៦.៤២១.៩៤០	៦៧.៦០៩.១២៧	១៩.៥៨៥.២៧៦	៧៩.៧៩០.៤១៤
ប័ណ្ណឥណទាន	២.៦០៥.៨៥៧	១០.៧២៨.៣១៣	១.១៥១.៦៤០	៤.៦៩១.៧៨១
ឥណទានរថយន្ត	១៧.៦៧៦	៧២.៧៧២	៣៧.៧០៩	១៥៣.៦២៦
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជនដុល	២.១១០.៦៩២.៧៤៨	៨.៦៨៩.៧២២.០៤៣	១.៩២៥.២៧៩.០១៥	៧.៨៤៣.៥៨៦.៧០៦
ការប្រាក់ត្រូវទទួល	១៧.២៣៧.៦២០	៧០.៩៦៧.២៨២	១៧.២១៥.១៤៧	៧០.១៣៤.៥០៩
	២.១២៧.៩៣០.៣៦៨	៨.៧៦០.៦៨៩.៣២៥	១.៩៤២.៤៩៤.១៦២	៧.៩១៣.៧២១.២១៥
សំវិធានធនលើ ECL	(៣២.៨៩១.០៥១)	(១៣៥.៤១២.៤៥៧)	(២៤.៤១៩.៣៧១)	(៩៩.៤៨៤.៥១៧)
កម្រៃសេវាពីដំណើរការឥណទាន				
មិនបានរំលស់	(១៥.៧០៤.៤៨១)	(៦៤.៦៥៥.៣៤៨)	(១៣.៦៩៣.៧៩៧)	(៥៥.៧៨៨.៥២៨)
សមតុល្យឥណទានផ្តល់អតិថិជនសុទ្ធ	២.០៧៩.៣៣៤.៨៣៦	៨.៥៦០.៦២១.៥២០	១.៩០៤.៣៨០.៩៩៤	៧.៧៥៨.៤៤៨.១៧០

ការវិភាគបន្ថែមលើឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជនមានដូចខាងក្រោម៖

(i) បម្រែបម្រួលនៃសវិធានធនលើ ECL

	ឆ្នាំ២០២២				សរុប ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
	កម្រិតទី១ ដុល្លារអាមេរិក	កម្រិតទី២ ដុល្លារអាមេរិក	កម្រិតទី៣ ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	
សមតុល្យត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	១.៤៩៨.៣៧៦	៤.១៧០.២៣៧	១៨.៧៥០.៧៥៨	២៤.៤១៩.៣៧១	៩៩.៤៨៤.៥១៧
ទ្រព្យសកម្មថ្មី	១.២៧២.២៥០	៤៣៤.៩៥៦	១.៩៥៣.១៨៧	៣.៦៦០.៣៩៣	១៤.៩៦០.០២៦
ការទូទាត់ និងទ្រព្យសកម្មដែលឈប់ទទួលស្គាល់	(៤៨១.៨១០)	៤.២៥០.១៤៥	៣២.៧៤៣.៣៦៥	៣៦.៥១១.៧០០	១៤៩.២២៣.៣១៨
ផលប៉ះពាល់ពីការខាតឥណទានរំពឹងទុក នៅពេលដែលធ្វើតាមកម្រិត	-	២.៤០៩.៧២១	១៧.៩៦៦.៩២៣	២០.៣៨៦.៦៤៤	៨៣.២៧៩.៣៤៤
ផលប៉ះពាល់ឥណទានដែលបានបិទ ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ	(១.៤៤៦.២២២)	(៣.៥៩១.៥៦៤)	(១១.៩៣៤.៦៧៣)	(១៦.៩៧២.៤៥៩)	(៦៩.៣៦៦.៤៤០)
ធ្វើទៅកម្រិតទី ១	៤.៥២៨.៨៤៦	(២.៦៧៣.៤១៩)	(១.៨៥៥.៤២៧)	-	-
ធ្វើទៅកម្រិតទី ២	(១៨៩.៣៥២)	៦៧៨.៦៧៩	(៤៨៩.៣២៧)	-	-
ធ្វើទៅកម្រិតទី ៣	(៤៦៤.១៨០)	(២.២៤៩.៦១៣)	២.៧១៣.៧៩៣	-	-
សមតុល្យដែលបានទទួលស្គាល់ក្នុងគណនី					
ចំណេញ ឬខាតក្នុងការិយបរិច្ឆេទ	៣.២១៩.៥៣២	(៧៤០.០៩៥)	៤១.០៩៧.៨៤១	៤៣.៥៧៦.២៧៩	១៧៨.០៩៦.២៤៨
ឥណទានលុបចោល	-	-	(៣៥.១០៤.៥៩៨)	(៣៥.១០៤.៥៩៨)	(១៤៣.៤៧២.៤៩២)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	១.៣០៤.១៨៤
សមតុល្យត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៤.៧១៧.៩០៨	៣.៤២៩.១៤២	២៤.៧៤៤.០០១	៣២.៨៩១.០៥១	១៣៥.៤១២.៤៥៧

	ឆ្នាំ២០២១				សរុប ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
	កម្រិតទី១ ដុល្លារអាមេរិក	កម្រិតទី២ ដុល្លារអាមេរិក	កម្រិតទី៣ ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	
សមតុល្យត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	៣.៥៩៦.៣៥៩	៥.០៥៧.០៨០	១២.៦១៦.២៧២	២១.២៦៩.៧១១	៨៦.០៣៥.៩៨២
ទ្រព្យសកម្មថ្មី	៦៣៩.០៨៧	៣៣៨.៣៦៥	-	៩៧៧.៤៥២	៣.៩៧៦.២៧៥
ការទូទាត់ និងទ្រព្យសកម្មដែលឈប់ទទួលស្គាល់	(២.៣២៦.៧៣១)	(២.៦៨១.២៤២)	១.៤៤០.៦២០	(៣.៥៦៧.៣៥៣)	(១៤.៥១១.៩៩២)
ផលប៉ះពាល់ពីការខាតឥណទានរំពឹងទុកនៅ ពេលដែលធ្វើតាមកម្រិត	-	២.៥៦២.៥៩១	៨.៥៩៩.៦០៧	១១.១៦២.១៩៨	៤៥.៤០៧.៨២១
ធ្វើទៅកម្រិតទី ១	៩០.០០២	(៣០.៦៤១)	(៥៩.៣៦១)	-	-
ធ្វើទៅកម្រិតទី ២	(២៤២.៦៨៥)	២៤៨.១៩០	(៥.៥០៥)	-	-
ធ្វើទៅកម្រិតទី ៣	(២៥៧.៦៥៦)	(១.៣២៤.១០៦)	១.៥៨១.៧៦២	-	-
សមតុល្យដែលបានទទួលស្គាល់ក្នុង					
គណនីចំណេញ ឬខាតក្នុងការិយបរិច្ឆេទ	(២.០៩៧.៩៨៣)	(៨៨៦.៨៤៣)	១១.៥៥៧.១២៣	៨.៥៧២.២៩៧	៣៤.៨៧២.១០៤
ឥណទានលុបចោល	-	-	(៥.៣៧៩.៧៣១)	(៥.៣៧៩.៧៣១)	(២១.៨៨៤.៧៤៦)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	(៤២.៩០៦)	(៤២.៩០៦)	៤៦១.១៧៧
សមតុល្យត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	១.៤៩៨.៣៧៦	៤.១៧០.២៣៧	១៨.៧៥០.៧៥៨	២៤.៤១៩.៣៧១	៩៩.៤៨៤.៥១៧

(ii) តាមវិស័យ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ពាណិជ្ជកម្ម - លក់ដុំ និងលក់រាយ	៦១៨.៤១១.៨០៤	២.៥៤៦.០០១.៣៩៧	៦៨៧.៥៩៨.៣៥២	២.៨០១.២៧៥.៦៨៦
កម្ចីផ្ទាល់ខ្លួន	៤៦៦.៧២៦.៩៧៨	១.៩២១.៥១៤.៩៦៨	៣២៤.៧១៨.២២៨	១.៣២២.៩០២.០៦១
សេវាកម្ម	៣៥៨.៣៣៩.០៨០	១.៤៧៥.២៨១.៩៩២	៣៦៩.៥៤០.១៨៤	១.៥០៥.៥០៦.៧០៩
វិស័យកសិកម្ម	២៧៨.៧២២.៥៣៥	១.១៤៧.៥០០.៦៧៧	៣២២.៧៦៦.៨០៤	១.៣១៤.៩៥១.៩៥៩
ការសាងសង់ និងអចលនទ្រព្យ	២១៩.៦៨៨.៧០៧	៩០៤.៤៥៤.៤០៧	១៤៩.២៣៧.២២៧	៦០៧.៩៩២.៤៦៣
សេវាបញ្ជាំ	១៥៦.០១០.៤០៨	៦៤២.២៩៤.៨៥០	៦៩.៦២៧.៣៨៥	២៨៣.៦៦១.៩៦៦
គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ	២៩.០៩១.៧៨១	១១៩.៧៧០.៨៦២	១៩.០០៥.៩៨២	៧៧.៤៣០.៣៧១
ផ្សេងៗ	៩៣៩.០៧៥	៣.៨៦៦.១៧២	-	-
	២.១២៧.៩៣០.៣៦៨	៨.៧៦០.៦៨៩.៣២៥	១.៩៤២.៤៩៤.១៦២	៧.៩១៣.៧២១.២១៥

(iii) តាមកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់

យោងតាមកំណត់សម្គាល់ ២៩ ស្តីពីព័ត៌មាននៃកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សងរបស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល។

(iv) តាមនិវាសនដ្ឋាន ទំនាក់ទំនង ហានិភ័យ និងកម្រិតអត្រាការប្រាក់

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
និវាសនដ្ឋាន៖				
និវាសនជន	២.១២៧.៩៣០.៣៦៨	៨.៧៦០.៦៨៩.៣២៥	១.៩៤២.៤៩៤.១៦២	៧.៩១៣.៧២១.២១៥
អនិវាសនជន	-	-	-	-
	២.១២៧.៩៣០.៣៦៨	៨.៧៦០.៦៨៩.៣២៥	១.៩៤២.៤៩៤.១៦២	៧.៩១៣.៧២១.២១៥
ទំនាក់ទំនង៖				
ភាគីពាក់ព័ន្ធ	៧.៧៣៤.៩៨៣	៣១.៨៤៤.៩២៥	៧.៣០៧.៣៨១	២៩.៧៧០.២៦៩
មិនមែនភាគីពាក់ព័ន្ធ	២.១២០.១៩៥.៣៨៥	៨.៧២៨.៨៤៤.៤០០	១.៩៣៥.១៨៦.៧៨១	៧.៨៨៣.៩៥០.៩៤៦
	២.១២៧.៩៣០.៣៦៨	៨.៧៦០.៦៨៩.៣២៥	១.៩៤២.៤៩៤.១៦២	៧.៩១៣.៧២១.២១៥
ហានិភ័យ៖				
ហានិភ័យធំ	-	-	-	-
ហានិភ័យទាប	២.១២៧.៩៣០.៣៦៨	៨.៧៦០.៦៨៩.៣២៥	១.៩៤២.៤៩៤.១៦២	៧.៩១៣.៧២១.២១៥
	២.១២៧.៩៣០.៣៦៨	៨.៧៦០.៦៨៩.៣២៥	១.៩៤២.៤៩៤.១៦២	៧.៩១៣.៧២១.២១៥
អត្រាការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំមានដូចខាងក្រោម៖				
		ឆ្នាំ២០២២		ឆ្នាំ២០២១
អតិថិជនខាងក្រៅ		៦,០០% - ៣៦,០០%		៧,០០% - ៣៦,០០%
គណនាបុគ្គលិក		៦,៥០%		៦,៥០%

ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ចំណូលការប្រាក់ដែលបានពីការផ្តល់ឥណទានជូនអតិថិជនមានសមតុល្យ ២៤៩.២៩៩.២៦៥ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ១.០១៨.៨៨៦.០៩៦.០០០ រៀល (ឆ្នាំ២០២១៖ មានសមតុល្យ ២៣៣.០៣៥.៩៦៧ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ៩៤៧.៩៩០.៣១៤.០០០ រៀល) (កំណត់សម្គាល់ ២១)។

(v) កម្រិតនៃផលបំប្រែឥណទាន រួមទាំងការប្រាក់ដែលត្រូវទទួលស្មាន

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
កម្រិតទី ១	២.០១០.២៧៦.១២៧	៨.២៧៦.៣០៦.៨១៥	១.៨២៨.៨៤៣.២៦១	៧.៤៥០.៧០៧.៤៤៥
កម្រិតទី ២	៤៤.៥១៣.៩៤១	១៨៣.២៦៣.៨៩៥	៥៩.៦១៩.៦៣៣	២៤២.៨៩០.៣៨៥
កម្រិតទី ៣	៧៣.១៤០.៣០០	៣០១.១១៨.៦១៥	៥៤.០៣១.២៦៨	២២០.១២៣.៣៨៥
	២.១២៧.៩៣០.៣៦៨	៨.៧៦០.៦៨៩.៣២៥	១.៩៤២.៤៩៤.១៦២	៧.៩១៣.៧២១.២១៥

៧. ការវិនិយោគផ្សេងៗ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ការវិនិយោគមូលបត្របំណុលដែល មិនបានដកស្រង់តាមថ្លៃដើមបានរំលស់	២.៩១៤.៧៤៤	១២.០០០.០០១	-	-
មូលបត្រមូលធនដែលមិនបានចុះបញ្ជី នៅ FVOCI	៩៣.៧៥០	៣៨៥.៩៦៩	៩៣.៧៥០	៣៨១.៩៣៨
	៣.០០៨.៤៩៤	១២.៣៨៥.៩៧០	៩៣.៧៥០	៣៨១.៩៣៨

៨. ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ចំណាយបង់មុន	១០.៩៩២.៧៩២	៤៥.២៥៧.៣២៥	១២.៦៣៥.០០៨	៥១.៤៧៥.០២៣
ប្រាក់តម្កល់ដែលអាចប្រមូលមកវិញបាន	១.៩១២.៣២៤	៧.៨៧៣.០៣៨	១.៦០១.៨០១	៦.៥២៥.៧៧៧
ការទូទាត់ជាមុន ឬប្រាក់តម្កល់	១.៣៩៥.៤៩១	៥.៧៤៥.២៣៦	១.៣២១.៦១៩	៥.៣៨៤.២៧៦
គណនីត្រូវទទួល	១.៣៧៦.៦៨២	៥.៦៦៧.៨០០	៨០៩.៨១៣	៣.២៩៩.១៧៨
សម្ភារការិយាល័យ និងសន្និធិ	៤៥១.៥៤៧	១.៨៩៩.០១៩	២២១.៥៤៦	៩០២.៥៧៨
ផ្សេងៗ	១.៨៦៨.៤៦៣	៧.៦៩២.៤៦២	១.១២២.៥០៥	៤.៥៧៣.០៨៦
	១៧.៩៩៧.២៩៩	៧៤.០៩៤.៨៨០	១៧.៧១២.២៥២	៧២.១៥៩.៨៧៨

៩. ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ - សុទ្ធ

	គ្រឿងសង្ហារឹម និង បរិក្ខារការិយាល័យ ដុល្លារអាមេរិក	កុំព្យូទ័រ ដុល្លារអាមេរិក	ម៉ូតូ យានយន្ត ដុល្លារអាមេរិក	ការកែលម្អទ្រព្យផ្ទាល់ ដុល្លារអាមេរិក	សំណង់កំពុងដំណើរការ ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ថ្លៃដើម							
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	១១.៦៩៥.០២៦	២០.២៧៥.៧៧៦	៨.២៩៣.៧៣២	២.២៦៧.២៧៣	៦.១៤៥.៨២៣	៤៨.៦៧៧.៦៣០	១៩៨.៣១២.៦៦៥
ការទិញបន្ថែម	៧០៧.៧០៥	២.១៤៩.២២៥	-	១២០.០០៦	៥.២៨៣.៥៧៥	៨.២៦០.៥១១	៣៣.៧៦០.៧០៨
ការផ្ទេរ	៣.៧៦១.១៧៣	៣២៦.៤៦៨	-	១.៩៥៦.១១៧	(៦.០៤៣.៧៥៨)	-	-
ការចាត់ថ្នាក់ឡើងវិញទៅកម្មវិធីកុំព្យូទ័រ (កំណត់សម្គាល់១១)	-	-	-	-	(៦៤.៦២១)	(៦៤.៦២១)	(២៦៤.១០៦)
ការលក់ចេញ	(១៧២.៣៩០)	(៣៦.០២២)	(៣.៩៥១.៤៩៩)	(១៦៥.៨១៧)	-	(៤.៣២៥.៧២៨)	(១៧.៦៧៩.២៥០)
ការលុបចោល	(២២.៨៩៥)	-	(១.៩១០)	-	-	(២៤.៨០៥)	(១០១.៣៧៨)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	២.២០៨.៤៩៨
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	១៥.៩៦៨.៦១៩	២២.៧១៥.៤៤៧	៤.៣៤០.៣២៣	៤.១៧៧.៥៧៩	៥.៣២១.០១៩	៥២.៥២២.៩៨៧	២១៦.២៣៧.១៣៧
រំលស់បង្គរ							
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	៥.៩៨២.០៤៦	១១.៦២១.៧១១	៧.៥២៥.៤១០	១.៣៦៦.៦៤៩	-	២៦.៤៩៥.៨១៦	១០៧.៩៤៣.៩៥៥
រំលស់ (កំណត់សម្គាល់២៤)	២.០៥៥.៨៩៩	២.៧៦០.៣២២	២៨០.៥៥២	៥៧៧.៧៧០	-	៥.៦៧៤.៥៤៣	២៣.១៩១.៨៥៧
ការលក់ចេញ	(១៦១.២៥០)	(៣៤.២៩៦)	(៣.៨១១.២៥៨)	(១៦៥.៨១៧)	-	(៤.១៧២.៦២១)	(១៧.០៥៣.៥០២)
ការលុបចោល	(១.៦១៣)	-	(១.៩១០)	-	-	(៣.៥២៣)	(១៤.៣៩៨)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	១.១៨៤.២៧១
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	៧.៨៧៥.០៨២	១៤.៣៤៧.៧៣៧	៣.៩៩២.៧៩៤	១.៧៧៨.៦០២	-	២៧.៩៩៤.២១៥	១១៥.២៥២.១៨៣
សមតុល្យយោងគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	៨.០៩៣.៥៣៧	៨.៣៦៧.៧១០	៣៤៧.៥២៩	២.៣៩៨.៩៧៧	៥.៣២១.០១៩	២៤.៥២៨.៧៧២	១០០.៩៨៤.៩៥៤

៩. ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ - សុទ្ធ (ត)

	គ្រឿងសង្ហារឹម និង បរិក្ខារការិយាល័យ ដុល្លារអាមេរិក	កុំព្យូទ័រ ដុល្លារអាមេរិក	ម៉ូតូ យានយន្ត ដុល្លារអាមេរិក	ការកែលម្អទ្រព្យរដ្ឋ ដុល្លារអាមេរិក	សំណង់កំពុងដំណើរការ ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ថ្លៃដើម							
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	៧.៩៦៩.៨០៤	១៨.៦២០.៦០២	៨.៣៣២.៤១២	២.២៩៦.៧៩៨	២.៥១៩.២១៨	៣៩.៧៣៨.៨៣៤	១៦០.៧៤៣.៥៨៤
ការទិញបន្ថែម	១.៩៦២.៨៩៧	១.៥០០.៧៣៧	-	២៥៤.៥៥៦	៦.១០៥.៧១៧	៩.៨២៣.៩០៧	៣៩.៩៦៣.៦៥៤
ការផ្ទេរ	២.០៩៤.៩៤១	១៩៤.៩២០	-	១៨៩.២៥១	(២.៤៧៩.១១២)	-	-
ការលក់ចេញ	(៣២៣.២៤៣)	(៤០.៤៨៣)	(៣៨.៦៨០)	(១៩.៥៤៧)	-	(៤២១.៩៥៣)	(១.៧១៦.៥០៥)
ការលុបចោល	(៩.៣៧៣)	-	-	(៤៥៣.៧៨៥)	-	(៤៦៣.១៥៨)	(១.៨៨៤.១២៧)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	១.២០៦.០៥៩
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	១១.៦៩៥.០២៦	២០.២៧៥.៧៧៦	៨.២៩៣.៧៣២	២.២៦៧.២៧៣	៦.១៤៥.៨២៣	៤៨.៦៧៧.៦៣០	១៩៨.៣១២.៦៦៥
រំលស់បង្គរ							
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	៤.៨០២.៨៨៤	៩.១៣៨.៣៧៨	៦.៩២២.៣៧៥	១.៤៥០.៦៥៧	-	២២.៣១៤.២៩៤	៩០.២៦១.៣២០
រំលស់ (កំណត់សម្គាល់២៤)	១.៤៧៤.៩៤០	២.៥១៩.១៦៩	៦៤១.៧០៨	៣៣៨.១៦៩	-	៤.៩៧៣.៩៨៦	២០.២៣៤.១៧៥
ការលក់ចេញ	(២៨៩.៤៣៤)	(៣៥.៨៣៦)	(៣៨.៦៧៣)	(៨.៨៦២)	-	(៣៧២.៨០៥)	(១.៥១៦.៥៧១)
ការលុបចោល	(៦.៣៤៤)	-	-	(៤១៣.៣១៥)	-	(៤១៩.៦៥៩)	(១.៧០៧.១៧៣)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	-	-	៦៧២.២០៤
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៥.៩៨២.០៤៦	១១.៦២១.៧១១	៧.៥២៥.៤១០	១.៣៦៦.៦៤៩	-	២៦.៤៩៥.៨១៦	១០៧.៩៤៤.៩៥៥
សមតុល្យយោងគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៥.៧១២.៩៨០	៨.៦៥៤.០៦៥	៧៦៨.៣២២	៩០០.៦២៤	៦.១៤៥.៨២៣	២២.១៨១.៨១៤	៩០.៣៦៨.៧១០

គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារដែលបានរំលស់ទាំងស្រុងជាមួយនឹងតម្លៃប្រវត្តិសាស្ត្រសរុបចំនួន ១០.០១០.២៦១ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ៤១.២១២.២៤៥ រៀល (ឆ្នាំ២០២១៖ ៩.៩០០.៣៥០ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ៤០.៣៣៤.០២៦ រៀល) នៅតែស្ថិតក្នុងការប្រើប្រាស់យ៉ាងសកម្មនៅឡើយ។

ក្នុងអំឡុងឆ្នាំ ធនាគារបានលក់ចេញនូវទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារដែលមានសមតុល្យសរុប ១៥៣.១០៧ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ៦២៥.៧៤៨.០០០ រៀល ហើយត្រូវបានទទួលស្គាល់តាមប្រាក់ចំណេញចំនួន ១.៤៦៣.៣៤០ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ៥.៩៨០.៦៧១.០០០ រៀល ទៅប្រាក់ចំណេញ ឬខាត (ឆ្នាំ២០២១៖ មានសមតុល្យសរុប ៤៩.១៤៨ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ១៩៩.៩៣៤.០០០ រៀល និងខាតដែលមាន សមតុល្យ ១៦.១២៣ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ៦៥.៥៨៨.០០០ រៀល)។ បន្ថែមពីនេះទៀត ធនាគារបានលុបចោលទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ ដែលមានសមតុល្យយោងសរុប ២១.២៨២ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ៨៦.៩៨០.០០០ រៀល និងទទួលស្គាល់សមតុល្យខាតដូចគ្នាទៅនឹងប្រាក់ចំណេញ ឬខាត (ឆ្នាំ២០២១៖ មានសមតុល្យ ៤៣.៤៩៩ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ១៧៦.៩៥៤.០០០ រៀល)។ ប្រាក់ចំណេញ ឬខាតលើការលក់ចេញ និងលុបចោលទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ ត្រូវបានបង្ហាញក្នុងចំណាយទូទៅ និងចំណាយរដ្ឋបាល។

១០. សិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម - សុទ្ធ

ធនាគារបានជួលទីតាំងការិយាល័យ សម្រាប់ជាស្នាក់ការកណ្តាល និងសាខា ព្រមទាំងទីតាំង ATM របស់ធនាគារ។ ព័ត៌មានពីទ្រព្យជួលដែលធនាគារជាភតិកៈ ត្រូវបានបង្ហាញដូចខាងក្រោម៖

	ការិយាល័យ ដុល្លារអាមេរិក	ទីតាំងATM ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ថ្លៃដើម				
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	៥៧.៩៩៥.៣២០	១.០២១.៣៥០	៥៩.០១៦.៦៧០	២៤០.៤៣៣.៩១៤
ទិញបន្ថែម	៩.២៣៨.៩៥៧	៨៧០.២៩៣	១០.១០៩.២៥០	៤១.៣១៦.៥០៥
ហួសកាលកំណត់	(៦.០២២.០៩៧)	(៤៧៩.៥៣៦)	(៦.៥០១.៦៣៣)	(២៦.៥៧២.២១៨)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	២.៦៤៥.៩៨៨
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	៦១.២១២.១៨០	១.៤១២.១០៧	៦២.៦២៤.២៨៧	២៥៧.៨២៤.១៨៩
រំលស់បង្គរ				
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	១៥.៥៨៦.៣៧៤	៥៦៤.៧៦០	១៦.១៥១.១៣៤	៦៥.៧៩៩.៧២០
រំលស់ (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	៧.០៥៤.៦២២	៤៩១.៣៣២	៧.៥៤៥.៩៥៤	៣០.៨៤០.៣១៤
ហួសកាលកំណត់	(៣.៦៥២.៨០៧)	(៤៧១.៥២៦)	(៤.១២៤.៣៣៣)	(១៦.៨៥៦.១៤៩)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	៧៩៧.១៥០
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	១៨.៩៨៧.១៨៩	៥៨៤.៥៦៦	១៩.៥៧២.៧៥៥	៨០.៥៨១.០៣២
សមតុល្យយោងសុទ្ធគិតត្រឹម				
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	៤២.២២៣.៩៩១	៨២៧.៥៤១	៤៣.០៥១.៥៣២	១៧៧.២៤៣.១៥៧

១០. សិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម (ត)

	ការិយាល័យ ដុល្លារអាមេរិក	ទីតាំងATM ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ថ្លៃដើម				
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	២៧.០០៨.៨៨៨	១.០១៥.៦៩០	២៨.០២៤.៥៧៨	១១៣.៣៥៩.៤១៨
ទិញបន្ថែម	៣២.៨៤៥.២៦៥	២៧៣.៦៤៥	៣៣.១១៨.៩១០	១៣៤.៧២៧.៧២៦
ហួសកាលកំណត់	(១.៨៥៨.៨៣៣)	(២៦៧.៩៨៥)	(២.១២៦.៨១៨)	(៨.៦៥១.៨៩៦)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	៩៩៨.៦៦៦
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៥៧.៩៩៥.៣២០	១.០២១.៣៥០	៥៩.០១៦.៦៧០	២៤០.៤៣៣.៩១៤
រំលស់បង្គរ				
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	១០.៩៦១.៩៩៩	៤៣០.៨០២	១១.៣៩២.៨០១	៤៦.០៨៣.៨៨០
រំលស់ (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	៦.៤៥១.៣០៩	៤០១.៩៤៣	៦.៨៥៣.២៥២	២៧.៨៧៩.០២៩
ហួសកាលកំណត់	(១.៨២៦.៩៣៤)	(២៦៧.៩៨៥)	(២.០៩៤.៩១៩)	(៨.៥២២.១៣០)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	៣៥៨.៩៤១
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	១៥.៥៨៦.៣៧៤	៥៦៤.៧៦០	១៦.១៥១.១៣៤	៦៥.៧៩៩.៧២០
សមតុល្យយោងសុទ្ធគិតត្រឹម				
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៤២.៤០៨.៩៤៦	៤៥៦.៥៩០	៤២.៨៦៥.៥៣៦	១៧៤.៦៣៤.១៩៤

១១. ថ្លៃដើមកម្មវិធីកុំព្យូទ័រ - សុទ្ធ

បម្រែបម្រួលថ្លៃដើមកម្មវិធីកុំព្យូទ័របស់ធនាគារមានដូចខាងក្រោម៖

	ឆ្នាំ២០២២		ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ថ្លៃដើម				
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	៩.១៤០.២៤៦	៣៧.២៣៧.៣៦២	៧.៥៩៤.១៣៣	៣០.៧១៨.២៦៨
ទិញបន្ថែម	៤.៥១០.៤០៦	១៨.៤៣៤.០២៩	១.៥៤៦.១១៣	៦.២៨៩.៥៨៨
ការចាត់ថ្នាក់ឡើងវិញនៃទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ (កំណត់សម្គាល់ ៩)	៦៤.៦២១	២៦៤.១០៦	-	-
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	៥៣០.២៨២	-	២២៩.៥០៦
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	១៣.៧១៥.២៧៣	៥៦.៤៦៥.៧៧៩	៩.១៤០.២៤៦	៣៧.២៣៧.៣៦២
រំលស់បង្គរ				
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	៥.០២៨.០៦៣	២០.៤៨៤.៣២៨	៤.៦៥១.២០៦	១៨.៨១៤.១២៨
រំលស់ (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	៥១៨.៨៦៧	២.១២០.៦០៩	៣៧៦.៨៥៧	១.៥៣៣.០៥៤
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	២៣១.៧៧៤	-	១៣៧.១៤៦
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៥.៥៤៦.៩៣០	២២.៨៣៦.៧១១	៥.០២៨.០៦៣	២០.៤៨៤.៣២៨
សមតុល្យយោងសុទ្ធគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៨.១៦៨.៣៤៣	៣៣.៦២៩.០៦៨	៤.១១២.១៨៣	១៦.៧៥៣.០៣៤

១២. មូលនិធិពាណិជ្ជកម្ម

មូលនិធិពាណិជ្ជកម្ម ទាក់ទងទៅនឹងការចំណាយដែលលើសពីតម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្មសុទ្ធដែលបានមកពីការរួមបញ្ចូលគ្នា
ស្របច្បាប់រវាងធនាគារ MJB និងស្ថាបនា លីមីតធីត នៅថ្ងៃទី១ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៦ និងពីការទិញភាគហ៊ុនដំបូងរបស់ MJB
លើភាគហ៊ុនរបស់ស្ថាបនា លីមីតធីត នៅថ្ងៃទី១៧ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១២។

១៣. ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ

ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗត្រូវបានវិភាគដូចខាងក្រោម៖

(ក). តាមប្រភេទអតិថិជន

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
គណនីចរន្ត៖				
គណនីបុគ្គល	៩១.៦២៨.៧៩៨	៣៧៧.២៣៥.៧៦១	៤២.៥៣៩.៥៦០	១៧៣.៣០៦.១៦៧
គណនីរដ្ឋាភិបាល	២៨.៤៤០.៩៣៣	១១៧.០៩១.៣២១	១.៣៨៣.៨៥៧	៥.៦៣៧.៨៣៣
គណនីក្រុមហ៊ុន	២៥.១០១.២៣២	១០៣.៣៤១.៧៧២	១៨.១១៦.៣៦៣	៧៣.៨០៦.០៦៣
គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	៧៦.៣៦៣.៩៨៩	៣១៤.៣៩០.៥៤៣	៧២.៤៤៤.៦០៥	២៩៥.១៣៩.៣២១
គណនីបញ្ញើសន្សំ៖				
គណនីក្រុមហ៊ុន	៣០.៨៩៥.១៧៧	១២៧.១៩៥.៤៤៤	៣៩.១៥២.៨៥៧	១៥៩.៥០៨.៧៣៩
គណនីបុគ្គល	១៣៧.៣០០.៧៩៣	៥៦៥.២៦៧.៣៦៥	១២៦.៥៥៩.៨៣៤	៥១៥.៦០៤.៧៦៤
គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	៣២.៣៤៣.២៩៥	១៣៣.១៥៧.៣៤៦	១៣.៧៤៩.០៤២	៥៦.០១៣.៥៩៧
គណនីប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់៖				
គណនីបុគ្គល	១.០៣៥.៤១៦.៩១៥	៤.២៦២.៨១១.៤៣៩	៩៥១.៣៧០.៦៩៣	៣.៨៧៥.៨៨៤.២០៣
គណនីក្រុមហ៊ុន	១៥៩.២១១.៦៣៦	៦៥៥.៤៧៤.៣០៥	១២៤.៩៣២.៧៧៧	៥០៨.៩៧៦.១៣៣
គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	១៣៦.៩៤៩.៩៧៩	៥៦៣.៨២៣.០៦៣	៨៧.៥៧៣.៩០៥	៣៥៦.៧៧៦.០៩០
	១.៧៥៣.៦៥២.៧៤៧	៧.២១៩.៧៨៨.៣៥៩	១.៤៧៧.៨២៣.៤៩៣	៦.០២០.៦៥២.៩១០

(ខ). តាមនិវាសនដ្ឋាន

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
និវាសនជន	១.៦៨១.៧២៨.២០២	៦.៩២៣.៦៧៥.០០៧	១.៤០៤.៨៣៩.៨៧៩	៥.៧២៣.៣១៧.៦៦៧
អនិវាសនជន	៧១.៩២៤.៥៤៥	២៩៦.១១៣.៣៥២	៧២.៩៨៣.៦១៤	២៩៧.៣៣៥.២៤៣
	១.៧៥៣.៦៥២.៧៤៧	៧.២១៩.៧៨៨.៣៥៩	១.៤៧៧.៨២៣.៤៩៣	៦.០២០.៦៥២.៩១០

(គ). តាមប្រភេទរូបិយប័ណ្ណ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ដុល្លារអាមេរិក	១.៣៨៥.១៥៥.០៩១	៥.៧០២.៦៨៣.៥០៨	១.១៨៧.៣៧២.៦៦៤	៤.៨៣៧.៣៥៦.២៣៣
ខ្មែររៀល	៣៣៧.០១០.៧៤០	១.៣៨៧.៤៧៧.២១៧	២៥៨.៧១១.៩៤៩	១.០៥៣.៩៩២.៤៨០
យេន ជប៉ុន	២៩.៨៥៧.៤៩២	១២២.៩២៣.២៩៥	២៩.៣០៨.២០២	១១៩.៤០១.៦១៥
ថៃបាត	១.៦២៨.៩៨៣	៦.៧០៦.៥២៣	២.៤៣០.២០៩	៩.៩០០.៦៧១
អឺរ៉ូ	៤២៨	១.៧៦២	៤៥៥	១.៨៥៤
ដុល្លារ អូស្ត្រាលី	១៣	៥៤	១៤	៥៧
	១.៧៥៣.៦៥២.៧៤៧	៧.២១៩.៧៨៨.៣៥៩	១.៤៧៧.៨២៣.៤៩៣	៦.០២០.៦៥២.៩១០

(ឃ). តាមទំនាក់ទំនង

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ភាគីពាក់ព័ន្ធ	៥៦.៩៥៤.៥២៣	២៣៤.៤៨១.៧៧១	៦៤.៩៦៣.២៦៣	២៦៤.៦៦០.៣៣៤
មិនមែនភាគីពាក់ព័ន្ធ	១.៦៩៦.៦៩៨.២២៤	៦.៩៨៥.៣០៦.៥៨៨	១.៤១២.៨៦០.២៣០	៥.៧៥៥.៩៩២.៥៧៦
	១.៧៥៣.៦៥២.៧៤៧	៧.២១៩.៧៨៨.៣៥៩	១.៤៧៧.៨២៣.៤៩៣	៦.០២០.៦៥២.៩១០

(ង). តាមកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ក្នុងអំឡុងពេល ១ខែ	៥៤៧.៦៧១.៨៨១	២.២៥៤.៧៦៥.១៣៤	៤៤០.០៧៣.១៧៧	១.៧៩២.៨៥៨.១២៣
ចន្លោះពី ១ខែ ទៅ ៣ខែ	១៧២.៣៧៣.០២៥	៧០៩.៦៥៩.៧៤៤	១៥២.៨០៤.៥៤៦	៦២២.៥២៥.៧២០
លើសពី ៣ខែ	១.០៣៣.៦០៧.៨៤១	៤.២៥៥.៣៦៣.៤៨១	៨៨៤.៩៤៥.៧៧០	៣.៦០៥.២៦៥.០៦៧
	១.៧៥៣.៦៥២.៧៤៧	៧.២១៩.៧៨៨.៣៥៩	១.៤៧៧.៨២៣.៤៩៣	៦.០២០.៦៥២.៩១០

(ច). តាមអត្រាការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំ

	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១
ធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ		
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	៣,២០% - ៧,៧៥%	០,២៥% - ៥,៧៥%
គណនីបុគ្គល		
គណនីបញ្ញើសន្សំ	០,២៥% - ៦,៥០%	០,៧៥% - ១,២៥%
គណនីចរន្ត Plus	០,៧៥% - ៣,០០%	០,២៥% - ២,៥០%
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	០,១៤% - ៨,៥០%	០,៧៥% - ៧,៥០%
គណនីក្រុមហ៊ុន		
គណនីបញ្ញើសន្សំ	០,២៥% - ២,០០%	០,២៥% - ០,៧៥%
គណនីចរន្ត Plus	០,៥០% - ២,០០%	០,៧៥% - ៧,៥០%
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	២,០០% - ៨,០០%	០,២៥% - ៥,៧៥%

ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ចំណាយការប្រាក់លើប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជនមានសមតុល្យ ៧៦.១៦០.២៧២ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ៣១១.២៦៧.០៣១.០០០ រៀល (ឆ្នាំ២០២១៖ មានសមតុល្យ ៦៤.៣៤៨.៧០៣ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ២៦១.៧៧០.៥២៤.០០០ រៀល) (កំណត់សម្គាល់ ២២)។

១៤. ប្រាក់កម្ចី

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
MIZUHO Bank Ltd	១៥៣.៣៣៣.៣៣៣	៦៣១.២៧៣.៣៣២	១៨០.០០០.០០០	៧៣៣.៣២០.០០០
Societe De Promotion Et De Participation Pour La Cooperation Economique S.A (“PROPARCO”)	៨០.០០០.០០០	៣២៩.៣៦០.០០០	៥០.០០០.០០០	២០៣.៧០០.០០០
Aozora Bank Ltd	៤១.៧០០.០០០	១៧១.៦៧៨.៩០០	៥០.០០០.០០០	២០៣.៧០០.០០០
Branch of Industrial and Commercial Bank of China Limited	៣០.០០០.០០០	១២៣.៥១០.០០០	៤៨.៤០៩.៤២៦	១៩៧.២២០.០០២
BlueOrchard Microfinance Ltd.	២០.០០០.០០០	៨២.៣៤០.០០០	-	-
Nederlandse Financierings – Maatschappij voor Ontwik-kelingslanden N.V (“FMO”)	១៥.០០០.០០០	៦១.៧៥៥.០០០	២៥.០០០.០០០	១០១.៨៥០.០០០
ធនាគារសហគ្រាសធុនតូច និងមធ្យម កម្ពុជា	៩.៧៧៦.៨៨៦	៤០.២៥១.៤៤០	៥.៣២៤.៨០៣	២១.៦៩៣.២៤៧
ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា (ប្រតិបត្តិការផ្តល់ សន្ទនីយភាពដោយមានការធានា)	-	-	៩.៨១៨.៣៦០	៣៩.៩៩៩.៩៩៩
ធនាគារ ពាណិជ្ជ ទឹមួយ សាខាភ្នំពេញ	-	-	២.៩៧៣.១២២	១២.១១២.៤៩៩
	៣៤៩.៨១០.២១៩	១.៤៤០.១៦៨.៦៧២	៣៧១.៥២៥.៧១១	១.៥១៣.៥៩៥.៧៤៧

បម្រែបម្រួលប្រាក់កម្ចីមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	៣៧១.៥២៥.៧១១	១.៥១៣.៥៩៥.៧៤៧	៣៧៥.៥០២.៦០៩	១.៥១៨.៩០៨.០៥៣
ការដកប្រាក់	៥៥.៧៨៦.២៣៧	២២៧.៩៩៨.៣៥១	៩៤.៦៧៤.៩៣៣	៣៨៥.១៣៧.៦២៧
ការទូទាត់សង	(៧៧.៥៣០.១៩៩)	(៣១៦.៨៦៥.៩២៣)	(៩៨.៣៥០.៩១៨)	(៤០០.០៩១.៥៣៤)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	២៨.៤៧០	១៥.៤៤០.៤៩៧	(៣០០.៩១៣)	៩.៦៤១.៦០១
	៣៤៩.៨១០.២១៩	១.៤៤០.១៦៨.៦៧២	៣៧១.៥២៥.៧១១	១.៥១៣.៥៩៥.៧៤៧

ការវិភាគបន្ថែមលើប្រាក់កម្ចីមិនមានទ្រព្យធានាត្រូវបានកំណត់ដូចខាងក្រោម៖

(ក). តាមប្រភេទរូបិយប័ណ្ណ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ដុល្លារអាមេរិក	៣៤៩.៧៦៥.៨៩៤	១.៤៣៩.៩៨៦.១៨៦	៣៤០.៣២៤.៨០៣	១.៣៨៦.៤៨៣.២៤៧
ខ្មែររៀល	៤៤.៣២៥	១៨២.៤៨៦	៣១.២០០.៩០៨	១២៧.១១២.៥០០
	៣៤៩.៨១០.២១៩	១.៤៤០.១៦៨.៦៧២	៣៧១.៥២៥.៧១១	១.៥១៣.៥៩៥.៧៤៧

(ខ). តាមកាលបរិច្ឆេទដុតកំណត់សង

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ក្នុងអំឡុងពេល ១ខែ	៨.៤៣១.៩៦៣	៣៤.៧១៤.៣៩២	៦៩.១៥៧	២៨១.៧៤៦
ចន្លោះពី ១ខែទៅ ៣ខែ	៣៥.២៦៩.០៦២	១៤៥.២០២.៧២៨	២៩.៥៣០.៥២៩	១២០.៣០៧.៣៧៥
ចន្លោះពី ៣ខែទៅ ១២ខែ	៥៨.៧៩៩.៧៧០	២៤២.០៧៨.៦៥៣	៤៧.៤២០.៥៣៧	១៩៣.១៩១.២៦៨
លើសពី ១ឆ្នាំ និងរហូតដល់ ៥ឆ្នាំ	២៤៧.៣០៩.៤២៤	១.០១៨.១៧២.៨៩៩	២៩៤.៥០៥.៤៨៨	១.១៩៩.៨១៥.៣៥៨
	៣៤៩.៨១០.២១៩	១.៤៤០.១៦៨.៦៧២	៣៧១.៥២៥.៧១១	១.៥១៣.៥៩៥.៧៤៧

(គ). តាមកម្រិតអត្រាការប្រាក់

	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១
	ដុល្លារអាមេរិក	២,០០% - ៧,៦៧%
ខ្មែររៀល	៣,០០%	៤,៥០% - ៧,៥០%

ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ចំណាយការប្រាក់លើប្រាក់កម្ចីមានសមតុល្យ ១៦.៨១៩.៤៧០ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ៦៨.៧៤១.១៧៤.០០០ រៀល (ឆ្នាំ២០២១៖ មានសមតុល្យ ១៧.៧៨០.៨១៧ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ៧២.៣៣២.៣៦៤.០០០ រៀល) (កំណត់សម្គាល់ ២២)។

១៥. បំណុលបន្ទាប់បន្សំ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ភាគីពាក់ព័ន្ធ				
Maruhan Investment Asia Pte. Ltd.	២.០០០.០០០	៨.២៣៤.០០០	២.០០០.០០០	៨.១៤៨.០០០
មិនមែនភាគីពាក់ព័ន្ធ				
BlueOrchard Microfinance Ltd.	៣១.០០០.០០០	១២៧.៦២៧.០០០	៣៤.២០០.០០០	១៣៩.៣៣០.៨០០
Nederlandse Financierings – Maatschappij voor Ontwik-kelingslanden N.V (“FMO”)	២០.០០០.០០០	៨២.៣៤០.០០០	-	-
Symbiotics SA	១៦.៧៥០.០០០	៦៨.៩៥៩.៧៥០	១៧.៧៥០.០០០	៧២.៣១៣.៥០០
Norfund	១៥.០០០.០០០	៦១.៧៥៥.០០០	១៥.០០០.០០០	៦១.១១០.០០០
Oesterreichische Entwicklungsbank AG (“OeEB”)	១៥.០០០.០០០	៦១.៧៥៥.០០០	-	-
Finnish Fund for Industrial Cooperation Ltd	១៣.០០០.០០០	៥៣.៥២១.០០០	១៥.០០០.០០០	៦១.១១០.០០០
OP FinnFund Global Impact Fund I LP	១០.០០០.០០០	៤១.១៧០.០០០	១០.០០០.០០០	៤០.៧៤០.០០០
NMI Fund IV KS	៦.៤០០.០០០	២៦.៣៤៨.៨០០	៨.០០០.០០០	៣២.៥៩២.០០០
EMF Microfinance Fund AGMVK	៥.០០០.០០០	២០.៥៨៥.០០០	៥.០០០.០០០	២០.៣៧០.០០០
The Investment Fund for Developing Countries	៤.៨០០.០០០	១៩.៧៦១.៦០០	៦.០០០.០០០	២៤.៤៤៤.០០០
	១៣៨.៩៥០.០០០	៥៧២.០៥៧.១៥០	១១២.៩៥០.០០០	៤៦០.១៥៨.៣០០

បម្រែបម្រួលបំណុលបន្ទាប់បន្សំមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	១១២.៩៥០.០០០	៤៦០.១៥៨.៣០០	៦៣.៧៥០.០០០	២៥៧.៨៦៨.៧៥០
ទទួលប្រាក់កម្ចី	៣៥.០០០.០០០	១៤៣.០៤៥.០០០	៥៣.០០០.០០០	២១៥.៦០៤.០០០
ការទូទាត់សង	(៩.០០០.០០០)	(៣៦.៧៨៣.០០០)	(៣.៨០០.០០០)	(១៥.៤៥៨.៤០០)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	៥.៦៣៦.៨៥០	-	២.១៤៣.៩៥០
	១៣៨.៩៥០.០០០	៥៧២.០៥៧.១៥០	១១២.៩៥០.០០០	៤៦០.១៥៨.៣០០

Maruhan Investment Asia Pte. Ltd.

នៅថ្ងៃទី១០ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១៣ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជាបានអនុម័តលើបំណុលបន្ទាប់បន្សំរបស់ធនាគារពី Maruhan Investment Asia Pte.Ltd. ដែលមានសមតុល្យ ៥.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក។ ធនាគារបានទទួលប្រាក់កម្ចីក្នុងសមតុល្យ ៥.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក នៅថ្ងៃទី១២ ខែសីហា ឆ្នាំ២០១៣។ នៅថ្ងៃទី៧ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២០ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា បានអនុម័តលើប្រាក់កម្ចីដែលនៅជាប់ជំពាក់ សារជាថ្មី មានសមតុល្យជាបំណុលបន្ទាប់បន្សំ ២.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក ដែលមានកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សងនៅថ្ងៃទី១២ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២០។ បំណុលបន្ទាប់បន្សំនេះ មានរយៈពេលកំណត់ចំនួន ៧ឆ្នាំ ដែលមានកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សងនៅថ្ងៃទី១២ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២៧។

BlueOrchard Microfinance Ltd

នៅថ្ងៃទី៦ ខែសីហា ឆ្នាំ២០១៨ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា បានអនុម័តលើបំណុលបន្ទាប់បន្សំរបស់ធនាគារពី BlueOrchard Microfinance Ltd ដែលមានសមតុល្យ ៩.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក។ ធនាគារបានទទួលប្រាក់កម្ចីក្នុងសមតុល្យ ៩.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក នៅថ្ងៃទី២៣ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៨។ បំណុលបន្ទាប់បន្សំនេះមានរយៈពេលកំណត់ ៧ ឆ្នាំ ដែលមានកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សងនៅថ្ងៃទី២៣ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៥។

នៅថ្ងៃទី៨ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា បានអនុម័តលើបំណុលបន្ទាប់បន្សំរបស់ធនាគារពី BlueOrchard Microfinance Ltd ដែលមានសមតុល្យ ៧.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក។ ធនាគារបានទទួលប្រាក់កម្ចីក្នុងសមតុល្យ ៧.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក នៅថ្ងៃទី២៤ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០។ បំណុលបន្ទាប់បន្សំនេះមានរយៈពេលកំណត់ចំនួន ៦ ឆ្នាំ ដែលមានកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង នៅថ្ងៃទី២៤ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៦។

នៅថ្ងៃទី២៤ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២១ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា បានអនុម័តលើបំណុលបន្ទាប់បន្សំរបស់ធនាគារពី BlueOrchard Microfinance Ltd ដែលមានសមតុល្យ ២០.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក។ ធនាគារបានទទួលប្រាក់កម្ចីក្នុងសមតុល្យ ២០.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក នៅថ្ងៃទី១០ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២១។ បំណុលបន្ទាប់បន្សំនេះមានរយៈពេលកំណត់ចំនួន ៧ឆ្នាំ ដែលមានកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង នៅថ្ងៃទី១០ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២៨។

FMO

នៅថ្ងៃទី៤ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២២ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជាបានអនុម័តលើបំណុលបន្ទាប់បន្សំរបស់ធនាគារពី FMO ដែលមានសមតុល្យ ២០.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក។ ធនាគារបានទទួលប្រាក់កម្ចីក្នុងសមតុល្យ ២០.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក នៅថ្ងៃទី២០ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២២។ បំណុលបន្ទាប់បន្សំនេះ មានរយៈពេលកំណត់ចំនួន ៧ឆ្នាំ ដែលមានកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង នៅថ្ងៃទី១៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២៩។

Symbiotics SA

នៅថ្ងៃទី១៤ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១៩ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជាបានអនុម័តលើបំណុលបន្ទាប់បន្សំរបស់ធនាគារពី Symbiotics SA ដែលមាន សមតុល្យ ៥.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក។ ធនាគារបានទទួលប្រាក់កម្ចីក្នុងសមតុល្យ ៥.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក នៅថ្ងៃទី២៦ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៩។ បំណុលបន្ទាប់បន្សំ នេះមានរយៈពេលកំណត់ចំនួន ៧ឆ្នាំ ដែលមានកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង នៅថ្ងៃទី២៦ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២៦។

នៅថ្ងៃទី២ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២០ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជាបានអនុម័តលើបំណុលបន្ទាប់បន្សំរបស់ធនាគារពី Symbiotics SA ដែលមាន សមតុល្យ ៥.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក។ ធនាគារបានទទួលប្រាក់កម្ចីក្នុងសមតុល្យ ៥.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិកនៅ ថ្ងៃទី២៧ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២០។ បំណុលបន្ទាប់បន្សំនេះ មានរយៈពេលកំណត់ចំនួន ៧ឆ្នាំ ដែលមានកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង នៅថ្ងៃទី២៧ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២៧។

នៅថ្ងៃទី៣ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២០ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជាបានអនុម័តលើបំណុលបន្ទាប់បន្សំរបស់ធនាគារពី Symbiotics SA ដែលសមតុល្យ ១.៧៥០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក។ ធនាគារបានទទួលប្រាក់កម្ចីក្នុងសមតុល្យ ១.៧៥០.០០០ ដុល្លារអាមេរិកនៅ ថ្ងៃទី១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២០។ បំណុលបន្ទាប់បន្សំនេះមានរយៈពេលកំណត់ចំនួន ៧ឆ្នាំ ដែលមានកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សងនៅថ្ងៃទី១ ខែតុលា ឆ្នាំ២០២៧។

នៅថ្ងៃទី១៥ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជាបានអនុម័តលើបំណុលបន្ទាប់បន្សំរបស់ធនាគារពី Symbiotics SA ដែលមានសមតុល្យ ៦.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក។ ធនាគារបានទទួលប្រាក់កម្ចីក្នុងសមតុល្យ ៦.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិកនៅថ្ងៃទី១០ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១។ បំណុលបន្ទាប់បន្សំនេះមានរយៈពេលកំណត់ចំនួន ៧ឆ្នាំ ដែលមានកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង នៅថ្ងៃទី១០ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២៨។

Norfund

នៅថ្ងៃទី៣ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២០ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជាបានអនុម័តលើបំណុលបន្ទាប់បន្សំរបស់ធនាគារពី Norfund ដែលមានសមតុល្យ ១៥.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក។ ធនាគារបានទទួលប្រាក់កម្ចីក្នុងសមតុល្យ ១៥.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិកនៅថ្ងៃទី១២ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២០។ បំណុលបន្ទាប់បន្សំនេះមានរយៈពេលកំណត់ចំនួន ៧ឆ្នាំ ដែលមានកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សងនៅថ្ងៃទី១២ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២៧។

OeEB

នៅថ្ងៃទី៨ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជាបានអនុម័តលើបំណុលបន្ទាប់បន្សំរបស់ធនាគារពី OeEB ដែលមានសមតុល្យ ១៥.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក។ ធនាគារបានទទួលប្រាក់កម្ចីក្នុងសមតុល្យ ១៥.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិកនៅ ថ្ងៃទី២២ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២។ បំណុលបន្ទាប់បន្សំនេះមានរយៈពេលកំណត់ចំនួន ៧ឆ្នាំ ដែលមានកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង នៅថ្ងៃទី១០ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២៩។

Finnish Fund for Industrial Cooperation Ltd

នៅថ្ងៃទី៧ ខែសីហា ឆ្នាំ២០១៩ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជាបានអនុម័តលើបំណុលបន្ទាប់បន្សំរបស់ធនាគារពី Finish Fund for Industrial Cooperation Ltd ដែលមានសមតុល្យ ១០.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក។ ធនាគារបានទទួលប្រាក់កម្ចីក្នុងសមតុល្យ ១០.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក នៅថ្ងៃទី៦ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៩។ បំណុលបន្ទាប់បន្សំនេះមាន រយៈពេលកំណត់ចំនួន ៧ឆ្នាំ ដែលមានកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង នៅថ្ងៃទី៦ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២៦។

នៅថ្ងៃទី១៧ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជាបានអនុម័តលើបំណុលបន្ទាប់បន្សំរបស់ធនាគារពី Finish Fund for Industrial Cooperation Ltd ដែលមានសមតុល្យ ៥.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក។ ធនាគារបានទទួលប្រាក់កម្ចីក្នុងសមតុល្យ ៥.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក នៅថ្ងៃទី២៨ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១។ បំណុលបន្ទាប់បន្សំនេះមានរយៈពេលកំណត់ចំនួន ៧ឆ្នាំ ដែលមានកាលបរិច្ឆេទ ផុតកំណត់សងនៅថ្ងៃទី២៨ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២៨។

OP FinnFund Global Impact Fund I LP

នៅថ្ងៃទី១៧ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជាបានអនុម័តលើបំណុលបន្ទាប់បន្សំរបស់ធនាគារពី OP FinnFund Global Impact Fund I LP ដែលមានសមតុល្យ ១០.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក។ ធនាគារបានទទួលប្រាក់កម្ចីក្នុងសមតុល្យ ១០.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក នៅថ្ងៃទី២៨ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១។ បំណុលបន្ទាប់បន្សំនេះមានរយៈពេលកំណត់ចំនួន ៧ឆ្នាំ ដែលមានកាលបរិច្ឆេទ ផុតកំណត់សងនៅថ្ងៃទី២៨ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២៨។

NMI Fund IV KS

នៅថ្ងៃទី២៤ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៩ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជាបានអនុម័តលើបំណុលបន្ទាប់បន្សំរបស់ធនាគារពី NMI Fund IV KS ដែលមានសមតុល្យ ៨.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក។ ធនាគារបានទទួលប្រាក់កម្ចីក្នុងសមតុល្យ ៨.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក នៅថ្ងៃទី១៤ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៩។ បំណុលបន្ទាប់បន្សំនេះមានរយៈពេលកំណត់ចំនួន ៧ឆ្នាំ ដែលមានកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សងនៅថ្ងៃទី១៤ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២៦។

EMF Microfinance Fund AGMK

នៅថ្ងៃទី២៤ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២១ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជាបានអនុម័តលើបំណុលបន្ទាប់បន្សំរបស់ធនាគារពី EMF Microfinance Fund AGMK ដែលមានសមតុល្យ ៥.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក។ ធនាគារបានទទួលប្រាក់កម្ចីក្នុងសមតុល្យ ៥.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក នៅថ្ងៃទី២៥ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២១។ បំណុលបន្ទាប់បន្សំនេះមានរយៈពេលកំណត់ចំនួន ៧ឆ្នាំ ដែលមានកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង នៅថ្ងៃទី២៥ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២៨។

The Investment Fund for Developing Countries

នៅថ្ងៃទី២៤ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៩ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា បានអនុម័តលើបំណុលបន្ទាប់បន្សំរបស់ធនាគារពី The Investment Fund for Developing Countries ដែលមានសមតុល្យ ៦.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក។ ធនាគារបានទទួលប្រាក់កម្ចីក្នុងសមតុល្យ ៦.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក នៅថ្ងៃទី១២ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៩។ បំណុលបន្ទាប់បន្សំនេះមានរយៈពេលកំណត់ចំនួន ៧ឆ្នាំ ដែលមាន កាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សងនៅថ្ងៃទី៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២៦។

ការវិភាគបន្ថែមលើបំណុលបន្ទាប់បន្សំដែលមិនមានទ្រព្យធានាត្រូវបានកំណត់ដូចខាងក្រោម៖

(ក). តាមប្រភេទរូបិយប័ណ្ណ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
ដុល្លារអាមេរិក	១៣៨.៩៥០.០០០	៥៧២.០៥៧.១៥០	១១២.៩៥០.០០០	៤៦០.១៥៨.៣០០

(ខ). តាមកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
ក្នុងអំឡុងពេល ១ខែ	-	-	-	-
ចន្លោះពី ១ខែទៅ ៣ខែ	-	-	-	-
ចន្លោះពី ៣ខែទៅ ១២ខែ	១៣៧.៥០០.០០០	៥៦.៦០៨.៧៥០	៩.០០០.០០០	៣៦.៦៦៦.០០០
លើសពី ១ឆ្នាំនិងរហូតដល់ ៥ឆ្នាំ	១២៥.២០០.០០០	៥១៥.៤៤៨.៤០០	១០៣.៩៥០.០០០	៤២៣.៤៩២.៣០០
	១៣៨.៩៥០.០០០	៥៧២.០៥៧.១៥០	១១២.៩៥០.០០០	៤៦០.១៥៨.៣០០

(គ). តាមកម្រិតអត្រាការប្រាក់

	ឆ្នាំ២០២២	ឆ្នាំ២០២១
អត្រាការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំ	១០,២៣% - ១២,៣១%	១០,២៣% - ១០,៧០%

ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ចំណាយការប្រាក់លើបំណុលបន្ទាប់បន្សំមានសមតុល្យ ១៣.០៣៦.៧៤៨ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ៥៣.២៨១.១៨៩.០០០ រៀល (ឆ្នាំ២០២១៖ មានសមតុល្យ ៨.២៤៤.៤៩០ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ៣៣.៥៣៨.៥៨៥.០០០ រៀល) (កំណត់សម្គាល់ ២)។

១៦. ចំណូលផ្សេងៗ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ការប្រាក់ត្រូវសង	៤៦.៧៧០.១១១	១៩២.៥៥២.៥៤៦	៣៥.៧៣១.៦៣១	១៤៥.៥៧០.៦៦៥
ចំណាយបុគ្គលិក និងចំណាយពាក់ព័ន្ធផ្សេងៗ	៧.០៤៧.៦៦៧	២៩.០១៥.២៤៥	៦.៨៨៣.៦៦៣	២៨.០៤៤.០៤៣
គណនីត្រូវសង	១.១៤៣.៨០១	៤.៧០៩.០២៩	២.២១២.៩៧៥	៩.០១៥.៦៦០
ចំណាយបង្ក	៧៩០.០០១	៣.២៥២.៤៣៤	៥៧៩.៦១០	២.៣៦១.៣៣១
ប្រាក់ចំណូលដែលមិនទាន់បានទទួល	៣៤១.១៨៧	១.៤០៤.៦៦៧	៣៦៨.៨០២	១.៥០២.៤៩៩
សំវិធានធន ECL លើកិច្ចសន្យាឥណទាន និងកិច្ចសន្យាធានាហិរញ្ញវត្ថុ (កំណត់សម្គាល់ ២៦(ក))	១១៦.៧២៣	៤៨០.៥៤៩	-	-
	៥៦.២០៩.៤៩០	២៣១.៤១៤.៤៧០	៤៥.៧៧៦.៦៨១	១៨៦.៤៩៤.១៩៨

១៧. អត្ថប្រយោជន៍និយោជិត

អត្ថប្រយោជន៍និយោជិត បានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានបែងចែកដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
មូលនិធិសោធននិវត្តន៍ដែលបានចូលរួមចំណែក ដោយនិយោជិត (i)	៧.០៩៧.៨៨៥	២៩.២២១.៩៩២	៦.៦០១.២០៨	២៦.៨៩៣.៣២២
មូលនិធិសោធននិវត្តន៍ដែលបានចូលរួមចំណែក ដោយធនាគារ (ii)	១៩.៦៤៣.១៩២	៨០.៨៧១.០២១	១៩.២០៨.៦៤០	៧៨.២៥៥.៩៩៩
ការទូទាត់សំណងប្រាក់អតីតភាពការងារ (iii)	២៥៣.១៤២	១.០៤២.១៨៦	៣៤៨.៧១៤	១.៤២០.៦៦១
ការឈប់សម្រាកប្រចាំឆ្នាំដែលមិនបានទូទាត់ (iv)	១.៧៥៤.៣១៣	៧.២២២.៥០៧	-	-
	២៨.៧៤៨.៥៣២	១១៨.៣៥៧.៧០៦	២៦.១៥៨.៥៦២	១០៦.៥៦៩.៩៨២

(i). មូលនិធិសោធននិវត្តន៍ដែលបានចូលរួមចំណែកដោយនិយោជិត

	ឆ្នាំ២០២២		ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	៦.៦០១.២០៨	២៦.៨៩៣.៣២២	៥.៩២១.២៨៨	២៣.៩៥១.៦១០
ការចូលរួមចំណែកដោយនិយោជិត				
ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ	១.៤២០.១៦៨	៥.៨០៤.២២៧	១.៤១៦.២៣៤	៥.៧៦១.២៤០
ចំណាយការប្រាក់	៣៦៨.០៩៣	១.៥០៤.៣៩៦	៣៣៨.៥៩២	១.៣៧៧.៣៩២
ការទូទាត់ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ	(១.២៩១.៥៨៤)	(៥.២៧៨.៧០៥)	(១.០៧៤.៩០៦)	(៤.៣៧២.៧១៨)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	២៩៨.៧៥២	-	១៧៥.៧៩៨
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៧.០៩៧.៨៨៥	២៩.២២១.៩៩២	៦.៦០១.២០៨	២៦.៨៩៣.៣២២

(ii). មូលនិធិសោធននិវត្តន៍ដែលបានចូលរួមចំណែកដោយធនាគារ

	ឆ្នាំ២០២២		ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	១៩.២០៨.៦៤០	៧៨.២៥៥.៩៩៩	១៧.១៥៤.១៧៧	៦៩.៣៨៨.៦៤៦
ចំណាយសេវាកម្មរយៈពេលខ្លី	២.៥៨៩.៤៥០	១០.៥៨៣.០៨២	២.៤៥២.១៣១	៩.៩៧៥.២៦៩
ចំណាយការប្រាក់	១.១៥៧.២៨៥	៤.៧២៩.៨២៤	៩២៨.៨៨៨	៣.៧៧៨.៧១៦
ចំណេញដែលបានពីការវាស់វែងឡើងវិញ	(១.០៤៧.៦១២)	(៤.២៨១.៥៩០)	-	-
អត្ថប្រយោជន៍បានទូទាត់ផ្ទាល់ដោយធនាគារ	(២.២៦៤.៥៧១)	(៩.២៥៥.៣០២)	(១.៣២៦.៥៥៦)	(៥.៣៩៦.៤៣០)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	៨៣៩.០០៨	-	៥០៩.៧៩៨
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	១៩.៦៤៣.១៩២	៨០.៨៧១.០២១	១៩.២០៨.៦៤០	៧៨.២៥៥.៩៩៩

(iii). ការទូទាត់សំណងប្រាក់អតីតភាពការងារ

	ឆ្នាំ២០២២		ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	៣៤៨.៧១៤	១.៤២០.៦៦១	៦២៦.០៤០	២.៥៣២.៣៣២
ចំណាយសេវាកម្មរយៈពេលខ្លី	១៣.០១១	៥៣.១៧៦	២៦.៥៩១	១០៨.១៧២
ខាតពីការវាស់វែងឡើងវិញ	១២៤.១៧៩	៥០៧.៥២០	-	-
ការទូទាត់ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ	(២៣២.៧៦២)	(៩៥១.២៩៨)	(៣០៣.៩១៧)	(១.២៣៦.៣៣៤)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	១២.១២៧	-	១៦.៤៩១
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	២៥៣.១៤២	១.០៤២.១៨៦	៣៤៨.៧១៤	១.៤២០.៦៦១

(iv). ការឈប់សម្រាកប្រចាំឆ្នាំដែលមិនបានទូទាត់

	ឆ្នាំ២០២២		ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	-	-	-	-
ចំណាយសេវាកម្មរយៈពេលខ្លី	១.៧៥៤.៣១៣	៧.១៦៩.៨៧៧	-	-
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	៥២.៦៣០	-	-
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	១.៧៥៤.៣១៣	៧.២២២.៥០៧	-	-

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
ចំណាយបានទទួលស្គាល់ក្នុងគណនី				
ចំណេញ ឬខាត	៤.៣៤៣.៧៦៣	១៧.៧៥២.៩៥៩	២.៤៥២.១៣១	៩.៩៧៥.២៦៩
ចំណាយសេវាកម្មរយៈពេលខ្លី	១.១៧០.២៩៦	៤.៧៨៣.០០០	៩៥៥.៤៧៩	៣.៨៨៦.៨៨៨
ចំណាយការប្រាក់	៥.៥១៤.០៥៩	២២.៥៣៥.៩៥៩	៣.៤០៧.៦១០	១៣.៨៦២.១៥៧
ចំណេញ/(ខាត)ពីការវាស់វែងឡើងវិញ				
ដែលបានទទួលស្គាល់ក្នុង OCI				
មូលនិធិសោធននិវត្តន៍ដែលបានចូលរួម				
ចំណែកដោយធនាគារ	(១.០៤៧.៦១២)	(៤.២៨១.៥៩០)	-	-
ការទូទាត់ប្រាក់សំណងអតីតភាពការងារ	១២៤.១៧៩	៥០៧.៥២០	-	-
	(៩២៣.៤៣៣)	(៣.៧៧៤.០៧០)	-	-
ផលប៉ះពាល់ពន្ធ (កំណត់សម្គាល់ ១៨(ក))	១៨៤.៦៨៧	៧៥៤.៨១៥	-	-
អត្ថប្រយោជន៍និយោជិតដែលបានពីការវាស់វែង				
ឡើងវិញ- មិនរួមបញ្ចូលពន្ធ	(៧៣៨.៧៤៦)	(៣.០១៩.២៥៥)	-	-

សេចក្តីសង្ខេបខាងក្រោម នៃកាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍ដែលបានកំណត់ គិតជាដុល្លារអាមេរិកជាមួយនឹងអត្រាអប្បបរមាខុសៗគ្នា អត្រាកំណើនប្រាក់បៀវត្ស និងការសន្មតអត្រាប្រាក់ចំណូល៖

ការសន្មត		មូលនិធិសោធននិវត្តន៍	ប្រាក់សំណងអតីតភាពការងារ	ការឈប់សម្រាកប្រចាំឆ្នាំដែលមិនបានទូទាត់
អត្រាអប្បបរមា				
ការសន្មតមូលដ្ឋាន	៦% ក្នុងមួយឆ្នាំ	១៩.៦៤៣.១៩២	២៥៣.១៤២	១.៧៥៤.៣១៣
+ ០,៥%		១៩.១៩៨.៨១៧	២៤៨.៦៧០	១.៧២៥.៧៦២
- ០,៥%		២០.១១១.៤៨៤	២៥៧.៧៩០	១.៧៨៤.១០៣
អត្រាកំណើនប្រាក់បៀវត្ស				
ការសន្មតមូលដ្ឋាន	៦% ក្នុងមួយឆ្នាំ	១៩.៦៤៣.១៩២	២៥៣.១៤២	១.៧៥៤.៣១៣
+ ០,៥%		១៩.៧៣៥.៦១៩	២៥៣.១៤២	១.៧៧៧.៧០២
- ០,៥%		១៩.៥៥៣.៨៤៩	២៥៣.១៤២	១.៧៣១.៧០១
អត្រាប្រាក់ចំណូល				
ការសន្មតមូលដ្ឋាន	កម្រិតចន្លោះពី ១៥% និង៣០% ផ្អែកលើអតីតភាពការងារ	១៩.៦៤៣.១៩២	២៥៣.១៤២	១.៧៥៤.៣១៣
+ ០,៥%		១៩.៦៣៥.៣៨២	២៤៧.៤០១	១.៧៦៤.៦៤៤
- ០,៥%		១៩.៦៥១.១៦៨	២៥៩.០៩៩	១.៧៤៣.៥៨៦

ការវិភាគលម្អិតខាងលើនេះ ត្រូវបានកំណត់ដោយផ្អែកលើវិធីសាស្ត្រដែលបន្ថែមពីផលប៉ះពាល់លើកាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍ដែលបានកំណត់ ជាលទ្ធផលនៃការផ្លាស់ប្តូរសមហេតុផលក្នុងការសន្មតសំខាន់ៗ ដែលកើតឡើងនៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។ ការវិភាគលម្អិត គឺផ្អែកលើការផ្លាស់ប្តូរនៅក្នុងការសន្មតដ៏សំខាន់ ដោយរក្សាការសន្មតផ្សេងៗទាំងអស់ឱ្យនៅថេរ។ ការវិភាគលម្អិតអាចនឹងមិនតំណាងឱ្យការ ផ្លាស់ប្តូរជាក់ស្តែង នៅក្នុងកាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍ដែលបានកំណត់នោះទេ ព្រោះវាមិនទំនងជាការផ្លាស់ប្តូរនៅក្នុងការសន្មតដែលកើតឡើង ដាច់ដោយឡែកពីគ្នានោះទេ។

ខាងក្រោមនេះ គឺជាការទូទាត់ដែលបានរំពឹង ឬការចូលរួមចំណែក គិតជាដុល្លារអាមេរិកដើម្បីគ្រោងទុកសម្រាប់ផែនការអត្ថប្រយោជន៍ដែល បានកំណត់នៅក្នុងឆ្នាំខាងមុខ៖

	មូលនិធិសោធននិវត្តន៍	ប្រាក់សំណងអតីតភាព ការងារ	ការឈប់សម្រាកប្រចាំឆ្នាំ ដែលមិនបានទូទាត់
ឆ្នាំ២០២៣	៤.២៧០.៤៣១	៦៦.៨៣៤	៥៣១.២៦៤
ឆ្នាំ២០២៤	៣.៩៩០.២០៣	៤៧.៨៩៤	៥០២.៤៣៥
ឆ្នាំ២០២៥ ដល់ឆ្នាំ២០២៩	៤៧.៦២៦.៨៥៦	២០៩.៤១៨	៣.១៧៣.៨៥០

១៨. ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល

(ក). ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល

ធាតុផ្សំសំខាន់ៗនៃចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលមានដូចខាងក្រោម៖

	សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ដុល្លារអាមេរិក ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ដុល្លារអាមេរិក ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
ពន្ធបច្ចុប្បន្ន	៥.៩៣២.២៤៣	២៤.២៤៥.០៧៦	១៣.៤១៨.២៥១	៥៤.៥៨៥.៤៤៥
ពន្ធពន្យារ៖				
កត់ត្រាក្នុងគណនីចំណេញ ឬខាត	៦៨៦.០១០	២.៨០៣.៧២៣	៩៥៥.៥៦២	៣.៨៨៧.២២៦
កត់ត្រាក្នុងគណនី OCI (កំណត់សម្គាល់ ១៧)	(១៨៤.៦៨៧)	(៧៥៤.៨១៥)	-	-
	៦.៤៣៣.៥៦៦	២៦.២៩៣.៩៨៤	១៤.៣៧៣.៨១៣	៥៨.៤៧២.៦៧១

(ខ). ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលដែលមានប្រសិទ្ធភាព

ការផ្ទៀងផ្ទាត់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលដែលមានប្រសិទ្ធភាពដូចខាងក្រោម៖

	សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ដុល្លារអាមេរិក ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ដុល្លារអាមេរិក ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
	គណនេយ្យចំណេញមុនបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល	២៧.៨១៣.៨៥៦	១១៣.៦៧៥.២២៩	៦៨.៩២៦.១៧៤
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលអនុវត្តក្នុងអត្រា ២០% (ក)	៥.៥៦២.៧៧១	២២.៧៣៥.០៤៦	១៣.៧៨៥.២៣៥	៥៦.០៧៨.៣៣៥
ពន្ធអប្បបរមាក្នុងអត្រា ១% នៃប្រាក់ចំណូល (ខ)	២.៧២៨.៨៦៦	១១.១៥២.៨៧៧	២.៥០៣.៣៩៤	១០.១៨៣.៨០៦
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលបច្ចុប្បន្នដែលបានប៉ាន់ស្មាន (មួយណាដែលខ្ពស់ជាងរវាង ក ឬខ)	៥.៥៦២.៧៧១	២២.៧៣៥.០៤៦	១៣.៧៨៥.២៣៥	៥៦.០៧៨.៣៣៥
ផលប៉ះពាល់នៃសមាសធាតុសុទ្ធមិនអាចកាត់កងបាន	៨៧០.៧៩៥	៣.៥៥៨.៩៣៨	៥៨៨.៥៧៨	២.៣៩៤.៣៣៦
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលដែលមានប្រសិទ្ធភាព	៦.៤៣៣.៥៦៦	២៦.២៩៣.៩៨៤	១៤.៣៧៣.៨១៣	៥៨.៥៧៦.៦៧១

សកម្មភាពពាក់ព័ន្ធនឹងធនាគារ

យោងតាមបទប្បញ្ញត្តិសារពើពន្ធនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលបច្ចុប្បន្ន ត្រូវបានគណនាដោយយកចំនួនណាមួយខ្ពស់ជាងនៃប្រាក់ចំណូលជាប់ពន្ធក្នុងឆ្នាំគុណនឹងអត្រាពន្ធ ២០% នាកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ និងចំនួន ១% នៃផលរបរប្រចាំឆ្នាំ។

(គ). ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ - សុទ្ធ

ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ - សុទ្ធត្រូវបានបែងចែកដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ដុល្លារអាមេរិក ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ដុល្លារអាមេរិក ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
	ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារលើ៖			
អត្ថប្រយោជន៍និយោជិត	៤.៣៣០.១២៩	១៧.៨២៧.១៤១	៣.៩១១.៤៧១	១៥.៩៣៥.៣៣៣
កម្រៃសេវាដំណើរការឥណទានដែលមិនបានរំលស់	៣.២០៨.៩៤៩	១៣.២១១.២៤៣	២.៨១២.៥០៩	១១.៤៥៨.១៦២
សំវិធានធននៃឧបករណ៍ក្រៅតារាងតុល្យការ និង សាច់ប្រាក់ជាមួយធនាគារផ្សេងៗ	១៦.៩២០	៦៩.៦៦០	៣០.១៣៣	១២២.៧៦២
	៧.៥៥៥.៩៩៨	៣១.១០៨.០៤៤	៦.៧៥៤.១១៣	២៧.៥១៦.២៥៧
ចំណុលពន្ធពន្យារលើ៖				
រំលស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	(១.៣៩៤.២៨១)	(៥.៧៤០.២៥៥)	(៩៧៥.១៥៦)	(៣.៩៧២.៧៨៦)
សំវិធានធន ECL	(១.៦០០.៩៥៤)	(៦.៥៩១.១២៨)	(៥៣២.១៨៤)	(២.១៦៨.១១៨)
ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ - សុទ្ធ	៤.៥៦០.៧៦៣	១៨.៧៧៦.៦៦១	៥.២៤៦.៧៧៣	២១.៣៧៥.៣៥៣

បម្រែបម្រួលទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ - សុទ្ធក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទមានដូចខាងក្រោម៖

	ឆ្នាំ២០២២		ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	៥.២៤៦.៧៧៣	២១.៣៧៥.៣៥៣	៦.២០២.៣៣៥	២៥.០៨៨.៤៤៥
កត់ត្រាក្នុងគណនីចំណេញ ឬខាត	(៦៨៦.០១០)	(២.៨០៣.៧២៣)	(៩៥៥.៥៦២)	(៣.៨៨៧.២២៦)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	២០៥.០៣១	-	១៧៤.១៣៤
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៤.៥៦០.៧៦៣	១៨.៧៧៦.៦៦១	៥.២៤៦.៧៧៣	២១.៣៧៥.៣៥៣

(ឃ). ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលត្រូវបង់

ព័ត៌មានលម្អិតអំពីបម្រែបម្រួលពន្ធលើប្រាក់ចំណូលត្រូវបង់មានដូចខាងក្រោម៖

	ឆ្នាំ២០២២		ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	១១.០៨២.៤៦៦	៤៥.១៤៩.៩៦៦	១០.២២២.១២៧	៤១.៣៤៨.៥០៤
ចំណាយពន្ធបច្ចុប្បន្ន	៥.៩៣២.២៤២	២៤.២៤៥.០៧៣	១៣.៤១៨.២៥១	៥៤.៥៨៥.៤៤៥
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលបានបង់	(១៣.៥២៨.៥២៣)	(៥៥.២៩១.០៧៤)	(១២.៥៥៧.៩១២)	(៥១.០៨៥.៥៨៦)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	២៤៨.៦៥៩	-	៣០១.៦០៣
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៣.៤៨៦.១៨៥	១៤.៣៥២.៦២៤	១១.០៨២.៤៦៦	៤៥.១៤៩.៩៦៦

១៩. បំណុលតតិសន្យា

	ឆ្នាំ២០២២		ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
គិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	៤១.៧២៣.៤១២	១៦៩.៩៨១.១៨០	១៥.៣៩៣.៧៩៤	៦២.២៦៧.៨៩៧
បន្ថែម	៩.៩០៦.៨១០	៤០.៤៨៩.១៣២	៣១.៧២៨.៨៧៦	១២៩.០៧៣.០៦៨
ចំណាយការប្រាក់	៣.០៨១.៨៧២	១២.៥៩៥.៦១១	៤.០៨២.៤៨៧	១៦.៦០៧.៥៥៧
ការទូទាត់	(១០.៩៨៣.៥៣២)	(៤៤.៨៨៩.៦៩៥)	(៩.៤៨១.៧៤៥)	(៣៨.៥៧១.៧៣៩)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	១.៨៥៤.២៦២	-	៦០៤.៣៩៧
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៤៣.៧២៨.៥៦២	១៨០.០៣០.៤៩០	៤១.៧២៣.៤១២	១៦៩.៩៨១.១៨០

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
ការវិភាគតាមកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង្ខេប				
កិច្ចសន្យាលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលមិនបានធ្វើអប្បបរមា				
តិចជាងមួយឆ្នាំ	៩.៣៧៨.៣៤៣	៣៨.៦១០.៦៣៩	៨.៥៧៩.៧៥២	៣៤.៩៥៣.៩១១
មួយឆ្នាំ ទៅប្រាំឆ្នាំ	៣៣.០២៨.៨៣៧	១៣៥.៩៧៩.៧២៤	២៩.៩៦៤.៥៧៧	១២២.០៧៥.៦៨៨
លើសពីប្រាំឆ្នាំ	១៧.៥៣៩.៨៨៨	៧២.២១១.៧១៩	២០.០១៣.០៦៣	៨១.៥៣៣.២២០
បំណុលភតិសន្យាមិនធ្វើអប្បបរមាសរុប	៥៩.៩៤៧.០៦៨	២៤៦.៨០២.០៨២	៥៨.៥៥៧.៣៩២	២៣៨.៥៦២.៨១៩
ជកៈ បន្ទុកហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនបានធ្វើវិលស្ទើរ				
រយៈពេលខ្លី	(៥.៣៣២)	(២១.៩៥៣)	(២.៨៨៩)	(១១.៧៧០)
រយៈពេលវែង	(១៦.២១៣.១៧៤)	(៦៦.៧៤៩.៦៣៧)	(១៦.៨៣១.០៩២)	(៦៨.៥៦៩.៨៦៨)
តម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃបំណុលភតិសន្យា	៤៣.៧០១.៨៦២	១៥៨.០១៦.៤៩២	៤១.៧២៣.៤១១	១៦៨.១៨១.១៨១

សមតុល្យដែលបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងតារាងខាងលើនេះ ឬខាតមានដូចខាងក្រោម៖

	សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
ការប្រាក់លើបំណុលភតិសន្យា (កំណត់សម្គាល់ ២.២)	៣.០៨១.៨៧២	១២.៥៩៥.៦១១	៤.០៨២.៤៨៧	១៦.៦០៧.៥៥៧
ចំណាយទាក់ទងនឹងទ្រព្យសកម្មរយៈពេលខ្លី	១.១៩២.១៤៦	៤.៨៧២.៣០០	៣៨០.៩១៤	១.៥៤៩.៥៥៨
ចំណាយទាក់ទងនឹងភតិសន្យានៃទ្រព្យសកម្ម ដែលមានតម្លៃទាប	១០០.៥៧៧	៤១១.០៥៩	១៨.៤៨០	៧៥.១៧៧
	៤.៣៧៤.៥៩៥	១៧.៨៧៨.៩៧០	៤.៤៨១.៨៨១	១៨.២៣២.២៩២

២០. ដើមទុន និងទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ

(ក). ដើមទុន

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ចំនួនហ៊ុន	សមតុល្យ ដុល្លារអាមេរិក	ចំនួនហ៊ុន	សមតុល្យ ដុល្លារអាមេរិក
Maruhan Investment Asia Pte. Ltd.	២.០០០.០០០	២៥០.០០០.០០០	១.៥៤៤.០០០	១៩៣.០០០.០០០
សមតុល្យពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		១.០០០.០០០.០០០		៧៧២.០០០.០០០

ចំនួនភាគហ៊ុនដែលបានអនុម័តមានសមតុល្យ ១២៥ ដុល្លារអាមេរិកក្នុងមួយហ៊ុន។ ភាគហ៊ុនដែលបានចេញផ្សាយទាំងអស់ ត្រូវបានបង់រួចរាល់ពេញលេញ។

	ដុល្លារអាមេរិក	ឆ្នាំ២០២២ ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ឆ្នាំ២០២១ ពាន់រៀល
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	១៩៣.០០០.០០០	៧៧២.០០០.០០០	១៩៣.០០០.០០០	៧៧២.០០០.០០០
វិភាគទានដើមទុនបន្ថែម	១០.០០០.០០០	៤០.០០០.០០០	-	-
មូលធននីយកម្មនៃប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក	៤៧.០០០.០០០	១៨៨.០០០.០០០	-	-
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	២៥០.០០០.០០០	១.០០០.០០០.០០០	១៩៣.០០០.០០០	៧៧២.០០០.០០០

ការដាក់បញ្ចូលដើមទុនបន្ថែមត្រូវបានអនុម័តដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនៅថ្ងៃទី១០ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២២។ នៅថ្ងៃទី២៤ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២២ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាបានអនុម័តលើការបន្ថែមដើមទុនរបស់ធនាគារ និងមូលធនកម្មប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក។

(ខ). ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ (កំណត់សម្គាល់ ២.៥.៤)

បម្រែបម្រួលទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិមានដូចខាងក្រោម៖

	ដុល្លារអាមេរិក	ឆ្នាំ២០២២ ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ឆ្នាំ២០២១ ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី១ ខែមករា	២៣.៨០៨.៣៦៦	៩៦.៥៥៩.៧០២	១១.៩៣៦.១៤១	៤៨.២៦៣.៤៩២
ផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក	១០.២៣៩.៩៥៨	៤១.៨៥០.៧០៨	១១.៨៧២.២២៥	៤៨.២៩៦.២១០
សមតុល្យគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	៣៤.០៤៨.៣២៤	១៣៨.៤១០.៤១០	២៣.៨០៨.៣៦៦	៩៦.៥៥៩.៧០២

២១. ចំណូលការប្រាក់

ចំណូលការប្រាក់កើតឡើងពី៖

	សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន (កំណត់សម្គាល់ ៦)	២៤៩.២៩៩.២៦៥	១.០១៨.៨៨៦.០៩៦	២៣៣.០៣៥.៩៦៧	៩៤៧.៩៩០.៣១៤
សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា (កំណត់សម្គាល់ ៤)	៦៦៩.៧៧៦	២.៧៣៧.៣៧៥	១១៣.៤៦៨	៤៦១.៥៨៨
សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗ (កំណត់សម្គាល់ ៥)	៤២៩.៩១០	១.៧៥៧.០៤២	១១៦.១០៤	៤៧២.៣១១
	២៥០.៣៩៨.៩៥១	១.០២៣.៣៨០.៥១៣	២៣៣.២៦៥.៥៣៩	៩៤៨.៩២៤.២១៣

២២. ចំណាយការប្រាក់

ចំណាយការប្រាក់កើតឡើងពី៖

	សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន (កំណត់សម្គាល់ ១៣)	៧៦.១៦០.២៧២	៣១១.២៦៧.០៣១	៦៤.៣៤៨.៧០៣	២៦១.៧៧០.៥២៤
ប្រាក់កម្ចី (កំណត់សម្គាល់ ១៤)	១៦.៨១៩.៤៧០	៦៨.៧៤១.១៧៤	១៧.៧៨០.៨១៧	៧២.៣៣២.៣៦៤
បំណុលបន្ទាប់បន្សំ (កំណត់សម្គាល់ ១៥)	១៣.០៣៦.៧៤៨	៥៣.២៨១.១៨៩	៨.២៤៤.៤៩០	៣៣.៥៣៨.៥៨៥
កម្រៃសេវាឥណទាន	២.៨១៦.០១១	១១.៥០៩.០៣៧	២.៣៨១.៩៥៦	៩.៦៨៩.៧៩៦
បំណុលភតិសន្យា (កំណត់សម្គាល់ ១៩)	៣.០៨១.៨៧២	១២.៥៩៥.៦១១	៤.០៨២.៤៨៧	១៦.៦០៧.៥៥៧
ផ្សេងៗ	១.៤២០.៥០៩	៥.៨០៥.៦២០	១.២៦៥.៣៦៣	៥.១៤៧.៤៩៧
	១១៣.៣៣៤.៨៨២	៤៦៣.១៩៩.៦៦៣	៩៨.១០៣.៨១៦	៣៩៩.០៨៦.០២៣

២៣. កម្រៃសេវា និងកម្រៃជើងសាស្ត្រ

ព័ត៌មានលម្អិតពីកម្រៃសេវា និងកម្រៃជើងសាស្ត្រមានដូចខាងក្រោម៖

	សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ប្រាក់ពិន័យ	៦.១៧៧.០៥៦	២៥.២៤៥.៦២៨	៥.១៤៧.៧៧២	២០.៩៤១.១៣៦
ថ្លៃសេវាផ្ទេរប្រាក់	៥៣៦.៧០៩	២.១៩៣.៥៣០	៥១៨.៦២០	២.១០៩.៧៤៦
កម្រៃសេវា និងកម្រៃជើងសាស្ត្រឥណទាន	១១០.៩៤៣	៤៥៣.៤២៤	៧៧.៧២៧	៣១៦.១៩៣
ផ្សេងៗ	១.៤៥១.៦៨៣	៥.៩៣៣.០២៨	៨០៨.០៣៤	៣.២៨៧.០៨៣
	៨.២៧៦.៣៩១	៣៣.៨២៥.៦១០	៦.៥៥២.១៥៣	២៦.៦៥៤.១៥៨

២៤. ចំណាយទូទៅ និងចំណាយរដ្ឋបាល

ព័ត៌មានលម្អិតពីចំណាយទូទៅ និងចំណាយរដ្ឋបាល មានដូចខាងក្រោមនេះ៖

	សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ដុល្លារអាមេរិក ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ដុល្លារអាមេរិក ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
	១៩៦.៦៨២.៦៣៣	១៩៦.៦៨២.៦៣៣	១៧៨.៤២៩.១៧៦	១៧៨.៤២៩.១៧៦
ចំណាយបុគ្គលិក និងចំណាយពាក់ព័ន្ធផ្សេងៗ	៤៨.១២៣.៩៦២	១៩៦.៦៨២.៦៣៣	៤៣.៨៦១.៦៤៦	១៧៨.៤២៩.១៧៦
រំលស់សិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម (កំណត់សម្គាល់ ១០)	៧.៥៤៥.៩៥៤	៣០.៨៤០.៣១៤	៦.៨៥៣.២៥២	២៧.៨៧៩.០២៩
ជួសជុល និងថែទាំ	៥.៨៣៩.២៣៦	២៣.៨៦៤.៩៥៨	៤.៥១០.៤៧៨	១៨.៣៤៨.៦២៥
រំលស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ (កំណត់សម្គាល់ ៩)	៥.៦៧៤.៥៨៣	២៣.១៩១.៨៥៧	៤.៩៧៣.៩៨៦	២០.២៣៤.១៧៥
ទំនាក់ទំនង	១.១៣៦.៩៤៩	៤.៦៤៦.៧១១	៩៧៦.៩៧០	៣.៩៧៤.៣១៤
ជួលការិយាល័យ	១.២៩២.៧២៣	៥.២៨៣.៣៥៩	៣៩៩.៣៩៤	១.៦២៤.៧៣៥
សន្តិសុខ	១.៣០៣.៧៩៨	៥.៣២៨.៦២៣	១.៥០៣.៥៩៧	៦.១១៦.៦៣៣
សម្ភារការិយាល័យ និងម៉ាស៊ីនព្រីន	១.៤១៤.៣៦៦	៥.៧៨០.៥១៤	១.២៤៤.៧៩៣	៥.០៦៣.៨១៨
ទឹកភ្លើង	១.៣៨៨.១២២	៥.៦៧៣.២៥៥	១.២៨៦.២៣៦	៥.២៣២.៤០៨
សេវាអាជ្ញាបណ្ណ	៩៨២.៧៧២	៤.០១៦.៥៨៩	៩៥៣.៣១៤	៣.៨៧៨.០៨១
សេវាធនាគារ	៨១៧.៣៥៨	៣.៣៤០.៥៤២	៨៣៣.៧០៨	៣.៣៩១.៥២៤
សេវាវិជ្ជាជីវៈ	១.៩០២.៥៣៦	៧.៧៧៥.៦៦៥	១.១៩៤.៥៥៤	៤.៨៥៩.៤៤៦
ជួសជុល និងថែទាំទោចក្រយានយន្ត	១.៧១៥.៤៥៣	៧.០១១.០៥៧	៧៤៩.៣៤៥	៣.០៤៨.៣៣៥
ទីផ្សារ និងការផ្សព្វផ្សាយពាណិជ្ជកម្ម	៦៨៧.១៦២	២.៨០៨.៤៣១	៣៩១.៧៦០	១.៥៩៣.៦៨០
រំលស់លើថ្លៃដើមកម្មវិធីកុំព្យូទ័រ (កំណត់សម្គាល់ ១១)	៥១៨.៨៦៧	២.១២០.៦០៩	៣៧៦.៨៥៧	១.៥៣៣.០៥៤
ការដឹកជញ្ជូន	៤៩៣.៨៦៣	២.០១៨.៤១៨	១៤៧.៧៣៥	៦០០.៩៨៦
ផ្សេងៗ	៥.១៥៧.៤០៩	២១.០៧៨.៣៣២	២.៦១២.២០៨	១០.៦២៦.៤៦២
	៨៥.៩៩៥.០៧៣	៣៥១.៤៦១.៨៦៧	៧២.៨៦៩.៨៣៣	២៩៦.៤៣៤.៤៨១

ចំណាយផ្សេងៗ រួមមានការចំណាយលើសុខុមាលភាព ថ្លៃសមាជិកភាព និងការចំណាយផ្សេងៗ។

២៥. សាច់ប្រាក់សុទ្ធជានលើ/(បានប្រើក្នុង)សកម្មភាពប្រតិបត្តិការ

	កំណត់ សម្គាល់	សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់		សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់	
		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ដុល្លារអាមេរិក ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ដុល្លារអាមេរិក ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ដុល្លារអាមេរិក ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ដុល្លារអាមេរិក ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ចំណូលមុនបង់ពន្ធលើចំណូល និយ័តកម្មសម្រាប់៖		២៧.៨១៣.៨៥៦	១១៣.៦៧៥.២២៩	៦៨.៩២៦.១៧៤	២៨០.៣៩១.៦៧៦
ចំណូលការប្រាក់សុទ្ធ		(១៣៧.០៦៤.០៦៩)	(៥៦០.១៨០.៨៥០)	(១៣៥.១៦១.៧២៣)	(៥៤៩.៨៣៧.៨៩០)
សំវិធានធន ECL		៤៣.៦២៦.៩៣៧	១៧៨.៣០៣.២៨៨	៨.៧១៥.៣៦៥	៣៥.៤៥៤.១០៥
រំលស់ទ្រព្យប្រើ និងរំលស់ទ្រព្យអរូបីលើ៖					
ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	៩	៥.៦៧៤.៥៤៣	២៣.១៩១.៨៥៧	៤.៩៧៣.៩៨៦	២០.២៣៤.១៧៥
សិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម	១០	៧.៥៤៥.៩៥៤	៣០.៨៤០.៣១៤	៦.៨៥៣.២៥២	២៧.៨៧៩.០២៩
ថ្លៃដើមកម្មវិធីកុំព្យូទ័រ	១១	៥១៨.៨៦៧	២.១២០.៦០៩	៣៧៦.៨៥៧	១.៥៣៣.០៥៤
ចំណាយអត្ថប្រយោជន៍និយោជិត (ចំណេញ)/ខាតលើការលក់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	១៧	៤.៣៤៣.៧៦៣	១៧.៧៥២.៩៥៩	២.៤៥២.១៣១	៩.៩៧៥.២៦៩
ការលុបចោលទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	៩	(១.៤៦៣.៣៤០)	(៥.៩៨០.៦៧១)	១៦.១២៣	៦៥.៥៨៨
		(៤៨.៩៨២.២០៨)	(២០០.១៩០.២៨៥)	(៤២.៨០៤.៣៣៦)	(១៧៤.១២៨.០៤០)
បម្រែបម្រួលទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលប្រតិបត្តិការ					
សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា		១៧.៩៥៨.២៧៦	៧៣.៣៩៥.៤៧៤	(២១.៤៧៦.៥២៥)	(៨៧.៣៦៦.៥០៤)
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់ជាមួយធនាគារផ្សេងៗ		១១១.៩២១	៤៥៧.៤២១	(២០.៧០៥.៥៦៣)	(៨៤.២៣០.២៣២)
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន		(២១៨.៦២៤.៣៧០)	(៨៩៣.៥១៧.៨០០)	(៣៥៨.២០៨.៤៦៧)	(១.៤៥៧.១៩២.០៤៤)
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ		១.៨៨៩.៨៦៤	៧.៧៨០.៥៧១	១.៣៥៨.៣២១	៥.៥២៥.៦៥០
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ ផ្សេងៗ		២៧៥.៨២៩.២៥៤	១.១២៧.៣១៤.១៦១	១៩៥.៦៥០.៥១២	៧៩៥.៩០៦.២៨៣
អត្ថប្រយោជន៍និយោជិត		៣.០៨២.៧៣៧	១២.៥៩៩.១៤៦	២.៧១០.៣០៥	១១.០២៥.៥២១
បំណុលផ្សេងៗ		២.០៣២.៦៩៩	៨.៣០៧.៦៤១	៧.៣៧៧.៦៥៩	៣០.០១២.៣១៦
សាច់ប្រាក់បានពី/(បានប្រើក្នុង)សកម្មភាព ប្រតិបត្តិការ		៣៣.២៩៨.១៧៣	១៣៦.១៤៦.៣២៩	(២៣៦.០៩៨.០៩៤)	(៩៦០.៤៤៧.០៥០)
ការប្រាក់ដែលបានទទួល		២៥០.២៦៣.០៩៩	១.០២២.៨២៥.២៨៤	២៣០.០៤៣.០០៦	៩៣៥.៨១៤.៩៤៧
ការប្រាក់ដែលបានបង់		(១០១.៨៥២.៩០០)	(៤១៦.២៧២.៨០៤)	(៩២.៧២៦.១៤៣)	(៣៧៧.២០៩.៩៤៨)
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលដែលបានបង់	១៨	(១៣.៥២៨.៥២៣)	(៥៥.២៩១.០៧៤)	(១២.៥៥៧.៩១២)	(៥១.០៨៥.៥៨៦)
មូលនិធិសោធននិវត្តន៍ដែលបានបង់	១៧	(៣.៧៨៨.៩១៨)	(១៥.៤៨៥.៣០៩)	(២.៧០៥.៣៧៨)	(១១.០០៥.៤៧៨)
សាច់ប្រាក់សុទ្ធជានពី/(បានប្រើ) សកម្មភាព ប្រតិបត្តិការ		១៦៤.៣៩០.៩៣១	៦៧១.៩២២.៤២៦	(១១៤.០៤៤.៥២១)	(៤៦៣.៩៣៣.១១៥)

ព័ត៌មានបន្ថែមលើលំហូរសាច់ប្រាក់ក្នុងសកម្មភាពប្រតិបត្តិការដែលទទួលបានការប្រាក់ និងភាគលាភ៖

	សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ភាគលាភដែលបានទទួល	៤០.៤១១	១៦៥.១៥៩	៣៨.៦០១	១៥៧.០៣០

២៦. កិច្ចសន្យា និងយថាហេតុ

(ក). កិច្ចសន្យាឥណទាន

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ទ្រព្យសកម្ម				
កិច្ចសន្យាប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស	១២.៦២៨.៩០២	៥១.៩៩៣.១៩០	៣១.៧២៣.៥៣០	១២៩.២៤១.៦៦០
ចំណែកនៃឥណទានវិបារូបន៍មិនបានប្រើប្រាស់	៧៤.០៨៥.៣៧៥	៣០៥.០០៩.៤៩០	៤៤.៩៩៦.១៤៣	១៨៣.៣១៤.២៨៦
បំណុល				
ចំណែកប្រាក់កម្ចីមិនទាន់ដកចេញ	១០.៨៧៥.៧៤៣	៤៤.៧៧៥.៤៣៤	១៣.៤១០.៤៧៥	៥៤.៦៣៤.២៧៥
លិខិតឥណទាន	២.១៣៣.៦៥០	៨.៧៨៤.២៣៧	៩១.៧៨៣	៣៧៣.៩២២
លិខិតធានាពីធនាគារ	១២.២៨៨.៦៩៥	៥០.៥៩២.៥៥៦	៨.៣៦២.២៣២	៣៤.០៦៧.៧៣៤

ធនាគារបានធ្វើសំវិធានធនសម្រាប់ ECL ដែលមានសមតុល្យ ១១៦.៧២៣ ដុល្លារអាមេរិក ឬ ៤៨០.៥៤៩.០០០ រៀល (ឆ្នាំ២០២១៖ មិនមាន) ទាក់ទងនឹងសមតុល្យដែលកាតតណពន្ធនានដែលមិនបានដក រយៈពេលឥណទាន និងឥណទានបង្វិល។

(ខ). ការទាមទារសំណងតាមផ្លូវច្បាប់

ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ធនាគារបានធ្វើការប្តឹងទាមទារតាមផ្នែកច្បាប់ពីអតិថិជន ដែលមិនបានទូទាត់សង។ ភាគច្រើននៃការទាមទារនេះ គឺកំពុងស្ថិតនៅក្នុងការចរចា និង/ឬ ជំទាស់មិនព្រមពីកូនបំណុល ហេតុនេះលទ្ធផលចុងក្រោយនៃការប្តឹងទាមទារ និងសមតុល្យនៃ ការទាមទារមកវិញ មិនអាចត្រូវបានកំណត់ពេលវេលាច្បាស់លាស់នោះទេ។

(គ). ពន្ធយថាហេតុ

ប្រព័ន្ធពន្ធដារនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាបានឆ្លងកាត់ការផ្លាស់ប្តូរជាច្រើនលើកច្រើនសារ ហើយត្រូវបានកំណត់ដោយការបកស្រាយមិន ច្បាស់លាស់ ផ្ទុយ និង/ឬដែលមានការបកស្រាយខុសគ្នាជាច្រើន កើតមានឡើងក្នុងចំណោមអាជ្ញាធរពន្ធដារ និងយុត្តាធិការ។ ពន្ធដារ គឺជាកម្មវត្ថុនៃការពិនិត្យឡើងវិញ និងការសង្កេតដោយភ្នាក់ងារពន្ធដារផ្សេងៗជាច្រើន ដែលមានសមត្ថកិច្ចក្នុងការដាក់ពិន័យធ្ងន់ធ្ងរ និងពិន័យជាការប្រាក់។ កត្តាទាំងនេះហើយដែលអាចធ្វើឱ្យមានហានិភ័យពន្ធដារនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាខ្លាំងជាងប្រទេសដទៃ ទៀត។

គណៈគ្រប់គ្រងជឿជាក់ថាខ្លួនបានបង់បំណុលពន្ធគ្រប់គ្រាន់ដោយផ្អែកលើការបកស្រាយបច្ចុប្បន្នគ្រប់គ្រាន់។ ទោះបីជាយ៉ាងណាក៏ដោយ អាជ្ញាធរជាប់ពាក់ព័ន្ធអាចនឹងមានបំណកស្រាយខុសគ្នា និងធ្វើឱ្យមានផលប៉ះពាល់ដល់ប្រតិបត្តិការសំខាន់ៗរបស់ធនាគារ។

(ឃ). ស្ថានភាពត្រួតពិនិត្យពន្ធក្នុងតំបន់

នៅថ្ងៃទី៦ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២១ ធនាគារបានទទួលការជូនដំណឹងអំពីសវនកម្មពន្ធពេញលេញសម្រាប់ប្រតិបត្តិការទាំងអស់ដែលបានកើតឡើង សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១។ គិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ អគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារមិនទាន់បានអនុម័តការវាយតម្លៃពន្ធឡើងវិញទាក់ទងនឹងសវនកម្មពន្ធនោះទេ។

២៧. សមតុល្យ និងប្រតិបត្តិការរបស់ភាគីពាក់ព័ន្ធ

(ក). ភាគីពាក់ព័ន្ធ និងទំនាក់ទំនង

ភាគីពាក់ព័ន្ធ និងទំនាក់ទំនងជាមួយធនាគារបានបង្ហាញដូចខាងក្រោម៖

ភាគីពាក់ព័ន្ធ	ទំនាក់ទំនង
ម៉ារ៉ូហាន ខបភីអិលស៊ី	នៅក្រោមការគ្រប់គ្រងរួម
ម៉ារ៉ូហាន (ខេមបូឌា) ខបភីអិលស៊ី	នៅក្រោមការគ្រប់គ្រងរួម
Maruhan Investment Asia Pte. Ltd	ភាគហ៊ុនិក
ម៉ារ៉ូហាន អ៊ិនវេសមិន (ខេមបូឌា)	នៅក្រោមការគ្រប់គ្រងរួម
Maruhan Japan Bank Lao Co., Ltd.	នៅក្រោមការគ្រប់គ្រងរួម
គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ	គ្រប់អភិបាលរបស់ធនាគារដែលជាអ្នកធ្វើការសម្រេចចិត្តសំខាន់ៗទាក់ទងនឹងការដឹកនាំយុទ្ធសាស្ត្ររបស់ធនាគារ ហើយគណៈគ្រប់គ្រងជាន់ខ្ពស់ (រួមមានសមាជិកគ្រួសារដែលជិតជិតរបស់ពួកគេ)

(ខ). សមតុល្យជាមួយភាគីពាក់ព័ន្ធ

ភាគីពាក់ព័ន្ធ	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
	(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន				
ម៉ារ៉ូហាន (ខេមបូឌា) ខបភីអិលស៊ី	៤.៦៥៣.៨១៩	១៩.១៥៩.៧៧៣	៥.០០០.០០០	២០.៣៧០.០០០
គណៈគ្រប់គ្រងជាន់ខ្ពស់	៣.០៨១.១៦៤	១២.៦៨៥.១៥២	២.៣០៧.៣៨១	៩.៤០០.២៦៩
	៧.៧៣៤.៩៨៣	៣១.៨៤៤.៩២៥	៧.៣០៧.៣៨១	២៩.៧៧០.២៦៩

ប្រាក់បញ្ញើតាមបញ្ញើត្រី

ម៉ារ៉ូហាន អ៊ិនវេសមិន (ខេមបូឌា)	៣.២២១.៥៧៦	១៣.២៦៣.២២៨	៣.២២១.៥៧៦	១៣.១២៤.៧០១
--------------------------------	-----------	------------	-----------	------------

ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន

ម៉ារ៉ូហាន ខបភីអិលស៊ី	២០.៩៧៧.៤៣៧	៨៦.៣៦៤.១០៨	២០.៩៣២.៥៦១	៨៥.២៧៩.២៥៥
ម៉ារ៉ូហាន (ខេមបូឌា) ខបភីអិលស៊ី	៤.១៧១.៧៨២	១៧.១៧៥.២២៦	៩.៥៩២.០៨៤	៣៩.០៧៨.១៥២
Maruhan Investment Asia Pte. Ltd.	១.០៤៥.៧៩៧	៤.៣០៥.៥៤៦	៤៨៤.២៩២	១.៩៧៣.០០៤
ម៉ារ៉ូហាន អ៊ិនវេសមិន (ខេមបូឌា)	៣.៣២២.៦២៨	១៣.៦៧៩.២៥៩	៣.៧៦៦.៣៣៩	១៥.៣៤៤.០៦៣
Maruhan Japan Bank Lao Co., Ltd.	៥០.៨៣៥	២០៩.២៨៨	៦៦.០៨៧	២៦៩.២៣៩
Han Family	២៥.៩៨៥.៤៨៩	១០៦.៩៨២.២៦២	២៩.២៨៩.៣៩៤	១១៩.៣២៤.៩៩០
គណៈគ្រប់គ្រងជាន់ខ្ពស់	១.៤០០.៥៥៥	៥.៧៦៦.០៨៥	៨៣២.៥០៦	៣.៣៩១.៦៣១
	៥៦.៩៥៤.៥២៣	២៣៤.៤៨១.៧៧៤	៦៤.៩៦៣.២៦៣	២៦៤.៦៦០.៣៣៤

ចំណូលបន្ទាប់បន្សំ

Maruhan Investment Asia Pte. Ltd.	២.០០០.០០០	៨.២៣៤.០០០	២.០០០.០០០	៨.១៤៨.០០០
-----------------------------------	-----------	-----------	-----------	-----------

(គ). ប្រតិបត្តិការជាមួយភាគីពាក់ព័ន្ធ

ភាគីពាក់ព័ន្ធ	លក្ខណៈប្រតិបត្តិការ	សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់		សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់	
		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
ម៉ារ៉ូហាន ខបភីអិលស៊ីន	ចំណាយការប្រាក់	៥២.៣៦០	២១៣.៩៩៥	៥៩.១០៥	២៤០.៤៤០
	ប្រាក់បញ្ញើបានទទួល	៤៤.៨៧៦	១៨៣.៤០៨	៥០.៧០១	២០៦.២៥៤
ម៉ារ៉ូហាន (ខេមបូឌា) ខបភីអិលស៊ីន	ចំណាយការប្រាក់	៧៨.៦៧២	៣២១.៩៣២	៤៨.៧៨១	១៩៨.៤៤១
	ប្រាក់បញ្ញើ(បានបង់)/បានទទួល	(៥.៤២០.៣០២)	(២២.១៥២.៧៧៤)	១.៧៣៤.៩១៦	៧.០៥៧.៦៤០
	ឥណទាន(បានសង)/បានផ្តល់	(៣៥៧.១៤៣)	(១.៤៥៩.៦៤៣)	៥.០០០.០០០	២០.៣៤០.០០០
	ការទូទាត់ជំនួសឱ្យ	៩៥.៥៦៤	៣៩០.៥៦៩	៩០.៤៨៦	៣៦៨.០៩៧
Maruhan Investment Asia Pte. Ltd.	ចំណាយការប្រាក់	២១៤.៨៥៩	៨៧៨.១២៩	៦០៦.១៣៨	២.៤៦៥.៧៦៩
	ប្រាក់បញ្ញើបានទទួល/(បានបង់)	៥៦១.៥០៦	២.២៩៤.៨៧៥	(១៣៣.៨១៨)	(៥៤៤.៣៧៣)
	ចំណូលបន្ទាប់បន្សំ	-	-	១០.០០០.០០០	៤០.៦៨០.០០០
ម៉ារ៉ូហាន អ៊ិនវេសមិន (ខេមបូឌា)	ប្រាក់បញ្ញើបានបង់	(៤៤៣.៧១១)	(១.៨១៣.៤៤៧)	(៣.៧០៧.៣៤៤)	(១៥.០៨១.៤៧៣)
	ចំណាយការជួល	៤.០២៦.៣០២	១៦.៤៥៥.៤៩៦	៤.០២៦.៣០២	១៦.៣៧៨.៩៩៧
	ចំណាយការប្រាក់	២០.១៧២	៨២.៤៤៣	១០.៧៤៥	៤៣.៧១១
	ប្រាក់បញ្ញើតាមបទប្បញ្ញត្តិបានបង់	-	-	(៣.២២១.៥៧៦)	(១៣.១០៥.៣៧២)
	ការទូទាត់ជំនួសឱ្យ	(៦៧២.៦៧៥)	(២.៧៤៩.២២៤)	(៦៩៨.៦៧៦)	(២.៨៤២.២១៤)
Maruhan Japan Bank Lao Co., Ltd.	ប្រាក់បញ្ញើ (បានបង់)/បានទទួល	(១៥.២៥២)	(៦២.៣៣៥)	៤៤.១២១	១៧៩.៤៨៤
Han Family	ប្រាក់បញ្ញើបានបង់	(៣.៣០៣.៩០៤)	(១៣.៥០៣.០៥៦)	(១.៥១៩.៣៣៨)	(៦.១៨០.៦៦៨)
គណៈគ្រប់គ្រងជាន់ខ្ពស់	ប្រាក់បញ្ញើបានទទួល/(បានបង់)	៤៣១.៤៨៤	១.៧៦៣.៨៧៥	(១.០៨៩.០១១)	(៤.៤៣០.០៩៥)
	ឥណទានបានផ្តល់/(បានសង)	៩៥១.២១៤	៣.៨៨៧.៦១២	(៨០៣.៧៣៦)	(៣.២៦៩.៥៩៩)
	ប្រាក់សំណង	១.៤៥២.៨៣១	៥.៩៣៧.៧២០	១.១៤៨.៧៩១	៤.៦៧៣.២៨៣

២៨. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ

ធនាគារបានប្រឈមនឹងហានិភ័យពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដូចបានរៀបរាប់ខាងក្រោម៖

- ហានិភ័យប្រតិបត្តិការ
- ហានិភ័យឥណទាន
- ហានិភ័យទីផ្សារ និង
- ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល

មុខងារគ្រប់គ្រងហានិភ័យ និងធនាសម្ព័ន្ធអភិបាលកិច្ច

សកម្មភាពរបស់ធនាគារប្រឈមនឹងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុជាច្រើនប្រភេទដែលមានដូចជា ហានិភ័យឥណទាន ហានិភ័យទីផ្សារ (រួមមាន ហានិភ័យរូបិយប័ណ្ណ ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ និងហានិភ័យតម្លៃ) និងហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល។ ការប្រឈមនឹងហានិភ័យ គឺជាកត្តាចម្បងសម្រាប់អាជីវកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ហើយហានិភ័យនៃប្រតិបត្តិការ គឺជាផលវិបាកដែលមិនអាចចៀសផុតក្នុងវិស័យជំនួញនោះទេ។

ធនាគារមិនប្រើប្រាស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនិស្សន្ទ ដូចជាកិច្ចសន្យាប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស និងការប្តូរអត្រាប្តូរការប្រាក់ដើម្បីគ្រប់គ្រងហានិភ័យ របស់ខ្លួនឡើយ។

គោលបំណងចម្បងរបស់ធនាគារ ក្នុងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ គឺត្រូវអនុលោមតាមបទប្បញ្ញត្តិរបស់ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា។ ម៉្យាងវិញទៀត ធនាគារបានទទួលស្គាល់ពីសារៈសំខាន់នៃការសម្រេចបាននូវការអនុវត្តយ៉ាងល្អបំផុតខ្នាតអន្តរជាតិ លើការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ។ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល បានបង្កើតគណៈកម្មការឥណទាន ដើម្បីបង្កើតនូវប៉ារ៉ាម៉ែត្រទូលំទូលាយក្នុងការទទួលយកហានិភ័យរបស់ធនាគារ និងត្រួតពិនិត្យសកម្មភាពដែលផ្ទុយទៅនឹងប៉ារ៉ាម៉ែត្រទាំងនេះ។

ព័ត៌មានលម្អិតពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ				
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	១៩៣.៤៨៩.៧៨៦	៧៩៦.៥៩៧.៤៤៩	១៣៩.០៤៥.៤៦៣	៥៦៦.៤៧១.២១៦
សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៣១៥.៩១៦.៨៥៦	១.៣០០.៦២៩.៦៩៦	២៥៧.០៦៥.៥៩២	១.០៤៧.២៨៥.២២២
សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗ - សុទ្ធ	៥៣.៣៦៨.៩៨៩	២១៩.៧២០.១២៨	៣១.០៥៦.៨២៧	១២៦.៥២៥.៥១៣
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន - សុទ្ធ	២.០៧៩.៣៣៤.៨៣៦	៨.៥៦០.៦២១.៥២០	១.៩០៤.៣៨០.៩៩៤	៧.៧៥៨.៤៤៨.១៧០
ការវិនិយោគផ្សេងៗ	៣.០០៨.៤៩៤	១២.៣៨៥.៩៧០	៩៣.៧៥០	៣៨១.៩៣៨
ប្រាក់បញ្ញើដែលអាចបង្វិលមកវិញបាន	១.៩១២.៣២៤	៧.៨៧៣.០៣៨	១.៦០១.៨០១	៦.៥២៥.៧៣៧
គណនីត្រូវទទួល	១.៣៧៦.៦៨២	៥.៦៦៧.៨០០	៨០៩.៨១៣	៣.២៩៩.១៧៤
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុប	២.៦៤៨.៤០៧.៩៦៧	១០.៩០៣.៤៩៥.៦០១	២.៣៣៤.០៥៤.២៤០	៩.៥០៨.៩៣៦.៩៧៤
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ				
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	១.៧៥៣.៦៥២.៧៤៧	៧.២១៩.៧៨៨.៣៥៩	១.៤៧៧.៨២៣.៤៩៣	៦.០២០.៦៥២.៩១០
ប្រាក់កម្ចី	៣៨៩.៨១០.២១៩	១.៤៤០.១៦៨.៦៧២	៣៧១.៥២៥.៧១១	១.៩១៣.៥៩៥.៧៤៧
បំណុលបន្ទាប់បន្សំ	១៣៨.៩៥០.០០០	៥៧២.០៥៧.១៥០	១១២.៩៥០.០០០	៤៦០.១៥៨.៣០០
បំណុលផ្សេងៗ	៥៧.០២០.៦១៦	២៣៤.៧៥៣.៨៧៥	៤៦.២៣៣.៤១៥	១៨៨.៣៥៤.៩៣២
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុប	២.២៩៩.៤៣៣.៥៨២	៩.៤៦៦.៧៦៨.០៥៦	២.០០៨.៥៣២.៦១៩	៨.១៨២.៧៦១.៨៨៩

២៨.១ ហានិភ័យប្រតិបត្តិការ

ហានិភ័យប្រតិបត្តិការ គឺជាហានិភ័យខាតបង់ដោយផ្ទាល់ ឬដោយប្រយោលដែលកើតមានឡើងពីការខ្វះខាត ឬការមិនបានអនុវត្តជាប់លាប់ នៃនីតិវិធីផ្ទៃក្នុងពីសំណាក់ បុគ្គលិក បច្ចេកវិទ្យា និងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធ និងការកើតឡើងពីកត្តាខាងក្រៅមួយចំនួនទៀត ដែលមិនមែនជា ហានិភ័យឥណទាន ហានិភ័យទីផ្សារ និងហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល ដូចជាកត្តាដែលកើតមានឡើងពីតម្រូវការផ្លូវច្បាប់ និង បទប្បញ្ញត្តិផ្សេងៗ និងស្តង់ដារដែលទទួលស្គាល់ជាទូទៅនៅក្នុងបរិបទសេដ្ឋកិច្ច។

ការខាតបង់ពីហានិភ័យប្រតិបត្តិការ ត្រូវបានគ្រប់គ្រងតាមរយៈដំណើរការការគ្រប់គ្រងហានិភ័យប្រតិបត្តិការដែលបានបង្កើតឡើង ដែល សមស្របក្នុងការត្រួតពិនិត្យ និងការធ្វើរបាយការណ៍ទៅលើសកម្មភាពអាជីវកម្ម ដោយផ្អែកទៅលើការត្រួតពិនិត្យ និងអង្គការគាំទ្រ ដែលមានភាពឯករាជ្យនៃអាជីវកម្ម និងការត្រួតពិនិត្យពីគណៈគ្រប់គ្រងជាន់ខ្ពស់របស់ធនាគារ។

ការគ្រប់គ្រងលើហានិភ័យប្រតិបត្តិការរបស់ធនាគារ តម្រូវឱ្យបង្កើតរចនាសម្ព័ន្ធតួនាទី និងវិធីសាស្ត្រនៃការគ្រប់គ្រងឱ្យបានច្បាស់លាស់។ គោលការណ៍ និងវិធានការត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងផ្សេងៗ ត្រូវបានដាក់ឱ្យអនុវត្តរួមទាំងការបង្កើតកម្រិតនៃការចុះហត្ថលេខាអនុម័ត ការបង្កើត នូវប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យយ៉ាងហ្មត់ចត់ ការរៀបចំនីតិវិធី និងឯកសារនានាដែលអនុលោមតាមគោលការណ៍ និងបទប្បញ្ញត្តិផ្សេងៗ។ ការបង្កើត ទាំងនេះ គឺបន្តការត្រួតពិនិត្យជាប្រចាំដើម្បីកំណត់នូវហានិភ័យផ្នែកប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មរបស់ធនាគារ ដែលធ្វើការត្រួតពិនិត្យជាប្រចាំ ដោយអង្គការសវនកម្មផ្ទៃក្នុង។ លទ្ធផលដែលបានមកពីការត្រួតពិនិត្យរបស់សវនករផ្ទៃក្នុងត្រូវបានពិភាក្សា ជាមួយគណៈគ្រប់គ្រងនៃផ្នែក ដែលជាប់ពាក់ព័ន្ធជាមួយការដាក់ជូនទៅគណៈកម្មាធិការសវនកម្ម និងគណៈគ្រប់គ្រងជាន់ខ្ពស់របស់ធនាគារ។

២៨.២ ហានិភ័យឥណទាន

ធនាគារត្រូវប្រឈមមុខនឹងហានិភ័យឥណទាន ដែលជាហានិភ័យពីសមភាគីធ្វើឱ្យមានការខាតបង់ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារក្នុងករណីដែល មិនបានអនុវត្តនូវកាតព្វកិច្ចទាំងនេះ។ ហានិភ័យឥណទាន គឺជាហានិភ័យដែលសំខាន់បំផុតសម្រាប់អាជីវកម្មរបស់ធនាគារ។ ហានិភ័យឥណទាន ប្រឈមនឹងការកើតឡើងជាចម្បងក្នុងសកម្មភាពផ្តល់កម្ចី ដូចជាការផ្តល់ឥណទាន និងបុរេប្រទាន។ ហានិភ័យឥណទាន សម្រាប់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុក្រៅតារាងតុល្យការមានដូចជាកិច្ចសន្យាឥណទាន។ សកម្មភាពផ្តល់ឥណទាន ត្រូវបានណែនាំដោយ គោលការណ៍ឥណទានរបស់ធនាគារ ដើម្បីអះអាងធានាថាគោលបំណងនៃឥណទានទាំងអស់ទទួលបានជោគជ័យ គឺផលប៉ុន្តែឥណទានមាន ភាពរឹងមាំ ហើយហានិភ័យឥណទានត្រូវបានបែងចែកបានល្អ។ គោលការណ៍ឥណទានបានកត់ត្រានូវគោលការណ៍ឥណទាន ទ្រព្យបញ្ចាំ និងដំណើរការអនុម័តឥណទាន ដោយរួមបញ្ចូលទាំងប្រព័ន្ធចំណាត់ថ្នាក់ផ្ទៃក្នុងរបស់ធនាគារ និងនីតិវិធីដែលអនុវត្ត ដើម្បីធានាអះអាង ក្នុងការអនុលោមតាមគោលការណ៍ណែនាំរបស់ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា។

(ក) ការវាស់វែងហានិភ័យឥណទាន

ធនាគារ ធ្វើការវាយតម្លៃពីលទ្ធភាពនៃការខកខានមិនបំពេញកាតព្វកិច្ចរបស់សមភាគី ដោយប្រើប្រាស់ឧបករណ៍កំណត់ផ្ទៃក្នុង។ គណៈកម្មាធិការឥណទានក្នុងស្រុក គឺមានទំនួលខុសត្រូវក្នុងការកំណត់កម្រិតគោលនិយោបាយហានិភ័យ។

កម្រិតហានិភ័យត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញ និងធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពរៀងរាល់ឆ្នាំ និងក្នុងករណី ដែល (i) មានការផ្លាស់ប្តូរលក្ខខណ្ឌ ឥណទានដែលរួមបញ្ចូលផងដែរនូវការពន្យារពេល (ii) ការទូទាត់សងមិនទៀងទាត់ ឬ ការគេចវេសដោយចេតនា និង (iii) ព័ត៌មានមិនល្អទាក់ទងនឹងអ្នកសុំខ្ចី ឬប្រតិបត្តិការ។

(ខ) គោលនយោបាយត្រួតពិនិត្យហានិភ័យ និងការទប់ស្កាត់

ធនាគារធ្វើប្រតិបត្តិការ និងផ្តល់ឥណទានជូនអតិថិជន និងបុរេប្រទានចំពោះរូបវន្តបុគ្គល ឬ សហគ្រាស នៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។ ធនាគារ គ្រប់គ្រងវិសាលភាព និងត្រួតពិនិត្យនូវការប្រមូលផ្តុំ ហានិភ័យឥណទាន នៅពេលណាដែលហានិភ័យទាំងនោះត្រូវបានកំណត់ អត្តសញ្ញាណ។ ហានិភ័យធំៗ ដែលកំណត់ដោយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា គឺជាហានិភ័យទាំងឡាយណាដែលផ្តល់ឱ្យអត្តសញ្ញាណតែមួយ ដែលមានអនុបាតលើសពី ១០% នៃមូលនិធិផ្ទាល់សុទ្ធរបស់ធនាគារ។

យោងទៅតាមប្រកាសរបស់ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជាលេខ ធ៧-០៦-២២៦ ធនាគារតម្រូវឱ្យរក្សាឱ្យបានគ្រប់ពេលវេលានូវអនុបាតអតិបរិមា ចំនួន ២០% រវាងហានិភ័យធំៗសរុប ដែលកើតចេញពីប្រតិបត្តិការជាមួយនឹងអត្តសញ្ញាណកងកត្តបុគ្គលម្នាក់ៗ និងមូលនិធិផ្ទាល់សុទ្ធរបស់ខ្លួន។ ចំនួនសរុបនៃហានិភ័យធំៗទាំងអស់មិនត្រូវលើសពី ៣០០% នៃមូលនិធិផ្ទាល់សុទ្ធរបស់ធនាគារឡើយ។

(គ) ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទាន

- ការអភិវឌ្ឍ និងថែរក្សាដំណើរការរបស់ធនាគារសម្រាប់ការវាស់វែង ECL៖ រួមបញ្ចូលទាំងដំណើរការសម្រាប់៖
 - ការអនុម័តដំបូង ការធ្វើឱ្យមានសុពលភាពទៀងទាត់ និងការធ្វើតេស្តត្រឡប់មកវិញនៃគំរូដែលបានប្រើ
 - កំណត់ និងតាមដានការកើនឡើងហានិភ័យឥណទាន និង
 - ការរួមបញ្ចូលព័ត៌មានព្យាករណ៍ទុកនាពេលអនាគត។
- ការត្រួតពិនិត្យនូវអនុលោមភាពរបស់អង្គការអាជីវកម្ម ដែលមានដែនកំណត់ប្រឈមហានិភ័យ ដែលបានព្រមព្រៀង រួមទាំង សហគ្រាស ដែលត្រូវបានជ្រើសរើស ហានិភ័យក្នុងប្រទេស និងប្រភេទផលិតផល។ របាយការណ៍ទៀងទាត់ស្តីពីគុណភាព ឥណទាននៃផលបត្រក្នុងស្រុក ត្រូវបានផ្តល់ជូននៅតុលាការឥណទានរបស់ធនាគារ ដែលអាចតម្រូវឱ្យមានវិធានការកែតម្រូវ សមស្របដែលនឹងត្រូវអនុវត្ត។ ការត្រួតពិនិត្យទាំងនេះ រួមមានរបាយការណ៍ដែលបានប៉ាន់ស្មានពីសំវិធានធន ECL។
- ឯកទេសក្នុងការផ្តល់យោបល់ ការណែនាំនិង ជំនាញ ដល់អង្គការអាជីវកម្មដើម្បីលើកកម្ពស់ការអនុវត្តដ៏ល្អបំផុតនៅ ក្នុងធនាគារ ក្នុងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទាន។ ធនាគារ មានគោលការណ៍ និងការអនុវត្តជាច្រើនដើម្បីកាត់បន្ថយហានិភ័យឥណទាន។ ទំលាប់នៃការគ្រប់គ្រងទាំងនេះ គឺការទទួលបាននូវសន្តិសុខក្នុងទម្រង់ជាទ្រព្យបញ្ចាំសម្រាប់ឥណទាន ទៅអតិថិជនដែលជាទម្រង់ ធម្មតា។ ធនាគារ អនុវត្តគោលការណ៍ណែនាំស្តីពីការទទួលយកបាននូវចំណាត់ថ្នាក់ជាក់លាក់នៃទ្រព្យបញ្ចាំ ឬ ការកាត់បន្ថយ ហានិភ័យឥណទាន។ ប្រភេទទ្រព្យបញ្ចាំសំខាន់ដើម្បីធានាឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនគឺ៖
 - ឥណទានហ៊ុំប៉ូតែកលើទ្រព្យសកម្មលំនៅដ្ឋាន (ដីធ្លី អគារ និងទ្រព្យសកម្មផ្សេងទៀត)
 - ការគិតថ្លៃលើទ្រព្យសកម្មអាជីវកម្ម ដូចជាដី និងអគារ និង
 - សាច់ប្រាក់ជាទម្រង់ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់។

ការប្រមូលផ្តុំហានិភ័យ

ធនាគារ ត្រួតពិនិត្យការប្រមូលផ្តុំនៃហានិភ័យឥណទានរបស់សមភាគីទៅតាមឧស្សាហកម្ម។ ការវិភាគនៃការប្រមូលផ្តុំលើហានិភ័យ ឥណទាន គិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃតារាងតុល្យការត្រូវបានបង្ហាញដូចខាងក្រោម។

(ឃ) ការប្រឈមហានិភ័យអតិបរិមាណលើឥណទានមុនកាន់កាប់ទ្រព្យបញ្ចាំ ឬការពង្រឹងឥណទានផ្សេងៗ

ព័ត៌មានលម្អិតអំពីការប្រឈមហានិភ័យអតិបរិមាណលើឥណទានមុនកាន់កាប់ទ្រព្យបញ្ចាំ ឬការពង្រឹងឥណទានផ្សេងៗមានដូចខាងក្រោម៖

		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	
		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)		(កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	
សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា	៣១៥.៩១៦.៨៥៦	១.៣០០.៦២៩.៦៩៦	២៥៧.០៦៥.៥៩២	១.០៤៧.២៨៥.២២២	
សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗ	៥៣.៤៥៣.៥៩០	២២០.០៦៨.៤៣០	៣១.២០៧.៤៩៣	១២៧.១៣៩.៣២៦	
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន	២.១២៧.៩៣០.៣៦៨	៨.៧៦០.៦៨៩.៣២៥	១.៩៤២.៤៩៤.១៦២	៧.៩១៣.៧២១.២១៦	
ការវិនិយោគផ្សេងៗ	៣.០០៨.៤៩៤	១២.៣៨៥.៩៧០	៩៣.៧៥០	៣៨១.៩៣៨	
ប្រាក់បញ្ញើដែលអាចបង្វិលមកវិញបាន	១.៩១២.៣២៤	៧.៨៧៣.០៣៨	១.៦០១.៨០១	៦.៥២៥.៧៣៧	
គណនីត្រូវទទួល	១.៣៧៦.៦៨២	៥.៦៦៧.៨០០	៨០៩.៨១៣	៣.២៩៩.១៧៨	
	២.៥០៣.៥៩៨.៣១៤	១០.៣០៧.៣១៤.២៥៩	២.២៣៣.២៧២.៦១១	៩.០៩៨.៣៥២.៦១៧	

សមតុល្យសាច់ប្រាក់ដែលប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទានដែលកើតឡើងពីសមាសធាតុនៃតារាងតុល្យការត្រូវបានលាតត្រដាងនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ២៦។

(ទំព័រនេះត្រូវទុកឱ្យទំនេរដោយចេតនា)

(ង) ការប្រមូលផ្តុំហានិភ័យទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុជាមួយនឹងការប្រឈមហានិភ័យឥណទាន

ការប្រមូលផ្តុំហានិភ័យកើតឡើងនៅពេលដែលសមត្ថភាពមួយចំនួនចូលរួមក្នុងសកម្មភាពអាជីវកម្មស្រដៀងគ្នា ឬសកម្មភាពនៅក្នុងតំបន់ ភូមិសាស្ត្រដូចគ្នា ឬមានលក្ខណៈសេដ្ឋកិច្ចស្រដៀងគ្នា ដែលបណ្តាលឱ្យសមត្ថភាពរបស់ពួកគេក្នុងបំពេញកាតព្វកិច្ចតាមកិច្ចសន្យា ហើយរងផលប៉ះពាល់ដោយសារបម្រែបម្រួលសេដ្ឋកិច្ច នយោបាយ ឬលក្ខខណ្ឌផ្សេងទៀត។ ការប្រមូលផ្តុំហានិភ័យបង្ហាញពីភាពប្រែប្រួលទាក់ទងនឹងការអនុវត្តរបស់ធនាគារពីការអភិវឌ្ឍដែលប៉ះពាល់ដល់ឧស្សាហកម្មជាក់លាក់ ឬទីតាំងភូមិសាស្ត្រ។

	សមតុល្យជាមួយ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា ដុល្លារអាមេរិក	សមតុល្យជាមួយ ធនាគារផ្សេងៗ ដុល្លារអាមេរិក	ឥណទានផ្តល់ជូន អតិថិជន - សុទ្ធ ដុល្លារអាមេរិក	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		គណនីត្រូវទទួល ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
				ប្រាក់បញ្ញើដែលអាច ការិនិយោគផ្សេងៗ ដុល្លារអាមេរិក	ជកម្មកវិញបាន ដុល្លារអាមេរិក		
អន្តរការីហិរញ្ញវត្ថុ	៣១៥.៩១៦.៨៥៦	៥៣.៤៥៣.៥៩០	-	-	-	-	៣៦៩.៣៧០.៤៤៦
ពាណិជ្ជកម្ម - បោះដុំ និងលក់រាយ	-	-	៦១៨.៤១១.៨០៤	-	-	-	៦១៨.៤១១.៨០៤
ការផ្តល់ឥណទានផ្ទាល់ខ្លួន សំណង់ និងអចលនទ្រព្យ	-	-	៤៦៦.៧២៦.៩៧៨	-	-	-	៤៦៦.៧២៦.៩៧៨
ឥណទានគេហដ្ឋាន	-	-	១៥៦.០១០.៤០៨	-	-	-	១៥៦.០១០.៤០៨
គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ	-	-	២៩.០៩១.៧៨១	-	-	-	២៩.០៩១.៧៨១
កសិកម្ម	-	-	២៧៨.៧២២.៥៣៥	-	-	-	២៧៨.៧២២.៥៣៥
សេវាកម្ម	-	-	៣៥៨.៣៣៩.០៨០	-	-	-	៣៥៨.៣៣៩.០៨០
ផ្សេងៗ	-	-	៩៣៩.០៧៥	៣.០០៨.៤៩៤	១.៩១២.៣២៤	១.៣៧៦.៦៨២	៧.២៣៦.៥៧៥
	៣១៥.៩១៦.៨៥៦	៥៣.៤៥៣.៥៩០	២.១២៧.៩៣០.៣៦៨	៣.០០៨.៤៩៤	១.៩១២.៣២៤	១.៣៧៦.៦៨២	២.៥០៣.៥៩៨.៣១៤
សំវិធានធន ECL	-	(៨៤.៦០១)	(៣២.៨៩១.០៥១)	-	-	-	(៣២.៩៧៦.៦៥២)
កម្រៃសេវាដំណើរការឥណទានមិនបានរំលស់	-	-	(១៥.៧០៤.៤៨១)	-	-	-	(១៥.៧០៤.៤៨១)
	៣១៥.៩១៦.៨៥៦	៥៣.៣៦៨.៩៨៩	២.០៧៩.៣៣៤.៨៣៦	៣.០០៨.៤៩៤	១.៩១២.៣២៤	១.៣៧៦.៦៨២	២.៤៥៤.៩១៨.១៨១
សមមូលពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	១.៣០០.៦២៩.៦៩៦	២១៩.៧២០.១២៨	៨.៥៦០.៦២១.៥២០	១២.៣៨៥.៩៧០	៧.៨៧៣.០៣៨	៥.៦៦៧.៨០០	១០.១០៦.៨៩៨.១៥២

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១						
	សមតុល្យជាមួយ	សមតុល្យជាមួយ	ឥណទានផ្តល់ជូន	ប្រាក់បញ្ញើដែលអាច		គណនីត្រូវទទួល	សរុប
	ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា	ធនាគារផ្សេងៗ	អតិថិជន - សុទ្ធ	ការវិនិយោគផ្សេងៗ	ដកមកវិញបាន		
ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	
អន្តរការីហិរញ្ញវត្ថុ	២៥៧.០៦៥.៥៩២	៣១.២០៧.៤៩៣	-	-	-	-	២៨៨.២៧៣.០៨៥
ពាណិជ្ជកម្ម - បោះដុំ និងលក់វាយ	-	-	៦៨៧.៥៩៨.៣៥២	-	-	-	៦៨៧.៥៩៨.៣៥២
ការផ្តល់ឥណទានផ្ទាល់ខ្លួន	-	-	៣២៤.៧១៨.២២៨	-	-	-	៣២៤.៧១៨.២២៨
សំណង់ និងអចលនទ្រព្យ	-	-	១៤៩.២៣៧.២២៧	-	-	-	១៤៩.២៣៧.២២៧
ឥណទានគេហដ្ឋាន	-	-	៦៩.៦២៧.៣៨៥	-	-	-	៦៩.៦២៧.៣៨៥
គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ	-	-	១៩.០០៥.៩៨២	-	-	-	១៩.០០៥.៩៨២
កសិកម្ម	-	-	៣២២.៧៦៦.៨០៤	-	-	-	៣២២.៧៦៦.៨០៤
សេវាកម្ម	-	-	៣៦៩.៥៤០.១៨៤	-	-	-	៣៦៩.៥៤០.១៨៤
ផ្សេងៗ	-	-	-	៩៣.៧៥០	១.៦០១.៨០១	៨០៩.៨១៣	២.៥០៥.៣៦៤
	២៥៧.០៦៥.៥៩២	៣១.២០៧.៤៩៣	១.៩៤២.៤៩៤.១៦២	៩៣.៧៥០	១.៦០១.៨០១	៨០៩.៨១៣	២.២៣៣.២៧២.៦១១
សំវិធានធន ECL	-	(១៥០.៦៦៦)	(២៤.៤១៩.៣៧១)	-	-	-	(២៤.៥៧០.០៣៧)
សេវាដំណើរការឥណទានមិនបានរំលស់	-	-	(១៣.៦៩៣.៧៩៧)	-	-	-	(១៣.៦៩៣.៧៩៧)
	២៥៧.០៦៥.៥៩២	៣១.០៥៦.៨២៧	១.៩០៤.៣៨០.៩៩៤	៩៣.៧៥០	១.៦០១.៨០១	៨០៩.៨១៣	២.១៩៥.០០៨.៧៧៧
សមមូលពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	១.០៤៧.២៨៥.២២២	១២៦.៥២៥.៥១៣	៧.៧៥៨.៤៤៨.១៧០	៣៨១.៩៣៨	៦.៥២៥.៧៣៧	៣.២៩៩.១៧៨	៨.៩៤២.៤៦៥.៧៥៨

(ច) គុណភាពឥណទាន

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២			សរុប ដុល្លារអាមេរិក
	ដំណាក់កាលទី១ ដុល្លារអាមេរិក	ដំណាក់កាលទី២ ដុល្លារអាមេរិក	ដំណាក់កាលទី៣ ដុល្លារអាមេរិក	
សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា	៣១៥.៩១៦.៨៥៦	-	-	៣១៥.៩១៦.៨៥៦
សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗ	៤៣.៧៤៥.៤៤២	៩.៧០៨.១៤៨	-	៥៣.៤៥៣.៥៩០
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន	២.០១០.២៧៦.១២៧	៤៤.៥១៣.៩៤១	៧៣.១៤០.៣០០	២.១២៧.៩៣០.៣៦៨
ការវិនិយោគផ្សេងៗ	៣.០០៨.៤៩៤	-	-	៣.០០៨.៤៩៤
ប្រាក់បញ្ញើដែលអាចបង្វិលមកវិញបាន	១.៩១២.៣២៤	-	-	១.៩១២.៣២៤
គណនីត្រូវទទួល	១.៣៧៦.៦៥២	-	-	១.៣៧៦.៦៥២
	២.៣៧៦.២៣៥.៩២៥	៥៤.២២២.០៨៩	៧៣.១៤០.៣០០	២.៥០៣.៥៩៨.៣១៤
សំវិធានធន ECL	(៤.៧១៨.០៣៤)	(៣.៥១៣.៦១៧)	(២៤.៧៤៤.០០១)	(៣២.៩៧៥.៦៥២)
កម្រៃសេវាដំណើរការឥណទានមិនបានរំលស់	(១៥.៣១១.៧៨០)	(១៩៣.៣៣៧)	(១៩៩.៣៦៤)	(១៥.៧០៤.៤៨១)
	២.៣៥៦.២០៦.១១១	៥០.៥១៥.១៣៥	៤៨.១៩៦.៩៣៥	២.៤៥៤.៩១៨.១៨១
សមមូលពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	៩.៧០០.៥០០.៥៦១	២០៧.៩៧០.៨០៩	១៩៨.៤២៦.៧៨២	១០.១០៦.៨៩៨.១៥២

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១			សរុប ដុល្លារអាមេរិក
	ដំណាក់កាលទី១ ដុល្លារអាមេរិក	ដំណាក់កាលទី២ ដុល្លារអាមេរិក	ដំណាក់កាលទី៣ ដុល្លារអាមេរិក	
សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា	២៥៧.០៦៥.៥៩២	-	-	២៥៧.០៦៥.៥៩២
សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗ	៧.៤០០.០៨៣	២៣.៨០៧.៤១០	-	៣១.២០៧.៤៩៣
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន	១.៨២៨.៨៤៣.២៦១	៥៩.៦១៩.៦៣៣	៥៤.០៣១.២៦៨	១.៩៤២.៤៩៤.១៦២
ការវិនិយោគផ្សេងៗ	៩៣.៧៥០	-	-	៩៣.៧៥០
ប្រាក់បញ្ញើដែលអាចដកមកវិញបាន	១.៦០១.៨០១	-	-	១.៦០១.៨០១
គណនីត្រូវទទួល	៨០៩.៨១៣	-	-	៨០៩.៨១៣
	២.០៩៥.៨១៤.៣០០	៨៣.៤២៧.០៤៣	៥៤.០៣១.២៦៨	២.២៣៣.២៧២.៦១១
សំវិធានធន ECL	(១.៤៩៩.០២៤)	(៤.៣២០.២៥៤)	(១៨.៧៥០.៧៥៩)	(២៤.៥៧០.០៣៧)
កម្រៃសេវាដំណើរការឥណទានមិនបានរំលស់	(១៣.៦៨៤.៣១៨)	-	(៩.៤៧៩)	(១៣.៦៩៣.៧៩៧)
	២.០៨០.៦១០.៩៥៨	៧៩.១០៦.៧៨៩	៣៥.២៧១.០៣០	២.១៩៥.០០៨.៧៧៧
សមមូលពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	៨.៤៧៦.៤៩០.៥២៣	៣២២.២៨១.០៥៨	១៤៣.៦៩៤.១៧៧	៨.៩៤២.៤៦៥.៧៥៨

ធនាគារអនុវត្តវិធីសាស្ត្រប្រើដំណាក់កាល ដោយផ្អែកលើការធ្លាក់ចុះប្តូរគុណភាពឥណទានចាប់តាំងពីមានការទទួលស្គាល់ដំបូង។ សំវិធានធនលើឱនភាពតម្លៃ នឹងត្រូវធ្វើឡើងដោយផ្អែកលើវិធីសាស្ត្រប្រើដំណាក់កាលដូចខាងក្រោមដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីការធ្លាក់ចុះប្តូរគុណភាពឥណទាននៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុចាប់តាំងពីមានការទទួលស្គាល់ដំបូង៖

(i) ដំណាក់កាលទី ១៖ ECL ១២-ខែ – មិនមានឱនភាពតម្លៃឥណទាន

ចំពោះការប្រឈមនឹងហានិភ័យ ដែលមិនមានការកើនឡើងគួរឱ្យកត់សម្គាល់នៃហានិភ័យឥណទានតាំងពីការទទួលស្គាល់ដំបូង ហើយមិនមានឱនភាពតម្លៃឥណទាននោះទេ ហើយ ECL ដែលមានទំនាក់ទំនងនឹងប្រូបាប៊ីលីតេនៃព្រឹត្តិការណ៍លំនាំដើម ដែលកើតឡើង ក្នុងរយៈពេល ១២ខែបន្ទាប់ នឹងត្រូវបានទទួលស្គាល់។

(ii) ដំណាក់កាលទី ២៖ ECL ពេញមួយវដ្ត – មិនមានឱនភាពតម្លៃឥណទាន

ចំពោះការប្រឈមនឹងហានិភ័យ ដែលមានការកើនឡើងគួរឱ្យកត់សម្គាល់នៃហានិភ័យឥណទានតាំងពីការទទួលស្គាល់ដំបូង ប៉ុន្តែមិនមាន ឱនភាពតម្លៃឥណទាននោះទេ ECL ពេញមួយជីវិត នឹងត្រូវបានទទួលស្គាល់។

(iii) ដំណាក់កាលទី ៣៖ ECL ពេញមួយវដ្ត – ឱនភាពតម្លៃឥណទាន

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានវាយតម្លៃជាឱនភាពតម្លៃឥណទាននៅពេលមានព្រឹត្តិការណ៍មួយច្រើនដង ធ្វើឱ្យមានផលប៉ះពាល់យ៉ាង ធ្ងន់ធ្ងរដល់លំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតដែលបានរំពឹងទុករបស់ទ្រព្យសកម្មនោះ។ ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមានឱនភាពតម្លៃ ឥណទាននោះទេ ECL ពេញមួយជីវិត នឹងត្រូវបានទទួលស្គាល់។

ដំណាក់កាល ស្ថានភាពនៃហានិភ័យឥណទាន សូចនាករលំនាំដើម

១	១២-ខែ ECL – មិនមានឱនភាពតម្លៃឥណទាន	០ ដល់ ៣០ DPD
២	ពេញ១វដ្តនៃECL – មិនមានឱនភាពតម្លៃឥណទាន	៣១ ដល់ ៩០ DPD
៣	ពេញ១វដ្តនៃECL – ឱនភាពតម្លៃឥណទាន	លើសពី ៩០ DPD

បានរៀបចំ និងកំណត់ពេលវេលាឡើងវិញ
លំនាំដើមចាំបាច់
លំនាំដើមដែលពាក់ព័ន្ធ

និយមន័យនៃលំនាំដើម ដែលបានប្រើសម្រាប់គោលបំណងទាំងនេះត្រូវបានអនុវត្តយ៉ាងជាប់លាប់លើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់លើកលែងតែ តែមានព័ត៌មាន ដែលបង្ហាញថានិយមន័យលំនាំដើមផ្សេងទៀតមានភាពសមស្របច្រើនជាង ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុជាក់លាក់មួយ។

ផ្អែកលើនិយមន័យនៃលំនាំដើមរបស់ធនាគារ គណនីដែលត្រូវបានចាត់ចូលជាលំនាំដើមនឹងត្រូវបានដាក់ស្លាកថា “បាទ / ចាស” នៅក្នុង “សូចនាករនៃឱនភាព” នៅពេល “ហេតុផលលំនាំដើម” បង្ហាញពីហេតុផលមួយក្នុងចំណោមហេតុផលទាំង ៤ ដូចខាងក្រោម។

- (ក) *ធម្មតា*៖ ភាពយឺតយ៉ាវរបស់គណនីលើសពី ៩០ DPD ហើយអាចអនុវត្តបានចំពោះផលិតផលទាំងអស់ លើកលែងតែ ផលិតផលហិរញ្ញវត្ថុពាណិជ្ជដែលមាននិយមន័យតាមលំនាំដើម ៣១ DPD ដោយសារលក្ខណៈ រយៈពេលខ្លីនៃផលិតផល
- (ខ) *ការរៀបចំ និងកំណត់ពេលវេលាឡើងវិញ*៖ នៅពេលដែលគណនីឆ្លងកាត់ការរៀបចំរចនាសម្ព័ន្ធបំណុល និងកំណត់ ពេលវេលាឡើងវិញ
- (គ) *ចាំបាច់*៖ នៅពេលគណនីបង្ហាញពីការភាពទន់ខ្សោយនៅក្នុងប្រវត្តិឥណទានរបស់វា ប៉ុន្តែការបំពានរបស់វាមិនលើសពី ៩០ DPD និង
- (ឃ) *ពាក់ព័ន្ធ*៖ សំដៅលើការឆ្លងកាត់លំនាំដើមតាមភាពព្យាបាទនៃប្រភេទអ្នកខ្ចីដូចគ្នានៅក្នុងប្រភេទនៃការចុះបញ្ជីប្រាក់កម្ចីដូចគ្នា។

(iv) ការបញ្ចូលព័ត៌មានព្យាករណ៍នាពេលខាងមុខ

ធនាគាររួមបញ្ចូលព័ត៌មានព្យាករណ៍នាពេលខាងមុខទាំងការវាយតម្លៃថាតើហានិភ័យឥណទានរបស់ឧបករណ៍បានកើនឡើងគួរឱ្យកត់សម្គាល់ចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់ដំបូង និងការវាស់វែងរបស់ ECL ដែរឬទេ។

ព័ត៌មានខាងក្រៅដែលត្រូវបានពិចារណារួមមានទិន្នន័យសេដ្ឋកិច្ច និងការព្យាករណ៍ដែលបោះពុម្ពផ្សាយដោយស្ថាប័នរដ្ឋាភិបាល និងអាជ្ញាធររូបិយវត្ថុនៅក្នុងបណ្តាប្រទេសដែលធនាគារធ្វើប្រតិបត្តិការ អង្គការឈានមុខ ដូចជាមូលនិធិរូបិយវត្ថុអន្តរជាតិ និងវិស័យឯកជន និងអ្នកសិក្សាពីការព្យាករណ៍។

ធនាគារបានកំណត់ និងចងក្រងឯកសារសំខាន់ៗនៃហានិភ័យឥណទាន និងការខាតបង់ឥណទានសម្រាប់ផលបត្រហិរញ្ញវត្ថុនីមួយៗស្របតាមប្រទេសនីមួយៗ ហើយដោយប្រើការវិភាគទិន្នន័យប្រវត្តិសាស្ត្រ ដែលបានប៉ាន់ស្មានទំនាក់ទំនងរវាងអថេរម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ច និងហានិភ័យឥណទាន និងការខាតបង់ឥណទាន។

(v) លំដាប់នៃគុណភាពឥណទាន

តារាងខាងក្រោមបង្ហាញពីគុណភាពឥណទាន និងហានិភ័យប្រឈមអតិបរមាទៅលើហានិភ័យឥណទានយោងទៅតាមប្រព័ន្ធកំណត់ចំណាត់ថ្នាក់ឥណទានផ្ទៃក្នុងរបស់ធនាគារ។ សមតុល្យខាងក្រោមនេះ បង្ហាញសំវិធានធនដុលលើ ECL ៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២
	អត្រាប្រូបាប៊ីលីតេនៃលំនាំដើម
ចំនួនថ្ងៃហួសកាលកំណត់	
0-0 ថ្ងៃ	0,0២% - ៣,១១%
១-៣០ ថ្ងៃ	១,៦៧% - ៤៦,៩១%
សំវិធានធនដុលលើ ECL ជាដុល្លារអាមេរិក	២.០១០.២៧៦.១២៧
៣១-៦០ ថ្ងៃ	១,២៥% - ៥៨,៦២%
៦១-៩០ ថ្ងៃ	០,៩៣% - ៥៩,០០%
សំវិធានធនដុលលើ ECL ជាដុល្លារអាមេរិក	៤៤.៥១៣.៩៤១
លើស ៩០ ថ្ងៃ	១០០%
សំវិធានធនដុលលើ ECL ជាដុល្លារអាមេរិក	៧៣.១៤០.៣០០
សរុបជាដុល្លារអាមេរិក	២.១២៧.៩៣០.៣៦៨
សមមូលពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	៨.៧៦០.៦៨៩.៣២៥

<i>ចំនួនថ្ងៃហួសកាលកំណត់</i>	<i>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ អត្រាប្រូបាប៊ីលីតេនៃលំនាំដើម</i>
០-០ ថ្ងៃ	០,០៤% - ១,៨១%
១-៣០ ថ្ងៃ	១០,៩៤% - ៤៧,៨១%
សំវិធានធនដុលលើ ECL ជាដុល្លារអាមេរិក	១.៨២៨.៨៤៣.២៦១
៣១-៦០ ថ្ងៃ	២,០៤% - ៦២,៤៦%
៦១-៩០ ថ្ងៃ	០,៩៣% - ៥៤,២៥%
សំវិធានធនដុលលើ ECL ជាដុល្លារអាមេរិក	៥៩.៦១៩.៦៣៣
លើស ៩០ ថ្ងៃ	១០០%
សំវិធានធនដុលលើ ECL ជាដុល្លារអាមេរិក	៥៤.០៣១.២៦៨
សរុបជាដុល្លារអាមេរិក	១.៩៤២.៤៩៤.១៦២
សមមូលពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	៧.៩១៣.៧២១.២១៥

(ជ) វត្ថុបញ្ជាក់ដែលបានរឹបអូស

ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ធនាគារមិនបានរឹបអូសវត្ថុបញ្ជាក់ណាមួយដែលបានកាន់កាប់ប្រាក់តម្កល់តាមបទប្បញ្ញត្តិនោះឡើយ។

២៨.៣ ហានិភ័យទីផ្សារ

ធនាគារបានប្រឈមនឹងហានិភ័យទីផ្សារ ដែលជាហានិភ័យធ្វើឱ្យតម្លៃសមស្រប ឬលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ មានការប្រែប្រួល ដោយសារតែការប្រែប្រួលតម្លៃក្នុងទីផ្សារនោះទេ។ ហានិភ័យទីផ្សារ ដែលកើតឡើងពីស្ថានភាពចំហក្នុងអត្រាការប្រាក់ រូបិយប័ណ្ណ និងផលិតផលមូលធន ដែលកត្តាទាំងនេះត្រូវប្រឈមនឹងចលនាទីផ្សារជាក់លាក់ និងទូទៅ ហើយនិងការប្រែប្រួលក្នុងកម្រិត អស្ថិរភាពនៃអត្រា ឬតម្លៃទីផ្សារដូចជាអត្រាការប្រាក់ គម្លាតឥណទាន អត្រាប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស និងតម្លៃមូលធន។

ធនាគារមិនប្រើប្រាស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនិស្សន្ទដូចជាកិច្ចសន្យាប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស និងការផ្លាស់ប្តូរអត្រាការប្រាក់នាពេលអនាគត ដើម្បីបញ្ចៀសនូវហានិភ័យរបស់ខ្លួនទេ។

(ក) ហានិភ័យពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស

ហានិភ័យពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេសកើតឡើងពីប្រតិបត្តិការពាណិជ្ជកម្មអនាគត និងទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ជា រូបិយប័ណ្ណណាមួយ ដែលមិនមែនជារូបិយប័ណ្ណមុខងាររបស់ធនាគារ។ ធនាគារបានរក្សាទុកគោលការណ៍ដែលទប់ស្កាត់ខ្លួនឯងពីស្ថានភាព ហានិភ័យការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស។ ស្ថានភាពចំហក្នុងអត្រាការប្រាក់រូបិយប័ណ្ណណាមួយត្រូវបានត្រួតពិនិត្យជាមួយនឹងតម្រូវការ ប្រតិបត្តិការ ដែនកំណត់នៃស្ថានភាពដែលបានកំណត់ជាមុន និងដែនកំណត់កាត់បន្ថយការខាតបង់។

សមតុល្យទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលរូបិយប័ណ្ណផ្សេងក្រៅពីដុល្លារអាមេរិក មិនមានទំហំជាសារវន្តទេ ហេតុនេះ ពុំមានការវិភាគអំពី ហានិភ័យប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេសត្រូវបានបង្ហាញនោះទេ។

(ខ) ហានិភ័យតម្លៃ

ធនាគារមិនមានប្រឈមនឹងហានិភ័យតម្លៃមូលបត្រឡើយ ពីព្រោះធនាគារមិនបានធ្វើការវិនិយោគក្នុងមូលបត្រ ដែលបានធ្វើចំណាត់ថ្នាក់នៅ ក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុដូចនឹងតម្លៃទីផ្សារឡើយ។

(គ) ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់

ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ គឺជាហានិភ័យដែលលំហូរសាច់ប្រាក់អនាគតនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ នឹងប្រែប្រួលដោយសារការប្រែប្រួលអត្រាការប្រាក់ទីផ្សារ។ គម្លាតការប្រាក់អាចកើនឡើងជាលទ្ធផលពីការប្រែប្រួល ប៉ុន្តែអាចកាត់បន្ថយការខាតបង់ នៅក្នុងករណីដែលព្រឹត្តិការណ៍ មិនបានរំពឹងទុកបានកើតមានឡើង។ នៅក្នុងដំណាក់កាលនេះ គណៈគ្រប់គ្រងរបស់ធនាគារ មិនមានគោលនយោបាយណាមួយដើម្បីកំណត់កម្រិតភាពមិនស៊ីគ្នានៃអត្រាការប្រាក់ដែលបានកំណត់តម្លៃឡើងវិញ ដែលស្ថិតក្នុងការអនុវត្ត។ ទោះបីយ៉ាងណាក៏ដោយ គណៈគ្រប់គ្រង បានត្រួតពិនិត្យជាប្រចាំលើភាពមិនស៊ីគ្នាទាំងនេះ។

ធនាគារពុំមានទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ គួរឱ្យកត់សម្គាល់ដែលមានអត្រាការប្រាក់អណ្តែតនោះទេ។ សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិនៃ កម្ពុជា សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗ ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន ប្រាក់កម្ចី និងបំណុលបន្ទាប់បន្សំ ដែលមានទាំងអត្រាការប្រាក់ថេរ និងទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលដែលមិនមានការប្រាក់។

(ទំព័រនេះត្រូវទុកឱ្យចន្លោះទទេដោយចេតនា)

	រហូតដល់ ១ខែ ដុល្លារអាមេរិក	១ ទៅ ៣ខែ ដុល្លារអាមេរិក	៣ ទៅ ១២ខែ ដុល្លារអាមេរិក	១ ទៅ ៥ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	លើសពី ៥ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	គ្មានកាលកំណត់សង ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២							
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ							
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	-	-	-	-	-	១៩៣.៤៨៩.៧៨៦	១៩៣.៤៨៩.៧៨៦
សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា	១១.១៥៦.៩៧៩	៣.៤២៨.៩៥៣	-	-	-	៣០១.៣៣០.៩២៤	៣១៥.៩១៦.៨៦៦
សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗ	១៦.១៣៤.៥០៥	៥.០០០.០០០	-	-	-	៣២.៣១៩.០៨៥	៥៣.៤៥៣.៥៩០
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន	១២៤.៤៣២.៩៧៤	៧៨.៨០៨.៦១០	៣១៧.៧៧៧.៦៥៤	១.១៨៨.៥៧១.៤០៤	៤១៨.៣៣៩.៧២៦	-	២.១២៧.៩៣០.៣៦៨
ការវិនិយោគផ្សេងៗ	-	-	២.៩១៤.៧៤៤	-	-	៩៣.៧៥០	៣.០០៨.៤៩៤
ប្រាក់បញ្ញើដែលអាចបង្វិលមកវិញបាន	៤៦.៨៩៤	៤៦.៨៩៤	១៨៦.៤០៣	១.០៦៩.៦៨៩	៥៦២.៤៤៤	-	១.៩១២.៣២៤
គណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ	-	-	-	-	-	១.៣៧៦.៦៨២	១.៣៧៦.៦៨២
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុប	១៥១.៧៧១.៣៥២	៨៧.២៨៤.៤៥៧	៣២០.៨៧៨.៨០១	១.១៨៩.៦៤១.០៩៣	៤១៨.៩០២.១៧០	៥២៨.៦១០.២២៧	២.៦៩៧.០៨៨.១០០
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ							
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៣២៦.១៣៦.៩២៩	១៧២.៣៧៣.០២៥	៧៧៦.៧៤០.៥២៩	២៥៦.៨៤៧.៨៧១	១៩.៤៤០	២២១.៥៣៤.៩៥៣	១.៧៥៣.៦៥២.៧៤៧
ប្រាក់កម្ចី	៨.៤៣១.៩៦២	៣៥.២៦៩.០៦២	៥៨.៧៩៩.៧៧០	២៤២.២១៣.៥៤៥	៥.០៩៥.៨៨០	-	៣៤៩.៨១០.២១៩
បំណុលបន្ទាប់បន្សំ	-	-	១៣.៧៥០.០០០	១០២.០០០.០០០	២៣.២០០.០០០	-	១៣៨.៩៥០.០០០
បំណុលផ្សេងៗ	-	-	-	-	-	៥៧.០២០.៦១៦	៥៧.០២០.៦១៦
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុប	៣៣៤.៥៦៨.៨៩១	២០៧.៦៤២.០៨៧	៨៤៩.២៩០.២៩៩	៦០១.០៦១.៤១៦	២៨.៧៦៥.៣២០	២៧៨.៥៥៥.៥៦៩	២.២៩៩.៤៣៣.៥៨២
អតិរេកសាច់ប្រាក់ងាយស្រួលសុទ្ធ (គម្លាត)	(១៨២.៧៩៧.៥៣៩)	(១២០.៣៥៧.៦៣០)	(៥២៨.៤១១.៤៩៨)	៥៨៨.៥៧៩.៦៧៧	៣៩០.៥៨៦.៨៥០	២៥០.០៥៤.៦៥៨	៣៩៧.៦៥៤.៥១៨
សមមូលពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	(៧៥២.៥៧៧.៤៦៨)	(៤៩៥.៥១២.៣៦៣)	(២.១៧៥.៤៧០.១៣៨)	២.៤២៣.១៨២.៥៣២	១.៦០៨.០៤៦.០៦១	១.០២៩.៤៧៥.០២៧	១.៦៣៧.១៤៣.៦៥១

ធនាគារ ស្ថាបនា ភីអិលស៊ី

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ និងសម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់

	រហូតដល់ ១ខែ ដុល្លារអាមេរិក	១ ទៅ ៣ខែ ដុល្លារអាមេរិក	៣ ទៅ ១២ខែ ដុល្លារអាមេរិក	១ ទៅ ៥ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	លើសពី ៥ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	គ្មានកាលកំណត់សង ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១							
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ							
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	-	-	-	-	-	១៣៩.០៤៥.៤៦៣	១៣៩.០៤៥.៤៦៣
សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា	៨.២៧១.៦០៦	១៤.៥១៨.៤០៩	១២.៨៧៧.៣២០	-	-	២២១.៣៩៨.២៥៧	២៥៧.០៦៥.៥៩២
សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗ	១៤.៨៩៤.១៥៥	៣.៩២៧.៣៤៤	១.៩៦៣.៦៧២	-	-	១០.៤២២.៣២២	៣១.២០៧.៤៩៣
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន	៩៦.៧៩០.១៥១	៧៦.៥៧៣.៦៥២	៣១៣.៥០៣.៥៧៨	១.១៧១.៥០៦.៩៤៨	២៨៤.១១៩.៨៣៣	-	១.៩៤២.៤៩៤.១៦២
ការវិនិយោគផ្សេងៗ	-	-	-	-	-	៩៣.៧៥០	៩៣.៧៥០
ប្រាក់បញ្ញើដែលអាចបង្វិលមកវិញបាន	១១.៩១០	២៤.០៩៧	១១៣.១៧៨	៧១០.២៩៧	៧៤២.៣១៩	-	១.៦០១.៨០១
គណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ	-	-	-	-	-	៨០៩.៨១៣	៨០៩.៨១៣
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុប	១១៩.៩៦៧.៨២២	៩៥.០៤៣.៥០២	៣២៨.៤៥៧.៧៤៨	១.១៧២.២១៧.២៤៥	២៨៤.៨៦២.១៥២	៣៧១.៧៦៩.៦០៥	២.៣៧២.៣១៨.០៧៤
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ							
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៣០៥.៥៨៨.៧៩២	១៥២.៨០៤.៥៤៦	៦៥១.៣០២.១៨៨	២៣៣.១៣៣.៥៨២	៥១០.០០០	១៣៤.៤៨៤.៣៨៥	១.៤៧៧.៨២៣.៤៩៣
ប្រាក់កម្ចី	៦៩.១៥៧	២៩.៥៣០.៥២៩	៤៧.៤២០.៥៣៦	២៩៣.២៦០.១១៥	១.២៤៥.៣៧៤	-	៣៧១.៥២៥.៧១១
បំណុលបន្ទាប់បន្សំ	-	-	៩.០០០.០០០	៨០.៨០០.០០០	២៣.១៥០.០០០	-	១១២.៩៥០.០០០
បំណុលផ្សេងៗ	-	-	-	-	-	៤៦.២៣៣.៤១៥	៤៦.២៣៣.៤១៥
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុប	៣០៥.៦៥៧.៩៤៩	១៨២.៣៣៥.០៧៥	៧០៧.៧២២.៧២៤	៦០៧.១៩៦.៦៩៧	២៤.៥០៥.៣៧៤	១៨០.៧១៧.៨០០	២.០០៨.៥៣២.៦១៩
អតិរេកសាច់ប្រាក់ងាយស្រួលសុទ្ធ (គម្លាត)	(១៨៥.៦៩០.១២៧)	(៨៧.២៩១.៥៧៣)	(៣៧៩.២៦៤.៩៧៦)	៥៦៥.០២៣.៥៤៨	២៥៩.៩៥៦.៧៧៨	១៩១.០៥១.៨០៥	៣៦៣.៧៨៥.៤៥៥
សមមូលពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	(៧៥៦.៥០១.៥៧៧)	(៣៥៥.៦២៥.៨៦៨)	(១.៥៤៥.១២៥.៥១២)	២.៣០១.៩០៥.៩៣៤	១.០៥៩.០៦៣.៩១៤	៧៧៨.៣៤៥.០៥៣	១.៤៨២.០៦១.៩៤៤

២៨.៤ ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល

ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល គឺជាហានិភ័យដែលធនាគារមិនអាចបំពេញកាតព្វកិច្ចទូទាត់របស់ខ្លួនដែលទាក់ទងនឹងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុរបស់ខ្លួន នៅពេលដល់កាលកំណត់សង ហើយដើម្បីជំនួសសមតុល្យមូលនិធិនៅពេលពួកគេត្រូវបានដកចេញ។ ផលវិបាកនេះអាចជាការខកខាន មិនបានបំពេញតាមកាតព្វកិច្ចសងអ្នកដាក់ប្រាក់បញ្ញើ និងបំពេញតាមការសន្យាដើម្បីឱ្យខ្ចី។

គណៈគ្រប់គ្រងរបស់ធនាគារត្រួតពិនិត្យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល និងគ្រប់គ្រងការប្រមូលផ្តុំ និងរបាយការណ៍នៃកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង។ ការត្រួតពិនិត្យ និងការរាយការណ៍ធ្វើឡើងតាមស្ថានភាពសាច់ប្រាក់ប្រចាំថ្ងៃ ហើយនិងរៀបចំគម្រោងសម្រាប់ ថ្ងៃបន្ទាប់ សប្តាហ៍បន្ទាប់ និងខែបន្ទាប់ ពីព្រោះការិយបរិច្ឆេទទាំងនេះ គឺជាការិយបរិច្ឆេទសំខាន់សម្រាប់ការគ្រប់គ្រងសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល។ គណៈគ្រប់គ្រងត្រួតពិនិត្យលើបម្រែបម្រួលនៃម្ចាស់ប្រាក់បញ្ញើសំខាន់ៗ និងគម្រោងការដកប្រាក់របស់ពួកគេ។

តារាងក្នុងកំណត់សម្គាល់ ៣០ គឺជាការវិភាគលើទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលរបស់ធនាគារដោយពាក់ព័ន្ធនឹងអាយុកាលផុតកំណត់ដោយផ្អែកលើ រយៈពេលដែលនៅសល់នាកាលបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍ទៅកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សងកិច្ចសន្យា ឬកាលបរិច្ឆេទដែលបានប៉ាន់ស្មានទុក។

២៨.៥ ការគ្រប់គ្រងដើមទុន

គោលបំណងចម្បងនៃការគ្រប់គ្រងដើមទុនរបស់ធនាគារ ដើម្បីធានាថាធនាគារបានអនុវត្តទៅនឹងតម្រូវការដើមទុនខាងក្រៅ និងបានរក្សាភាពរឹងមាំលើស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ និងអនុបាតដើមទុនគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីទ្រទ្រង់មុខជំនួញ និងបង្កើនតម្លៃជាអតិបរមាជូនភាគហ៊ុនិក។

ធនាគារគ្រប់គ្រងរចនាសម្ព័ន្ធដើមទុនរបស់ខ្លួន ហើយធ្វើការកែតម្រូវដោយផ្អែកលើការផ្លាស់ប្តូរស្ថានភាពសេដ្ឋកិច្ច និងលក្ខណៈហានិភ័យនៃសកម្មភាពរបស់ខ្លួន។ ដើម្បីថែរក្សា ឬកែតម្រូវរចនាសម្ព័ន្ធដើមទុន ធនាគារអាចកែតម្រូវសមតុល្យទូទាត់ភាគលាភដល់ភាគហ៊ុនិករចនាសម្ព័ន្ធបង្វិលដើមទុន ឬចេញផ្សាយមូលបត្រធានាដើមទុន។ ពុំមានការផ្លាស់ប្តូរណាមួយបានកើតឡើងក្នុងគោលបំណងគោលនយោបាយ និងដំណើរការពីការិយបរិច្ឆេទមុនៗនោះទេ។

(ទំព័រនេះត្រូវទុកឱ្យចន្លោះទទេដោយចេតនា)

២៩. ស្ថានភាពអាយុកាលផ្គត់ផ្គង់របស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល

តារាងខាងក្រោមបានបង្ហាញពីការវិភាគលើស្ថានភាពកាលបរិច្ឆេទផ្គត់ផ្គង់នៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលរបស់ធនាគារ ថាតើវាអាចប្រមូលបានមកវិញ ឬអាចធ្វើការទូទាត់បានក្នុងអំឡុងពេលមួយឆ្នាំ ឬលើសពីមួយឆ្នាំ គិតចាប់ពីកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២			ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		
	ក្នុងរយៈពេល ១ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	លើសពី ១ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក	ក្នុងរយៈពេល ១ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	លើសពី ១ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ						
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	១៩៣.៤៨៩.៧៨៦	-	១៩៣.៤៨៩.៧៨៦	១៣៩.០៤៥.៤៦៣	-	១៣៩.០៤៥.៤៦៣
សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា	២៥៦.៤៤៥.៨១១	៥៩.៤៧១.០៤៥	៣១៥.៩១៦.៨៥៦	២០១.១០៨.២០៨	៥៥.៩៥៧.៣៨៤	២៥៧.០៦៥.៥៩២
សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗ	៥៣.៤៥៣.៥៩០	-	៥៣.៤៥៣.៥៩០	៣១.២០៧.៤៩៣	-	៣១.២០៧.៤៩៣
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន	៥២១.០១៩.២៣៨	១.៦០៦.៩១១.១៣០	២.១២៧.៩៣០.៣៦៨	៤៨៦.៨៦៧.៣៨១	១.៤៥៥.៦២៦.៧៨១	១.៩៤២.៤៩៤.១៦២
ការវិនិយោគផ្សេងៗ	២.៩១៤.៧៤៤	៩៣.៧៥០	៣.០០៨.៤៩៤	-	៩៣.៧៥០	៩៣.៧៥០
ប្រាក់បញ្ញើដែលអាចបម្រើប្រយោជន៍បាន	២៨០.១៩១	១.៦៣២.១៣៣	១.៩១២.៣២៤	១៤៩.១៨៥	១.៤៥២.៦១៦	១.៦០១.៨០១
គណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ	១.៣៧៦.៦៨២	-	១.៣៧៦.៦៨២	៨០៩.៨១៣	-	៨០៩.៨១៣
	១.០២៨.៩៨០.០៤២	១.៦៦៨.១០៨.០៥៨	២.៦៩៧.០៨៨.១០០	៤៥៩.១៨៧.៥៤៣	១.៥១៣.១៣០.៥៣១	២.៣៧២.៣១៨.០៧៤
ទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ						
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១៤.៧០៨.២៩៣	-	១៤.៧០៨.២៩៣	១៥.៣០០.៦៧៨	-	១៥.៣០០.៦៧៨
ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	-	៥២.៥២២.៩៨៧	៥២.៥២២.៩៨៧	-	៤៨.៦៧៧.៦៣០	៤៨.៦៧៧.៦៣០
សិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម	-	៦២.៦២៤.២៨៧	៦២.៦២៤.២៨៧	-	៥៩.០១៦.៦៧០	៥៩.០១៦.៦៧០
ថ្លៃរើមកម្មវិធីកុំព្យូទ័រ	-	១៣.៧១៥.២៧៣	១៣.៧១៥.២៧៣	-	៩.១៤០.២៤៦	៩.១៤០.២៤៦
មូលនិធិពាណិជ្ជកម្ម	-	១៧.៣៨០.០៣០	១៧.៣៨០.០៣០	-	១៧.៣៨០.០៣០	១៧.៣៨០.០៣០
ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ	-	៤.៥៦០.៧៦៣	៤.៥៦០.៧៦៣	-	៥.២៤៦.៧៧៣	៥.២៤៦.៧៧៣
	១៤.៧០៨.២៩៣	១៥០.៨០៣.៣៤០	១៦៥.៥១១.៦៣៣	១៥.៣០០.៦៧៨	១៣៩.៤៦១.៣៤៩	១៥៤.៧៦២.០២៧
កម្រៃសេវាដំណើរការឥណទានមិនទាន់បានរំលស់	-	-	(១៥.៧០៤.៤៨១)	-	-	(១៣.៦៩៣.៧៩៧)
សំវិធានធន ECL	-	-	(៣២.៩៧៥.៦៥២)	-	-	(២៤.៥៧០.០៣៧)
រំលស់ទ្រព្យរូបិយ និងរំលស់ទ្រព្យអរូបិយ	-	-	(៥៣.១១៣.៩០០)	-	-	(៤៧.៦៧៥.០១៣)
ទ្រព្យសកម្មសរុប	១.០៤៧.៦៨៨.៣៣៥	១.៨១៨.៩១១.៣៩៨	២.៨៦៦.០៨៥.៧០០	៨៧៤.៤៨៨.២២១	១.៦៥២.៥៩១.៨៨០	២.៥២៧.០៨០.២៥៤
សមមូលពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	៤.២៩៦.៨៦៤.៨៧៥	៧.៤៨៨.៤៥៤.២៦៦	១១.៧៨៥.២៣៧.០៦៧	៣.៥៦២.៦៦៥.០១២	៦.៧៣២.៦៥៩.៣១៩	៩.៩៤៥.៣២៤.៤៧០

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២			ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		
	ក្នុងរយៈពេល ១ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	លើសពី ១ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក	ក្នុងរយៈពេល ១ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	លើសពី ១ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
ចំណូលហិរញ្ញវត្ថុ						
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន						
និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ	១.៤៩៦.៧៨៥.៤៣៤	២៥៦.៨៦៧.៣១៣	១.៧៥៣.៦៥២.៧៤៧	១.២៤៤.១៧៩.៩១១	២៣៣.៦៤៣.៥៨២	១.៤៧៧.៨២៣.៤៩៣
ប្រាក់កម្ចី	១០២.៥០០.៧៩៤	២៤៧.៣០៩.៤២៥	៣៤៩.៨១០.២១៩	៧៧.០២០.២២២	២៩៤.៥០៥.៤៨៩	៣៧១.៥២៥.៧១១
ចំណូលបន្ទាប់បន្សំ	១៣.៧៥០.០០០	១២៥.២០០.០០០	១៣៨.៩៥០.០០០	៩.០០០.០០០	១០៣.៩៥០.០០០	១១២.៩៥០.០០០
ចំណូលផ្សេងៗ	៤៩.៦៣៤.០២៧	៧.៣៨៦.៥៨៩	៥៧.០២០.៦១៦	៣៩.១២៣.២៩៩	៧.១១០.១៥៦	៤៦.២៣៣.៤៥៥
	១.៦៦២.៦៧០.២៥៥	៦៣៦.៧៦៣.៣២៧	២.២៩៩.៤៣៣.៥៨២	១.៣៦៥.៣២៦.៥៣២	៦៣៩.២០៩.២២៧	២.០០៤.៥៣៥.៧៥៩
ចំណូលមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ						
ចំណូលផ្សេងៗ	(៨១១.១២៦)	-	(៨១១.១២៦)	(៤៥៦.៧៣៤)	-	(៤៥៦.៧៣៤)
អត្ថប្រយោជន៍និយោជិត	-	២៨.៧៤៨.៥៣២	២៨.៧៤៨.៥៣២	-	២៦.១៥៨.៥៦២	២៦.១៥៨.៥៦២
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលត្រូវសង	៣.៤៨៦.១៨៥	-	៣.៤៨៦.១៨៥	១១.០៨២.៤៦៦	-	១១.០៨២.៤៦៦
ចំណូលភតិសន្យា	៩.៣៧៣.០១១	៣៤.៣៥៥.៥៥១	៤៣.៧២៨.៥៦២	៨.៥៧៦.៨៦៣	៣៣.១៤៦.៥៤៩	៤១.៧២៣.៤១២
	១២.០៤៨.០៧០	៦៣.១០៤.០៨៣	៧៥.១៥២.១៥៣	១៩.២០៥.៥៩៥	៥៩.៣០៥.១១១	៧៨.៥០៧.៧០៦
ចំណូលសរុប	១.៦៧៤.៧១៨.៣២៥	៦៩៩.៨៦៧.៤១០	២.៣៧៤.៥៨៥.៧៣៥	១.៣៨៤.៥៣២.១២៧	៦៩៨.៥១៤.៣៣៨	២.០៨៣.០៤៧.៧៦៥
សមមូលពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	៦.៨៩៤.៨១៥.៣៤៤	២.៨៨១.៣៥៤.១២៧	៩.៧៧៦.១៦៩.៤៧១	៥.៦៥៦.៨៥៤.៨៧២	២.៨៤៥.៧៤៧.៤១៣	៨.៥០២.៦០២.២៨៥

៣០. ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ខាងស្រួល

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

ការវិភាគលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់ គឺអាស្រ័យទៅលើកាលបរិច្ឆេទដែលបានរំពឹងថាទ្រព្យសកម្មទាំងនេះ នឹងបានទទួលស្គាល់។ សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មផ្សេងទៀត ការវិភាគកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់ គឺផ្អែកទៅលើពេលវេលា ដែលនៅសល់ចាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍រហូតដល់កាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់នៃកិច្ចសន្យា ឬមុនកាលបរិច្ឆេទដែលបានរំពឹងទុក ប្រសិនបើទ្រព្យសកម្មនេះ ត្រូវបានទទួលស្គាល់។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមដែលមានកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង គឺផ្អែកលើរយៈពេលដែលនៅសល់ចាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍ទៅកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សងនៃកិច្ចសន្យា។ នៅពេលដែលសមភាគី មានជម្រើសតែមួយសម្រាប់តែធ្វើការទូទាត់សមតុល្យត្រូវបានបង់ ហើយបំណុលត្រូវបានបែងចែកទៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទដំបូងបំផុត ដែលធនាគារអាចតម្រូវឱ្យមានការទូទាត់។

(ទំព័រនេះត្រូវបានទុកចោលឱ្យទទេដោយចេតនា)

ព័ត៌មានពីកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សងនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល បានផ្អែកលើការទូទាត់សងដែលនៅសល់នាការិយបរិច្ឆេទដែលនឹងត្រូវទូទាត់សងមានដូចខាងក្រោម៖

	តាមតម្រូវការ និងរហូតដល់ ១ខែ ដុល្លារអាមេរិក	> ១ ទៅ ៣ខែ ដុល្លារអាមេរិក	>៣ ទៅ ១២ខែ ដុល្លារអាមេរិក	>១ ទៅ ៥ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	លើសពី ៥ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	គ្មានកាលកំណត់ថេរ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២							
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ							
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	១៩៣.៤៨៩.៧៨៦	-	-	-	-	-	១៩៣.៤៨៩.៧៨៦
សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា	១៨០.៤៤៧.៩០៩	១៧.៧៧០.០៦៥	៥៨.២២៧.៨៣៧	៣៤.២៣៦.៣៥១	២៣៤.៦៩៤	២៥.០០០.០០០	៣១៥.៩១៦.៨៥៦
សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗ	៤៨.៤៥៣.៥៩០	៥.០០០.០០០	-	-	-	-	៥៣.៤៥៣.៥៩០
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន	១៦៦.៩៨៣.២១៥	១១១.២៦៦.៦៥៨	៤៧៨.៩៥០.៦៨៥	១.៥៩៧.៤៩០.៨១២	៥៤៨.៧៨៩.៣១៩	-	២.៩០៣.៤៨០.៦៨៩
ការវិនិយោគផ្សេងៗ	-	-	២.៩១៤.៧៤៤	-	៩៣.៧៥០	-	៣.០០៨.៤៩៤
ប្រាក់បញ្ញើដែលអាចបម្រើលមកវិញបាន	១២៨.៦១៩	៦៤.៤៥៧	២៤៨.៥៨៤	១.០៦៩.៦៨៩	៥៦២.៤៤៥	-	២.០៧៣.៧៩៤
គណនីត្រូវទទួល	-	១.៣៧៦.៦៨២	-	-	-	-	១.៣៧៦.៦៨២
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុប	៥៨៩.៥០៣.១១៩	១៣៥.៤៧៧.៨៦២	៥៤០.៣៤១.៨៥០	១.៦៣២.៧៩៦.៨៥២	៥៤៩.៦៨០.២០៨	២៥.០០០.០០០	៣.៤៧២.៧៩៩.៨៩១
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ							
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញផ្សេងៗ	៥៤៧.៦៧១.៨៨០	១៧២.៣៧៣.០២៥	៧៧៦.៧៤០.៥២៩	២៥៦.៨៤៧.៨៧៣	១៩.៤៤០	-	១.៧៥៣.៦៥២.៧៤៧
ប្រាក់កម្ចី	៨.៤៣១.៩៦២	៣៥.២៦៩.០៦២	៥៨.៧៩៩.៧៧០	២៤២.២១៣.៥៤៥	៥.០៩៥.៨៨០	-	៣៤៩.៨១០.២១៩
បំណុលបន្ទាប់បន្សំ	-	-	១៣.៧៥០.០០០	១០២.០០០.០០០	២៣.២០០.០០០	-	១៣៨.៩៥០.០០០
បំណុលផ្សេងៗ	១១.៥៨៩.៣៥៥	២២.៣៨៩.៨៩៦	៧៤.១៩៥.៧១៣	៩៣.៦០២.៥៧៣	២.៦៧១.០៦១	-	២០៤.៤៨៨.៥៩៨
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុប	៥៦៧.៦៩៣.១៩៧	២៣០.០៣១.៩៨៣	៩២៣.៤៨៦.០១២	៦៥៤.៦៦៣.៩៩១	៣០.៩៨៦.៣៨១	-	២.៤៨៦.៨៦១.៥៦៤
អតិរេកសាច់ប្រាក់ងាយស្រួលសុទ្ធ (គម្លាត)	២១.៨០៩.៩២២	(៩៤.៥៥៤.១២១)	(៣៨៣.១៤៤.១៦២)	៩៣៨.១៣២.៨៦១	៥១៨.៦៩៣.៨២៧	២៥.០០០.០០០	១.០២៥.៩៣៨.៣២៧
សមមូលពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	៨៩.៧៩១.៤៤៩	(៣៨៩.២៧៩.៣១៧)	(១.៥៧៧.៤០៤.៥១៥)	៣.៨៦២.២៩២.៩៨៩	២.១៣៥.៤៦២.៤៨៦	១០២.៩២៥.០០០	៤.២២២.៧៨៨.០៩២

ធនាគារ ស្ថាបនា ភីអិលស៊ី

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រីមាសថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ និងសម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់

	រហូតដល់ ១ខែ ដុល្លារអាមេរិក	>១ ទៅ ៣ខែ ដុល្លារអាមេរិក	>៣ ទៅ ១២ខែ ដុល្លារអាមេរិក	>១ ទៅ ៥ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	លើសពី ៥ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	គ្មានកាលកំណត់ថេរ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១							
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ							
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	១៣៩.០៤៥.៤៦៣	-	-	-	-	-	១៣៩.០៤៥.៤៦៣
សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា	១១២.៩៥៣.០២៨	២៧.០៩៩.៤៣៦	៦១.០៥៥.៧៤៤	៣៦.៦២១.៦៨៤	៣៥.៧០០	១៩.៣០០.០០០	២៥៧.០៦៥.៥៩២
សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗ	២៥.៣១៦.៤៧៧	៣.៩២៧.៣៤៤	១.៩៦៣.៦៧២	-	-	-	៣១.២០៧.៤៩៣
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន	១៣៨.០៤៣.៧១៨	១០៩.៣៣១.៦៩៤	៤៦៨.៥៣៧.០៦០	១.៥៥១.៦៦៥.៧១០	៣៤៨.៨៨៤.៦០៥	-	២.៦១៦.៤៦២.៧៨៧
ការវិនិយោគផ្សេងៗ	-	-	-	-	៩៣.៧៥០	-	៩៣.៧៥០
ប្រាក់បញ្ញើដែលអាចបង្វិលមកវិញបាន	១៩.៤៤១	៧១.១៤៥	១៤៩.០២១	៧១០.២៩៧	៧៤២.៣១៩	-	១.៦៩២.២២៣
គណនីត្រូវទទួល	-	៨០៩.៨១៣	-	-	-	-	៨០៩.៨១៣
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុប	៤១៥.៣៧៨.១២៧	១៤១.២៣៩.៤៣២	៥៣១.៧០៥.៤៩៧	១.៥៨៨.៩៩៧.៦៩១	៣៤៩.៧៥៦.៣៧៤	១៩.៣០០.០០០	៣.០៤៦.៣៧៧.១២១
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ							
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញផ្សេងៗ	៤៤០.០៧៣.១៧៧	១៥២.៨០៤.៥៤៦	៦៥១.៣០២.១៨៨	២៣៣.១៣៣.៥៨២	៥១០.០០០	-	១.៤៧៧.៨២៣.៤៩៣
ប្រាក់កម្ចី	៦៩.១៥៧	២៩.៥៣០.៥២៩	៤៧.៤២០.៥៣៦	២៩៣.២៦០.១១៥	១.២៤៥.៣៧៤	-	៣៧១.៥២៥.៧១១
បំណុលបន្ទាប់បន្សំ	-	-	៩.០០០.០០០	៨០.៨០០.០០០	២៣.១៥០.០០០	-	១១២.៩៥០.០០០
បំណុលផ្សេងៗ	៨.៤៧៦.៤៤៧	១៧.៥១៥.៤៧៤	៥៦.៨៩៦.៨៧២	៨២.៧២៦.០៦១	២.៨០៧.៥២៦	-	១៦៨.៤២២.៣៨០
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុប	៤៤៨.៦១៨.៧៨១	១៩៩.៨៥០.៥៤៩	៧៦៤.៦១៩.៥៩៦	៦៨៩.៩១៩.៧៥៨	២៧.៧១២.៩០០	-	២.១៣០.៧២១.៥៨៤
អតិរេកសាច់ប្រាក់ងាយស្រួលសុទ្ធ (គម្លាត)	(៣៣.២៤០.៦៥៤)	(៥៨.៦១១.១១៧)	(២៣២.៩១៤.០៩៩)	(៨៩៩.០៧៧.៩៣៣)	(៣២២.០៤៣.៤៧៤)	១៩.៣០០.០០០	(៩១៥.៦៥៥.៥៣៧)
សមមូលពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	(១៣៥.៤២២.៤២៤)	(២៣៨.៧៨១.៦៩១)	(៩៤៨.៨៩២.០៣៩)	(៣.៦៦២.៨៤៣.៤៩៩)	១.៣១២.០០៥.១១៣	៧៨.៦២៨.២០០	(៣.៧៣០.៣៨០.៦៥៤)

៣១. តម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ

ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ រួមមានទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងឧបករណ៍ក្រៅតារាងតុល្យការ។ តម្លៃសមស្រប គឺជាតម្លៃដែល និងត្រូវទទួលបានពីការលក់ទ្រព្យសកម្ម ឬត្រូវបានទូទាត់ដើម្បីផ្ទេរបំណុលតាមលំដាប់ប្រតិបត្តិការរវាងអ្នកទិញ និងអ្នកលក់ នាកាលបរិច្ឆេទនៃការវាស់វែងក្នុងទីផ្សារគោល ឬអវត្តមានរបស់វានៅក្នុងទីផ្សារដែលមានអត្ថប្រយោជន៍ខ្ពស់បំផុតដែលធនាគារបានធ្វើប្រតិបត្តិការនាកាលបរិច្ឆេទនោះ។ ព័ត៌មានដែលបានបង្ហាញទាំងនេះ ជាការប៉ាន់ស្មានលើតម្លៃសមស្របគិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍។

សម្រង់តម្លៃ និងតម្លៃទីផ្សារដែលអាចកំណត់បាន ត្រូវបានប្រើប្រាស់ជាការវាស់វែងតម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ នៅពេលដែលមិនមានតម្លៃទីផ្សារដែលបានស្រង់ និងអាចកំណត់បាន នោះតម្លៃសមស្របត្រូវបានប៉ាន់ស្មានដោយផ្អែកលើកម្រិតនៃវិធីសាស្ត្រ និងការសន្មតទាក់ទងនឹងលក្ខណៈនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ អត្រាអប្បបរមា ការប៉ាន់ស្មានលើលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគត និងកត្តាផ្សេងៗទៀត។

ព័ត៌មានតម្លៃសមស្របសម្រាប់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុមិនត្រូវបានរាប់បញ្ចូលទេ ពីព្រោះវាមិនស្ថិតក្នុងវិសាលភាពនៃស្តង់ដារ CIFRS ៧៖ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ៖ ការលាតត្រដាង ដែលទាមទារឱ្យបង្ហាញព័ត៌មានរបស់តម្លៃសមស្រប។

តម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារ មានដូចជាសាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិ នៃកម្ពុជា និងធនាគារផ្សេងៗ ឥណទាន ផ្តល់ជូនអតិថិជន ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន និងធនាគារ ទ្រព្យសកម្មជាក់លាក់ផ្សេងៗ បំណុលជាក់លាក់ផ្សេងៗ និងប្រាក់កម្ចី និងបំណុលបន្ទាប់បន្សំ មិនមានហានិភ័យជាសារវន្ត ដើម្បីផ្លាស់ប្តូរអត្រាចំណេញលើទីផ្សារ ពីព្រោះកាលបរិច្ឆេទដែលបានកម្រិតរហូតដល់អវសានកាលនៃឧបករណ៍ទាំងនេះ។ ដូចនេះហើយ សមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ គិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍ មានតម្លៃប្រហាក់ប្រហែលនឹងតម្លៃសមស្របរបស់វា។

វិធីសាស្ត្រ និងការសន្មតដែលធនាគារបានប្រើប្រាស់ ក្នុងការប៉ាន់ស្មានតម្លៃសមស្របរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមានដូចជា៖

សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា និងធនាគារផ្សេងៗ
សមតុល្យយោងដែលមានតម្លៃប្រហាក់ប្រហែលនឹងតម្លៃសមស្របដោយសារលក្ខណៈរយៈពេលខ្លីរបស់គណនីទាំងនេះ។

ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន
តម្លៃសមស្របត្រូវបានប៉ាន់ស្មាន តាមការធ្វើអប្បបរមាលើលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតដោយប្រើប្រាស់អត្រាទីផ្សារផ្លូវការហិរញ្ញវត្ថុជាមួយហានិភ័យឥណទានស្រដៀងគ្នា និងកាលបរិច្ឆេទនៃកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង។

ប្រាក់បញ្ញើ ប្រាក់កម្ចី និងបំណុលបន្ទាប់បន្សំ
តម្លៃសមស្របប៉ាន់ស្មាននៃប្រាក់បញ្ញើតាមតម្រូវការដោយគ្មានកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង ដែលរួមបញ្ចូលប្រាក់បញ្ញើដែលមិនមានការគិតការប្រាក់ គឺជាសមតុល្យដែលត្រូវសងតាមតម្រូវការ។ តម្លៃសមស្របប៉ាន់ស្មាននៃប្រាក់បញ្ញើដែលមានការប្រាក់ថេររយៈពេលវែង ប្រាក់កម្ចី និងបំណុលបន្ទាប់បន្សំដោយគ្មានតម្លៃទីផ្សារត្រូវបានដកស្រង់ គឺផ្អែកលើលំហូរសាច់ប្រាក់ តម្លៃអប្បបរមាដោយប្រើអត្រាការប្រាក់សម្រាប់បំណុលថ្មីដែលមានកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សងនៅសល់ស្រដៀងគ្នា។ សមតុល្យយោងដុលមានតម្លៃប្រហាក់ប្រហែលនឹងតម្លៃសមស្របនៃគណនីទាំងនេះ។

ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលផ្សេងទៀត

ដោយសារតែរយៈពេលខ្លីរបស់គណនីទាំងនេះ សមតុល្យយោងរបស់បំណុលផ្សេងទៀតនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានចាត់ទុកថាជាសមតុល្យប្រហាក់ប្រហែលនឹងតម្លៃសមស្របរបស់គណនីទាំងនោះ។

ឋានានុក្រមតម្លៃសមស្រប

CIFRS ៧ បញ្ជាក់ពីឋានានុក្រមនៃបច្ចេកទេសវាយតម្លៃ ដោយផ្អែកលើថាតើធាតុចូលនៃបច្ចេកទេសវាយតម្លៃទាំងនោះអាចត្រូវបាន កំណត់ ឬមិនអាចកំណត់បាន។ ធាតុចូលដែលកំណត់បានឆ្លុះបញ្ចាំងពីទិន្នន័យទីផ្សារដែលទទួលបានពីប្រភពឯករាជ្យ និងធាតុចូល ដែលមិនអាចកំណត់បានឆ្លុះបញ្ចាំងពីការការសន្មតទីផ្សាររបស់ធនាគារ។ ឋានានុក្រមតម្លៃសមរម្យមានដូចខាងក្រោម៖

- កម្រិតទី ១ – តម្លៃដកស្រង់ (មិនមាននិយ័តកម្ម) នៅក្នុងទីផ្សារសកម្ម ក្នុងការកំណត់អត្តសញ្ញាណរបស់ទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុល។ កម្រិតនេះរាប់បញ្ចូលទាំងមូលបត្រភាគហ៊ុនដែលបានចុះបញ្ជី និងឧបករណ៍បំណុល។
- កម្រិតទី ២ – ធាតុចូលក្រៅពីតម្លៃដែលបានដកស្រង់ រួមមានក្នុងកម្រិតទី ១ ដែលអាចត្រូវបានគេសង្កេតឃើញ សម្រាប់ ទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលដោយផ្ទាល់ (ឧទាហរណ៍តម្លៃ) ឬដោយប្រយោល (ឧទាហរណ៍ពីតម្លៃនិស្សន្ទ)។
- កម្រិតទី ៣ – ធាតុចូលសម្រាប់ទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលដែលមិនផ្អែកលើទិន្នន័យទីផ្សារដែលអាចអង្កេតបាន (ធាតុចូលដែលមិនអាច សង្កេតបាន)។ កម្រិតនេះរួមបញ្ចូលទាំងឧបករណ៍មូលធន និងឧបករណ៍បំណុលដែលមានសមាសធាតុមិនអាច សង្កេតបាន។

តារាងខាងក្រោមសង្ខេបពីតម្លៃសមស្របរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនត្រូវបានយោងតាមតម្លៃសមស្របក្នុងរបាយការណ៍ ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនាកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ត្រូវបានវិភាគតាមកម្រិតផ្សេងៗគ្នានៅក្នុងឋានានុក្រមរបស់តម្លៃសមស្រប។

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	តម្លៃសមស្រប		តម្លៃសមស្រប	
	សមតុល្យយោង	កម្រិតទី ៣	សមតុល្យយោង	កម្រិតទី ៣
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
គណនាផ្តល់ជូនអតិថិជន	២.១២៧.៩៣០.៣៦៨	២.០៧៩.៣៣៤.៨៣៦	១.៩៤២.៤៩៤.១៦២	១.៩០៤.៣៨០.៩៩៤
សមមូលពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	៨.៧៦០.៦៨៩.៣២៥	៨.៥៦០.៦២១.៥២០	៧.៩១៣.៧២១.២១៦	៧.៧៥៨.៤៤៨.១៧០
ការវិនិយោគមូលបត្របំណុល	២.៩១៤.៧៤៤	២.៩១៤.៧៤៤	-	-
សមមូលពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ២.៤)	១២.០០០.០០១	១២.០០០.០០១	-	-

ពុំមានការផ្ទេររវាងកម្រិតទី១ និងកម្រិតទី២ នៃការវាស់វែងតម្លៃសមស្រប និងមិនបានផ្ទេរទៅក្នុង និងផ្ទេរចេញនូវកម្រិតទី ៣ ការវាស់វែង តម្លៃសមស្របក្នុងអំឡុងឆ្នាំ (ឆ្នាំ២០២១៖ មិនមាន)។

៣២. ព្រឹត្តិការណ៍បន្តបន្ទាប់

លើកលែងតែផលប៉ះពាល់ជាបន្តនៃជំងឺកូវីដ-១៩ ដល់ធនាគារ (កំណត់សម្គាល់ ២.៦.២(ក)) ពុំមានព្រឹត្តិការណ៍សំខាន់ៗ ផ្សេងទៀត បានកើតឡើងបន្ទាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍ និងកាលបរិច្ឆេទនៃការអនុម័តលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលតម្រូវឱ្យមាន ការកែតម្រូវ ឬការលាតត្រដាង ត្រូវបានធ្វើឡើងក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះទេ។

៣៣. ការអនុម័តលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រីមាសថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ និងសម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ត្រូវបានអនុម័តឱ្យចេញផ្សាយ ដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនៅថ្ងៃទី២៤ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២៣។